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Αθήνα, σήµερα στις 11 Σεπτεµβρίου 2014, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 9.36’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου το Τµήµα Διακοπής Εργασιών της Βουλής (Γ’ σύν-
θεση) για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του E’ Αντιπροέδρου
αυτής κ. ΙΩΑΝΝΗ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 10-9-2014
εξουσιοδότηση του Τµήµατος (Γ’ σύνθεση) επικυρώθηκαν µε ευ-
θύνη του Προεδρείου τα Πρακτικά της ΛΕ’ συνεδριάσεώς του,
της Τετάρτης 10 Σεπτεµβρίου 2014 σε ό,τι αφορά στην ψήφιση
στο σύνολο των σχεδίων νόµου: α) ««Κύρωση του Μνηµονίου Συ-
νεννόησης µεταξύ του Υπουργείου Εξωτερικών της Ελληνικής
Δηµοκρατίας και του Υπουργείου Εξωτερικών της Αραβικής Δη-
µοκρατίας της Αιγύπτου για συνεργασία σε θέµατα Ευρωπαϊκής
Ένωσης», β) «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης
της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Ανατολικής
Δηµοκρατίας της Ουρουγουάης για οικονοµική συνεργασία», γ)
«Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής
Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας της Νοτίου
Αφρικής περί Οικονοµικής Συνεργασίας», δ) «Κύρωση της Εσω-
τερικής Συµφωνίας µεταξύ των Αντιπροσώπων των Κυβερνή-
σεων των κρατών-µελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης, συνελθόντων
στο πλαίσιο του Συµβουλίου, για τη χρηµατοδότηση της βοή-
θειας της Ευρωπαϊκής Ένωσης, βάσει του πολυετούς δηµοσιο-
νοµικού πλαισίου, για την περίοδο 2014 έως 2020, δυνάµει της
Συµφωνίας εταιρικής σχέσης ΑΚΕ-ΕΕ, καθώς και για τη χορή-
γηση χρηµατοδοτικής ενίσχυσης στις υπερπόντιες χώρες και
εδάφη, για τις οποίες ισχύει το τέταρτο µέρος της Συνθήκης για
τη λειτουργία της Ευρωπαϊκής Ένωσης και του Δεύτερου Πρα-
κτικού Διόρθωσης µε το επισυναπτόµενο σ’ αυτό Πρωτόκολλο
Διόρθωσης, ως Παράρτηµα»)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Τµήµα.

(Ανακοινώνονται προς το Τµήµα από τον κ. Θεόδωρο Δρίτσα,
Βουλευτή Α’ Πειραιώς, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

Επικρατείας, Παιδείας και Θρησκευµάτων
1300) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία το Ινστιτούτο Προληπτικής Περι-
βαλλοντικής και Εργασιακής Ιατρικής παραθέτει το πρόγραµµά
του για την καταπολέµηση της παιδικής παχυσαρκίας και του
παιδικού υποσιτισµού και αιτείται την προώθησή του στα σχολεία
της χώρας.

Ναυτιλίας και Αιγαίου
1301) Οι Βουλευτές, Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ

και Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία η Πανελλήνια Ένωση Ναυτών Εµπορικού Ναυτικού
(ΠΕΝΕΝ) καταγγέλλει τις συνθήκες που οδήγησαν στο θανατη-
φόρο ναυτεργατικό ατύχηµα που συνέβη στο ρυµουλκό «Μέγας
Αλέξανδρος» και αιτείται την ενίσχυση των µέτρων ασφαλείας
σε όλα τα πλοία. 

Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας, Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής, Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Αν-
θρωπίνων Δικαιωµάτων, Επικρατείας

1302) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα οφέλη
από τις επενδύσεις των Κινέζων στο λιµάνι του Πειραιά και τις
προσδοκίες για τον εκσυγχρονισµό των ελληνικών σιδηροδρό-
µων.

Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη 
1303) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία µια οµάδα κατοίκων του συνοικι-
σµού Αγ. Τριάδας Καλαµάτας καταγγέλλει την παραβατική
συµπεριφοράς αθίγγανων της περιοχής τους και αιτείται την
εφαρµογή του νόµου για την επίλυση των προβληµάτων που αν-
τιµετωπίζουν. 

Οικονοµικών, Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δι-
καιωµάτων, Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη 

1304) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας αναφέρεται στις κατηγορίες της
υπεξαίρεσης σε βαθµό κακουργήµατος και της απιστίας που αν-
τιµετωπίζει ένας υπαστυνόµος Α’ της ΓΑΔΑ, ο οποίος είναι δια-
χειριστής της λέσχης-εστιατορίου της Διεύθυνσης Αστυνοµίας
Αθηνών.

Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, Ανάπτυξης και
Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων

1305) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε σειρά
περιστατικών κλοπής σιδηροτροχιών στην Αχαΐα, στα Ναυπηγεία
Ελευσίνας και στον Άγιο Βασίλειο Κορινθίας.

Παιδείας και Θρησκευµάτων
1306) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Κ. Φωτόπουλος, κάτοικος Πα-
τρών  καταγγέλλει την κατάργηση των ιατρικών ειδικοτήτων στην
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δευτεροβάθµια εκπαίδευση, απόρροια της οποίας ήταν η από-
λυση µεγάλου αριθµού εργαζοµένων καθηγητών και ο επαγγελ-
µατικός αποπροσανατολισµός πολλών µαθητών που φοιτούσαν
σε σχετικά τµήµατα Επαγγελµατικών Λυκείων (ΕΠΑΛ). 

Εσωτερικών, Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, Πε-
ριβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής 

1307) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην πυρκαγιά
στο έλος της Αγιάς.

Ναυτιλίας και Αιγαίου - Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του
Πολίτη 

1308) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Προσωπικού Λιµενικού
Σώµατος Θράκης καταγγέλλει την κατά την άποψή της προβλη-
µατική αναδιάρθρωση στους λιµενικούς σταθµούς της Θράκης,
απόρροια της οποίας είναι η κατάργηση πολλών λιµενικών σταθ-
µών και η αναποτελεσµατική επιτήρηση των τοπικών ακτών. 

Επικρατείας, Οικονοµικών, Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής 

1309) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις πιέ-
σεις που ασκούνται από την τρόικα στην Αθήνα για το άνοιγµα
της αγοράς του φυσικού αερίου.

Εσωτερικών, Παιδείας και Θρησκευµάτων, Υποδοµών, Μετα-
φορών και Δικτύων, Οικονοµικών 

1310) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε αίτηµα
του Σωµατείου Ιδιοκτητών Ταξί για την εξόφληση των οφειλών
τους από τις µετακινήσεις µαθητών της Αχαΐας, του δεύτερου
εξαµήνου της σχολικής χρονιάς 2012-13.

Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, Οικονοµικών, Δηµόσιας
Τάξης και Προστασίας του Πολίτη 

1311) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τις λεηλασίες
σε σιδηροδροµικούς σταθµούς, την καταστροφή εξοπλισµού και
τα εξαφανισµένα ιστορικά του σιδηροδροµικού δικτύου της Πε-
λοποννήσου.

Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, Εσωτερι-
κών

1312) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Κ. Ανθούλης εκφράζει τη δυ-
σαρέσκειά του για τη µη αξιοποίηση από τα καθ’ύλην αρµόδια
υπουργεία της ευρεσιτεχνίας του επί της διαχείρισης και επεξερ-
γασίας των αστικών απορριµµάτων. 

Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας
1313) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Μ. Αλικάκου εκφράζει τη δυ-
σαρέσκειά της για την καταβολή από µέρους της χρηµατικών
ποσών, που της επιβλήθηκαν, έναντι ενσήµων και αιτείται σχετι-
κής συµπαράστασης από το δηµόσιο. 

Υγείας Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων
1314) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε µεγάλα
πρόστιµα από την Ευρωπαϊκή Ένωση για τους εµβολιασµούς
στα αιγοπρόβατα.

Εσωτερικών, Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλα-
γής 

1315) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην υπο-
βάθµιση της Ειδικής Υπηρεσίας Επιθεωρητών Περιβάλλοντος.

Οικονοµικών 
1316) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε αδικίες
του νέου φορολογικού συστήµατος σε βάρος των φορολογου-
µένων µε χαµηλό εισόδηµα. 

Εσωτερικών, Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη,
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων

1317) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην αδρά-
νεια των αρχών για τις ζηµιές που προκλήθηκαν από την κατο-
λίσθηση που σηµειώθηκε στο χωριό Καυκανιάς στην Ηλεία τον πε-
ρασµένο Ιανουάριο, οι οποίες ακόµα δεν έχουν αποκατασταθεί.

Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, Δικαιοσύνης,
Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων 

1318) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Β. Φρούτσης, συνταξιούχος
δασοπόνος από την Αλεξανδρούπολη αιτείται από το Νοµικό
Συµβούλιο του Κράτους να επιληφθεί τη ρύθµιση µισθοδοτικού
του θέµατος. 

Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων 
1319) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε υπό-
θεση που αφορά κοµπίνα µε πώληση ακινήτων, τα οποία βρίσ-
κονται στην κατοχή της Εκκλησίας στην Βουλιαγµένη.

Υφυπουργό στον Πρωθυπουργό
1320) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας σύµφωνα µε το οποίο ο Ιατρικός
Σύλλογος Αθηνών αιτείται ποσό εκατοµµυρίων ευρώ από το site
«Protagon» εξαιτίας δυσφηµιστικού και συκοφαντικού δηµοσιεύ-
µατός του.

Οικονοµικών, Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δι-
καιωµάτων, Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας

1321) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο σκάν-
δαλο της «SIEMENS» και τα χρήµατα που κατέληξαν στα �µαύρα�
ταµεία του ΠΑΣΟΚ και της ΝΔ.

Επικρατείας, Εξωτερικών
1322) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία το «Εθνικό Συµβούλιο για τη διεκ-
δίκηση των Γερµανικών Οφειλών» καταγγέλλει τις µεθοδεύσεις
γερµανικών φορέων που προσβλέπουν στην απώλεια της ιστο-
ρικής µνήµης των εγκληµάτων της Γερµανικής Κατοχής και στην
ακύρωση των πρωτοβουλιών από την Ελληνική Κυβέρνηση για
την καταβολή των γερµανικών πολεµικών αποζηµιώσεων. 

Ναυτιλίας και Αιγαίου
1323) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥ-

ΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Ερασιτεχνών
Αλιέων Αγίου Ιωάννη Πηλίου «Ο ΑΙΓΕΑΣ» αιτείται τη συνέχιση της
λειτουργίας του Λιµενικού Σταθµού του Αγίου Ιωάννη Πηλίου και
επισηµαίνει τη συµβολή του στην πάταξη των φαινοµένων της
παραβατικότητας στη θαλάσσια περιοχή.

Οικονοµικών, Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη,
Επικρατείας

1324) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε αµοιβή
µαµούθ για τον πληροφοριοδότη που διείσδυσε στο καρτέλ της
ηρωίνης και ξετύλιξε το κουβάρι της πολύκροτης υπόθεσης.

Υγείας, Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων 
1325) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά καρδιοπαθή, ο
οποίος κατήγγειλε ότι του ζητήθηκε φακελάκι για να χειρουργη-
θεί.
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Επικρατείας, Πολιτισµού και Αθλητισµού
1326) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία το σωµατείο «Παναγία Σουµελά»
εισηγείται την ανακήρυξη της 19ης Μαΐου ως πανευρωπαϊκής
ηµέρας µνήµης των θυµάτων του Κεµαλισµού και επισηµαίνει την
ανάγκη ανάδειξης του πολιτιστικού έργου που συντελείται στο
χώρο προσκυνήµατος της Παναγίας Σουµελά. 

Επικρατείας, Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας
1327) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τη φορολόγηση
ακινήτων και την κατάργηση της κυριακάτικης αργίας.

Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, Πολιτισµού και Αθλητι-
σµού

1328) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την αξιοποίηση
δασυλλίου πλησίον του σιδηροσταθµού του Διακοπτού.

Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων 
1329) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Γ. Λουλούδης εισηγείται την
πρόβλεψη της ποινικής καταδίκης των φαινοµένων διαφθοράς,
ηθικής παρενόχλησης και εργασιακής ψυχολογικής κακοµετα-
χείρισης στο επερχόµενο αντιρατσιστικό νοµοσχέδιο. 

Εσωτερικών, Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, Πε-
ριβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής 

1330) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην
ανάγκη περισυλλογής σκουπιδιών και άλλων αδρανών υλικών
στην περιοχή Βουλωµένο στο Δήµο Αιγιάλειας.

Παιδείας και Θρησκευµάτων
1331) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Εκπαιδευτι-
κών Φυσικής Αγωγής παραθέτει θέσεις και προτάσεις για την
αναβάθµιση και την αύξηση των ωρών διδασκαλίας του µαθήµα-
τος της Φυσικής Αγωγής. 

Ναυτιλίας και Αιγαίου, Εσωτερικών, Οικονοµικών 
1332) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε καταγγελίες
πολιτών για την κατάληψη της παραλίας Συλιβαινιωτίκων από οµ-
πρέλες, ξαπλώστρες, καρέκλες, τραπεζάκια, κανό ακόµα και ψη-
σταριές.

Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, Εσωτερικών, Δι-
καιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων 

1333) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε καταγ-
γελία του δηµάρχου Αιγιαλείας προς τον εισαγγελέα και αφορά
την ανάγκη περισυλλογής των εγκαταλελειµµένων κλαδιών και
άλλων αδρανών υλικών που παραµένουν δίπλα στους κάδους
απορριµµάτων της πόλης. 

Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, Δηµόσιας
Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και
Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων 

1334) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε παρα-
βάσεις που έχουν γίνει στο ΧΥΤΑ Παπανικολούς στο Δήµο
Αιγιαλείας σε σχέση µε την αρχική αυτοψία που είχαν διενεργή-
σει οι Επιθεωρητές Περιβάλλοντος του ΥΠΕΚΑ, τον Αύγουστο
του 2013.

Πολιτισµού και Αθλητισµού, Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής, Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων
Δικαιωµάτων 

1335) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο ζήτηµα

των αθλητικών εγκαταστάσεων της Παναχαϊκής ΓΕ. 

Υγείας
1336) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την πολύωρη
διακοπή ρεύµατος στο Νοσοκοµείο Λιβαδειάς και τον κίνδυνο
που διέτρεξαν οι ασθενείς του.

Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας, Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, Οικονοµικών, Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων

1337) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην προ-
φορική καταγγελία του κ. Γ. Φλωρά στην Επιτροπή Ανταγω-
νισµού για τα ξενόγλωσσα βιβλία. 

Υγείας
1338) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην αναν-
τιστοιχία του αριθµού των Επιθεωρητών Υγείας µε τις πραγµα-
τικές ανάγκες που εντοπίζονται στις εκάστοτε υπηρεσίες υγείας
και πρόνοιας. 

Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, Δηµόσιας
Τάξης και Προστασίας του Πολίτη 

1339) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην
ανάγκη πραγµατοποίησης ελέγχων για τις επιπτώσεις της µεταλ-
λευτικής δραστηριότητας στην Στρατονίκη Χαλκιδικής.

Τουρισµού
1340) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας σύµφωνα µε το οποίο επισηµαί-
νεται ότι η µεγαλύτερη αύξηση στη µέση τιµή των δωµατίων στις
ξενοδοχειακές µονάδες σ’ όλη την Ευρώπη καταγράφεται στην
Ελλάδα. 

Οικονοµικών 
1341) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην συν-
δροµή ειδικού χρηµατοπιστωτικού συµβούλου για την ανακεφα-
λαιοποίηση της «Attica Bank». 

Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη 
1342) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις αλλα-
γές της Οργανωτικής Δοµής της Αστυνοµίας. 

Επικρατείας, Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιω-
µάτων, Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρ-
νησης

1343) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Γ. Χουστουλάκης καταγγέλλει
σωρεία αξιόποινων πράξεων µε πρωταγωνιστές στελέχη του Δη-
µόσιου Φορέα Ασφάλισης.

Επικρατείας, Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιω-
µάτων 

1344) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Θρακι-
κών Σωµατείων αιτείται τη συµπερίληψη της ειδικής αναφοράς
στη γενοκτονία του Ελληνισµού της Οθωµανικής Αυτοκρατορίας
και την ποινικοποίηση κάθε άρνησης στο αντιρατσιστικό νοµο-
σχέδιο. 

Εξωτερικών
1345) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην πρω-
τοβουλία του Δικηγορικού Συλλόγου Αιγίου όπου συµµετέχει
ενεργά µε επιστολή του στο Δικαστήριο της Χάγης κατά των εγ-
κληµάτων στην Παλαιστίνη.
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Παιδείας και Θρησκευµάτων
1346) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Ερµιόνη Παπαδοπούλου αι-
τείται την αποκατάσταση της αδικίας που συντελείται εις βάρος
των τρίτεκνων και πολύτεκνων οικογενειών, οι οποίες δεν µπο-
ρούν να τύχουν του ευνοϊκού ευεργετήµατος της µετεγγραφής.

Οικονοµικών, Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας
1347) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Επαγγελµατιών και
Εµπόρων Νοµού Θεσσαλονίκης διαµαρτύρεται για τις συνθήκες
προσδιορισµού του φόρου «ΕΝΦΙΑ», αιτούµενη επαναπροσδιο-
ρισµό των χρεώσεών του, σύµφωνα µε τη γενικευµένη πτώση
του τζίρου στην αγορά της χώρας. 

Υγείας
1348) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο εργο-
στάσιο κλασµατοποίησης πλάσµατος αίµατος, το οποίο από την
ηµέρα που εγκαινιάστηκε δεν κατάφερε να ανταποκριθεί στο
ρόλο του.

Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης,
Εσωτερικών

1349) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το τοπικό Δηµοτικό Συµβούλιο
Βιάννου Κρήτης διαµαρτύρεται για το ζήτηµα της δια του ισχύον-
τος νόµου επιβεβληµένης αξιολόγησης των εργαζοµένων στη
δηµόσια διοίκηση και αιτείται την άρση επίµαχων διατάξεών του.

Παιδείας και Θρησκευµάτων
1350) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τη συνέχιση της
λειτουργίας του ΑΤΕΙ Αιγίου.

Εθνικής Άµυνας
1351) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ενώ-
σεων Στρατιωτικών αιτείται τη ρύθµιση των µισθολογικών θεµά-
των των µελών της, όσον αφορά τα χορηγούµενα εφάπαξ.

Οικονοµικών 
1352) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία το Ενιαίο Δίκτυο Συνταξιούχων αι-
τείται την άµεση καταβολή των καθυστερούµενων προσωρινών
επικουρικών τους συντάξεων και τη διευθέτηση λοιπών δυσλει-
τουργίων των ταµείων τους. 

Επικρατείας, Εξωτερικών
1353) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Παµποντιακός Σύλλογος «η
Αργώ» διαµαρτύρεται για τη στάση του Υπουργού Εξωτερικών,
όσον αφορά στην απαγόρευση εισόδου ενός φιλέλληνα πολιτι-
κού της Ρωσίας στην ελληνική επικράτεια.

Οικονοµικών, Παιδείας και Θρησκευµάτων
1354) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κα-
θυστέρηση του φοιτητικού στεγαστικού επιδόµατος και στην
αγανάκτηση των γονέων των φοιτητών του ΤΕΙ Αιγίου.

Οικονοµικών, Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας
1355) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Σπύρος Στάµου αιτείται διευ-
κρινίσεων σχετικά µε το ύψος των αµοιβών που λαµβάνουν οι
ερευνητές του «Κέντρου Προγραµµατισµού και Οικονοµικών
Ερευνών».

Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, Οικονοµι-
κών 

1356) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε υπουρ-
γική απόφαση που προωθείται και δροµολογεί νέες χρεώσεις
από τη ΔΕΗ.

Υγείας
1357) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας αναφορικά µε τις ενέργειες του
ελληνικού δηµοσίου που ξοδεύει 20.000.000 ευρώ για ψηφιοποί-
ηση των αρχείων των νοσοκοµείων.

Παιδείας και Θρησκευµάτων
1358) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙ-

ΝΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Αλοννήσου αι-
τείται την ένταξη του γυµνασίου Αλοννήσου στα σχολεία προς
διπλασιασµό µορίων.

Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής 

1359) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τη δηµιουργία
ΧΥΤΑ που σχεδιάζεται για την περιοχή της Κερατέας.

Επικρατείας, Υγείας
1360) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τη απόκτηση
αξονικού τοµογράφου από τη «SIEMENS» για το Νοσοκοµείο
Γιαννιτσών.

Παιδείας και Θρησκευµάτων
1361) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΙΡΒΙΔΑΚΗΣ κατέ-

θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Δασκάλων και Νηπια-
γωγών του Νοµού Χανίων καλεί τις αρµόδιες αρχές να προχω-
ρήσουν στην άµεση κάλυψη των κενών θέσεων εκπαιδευτικών
και προσωπικού στην Πρωτοβάθµια Εκπαίδευση των Χανίων.

Επικρατείας, Εθνικής Άµυνας
1362) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Νίκος Καραχάλιος εκφράζει
τη διαµαρτυρία του για την αγορά µη κατάλληλης, κατά την
άποψή του, µηχανής παραγωγής στρατιωτικών αρβυλών από το
αρµόδιο τµήµα του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας.

Παιδείας και Θρησκευµάτων
1363) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Αλοννήσου αιτείται
την ένταξη του Γυµνασίου Αλοννήσου στα προς αναµοριοδότηση
σχολεία.

Παιδείας και Θρησκευµάτων
1364) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ κατέ-

θεσε αναφορά µε την οποία η Ανώτατη Συνοµοσπονδία Πολυτέ-
κνων Ελλάδος επισηµαίνει τα προβλήµατα που αφορούν τους
πολύτεκνους φοιτητές και εκπαιδευτικούς σχετικά µε τις µετεγ-
γραφές στην τριτοβάθµια εκπαίδευση και τις προσλήψεις ανα-
πληρωτών-ωροµισθίων καθηγητών και παραθέτει το υπόµνηµα
της.

Υγείας
1365) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ

κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Αναπληρωτής Διοικητής του
Γενικού Νοσοκοµείου-Κέντρου Υγείας Νάξου επισηµαίνει τη σο-
βαρότητα του ζητήµατος που αφορά την έλλειψη ασθενοφόρου
στο νησί της Νάξου και αιτείται τη διευθέτησή του.

Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας, Υφυπουργό στον Πρωθυ-
πουργό

1366) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ιωσήφ Αβράµογλου αιτείται
την παροχή διευκρινίσεων σχετικά µε τη µετατροπή ενός ραδιο-
φωνικού σταθµού από µουσικό σε ενηµερωτικό.
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Επικρατείας, Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη 
1367) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε πρώην
ευρωβουλευτές που κυκλοφορούν µε ανασφάλιστα αυτοκίνητα
του δηµοσίου.

Επικρατείας
1368) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε άρθρο
του κ. Φιλιππάκη για τις επιλογές της κυβέρνησης να δίνονται
έργα σε συγκεκριµένες εταιρείες.

Οικονοµικών 
1369) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά το πρόβληµα
µε τα κόκκινα δάνεια.

Υγείας
1370) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη συγ-
κέντρωση διαµαρτυρίας που πραγµατοποιήθηκε έξω από το
Νοσοκοµείο Μεσολογγίου από κατοίκους και τοπικούς φορείς
και αφορούσε την υποβάθµισή του.

Οικονοµικών 
1371) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε έλεγχο τρα-
πεζικού υποκαταστήµατος του Νοµού Αχαΐας µετά από
καταγγελία εις βάρος συγκεκριµένου υπαλλήλου.

Επικρατείας, Υφυπουργό στον Πρωθυπουργό, Δικαιοσύνης,
Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων 

1372) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τον έλεγχο του
ΣΔΟΕ για περιφερειακό κανάλι της Αττικής.

Εσωτερικών, Οικονοµικών, Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής 

1373) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τα εγκαίνια γη-
πέδου µπάσκετ από τον Δήµαρχο Αθηναίων µε σπόνσορα ιδιω-
τική εταιρεία. 

Επικρατείας, Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη 
1374) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τη µη εφαρ-
µογή της απόφασης του Συµβουλίου της Επικρατείας σχετικά µε
την άρση στις περικοπές των µισθών και των συντάξεων της
ΕΛΑΣ.

Υφυπουργό στον Πρωθυπουργό, Οικονοµικών, Ανάπτυξης και
Ανταγωνιστικότητας

1375) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Δηµοσιογράφων Ιδιοκτη-
τών Περιοδικού Τύπου αιτείται την αναστολή της κατάργησης
της υποχρεωτικής δηµοσίευσης των προκηρύξεων των δηµοσίων
διαγωνισµών, προκειµένου να διατηρηθεί το δικαίωµα ενηµέρω-
σης των πολιτών και η βιωσιµότητα του Τύπου.

Εθνικής Άµυνας
1376) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ

και Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία η Ένωση Στρατιωτικών Περιφέρειας Ανατολικής Μα-
κεδονίας και Θράκης αιτείται τη διάθεση και χρήση στρατιωτικών
λεωφορείων για την καθηµερινή και ασφαλή µετακίνηση του
στρατιωτικού προσωπικού.

Παιδείας και Θρησκευµάτων
1377) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΤΑΥΡΟΥΛΑ ΞΟΥΛΙ-

ΔΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ανώτατη Συνοµοσπονδία
Πολυτέκνων Ελλάδος επισηµαίνει τα προβλήµατα που αφορούν

τους πολύτεκνους φοιτητές και εκπαιδευτικούς σχετικά µε τις
µετεγγραφές στην τριτοβάθµια εκπαίδευση και τις προσλήψεις
αναπληρωτών-ωροµισθίων καθηγητών.

Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων
1378) Ο Βουλευτής Άρτης κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΚΟΚΑΣ κατέθεσε

αναφορά µε την οποία οι κάτοικοι της περιοχής Άρτας αιτούνται
την τροποποίηση της µελέτης του έργου της εθνικής οδού στο
ύψος των ΚΤΕΛ Άρτας προκειµένου να παρασχεθεί η ασφαλής
διέλευση των πεζών και να διευκολυνθεί η οδική πρόσβαση στην
περιοχή.

Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων 
1379) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Γεώργιος Σπυρόπουλος αιτεί-
ται τη διερεύνηση πληροφοριών σχετικά µε καντίνα που
λειτουργεί παράνοµα στην παραλία του ξενοδοχειακού συγκρο-
τήµατος «GRAND RESORT» στο Λαγονήσι Αττικής.

Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, Εσωτερι-
κών

1380) Η Βουλευτής Φθιώτιδας κ. ΕΛΕΝΗ ΜΑΚΡΗ ΘΕΟΔΩΡΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Κωνσταντίνος Ανθούλης
γνωστοποιεί πατέντα για την ανακύκλωση των απορριµµάτων και
προσδοκά τη διερεύνηση των απόψεων των αρµόδιων φορέων.

Τουρισµού
1381) Η Βουλευτής Καστοριάς κ. ΜΑΡΙΑ ΑΝΤΩΝΙΟΥ κατέθεσε

αναφορά µε την οποία ο κ. Γρηγόρης Τσάµης αιτείται τη λήψη
µέτρων για την ενίσχυση του εσωτερικού τουρισµού στην ΠΕ Κα-
στοριάς.

Εσωτερικών, Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη 
1382) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά καταγγελίες πολιτών
για κλοπές στα µνήµατα του Α’ Δηµοτικού Νεκροταφείου της Πά-
τρας.

Παιδείας και Θρησκευµάτων
1383) Οι Βουλευτές, Β’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ,

Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ και Νοµού Αττικής κ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Σύλλο-
γος Εκπαιδευτικών Πρωτοβάθµιας Εκπαίδευσης Λήµνου «ΑΡΓΥ-
ΡΙΟΣ ΜΟΣΧΙΛΗΣ» εκφράζει τη διαµαρτυρία του για την
υποβάθµιση των Δηµοτικών Σχολείων Κάσπακα και Θάνους και
αιτείται την κάλυψη των κενών θέσεων µε µόνιµο προσωπικό.

Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής 
1384) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Περιβάλλοντος
και Βιωσιµότητας παραθέτει υπόµνηµα σχετικά µε την ψήφιση
διατάξεων που αφορούν τον καθορισµό οριογραµµής αιγιαλού,
παλαιού αιγιαλού και ζώνης παραλίας.

Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων
1385) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέ-

θεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Ερυµάνθου του Νοµού
Αχαΐας αιτείται την εξεύρεση λύσης που να εξασφαλίζει για τους
παραγωγούς ολόκληρα τα ποσά της εξισωτικής αποζηµίωσης και
της ενιαίας ενίσχυσης των ετών 2013 και 2014.

Υγείας
1386) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Ιατρικός Σύλλογος Πειραιώς
καλεί τις αρµόδιες αρχές να αποτρέψουν το κλείσιµο του Γυναι-
κολογικού- Μαιευτικού Τµήµατος του Τζάνειου Νοσοκοµείου, τη
λήψη πρόνοιας για την στελέχωση του Παιδοχειρουργικού τµή-
µατος, καθώς και τη λειτουργία του αντίστοιχου Νεογνολογικού.

Επικρατείας, Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιω-
µάτων 
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1387) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Διεθνής Συνοµοσπονδία Ποντίων
Ελλήνων αιτείται την επανεξέταση του περιεχόµενου του υπό ψή-
φιση αντιρατσιστικού νοµοσχεδίου, επειδή τίθεται θέµα παράλει-
ψης αναφοράς στα της γενοκτονίας των Ποντίων.

Οικονοµικών, Υγείας, Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πο-
λίτη 

1388) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Γεώργιος Χατζηαντωνίου αι-
τείται τη µείωση του ΕΝΦΙΑ που του αναλογεί σε ιδιοκτησίες
διαµερισµάτων που έχει στο κέντρο της Αθήνας εξαιτίας της
υποβάθµισης που έχουν υποστεί λόγω του καρτέλ ηρωίνης που
επικρατεί στην περιοχή. 

Επικρατείας, Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιω-
µάτων 

1389) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Παµποντιακός Σύλλογος «Η

ΑΡΓΩ» αιτείται την επανεξέταση του περιεχόµενου του υπό ψή-
φιση αντιρατσιστικού νοµοσχεδίου λόγω παράλειψης αναφοράς
στα της γενοκτονίας των Ποντίων.

Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη 
1390) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Πτυχιούχων
Εξωτερικών Φρουρών Καταστηµάτων Κράτησης αιτείται τη µα-
ζική επαναφορά στο έργο της φύλαξης µεγάλου αριθµού απο-
σπασµένων υπαλλήλων των καταστηµάτων κράτησης σε εκτός
των καταστηµάτων αυτών υπηρεσίες.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 574/27-06-2014 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αλεξόπουλου Χρυσοβαλάντη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 219/
1114486/7-8-2014 έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:

2860 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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2. Στην µε αριθµό 912/08-07-2014 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μίχου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 100/7-8-2014 έγγραφο

από τον Αναπληρωτή Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων η ακόλουθη απάντηση:

2862 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)

«
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3. Στην µε αριθµό 1138/16-07-2014 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Παναγιώταρου Ηλία δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 125/7-8-2014 έγ-

γραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων η ακόλουθη απάντηση:

2864 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)

«
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4. Στην µε αριθµό 1254/18-07-2014 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Χρυσοβελώνη Μαρίνας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΤΚΕ/Φ1/
19835/7-8-2014 έγγραφο από τον Υπουργό Διοικητικής Μεταρ-

ρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης η ακόλουθη απάν-
τηση:

2866 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)

«

»)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 69/8-9-2014 επίκαιρη ερώτηση
της Βουλευτού Α’ Θεσσαλονίκης της Δηµοκρατικής Αριστεράς
κ. Ασηµίνας Ξηροτύρη –Αικατερινάρη προς τον Υπουργό Ανά-
πτυξης και Ανταγωνιστικότητας, σχετικά µε την καθυστέρηση
στη δηµιουργία µόνιµου µηχανισµού επίλυσης του µη εξυπηρε-
τούµενου ιδιωτικού χρέους από το Κυβερνητικό Συµβούλιο Δια-
χείρισης Ιδιωτικού Χρέους (ΚΥΣΔΙΧ). 

Στην επίκαιρη ερώτηση της κυρίας συναδέλφου θα απαντήσει
ο Υφυπουργός κ. Γεράσιµος Γιακουµάτος. 

Κυρία συνάδελφε, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά. 
ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε. 
Με το ν.4224/2013 συστάθηκε το Κυβερνητικό Συµβούλιο Δια-

χείρισης Ιδιωτικού Χρέους, το οποίο είχε σαν κύριο σκοπό την
εισαγωγή και παρακολούθηση των απαραίτητων δράσεων για
την προώθηση και τη λειτουργία ενός µηχανισµού επίλυσης του
µη εξυπηρετούµενου ιδιωτικού χρέους φυσικών, νοµικών προ-
σώπων και επιχειρήσεων. 

Μέχρι τώρα, το ΚΥΣΔΙΧ έχει κάνει κάποιες απαραίτητες ενέρ-
γειες, όπως ο καθορισµός των αρχών του «συνεργάσιµου δανει-
ολήπτη» και των «εύλογων δαπανών διαβίωσης», πάνω στα οποία
στηρίχθηκε και ο Κώδικας Δεοντολογίας των Τραπεζών που πρό-
σφατα ανακοινώθηκε. Έχει καθυστερήσει, όµως, ανησυχητικά ο
βασικός του στόχος, δηλαδή η δηµιουργία ενός µόνιµου µηχανι-
σµού για τη λύση στο πρόβληµα των λεγόµενων «κόκκινων» δα-
νείων.

Η καθυστέρηση αυτή έχει ιδιαίτερο αντίκτυπο στους δανειολή-
πτες, αλλά και στην οικονοµία γενικότερα, µε δεδοµένο µάλιστα
ότι επίκειται η άρση της αναστολής των πλειστηριασµών από 1-
1-2015. Μακάρι να πάρετε την απόφαση να παρατείνετε αυτήν
την προθεσµία. 

Είναι, εξάλλου, γνωστό ότι µετά από έξι συνεχή έτη ύφεσης
που συρρίκνωσαν κατά το ένα τρίτο την ελληνική οικονοµία, τα
µη εξυπηρετούµενα δάνεια έχουν διαµορφωθεί στα 78 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ, ποσοστό που σύµφωνα µε πρόσφατη έκθεση
του ΔΝΤ είναι από τα µεγαλύτερα στον κόσµο και ξεπερνά επί-
πεδα άλλων χωρών που τις έχουν οδηγήσει σε συστηµικές κρί-
σεις. Η διόγκωση, όµως, αυτή περιορίζει σηµαντικά τη δανειο-
δοτική ικανότητα των τραπεζών, οδηγώντας σε ασφυξία την
αγορά λόγω έλλειψης ρευστότητας. 

Θα πρέπει, λοιπόν, το ΚΥΣΔΙΧ να εντείνει και να επισπεύσει την
πρότασή του για την επίλυση του προβλήµατος του µη εξυπηρε-
τούµενου ιδιωτικού χρέους, διότι αυτό αποτελεί προϋπόθεση
τόσο για την ανακούφιση των δανειοληπτών, αλλά και γιατί ανά-
πτυξη και επιβίωση των µικροµεσαίων επιχειρήσεων χωρίς λύση
στα κόκκινα επιχειρηµατικά δάνεια δεν νοείται. 

Και η πρόταση αυτή που θα πρέπει να αποσκοπεί στο δίκαιο
επιµερισµό του κόστους διαχείρισης του ιδιωτικού χρέους µε-
ταξύ τραπεζών, δηµοσίου και δανειοληπτών, ανάλογα µε την
πραγµατική δυνατότητα αποπληρωµής και φυσικά συνδεδεµένο
µε κοινωνικά όπως κι επιχειρηµατικής επιβίωσης κριτήρια.

Σας ρωτώ, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, τα εξής:
Πότε θα υπάρξουν επίσηµες ανακοινώσεις από το Κυβερνη-

τικό Συµβούλιο Διαχείρισης Ιδιωτικού Χρέους για την πολιτική
που θα ακολουθήσει; Θα υπάρξει ευρεία διαβούλευση –γιατί δεν
έχει υπάρξει- έτσι ώστε οι λύσεις που θα προκύψουν να είναι
συµφέρουσες πρωτίστως για τους δανειολήπτες, τα στοιχεία των
οποίων θα προσδιορίζουν βιώσιµη λύση και να είναι δίκαιος ο επι-
µερισµός του κόστους διαχείρισης του χρέους µεταξύ τραπεζών,
δηµοσίου και δανειοληπτών;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Έχετε τον λόγο, κύριε Υπουργέ, για τρία λεπτά.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης και

Ανταγωνιστικότητας): Κύριε Πρόεδρε, κυρία συνάδελφε, µε την

υπ’ αριθµόν 6 πράξη του Υπουργικού Συµβουλίου 17/2/14 ΦΕΚ
39 Α’ συστάθηκε το Κυβερνητικό Συµβούλιο Διαχείρισης Ιδιωτι-
κού Χρέους. Το Συµβούλιο αυτό είναι το εποπτεύον όργανο για
τη µεταβατική περίοδο µέχρι 31-12-14, που ισχύει η προστασία
για τα δάνεια και για την πρώτη κατοικία των πλειστηριασµών.
Αυτή η µεταβατική διαδικασία έχει ως αποστολή τη διαµόρφωση
πολιτικών σχετικά µε την οργάνωση ενός ολοκληρωµένου και µό-
νιµου πλέον µηχανισµού αποτελεσµατικής εξυπηρέτησης και δια-
χείρισης των ιδιωτικών δανείων. Είναι αυτά που αποκαλούµε
κόκκινα δάνεια. 

Ήδη, όπως πολύ σωστά αναφέρατε στην ερώτησή σας, θεσπί-
στηκε ο Κώδικας Δεοντολογίας Τραπεζών από την Τράπεζα της
Ελλάδος που είναι εποπτεύουσα και δηµοσιεύτηκε στο Φύλλο
της Κυβέρνησης 27-8-14. Ο Κώδικας, συµπεριλαµβάνει αυστη-
ρούς κανόνες σχετικά µε τη συµπεριφορά των τραπεζών -δεν θα
είναι ασύδοτες οι τράπεζες- προκειµένου να διευκολυνθούν οι
οφειλέτες στην αποπληρωµή των δανείων τους, µε την παροχή
ρυθµίσεων και λύσεων που προβλέπονται στο σχέδιο νόµου που
θα έρθει τον Οκτώβριο, το οποίο και θα µπει στη διαβούλευση.
Ενσωµατώνει αρχές που έχει θεσπίσει το ΚΥΣΔΙΧ όπως του συ-
νεργάσιµου δανειολήπτη όπως είπατε και των εύλογων δαπανών
διαβίωσης.

Με βάση τα ετήσια στοιχεία της ΕΛΣΤΑΤ τα στοιχεία θα αξιο-
ποιηθούν στις διαδικασίες που ορίζει ο Κώδικας Δεοντολογίας,
καθώς και σε απόπειρες εξωδικαστικού συµβιβασµού και ως
µπούσουλας εφόσον κρίνεται σκόπιµο για τη διευκόλυνση των
δικαστικών αρχών. Ο Κώδικας αυτός υιοθέτησε τις καλύτερες
διεθνείς πρακτικές από χώρες που αντιµετωπίζουν όµοια µε µας
προβλήµατα στη διαχείριση των κόκκινων δανείων.

Περαιτέρω, όµως, το ΚΥΣΔΙΧ επεξεργάζεται σχέδιο ειδικών
µηχανισµών στήριξης των µικροµεσαίων επιχειρήσεων. Το πρώτο
το οποίο προσπαθούµε να προστατεύσουµε, είναι τις πολύ-πολύ
µικρές επιχειρήσεις, δηλαδή αυτές που απασχολούν ένα µε εννιά
εργαζόµενους. Αυτές οι επιχειρήσεις σε ευρωπαϊκό επίπεδο είναι
σχετικά λίγες στην Ελλάδα -είναι εκατό χιλιάδες- και έχουν πρό-
βληµα µε κόκκινα δάνεια. Το σύνολο αυτών των δανείων είναι 4,5
δισεκατοµµύρια. 

Η πρώτη προσέγγιση, λοιπόν, είναι να επιτρέψουµε σε αυτές
τις επιχειρήσεις, εφόσον είναι βιώσιµες, να µείνουν στην αγορά.

Προωθούµε, εποµένως, ένα πλαίσιο που θα περιλαµβάνει: 
Πρώτον, εξωδικαστική συµφωνία µεταξύ οφειλέτη, επιχειρη-

µατία και τράπεζας. 
Δεύτερον, ρύθµιση του τραπεζικού δανείου µε δόσεις σε

βάθος χρόνου. Η ρύθµιση των οφειλών προς το δηµόσιο και τους
φορείς κοινωνικής ασφάλισης µε δόσεις πάλι σε µάκρος χρόνου. 

Προσπαθούµε πάντα να βοηθήσουµε τον έντιµο επιχειρηµατία.
Θα προσπαθήσουµε να βοηθήσουµε αυτόν που εξαιτίας της κρί-
σης κι όχι επειδή το ήθελε –χωρίς καµµία ευθύνη δική του- είδε
τη ζήτηση, τα προϊόντα του και τις υπηρεσίες του να συρρικνώ-
νονται, αλλά που όµως πάλεψε µέσα στην κρίση και καταφέρνει
µέχρι στιγµής, έστω και µε δυσκολίες, να είναι βιώσιµος. Γι’ αυ-
τούς θα προσπαθήσουµε και γι’ αυτούς πολεµάµε.

Στη δευτερολογία µου, κύριε Πρόεδρε, θα πω τα υπόλοιπα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Κυρία συνάδελφε, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Μάλιστα, κύριε Πρό-

εδρε.
Αυτοί, λοιπόν, οι µικροί επιχειρηµατίες, κύριε Υπουργέ, σχεδόν

αποβιώνουν. Με τα τελευταία στοιχεία της ΓΣΕΕ διακόσιες
τριάντα χιλιάδες επιχειρήσεις µικρές και µεσαίες έχουν κλείσει.
Και το Κυβερνητικό Συµβούλιο άργησε πάρα πολύ να γίνει, αλλά
–και είναι αυτό που σας λέω- και ο µηχανισµός.

Διότι έχουµε έξι συνεχή χρόνια ύφεσης και πέρα από την
πρώτη κατοικία, από τα φτωχά νοικοκυριά που πλήττονται και
που όντως δεν µπορούν να εξυπηρετήσουν τα δάνειά τους –και
πρέπει να λάβουµε ουσιαστικά µέτρα για την αναστολή των πλει-
στηριασµών- σας έχω τονίσει επανειληµµένα µε πολλές ερωτή-
σεις µας ότι και οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις δεν καλύφθηκαν
πουθενά για τα δάνεια που έχουν για την επιχείρησή τους. Ακόµη
και αυτά τα δάνεια, τα οποία είναι βιώσιµα, δεν έχουν τύχει των
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ρυθµίσεων που έχει η πρώτη κατοικία. Άρα, είναι επείγουσα
ανάγκη.

Εκείνο που φοβάµαι, βλέποντας και τον Κώδικα Δεοντολογίας
των Τραπεζών, είναι µήπως τελικά ατονήσει το Κυβερνητικό Συµ-
βούλιο και όλο το ρόλο αυτό πάλι τον παίξουν οι τράπεζες, οι
οποίες έχουν και την µεγαλύτερη ευθύνη που, παρά την ανακε-
φαλαιοποίηση, δεν έχουν ανοίξει τη στρόφιγγα της ρευστότη-
τος.

Το θέµα των κόκκινων δανείων έχει δύο αναγνώσεις. Η µια
αφορά τους πολίτες που κινδυνεύουν να χάσουν τα σπίτια τους.
Η άλλη αφορά τα κόκκινα επιχειρηµατικά δάνεια που αποτελούν
βρόγχο για τις ίδιες τις επιχειρήσεις και την επιβίωσή τους, όπως
σας είπα, ιδιαίτερα των µικρών και µεσαίων επιχειρήσεων και βέ-
βαια για την οικονοµία της χώρας µας γενικότερα. 

Εδώ δεν πρέπει να παραβλέπουµε αυτό το οποίο θέλει να µας
επιβάλλει η τρόικα. Η οικονοµία της χώρας µας είναι διαρθρω-
µένη µε 90% µικροµεσαίες επιχειρήσεις. Αν αυτές εξαφανιστούν,
δεν µπορεί να επιβιώσει η οικονοµία, ούτε µπορούν να γίνουν τέ-
τοιες διαρθρωτικές αλλαγές. Πού θα πάµε; Σε ποιο σύστηµα; Αν
είναι δυνατόν!

Σύµφωνα, λοιπόν, µε τα τελευταία δηµοσιεύµατα έγκυρων
εφηµερίδων βρίσκονται σε επεξεργασία δύο λύσεις: Το πρό-
γραµµα επιδότησης των µηνιαίων δόσεων στεγαστικών δανείων
που βρέθηκαν στο κόκκινο µετά το ξέσπασµα της κρίσης µε πό-
ρους που θα προέρχονται είτε από τον προϋπολογισµό είτε από
κοινοτικούς πόρους, αλλά και ρυθµίσεις επιχειρηµατικών δα-
νείων αναλόγως του µεγέθους των επιχειρήσεων. Οι λύσεις αυ-
τές προέρχονται είτε από το Υπουργείο είτε από τις τράπεζες,
ενώ το ΚΥΣΔΙΧ δεν φαίνεται, κύριε Υπουργέ, να έχει άµεση εµ-
πλοκή σε αυτό, παρ’ όλο που κατά το νόµο είναι υπεύθυνο για
τη χάραξη της πολιτικής για το µη εξυπηρετούµενο ιδιωτικό
χρέος.

Όλες αυτές οι λύσεις φοβάµαι µήπως κατά κύριο σκοπό εξυ-
πηρετούν τις τράπεζες και µόνο προσωρινά τους δανειολήπτες,
αφού σε κάθε περίπτωση οι ρυθµίσεις αυτές τους διευκολύνουν
για κάποιο χρονικό διάστηµα, διασφαλίζοντας την καταβολή ενός
µέρους της δόσης τους από το νέο πρόγραµµα ώσπου να κατα-
φέρουν να αυξήσουν τα εισοδήµατά τους χωρίς να χάνουν την
κυριότητα του σπιτιού τους ή της επιχείρησης. Το χρέος, όµως,
παραµένει υψηλό. Είναι εξαιρετικά αµφίβολο µε τη σηµερινή κα-
τάσταση της οικονοµίας, µε τους δείκτες ανεργίας στα ύψη, αν
θα υπάρξει βραχυπρόθεσµα αύξηση των εισοδηµάτων των δα-
νειοληπτών ώστε να καταφέρουν τελικά να διασώσουν είτε την
επιχείρησή τους είτε οι πολίτες το σπίτι τους.

Υπάρχουν, λοιπόν, και άλλα δηµοσιεύµατα όπου αφήνεται να
εννοηθεί ότι το Υπουργείο επεξεργάζεται νοµοθετική ρύθµιση
για τα κόκκινα δάνεια των επιχειρήσεων, ενώ για τα κόκκινα δά-
νεια των νοικοκυριών θα γίνει παρέµβαση αν χρειαστεί εγκαίρως,
δηλαδή πριν τα τέλη του 2014. 

Θέλω εδώ -αν µπορείτε- να υπάρξει από εσάς µια δέσµευση.
Είναι ευκαιρία, νοµίζω, να δοθεί µια επίσηµη απάντηση -και για
αυτό τον λόγο σας κάνω την ερώτηση- για αυτά τα δύο είδη των
κόκκινων δανείων.

Τελειώνοντας, θα ήθελα να επισηµάνω ότι όπως σας είπα και
πριν περισσότερες από διακόσιες τριάντα χιλιάδες µικροµεσαίες
επιχειρήσεις έκλεισαν από το 2007 και αυτές που έχουν παρα-
µείνει, φυτοζωούν. Οι περισσότερες κατέρρευσαν υπό το βάρος
των χρεών και την έλλειψη χρηµατοδότησης και ρευστότητας.
Είναι αναγκαία, λοιπόν, η στήριξη και ο τρόπος διευθέτησης των
κόκκινων επιχειρηµατικών δανείων.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης και

Ανταγωνιστικότητας): Λέτε πόσες επιχειρήσεις έκλεισαν, αλλά
δεν λέτε και πόσες άνοιξαν. Υπάρχει ένα ισοζύγιο. Βέβαια, συµ-
φωνώ ότι υπάρχει πρόβληµα, αλλά να µην λέµε τη µια µεριά
µόνο, ότι έκλεισαν διακόσιες τριάντα χιλιάδες αλλά να λέµε και
πόσες άνοιξαν. Θα δείτε, λοιπόν, ότι η ελληνική οικονοµία σιγά –
σιγά βελτιώνεται από το 2007. Σήµερα, είναι 2014 και πιστεύω

ότι το ισοζύγιο είναι πάρα πολύ καλό. Αυτό δεν σηµαίνει ότι εί-
µαστε ικανοποιηµένοι. 

Φοβάστε τις τράπεζες. Γι’ αυτό έγινε το ΚΥΣΔΙΧ. Γι’ αυτό η
Πενταµελής Διυπουργική Επιτροπή έκανε τον Κώδικα Δεοντολο-
γίας, για να προασπίσει τον πολίτη. Είστε ευαίσθητη. Έχετε δίκιο.
Οι ευαισθησίες σας είναι σεβαστές. Όµως, δεν επιτρέπουµε σε
κανέναν να δηλώνει περισσότερο ευαίσθητος από την Κυβέρ-
νηση.

Η Κυβέρνηση έχει τις ίδιες αδυναµίες. Προσπαθεί να βοηθήσει
το λαό. Δεν είµαστε εµείς εναντίον του λαού κι εσείς υπέρ του
λαού. 

Άρα, λοιπόν, η προστασία του καταναλωτή του κόκκινου δα-
νείου θα είναι η εποπτεία όχι των τραπεζών αλλά και της υπουρ-
γικής επιτροπής, η οποία συνεδριάζει κάθε µήνα, για να µπορέσει
πράγµατι αν υπάρχουν τέτοιες αυθαιρεσίες από τις τράπεζες να
παρέµβει. 

Είπαµε για τις µικρές επιχειρήσεις. Πάµε και στις µεγάλες επι-
χειρήσεις. Κι εκεί δεν πρέπει να δηµιουργήσουµε ένα πλαίσιο σε
συνεννόηση µε τον τραπεζικό τοµέα, µε εποπτεία του κράτους,
ώστε να απαλλαγούν από ένα µέρος των δανειακών τους υπο-
χρεώσεων; Προϋπόθεση βέβαια είναι να είναι βιώσιµοι και τα κε-
φάλαια που θα αντλήσουν να είναι για να αναπτυχθούν κι όχι για
να καλοπεράσουν. Μέχρι τώρα είχαµε αρκετά τέτοια δάνεια. 

Τέλος, σε συνεργασία µε την Ευρωπαϊκή Τράπεζα και την Ευ-
ρωπαϊκή Επιτροπή θα βοηθήσουµε εκείνες τις επιχειρήσεις και
εκείνους του ελεύθερους επαγγελµατίες, οι οποίοι παρά τις δυ-
σκολίες τους εξυπηρετούν τα δάνεια. Θα τους βοηθήσουµε µε
τη µορφή επιδότησης του επιτοκίου δανεισµού, ώστε να πάρουν
κι αυτοί µία ανάσα. 

Ο Υπουργός κ. Δένδιας, ανακοίνωσε ότι προσπαθούµε το
πρώην ΤΕΜΠΜΕ, το ΕΤΕΑΝ, να το µετατρέψουµε σε τράπεζα, η
οποία θα δίνει χωρίς τόκο δάνεια σε τέτοιους επιχειρηµατίες κι
όταν θα παίρνει από την ελεύθερη αγορά θα συµψηφίζεται. Αυτό
είναι µία καλή τοµή. 

Προσπαθούµε να βρούµε λύσεις και ό,τι καταθέσουµε τον
Οκτώβρη, ό,τι καταθέσουµε, θα τύχει ευρείας διαβούλευσης.
Δεν αποφασίζουµε και διατάζουµε. Μία δηµοκρατική ευρωπαϊκή
Κυβέρνηση, όπως είναι η Νέα Δηµοκρατία, όπως είναι η Κυβέρ-
νηση αυτή θα µπορέσει να κάνει µε το λαό διαβούλευση. Χωρίς
διαβούλευση δεν έρχεται εδώ, οπότε εκεί έχουµε λαµπρό πεδίο
να πούµε τα υπόλοιπα.

Θέλω να σας θυµίσω ότι µέχρι την ολοκλήρωση του µονίµου
µηχανισµού που θα είναι τον Οκτώβριο και θα γίνει και διαβού-
λευση µην ανησυχείτε, γιατί υπάρχει το πλαίσιο, ο ν.4224/13
όπου προστατεύει την κατοικία µέχρι 31-12-14. 

Άρα, έχουµε χρόνο πράγµατι να νοµοθετήσουµε κι εδώ είµα-
στε στο Κοινοβούλιο να διαβουλευτούµε και να συναποφασί-
σουµε το καλύτερο γι’ αυτόν τον Έλληνα που δοκιµάζεται σκλη-
ρά είτε είναι µικρός είτε είναι µεγάλος επιχειρηµατίας είτε είναι
επιχειρηµατικό είτε είναι ιδιωτικό δάνειο.

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε τον κύριο Υπουργό.
Εισερχόµεθα στη συζήτηση της τέταρτης µε αριθµό 70/8-9-

2014 επίκαιρης ερώτησης της Βουλευτού Β’ Πειραιώς του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Διαµάντως Μανωλάκου προς
τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε το κλείσιµο του Μαιευτικού-Γυ-
ναικολογικού Τµήµατος στο «Τζάνειο» Νοσοκοµείο.

Στην επίκαιρη ερώτηση της κ. Μανωλάκου θα απαντήσει ο
Αναπληρωτής Υπουργός κ. Λεωνίδας Γρηγοράκος. 

Τον λόγο έχει η κ. Διαµάντω Μανωλάκου για δύο λεπτά. 
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Το «Τζάνειο» Νοσοκοµείο εξυπη-

ρετεί περίπου ένα εκατοµµύριο ανθρώπους. Δεν είναι µόνο ο Πει-
ραιάς, είναι και οι γύρω δήµοι, είναι όλα τα νησιά. 

Δυστυχώς, όµως, η µαιευτική και γυναικολογική κλινική οδη-
γείται στο κλείσιµο. Σήµερα έχει τρεις γιατρούς, µαζί µε το διευ-
θυντή είναι τέσσερις. Οι περισσότεροι είναι πάνω από εξήντα
χρονών. Δηλαδή, ακόµα και τώρα να προσλάβετε, πρέπει να εκ-
παιδευτούν νέοι γιατροί. 

Ταυτόχρονα, λείπουν βασικά µηχανήµατα, όπως λαπαροσκό-
πιο, υστεροσκόπιο. Το νοσοκοµείο δεν έχει µαγνητικό τοµο-
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γράφο και ο αξονικός είναι πεπαλαιωµένος. Δηλαδή, σε ένα νο-
σοκοµείο που δέχεται τόσους ασθενείς, λείπουν βασικά εργα-
λεία. Οι µαίες συνταξιοδοτούνται, αλλά οι θέσεις τους δεν
αναπληρώνονται. 

Προβλήµατα υπάρχουν και στην παιδιατρική κλινική. Αρκεί να
σας πω ότι το απόγευµα, για είκοσι κλίνες, δηλαδή για είκοσι παι-
διά, υπάρχει µόνο µία γυναίκα στη βάρδια της και φανταστείτε
ένα παιδί να κλαίει, άλλο να έχει ορό κι άλλο να είναι χειρουργη-
µένο. Αυτή η γυναίκα πού θα πάει να τρέξει να βοηθήσει; 

Η παιδοχειρουργική που υπήρχε, εδώ και µήνες έπαψε να λει-
τουργεί, ενώ το Παιδιατρικό και Γυναικολογικό Νοσοκοµείο στο
Δήµο Πειραιώς δεν υπάρχει. Συνεπώς, µόνο αυτό το νοσοκοµείο
µπορεί να εξυπηρετήσει, ενώ στο Νοσοκοµείο Νίκαιας είναι µόνο
είκοσι κρεβάτια στο παιδοχειρουργικό, που είναι ελάχιστα για τις
ανάγκες του δήµου. 

Θέλουµε να θυµίσουµε ότι στο Νοσοκοµείο «Τζάνειο» πριν µε-
ρικά χρόνια, την περίοδο των Ολυµπιακών Αγώνων της Αθήνας,
φτιάχτηκε ένα κέντρο, το Κέντρο Μητέρας-Παιδιού, όµως κατ’
όνοµα. Δεν λειτουργεί, αν και έχει σύγχρονες υποδοµές. Λείπουν
ειδικότητες και σύγχρονος εξοπλισµός. Συνεπώς, δεν µπορούν
να καλυφθούν βασικές ανάγκες. Μια τέτοια πολιτική, βεβαίως,
ευνοεί τους ιδιώτες και τα κέρδη τους. 

Εµείς, κύριε Υπουργέ, τι σας ζητάµε; Να σταµατήσει η πολιτική
ενάντια στη µητέρα και το παιδί. Αυτό τι σηµαίνει; Ότι ζητάµε
µέτρα, όπως το να µην κλείσει το µαιευτικό-γυναικολογικό τµήµα
στο «Τζάνειο», να λειτουργήσει η παιδοχειρουργική κλινική, το
καινούργιο κέντρο µητέρας-παιδιού και το νεογνολογικό τµήµα,
µε προσλήψεις µόνιµου προσωπικού πλήρους απασχόλησης και
όλων των ειδικοτήτων. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Τον λόγο έχει ο κύριος Υπουργός για τρία λεπτά. 
ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας):

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κυρία συνάδελφε, εκτιµώ πάρα

πολύ τις διαπιστώσεις που κάνατε, αλλά θέλω να σας διαβεβαι-
ώσω από το Βήµα αυτό, από το επίσηµο θεσµικό Βήµα, ότι δεν
πρόκειται να κλείσει η µαιευτική γυναικολογική κλινική του «Τζά-
νειου» Νοσοκοµείου. Και εσείς είπατε προηγουµένως ότι έχει
ήδη τέσσερις µόνιµους γιατρούς. 

Επειδή, δόξα τω Θεώ, ακόµα είµαι µάχιµος γιατρός -ήµουν
πριν αναλάβω καθήκοντα στην Κυβέρνηση- θέλω να σας πω ότι
δεν παρουσιάζεται δυσλειτουργία στα πλαίσια του γυναικολογι-
κού-µαιευτικού τµήµατος στο «Τζάνειο». Έχει επαρκές ιατρικό
προσωπικό, έχει και τους ειδικευόµενους. 

Θέλει στήριξη, βέβαια, όπως θέλουν όλα τα νοσοκοµεία, κύριε
Πρόεδρε. Διότι τα τελευταία χρόνια -δεν πρέπει να παραβλέ-
πουµε την αλήθεια- η οικονοµική κρίση που ενέσκηψε στη χώρα
δεν µπορούσε να µην επηρεάσει τη λειτουργία των νοσοκοµείων
και την ποιότητα ζωής των πολιτών. Αυτό όποιος το αµφισβητή-
σει ζει σε µια άλλη κοινωνία, ζει σε µια άλλη Ελλάδα, σε έναν δια-
φορετικό κόσµο.

Κυρία συνάδελφε, πιστεύω, όµως, ότι τα προβλήµατα της
υγείας του ελληνικού λαού δεν είναι προβλήµατα της τελευταίας
πενταετίας. Είναι γεγονός ότι επιδεινώθηκε η κατάσταση την τε-
λευταία πενταετία. Πάντα, όµως, υπήρχαν προβλήµατα στα νο-
σοκοµεία, διότι ποτέ δεν ολοκληρώσαµε αυτό που είχαµε ονει-
ρευτεί τη δεκαετία του 1980, το Εθνικό Σύστηµα Υγείας. 

Θέλω, λοιπόν, να σας διαβεβαιώσω ότι ο Πειραιάς θα τύχει της
περισσότερης προσοχής µας, διότι , όπως είπατε προηγουµέ-
νως, έχει ένα µεγάλο πληθυσµό να εξυπηρετήσει. Τα νοσοκοµεία
σε σχέση µε την Αθήνα είναι πολύ λιγότερα. Γνωρίζουµε την κα-
τάσταση. Γνωρίζουµε, βέβαια, και την κατάσταση την κτηριολο-
γική και την τεχνολογική των νοσοκοµείων και θα κάνουµε το
καλύτερο. 

Αυτό, όµως, που µπορώ να σας πω σχετικά µε τον αξονικό το-
µογράφο, για τον οποίο µιλήσατε, είναι ότι έχουν βγει οι 600.000
χιλιάδες ευρώ και είναι στην τελική διαδικασία επιλογής ενός και-
νούργιου µηχανήµατος. Νοµίζω ότι πρέπει να σας έχουν ενηµε-
ρώσει και οι συνάδελφοι που σας έδωσαν τις πληροφορίες για

να κάνετε αυτήν την πολύ καλή ερώτηση. 
Κυρία συνάδελφε, σχετικά µε τον µαγνητικό τοµογράφο, δεν

µπορώ να σας υποσχεθώ. Κάνουµε µια καινούργια κατανοµή των
µαγνητικών τοµογράφων. Η Ελλάδα είναι µια από τις χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης που έχει τους περισσότερους αξονικούς
και µαγνητικούς τοµογράφους σε όλη την Ευρώπη και θα πρέπει
να είµαστε πολύ φειδωλοί. Δεν αποκλείω να γίνει ένας µαγνητι-
κός τοµογράφος στο «Τζάνειο», αλλά πρέπει να είµαστε πια πολύ
φειδωλοί στην εγκατάσταση µηχανηµάτων υψηλής τεχνολογίας
στα νοσοκοµεία στην Ελλάδα και σε οποιοδήποτε µέρος. Δεν
µπορούν τα µηχανήµατα αυτά να είναι σε µικρές πληθυσµιακές
οµάδες. Μακάρι να µπορούσαµε να βάλουµε και έναν µαγνητικό
τοµογράφο στο τελευταίο νοσοκοµείο της Ελλάδας. 

Θα ήθελα, λοιπόν, να σας διαβεβαιώσω ότι η µαιευτική-γυναι-
κολογική κλινική δεν θα κλείσει, θα ενισχυθεί. Ξέρω ότι αυτό το
πρόβληµα ενέσκηψε τις τελευταίες ηµέρες επειδή επισκέφτηκε
το νοσοκοµείο η κ. Παπακώστα. Θέλω να σας πω ότι µε την κ.
Παπακώστα συνεργαζόµαστε πάρα πολύ καλά και δεν θα επη-
ρεαστεί το νοσοκοµείο και η λειτουργία του από τον ψυχιατρικό
τοµέα και την ψυχιατρική µεταρρύθµιση. 

Θέλω, λοιπόν, να σας πω ότι σχετικά µε τις µαίες υπάρχει προ-
γραµµατισµός να προσληφθεί νοσηλευτικό, υγειονοµικό και ια-
τρικό προσωπικό και το 2014 και το 2015. Θα µου επιτρέψετε στη
δευτερολογία µου να σας πω και ακριβή νούµερα, τα οποία, βέ-
βαια, µπορώ και να σας τα κοινοποιήσω. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Εµείς ευχαριστούµε

τον κύριο Υπουργό. 
Κυρία συνάδελφε, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά. 
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κύριε Υπουργέ, την ίδια περίπου

ερώτηση είχαµε ξανακάνει το Μάρτιο αυτής της χρονιάς. Συνε-
πώς, δεν προέκυψε, επειδή πήγε η κ. Παπακώστα στο «Τζάνειο»,
τουλάχιστον για µας. 

Δυστυχώς, οι προκάτοχοί σας δεν µας την απάντησαν το Μάρ-
τιο του 2014 και η κατάσταση χειροτέρευσε. Δηλαδή, το παιδο-
χειρουργικό τότε δεν είχε κλείσει αλλά υπολειτουργούσε. Τώρα
είναι κλειστό. 

Και εσείς όµως, δυστυχώς, δεν µου δώσατε απαντήσεις χει-
ροπιαστές. Και γιατί το λέω; Το ότι πάει για κλείσιµο η µαιευτική-
γυναικολογική κλινική του «Τζανείου» δεν είναι εκτίµηση απλώς
δική µας. Ο ΕΙΝΑΠ έχει βγάλει ανακοίνωση και καταγγελία. Ο Ια-
τρικός Σύλλογος του Πειραιά το ίδιο. Κινητοποιήσεις έχουν γίνει
από συλλόγους γυναικών της ΟΓΕ, από σωµατεία συνταξιοδο-
τικά. 

Και θέλω να σας πω ότι, πριν την καταθέσουµε, εγώ επισκέ-
φθηκα το νοσοκοµείο και µίλησα µε το διευθυντή της κλινικής
και µου έδωσε και τα στοιχεία. Μάλιστα, είχε κάνει και ολόκληρη
µελέτη για την πορεία των περιστατικών που δέχεται συγκριτικά
τα τελευταία χρόνια. Βεβαίως, δεν είναι της τελευταίας πενταε-
τίας, αλλά την τελευταία πενταετία έχει επιδεινωθεί ανεπίτρεπτα.

Συνεπώς, αν λέτε για ανάπτυξη της γυναικολογικής και του
παιδιατρικού -για τα οποία δεν µου απαντήσατε και υπάρχει
ανάγκη- εµείς σας ζητάµε να µην µπει στη λογική κόστους-οφέ-
λους το θέµα της υγείας. Αυτό είναι ανεπίτρεπτο. Και εσείς που
είστε γιατρός το καταλαβαίνετε ακόµη καλύτερα, γιατί ακόµα κι
η ζωή ενός συνανθρώπου να σωθεί µέσα από διαγνωστικές και
περίθαλψη είναι πολύ πιο σηµαντικό. Γιατί σε τελευταία ανάλυση
η ανθρώπινη ζωή δεν κοστολογείται. Είναι πολύ πιο ακριβή. 

Και σε τελευταία ανάλυση, εµείς θα διεκδικούµε την προστα-
σία της υγείας του λαού. Δεν είναι τυχαίο ότι χθες υπήρχαν κινη-
τοποιήσεις των εργαζοµένων από τα νοσοκοµεία και το βασικό
σύνθηµα που φώναζαν ήταν «το κέρδος σκοτώνει την υγεία, εµ-
πρός λαέ για άλλη κοινωνία». Κι αυτό, γιατί η πολιτική σας συνο-
λικά και της πρόληψης και της πρωτοβάθµιας και της δευτερο-
βάθµιας υγείας για το λαό συρρικνώνεται.

Εµείς ζητάµε και θα καλέσουµε το λαό να διεκδικήσει δηµόσια
δωρεάν υγεία, όπως και παιδεία και πρόνοια, αλλά και µόνιµη και
σταθερή δουλειά. 

Αναµένω τις συγκεκριµένες δεσµεύσεις σας για τις κλινικές
του «Τζανείου».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Υπουργέ,
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έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας):

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Σας απαντώ, λοιπόν, συγκεκριµένα. Αυτήν τη στιγµή στο «Τζά-

νειο» στις συγκεκριµένες ειδικότητες, για τις οποίες ρωτήσατε,
υπάρχουν δυο θέσεις παιδοχειρουργικής, τρεις θέσεις επιµελη-
τών µαιευτικής-γυναικολογίας και ο Διευθυντής τέσσερις. Το νο-
σοκοµείο, βέβαια, εφηµερεύει µέρα παρά µέρα. Έτσι δεν είναι; 

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Ναι. Άρα, δεν είναι καθηµερινά.
ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας):

Πάει µια χαρά, λοιπόν. Άρα, λοιπόν, µέρα παρά µέρα, δεκαπέντε
ηµέρες το µήνα.

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Και από τους τέσσερις ο ένας
είναι ειδικευόµενος.

ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας):
Αφήστε, κυρία Μανωλάκου. Το ξέρω το θέµα, αφού έχω δουλέ-
ψει τόσα χρόνια στα νοσοκοµεία. Οι τέσσερις γιατροί, λοιπόν,
κάνουν τέσσερις εφηµερίες ο καθένας το µήνα. Υπάρχουν ειδι-
κευόµενοι και υπάρχουν και επτά θέσεις παιδιατρικής.

Εµείς δεν ωραιοποιούµε την κατάσταση, κυρία Μανωλάκου.
Ξέρουµε ότι υπάρχουν προβλήµατα. Αυτό που µπορώ να σας πω
και να σας διαβεβαιώσω -και δεν έχω κανέναν άλλο σκοπό να
είµαι στο Υπουργείο Υγείας- είναι το εξής: Εγώ πήγα στο Υπουρ-
γείο Υγείας, για να απαλύνω την όλη κατάσταση όσο µπορώ, σαν
άνθρωπος, σαν στάση ζωής, για να µπορέσουµε να φτιάξουµε
τις σχέσεις του Υπουργείου Υγείας µε τους συναδέλφους µου
γιατρούς, τους υγειονοµικούς, µε τους συνταξιούχους και µε την
πολιτεία, γιατί είχαν διαταραχθεί τον τελευταίο χρόνο. Εννοείται
ότι µιλάω στη Βουλή των Ελλήνων και τα λέω αυτά.

Σας λέω, λοιπόν, τα εξής: Μέχρι το τέλος του χρόνου σκοπός
µας είναι, επειδή υπάρχουν αυτές οι πιστώσεις, να διορίσουµε
και θα γίνει αυτό. Από τους δύο χιλιάδες εννιακόσιους που είπε
ο κ. Βορίδης, όταν παραλάβαµε το Υπουργείο τον Ιούνιο, έχουν
διορισθεί µέχρι στιγµής χίλιοι διακόσιοι. 

Μένουν χίλιοι επτακόσιοι, οι οποίοι –και θα σας δώσω τα στοι-
χεία- θα διοριστούν µέχρι το τέλος του χρόνου. Δεν µιλάω για
τους γιατρούς. Ο κ. Ζαχαριάς και οι συνάδελφοί µου που είναι
δίπλα σας, είναι καλοί µου φίλοι από το πανεπιστήµιο. Θα διορι-
στούν επτακόσιοι γιατροί, οι οποίοι ήταν πριν από τις κρίσεις του
2011. 

Έχουµε δώσει εντολή να κριθούν όλες οι θέσεις που είχαν
προκηρυχθεί στα νοσοκοµεία πριν το 2011 και ο κ. Λοβέρδος τις
είχε αναστείλει λόγω του µνηµονίου. Από εκεί, λοιπόν, θα προσ-
ληφθούν πάρα πολλοί γιατροί. Θα σας δώσω τα στοιχεία. Μπο-
ρείτε να κάνετε µια ερώτηση, να είµαι πιο αναλυτικός. 

Αυτήν τη στιγµή, λοιπόν, έχουµε τριακόσιες εβδοµήντα θέσεις
ειδικευµένων γιατρών κλάδων του ΕΣΥ οι οποίες υλοποιούνται,
υπογράφονται και πηγαίνουν στα νοσοκοµεία και διακόσιες ενε-
νήντα επτά θέσεις ειδικευµένων γιατρών κλάδων του ΕΣΥ οι
οποίοι είναι σε µια δεύτερη φάση για τώρα, για το 2014. Αυτές,
λοιπόν, οι θέσεις είναι εξακόσιες ογδόντα δύο. Υπάρχουν τετρα-
κόσιες ενενήντα οκτώ θέσεις επικουρικών οι οποίοι πήγαν και ζη-
τήσαµε να µας εγκριθούν και τριακόσιες δύο ακόµη τώρα, για
φέτος στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας.

Ξέρω ότι δεν φτάνουν. Είπατε προηγουµένως κάτι πολύ ση-
µαντικό και γι’ αυτό υπάρχουν πολιτικές ευθύνες όλων µας. Αφή-
σαµε το Εθνικό Σύστηµα Υγείας να γεράσει. Μπήκα από τους
πρώτους στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας, όταν γύρισα από την Αµε-
ρική. Με τους συναδέλφους που εκπαίδευσα µετά από το πανε-
πιστήµιο, είχαµε διαφορά δύο γενεών. Αυτό είναι το µεγάλο
πρόβληµά του Εθνικού Συστήµατος Υγείας.

Και αυτό είναι το πρόβληµα το οποίο θα προσπαθήσουµε να
λύσουµε το τελευταίο χρονικό διάστηµα, λέγοντας στους συνα-
δέλφους µου γιατρούς ότι θα προκηρύξουµε άµεσα και θα αλ-
λάξουµε τους όρους διαδικασίας προκήρυξης των γιατρών του

Εθνικού Συστήµατος Υγείας, διότι µε το παλιό σύστηµα το οποίο
είχε όλες τις παθογένειες –και ξέρουν τι εννοώ οι συνάδελφοί
µου- προκηρύσσαµε τη θέση και τους παίρναµε µετά από τρία
χρόνια. Πιθανόν να ήταν µια πολιτική. Τώρα αυτές οι πολιτικές
είναι πολυτέλεια.

Θέλουµε, λοιπόν, να συντοµεύσουµε το χρόνο της διαδικασίας
πρόσληψης των γιατρών του Εθνικού Συστήµατος Υγείας και το
κάνουµε τώρα φέρνοντας τροπολογία την επόµενη εβδοµάδα
για τους συντονιστές των νοσοκοµείων σε όλη την Ελλάδα. Δεν
είναι δυνατόν να είναι ακέφαλα τα νοσοκοµεία, να υπάρχει αυτό
το χάσµα γενεών στα νοσοκοµεία και γι’ αυτό έχουµε όλοι τις ευ-
θύνες µας.

Μια άλλη φορά που θα µου δοθεί η ευκαιρία, θα σας δώσω πε-
ρισσότερα στοιχεία.

Για τον Πειραιά να ξέρετε ότι την επόµενη εβδοµάδα θα επι-
σκεφθώ και το ένα νοσοκοµείο και το άλλο και θα χαρώ πολύ να
είσαστε µαζί να βάλουµε επί τάπητος τα προβλήµατα. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Εµείς ευχαριστούµε.
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Συγκεκριµένα νούµερα δεν µου εί-

πατε. 
ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας):

Γι’ αυτά που µε ρωτήσατε, σας είπα.
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Για το «Τζάνειο» Νοσοκοµείο µε

ενδιαφέρει.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κυρία Μανωλάκου,

σας παρακαλώ.
ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας):

Κύριε Πρόεδρε, ένα λεπτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ορίστε, κύριε Υπουρ-

γέ.
ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας):

Του χρόνου, λοιπόν, έχουµε προγραµµατίσει -φέρνουµε τώρα τη
λύση- δυόµισι χιλιάδες νοσηλευτές κα υγειονοµικό προσωπικό
και χίλιους πεντακόσιους γιατρούς του Εθνικού Συστήµατος
Υγείας, συν τους αγροτικούς γιατρούς. Είχαµε και εκεί µεγάλα
προβλήµατα. Και θα αλλάξουµε τη νοµοθεσία ούτως ώστε να
υπάρχουν αγροτικοί γιατροί. Τώρα, βέβαια, σας αναλύω όλη την
πολιτική του Εθνικού Συστήµατος Υγείας. Έχουµε επτακόσιες
τριάντα εννιά κενές θέσεις αγροτικών γιατρών. Και γιατί τις έχου-
µε κενές; Διότι, µε 600 ευρώ δεν µπορεί να πάει ένας αγροτικός
γιατρός σε ένα αγροτικό ιατρείο, κύριε Πρόεδρε.

Θα πρέπει, λοιπόν, να δούµε τι θα κάνουµε µε όλο αυτό το σύ-
στηµα και να αυξήσουµε επιτέλους τις αποδοχές των υγειονοµι-
κών στην Ελλάδα, οι οποίες τελευταία έχουν περάσει πολύ
δύσκολα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ωραία. Όταν φέρετε

το νοµοσχέδιο, κύριε Υπουργέ, θα τα συζητήσουµε.
Η πρώτη µε αριθµό 68/8-9-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή Β’ Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Δηµητρίου Στρατούλη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε τα δηµοσιεύµατα περί µεί-
ωσης των κύριων συντάξεων και ενοποίησης των ασφαλιστικών
ταµείων, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού
και διαγράφεται.

Η δεύτερη µε αριθµό 67/8-9-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Σερρών του Λαϊκού Συνδέσµου- Χρυσή Αυγή κ. Αρτεµίου
Ματθαιόπουλου προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Ανάπτυ-
ξης και Ανταγωνιστικότητας, σχετικά µε τη χρηµατοδότηση και
το δανεισµό των επιχειρήσεων από τις ελληνικές τράπεζες, δεν
συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγρά-
φεται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επίκαιρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Εισερχόµεθα στην
ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Υγείας: «Γενικές
διατάξεις για τη δηµιουργία Συστήµατος Αµοιβών Νοσοκοµείων
- Σύσταση και Καταστατικό της Εταιρείας µε την επωνυµία «Εται-
ρεία Συστήµατος Αµοιβών Νοσοκοµείων Ανώνυµη Εταιρεία» -
Προσαρµογή στο εθνικό δίκαιο της Οδηγίας 2012/39/ΕΕ της Επι-
τροπής της 26ης Νοεµβρίου 2012 για την τροποποίηση της Οδη-
γίας 2006/17/ΕΚ».

Εκ µέρους των Ανεξάρτητων Δηµοκρατικών Βουλευτών µας
ενηµέρωσαν µε επιστολή τους ότι κατά τη σηµερινή συζήτηση
στο Τµήµα επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του σχε-
δίου νόµου του Υπουργείου Υγείας ορίζεται Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. Βασίλειος Καπερνάρος.

Τον λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Βασίλειος Κυριακάκης για επτά
λεπτά.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές συζητάµε σήµερα

το σχέδιο νόµου του Υπουργείου Υγείας: «Γενικές διατάξεις για
τη δηµιουργία Συστήµατος Αµοιβών Νοσοκοµείων - Σύσταση και
Καταστατικό της Εταιρείας µε την επωνυµία «Εταιρεία Συστήµα-
τος Αµοιβών Νοσοκοµείων Ανώνυµη Εταιρεία» -Προσαρµογή στο
εθνικό δίκαιο της Οδηγίας 2012/39/ΕΕ της Επιτροπής της 26ης
Νοεµβρίου 2012 για την τροποποίηση της Οδηγίας 2006/17/ΕΚ».

Πριν ξεκινήσω την τοποθέτησή µου για το νοµοσχέδιο είναι
απαραίτητο να αναφερθώ, νοµίζω, σε αυτό που συζητήθηκε και
χθες µε αφορµή την Υπουργική Απόφαση της 18ης Αυγούστου
για το όριο συνταγογράφησης διαγνωστικών εξετάσεων µε το
οποίο γίνονται απαράδεκτες περικοπές που καµµιά σχέση δεν
έχουν µε την ιατρική δεοντολογία στις διαγνωστικές εξετάσεις.
Το Υπουργείο Υγείας µετά τα όρια για συνταγογράφηση γενο-
σήµων, µετά το πλαφόν συνταγογράφησης ανά ιατρό, ανά ειδι-
κότητα και περιοχή, που έχουν φέρει χάος στο σύστηµα υγείας
και έχουν αναγκάσει τους ασθενείς να βάζουν βαθιά το χέρι στην
τσέπη για να πληρώνουν τα φάρµακα µε πολλαπλάσια συµµε-
τοχή απ’ αυτήν που πλήρωναν πριν τρία χρόνια, σήµερα έρχεται
να βάλει και όριο στη συνταγογράφηση εξετάσεων. Προφανώς
αυτό θα φέρει αδυναµία στους γιατρούς να ασκήσουν απρόσκο-
πτα το έργο τους, αλλά και µεγαλύτερη ακόµα επιβάρυνση γιατί
θα αναγκάσει ασθενείς για απολύτως απαραίτητες εξετάσεις να
πληρώνουν από την τσέπη τους και αυτές τις εξετάσεις.

Νοµίζω µετά απ’ αυτό θα ήταν περιττό, ίσως, να ασχοληθούµε
µε αυτό το νοµοσχέδιο που έρχεται, αλλά επειδή δεν είναι απλά
τυπικό, αλλά είναι ουσιαστικό, θα συζητήσουµε και για το νοµο-
σχέδιο.

Επίσης, φέρνετε τροπολογία για τον ΕΝΦΙΑ. Χθες εδώ οι αρ-
µόδιοι Υπουργοί αλλά και ο Κοινοβουλευτικός σας Εκπρόσωπος
ο κ. Γεωργιάδης, µας έκανε ολόκληρη θεωρία περί εσόδων-εξό-
δων του κράτους για να µας πείσει, χωρίς βέβαια να τα καταφέ-
ρει, γιατί η τροπολογία αυτή φέρνει κάποιες δήθεν διορθώσεις. 

Η αλήθεια ποια είναι; Είναι ότι µε πολιτική σκοπιµότητα έχετε
αποψιλώσει όλους τους ελεγκτικούς µηχανισµούς που θα συγ-
κέντρωναν τους φόρους αν θέλατε. Συγκεκριµένα, και επειδή
είναι πρόσφατο το παράδειγµα, καταργείτε την Περιφερειακή Δι-
εύθυνση του ΣΔΟΕ Στερεάς την οποία µεταφέρετε στη Λάρισα.
Το ΣΔΟΕ Στερεάς είχε να επιδείξει τα τελευταία τρία χρόνια πολύ
σηµαντικό έργο, µε τους δείκτες µε τους οποίους εσείς αξιολο-
γείτε και µε τους φόρους τους οποίους έφερε µέσα από την
έρευνα µεγάλων περιπτώσεων φοροδιαφυγής. Εν τούτοις, αφού
το είχατε αφήσει για χρόνια µε ελάχιστους υπαλλήλους, σήµερα
το καταργείτε. Πώς, λοιπόν, να συγκεντρώσετε φόρους; Έχετε
κάνει, µήπως, κάτι για τη λίστα Λαγκάρντ; Από τις δύο χιλιάδες
και πλέον περιπτώσεις δεν έχετε ελέγξει ούτε πέντε. Έχετε,
µήπως, κάνει κάτι για το λαθρεµπόριο καυσίµων; Άρα, µην προ-
σπαθείτε να µας πείσετε ότι προσπαθείτε να συγκεντρώσετε φό-
ρους.

Όσον αφορά το νοµοσχέδιο έκανε πολλή προσπάθεια ο

Υπουργός κ. Βορίδης να µας πείσει ότι δεν είναι µια πολιτική µε-
ταρρύθµιση, αλλά απλά ένα σύστηµα κοστολόγησης. Έτσι το
ονόµασε και είπε «Εισάγουµε ένα κοστολογικό σύστηµα». 

Αυτό δεν είναι αλήθεια. Είναι µια σοβαρή πολιτική µεταρρύθ-
µιση στο σύστηµα υγείας ενάντια στο δηµόσιο χαρακτήρα του,
που έχει συνέχεια από το 2011. Διότι τότε έγινε το µνηµόνιο συ-
νεργασίας µεταξύ των Υπουργείων Υγείας Ελλάδας-Γερµανίας,
της Task Force Ελλάδας, του Παγκόσµιου Οργανισµού Υγείας
και της υπεργολαβικής ιδιωτικής εταιρείας «GIZ», γερµανικής
εταιρείας, για να καθοριστούν εννιά πυλώνες-τοµείς µεταρρύθ-
µισης για το δηµόσιο σύστηµα υγείας της Ελλάδας. Ένας απ’
αυτούς τους πυλώνες ονοµάστηκε «Παροχή συµβούλων για ει-
σαγωγή ολοκληρωµένου συστήµατος τιµολόγησης µονάδων νο-
σηλείας µέσω των κλειστών ενοποιηµένων νοσηλίων και των
Drug related groups», των περίφηµων DRGs για τα οποία θα µι-
λήσουµε πιο κάτω.

Η τεχνική και διοικητική υποστήριξη αυτού του συστήµατος
και µόνον είναι εξαιρετικά δαπανηρή µε δηµόσιο χρήµα, το οποίο
ρέει άφθονο τη στιγµή που εσείς λέτε, κύριε Υφυπουργέ, ότι
υπάρχει λιτότητα, ότι δεν µπορούµε να πληρώσουµε τους αγρο-
τικούς γιατρούς. Και γιατί; Γιατί 10 εκατοµµύρια προβλέπει αυτό
το νοµοσχέδιο να φύγουν από το ΕΣΠΑ, για να πάνε στη διοικη-
τική τεχνική υποστήριξη αυτής της µεταρρύθµισης, 600.000
ευρώ για το λογισµικό και την αγορά δικαιωµάτων και ήδη έχουν
φύγει τα τελευταία δύο χρόνια 1,2 εκατοµµύριo για µελέτες που
έχουν γίνει σχετικά µε αυτήν τη µεταρρύθµιση.

Πριν µιλήσω για τα DRGs, στη Γερµανία, όπου µας είπατε ότι
έχει εφαρµοστεί –ο κ. Βορίδης µας είπε ότι εφαρµόζεται σε έξι
ή επτά χώρες, δεν µας εξήγησε βέβαια γιατί οι Γερµανοί ήρθαν
εδώ να µας το επιβάlλουν- πώς το έχουν αξιολογήσει µετά από
τόσα χρόνια που εφαρµόζεται; Υπάρχουν εκθέσεις υγειονοµικών
και οργανισµών που λένε ότι ούτε περισσότερη διαφάνεια έφερε
ούτε µείωσε το κόστος ουσιαστικά, γιατί εξετάσεις ακριβές και
νοσηλεία ακριβή γίνονται ακόµη. Επίσης, αυξήθηκαν τα γρήγορα
περιστατικά, για να µειωθεί το κόστος νοσηλείας, τα λεγόµενα
«αιµατηρά εξιτήρια» και γενικά έχει πέσει η ποιότητα. Αυτά τα
µεταφέρετε ως εµπειρία στον ελληνικό λαό, όταν µας λέτε ότι
έχουµε έτοιµη εµπειρία την οποία πρέπει να αξιοποιήσουµε µέσα
σε τρία χρόνια, τη στιγµή που η Γερµανία αυτό το κατάφερε
µέσα σε δεκαπέντε µε είκοσι χρόνια;

Πολύς λόγος έχει γίνει για τα λεγόµενα DRGs πάνω στα οποία
βασίζεται αυτό το νοµοσχέδιο. Αυτά στηρίζονται στον υπολογι-
σµό του µέσου κόστους ανά διαγνωστική κατηγορία µέσω επε-
ξεργασίας στατιστικών δεδοµένων, όχι σε συγκεκριµένες θερα-
πευτικές πράξεις και ηµέρες νοσηλείας για συγκεκριµένο ασθε-
νή. Οι διάφορες υπηρεσίες που καθορίζονται ως αναγκαίες για
κάθε επιµέρους θεραπεία δεν αποζηµιώνονται µε διακριτό τρό-
πο. Δεν πρόκειται, δηλαδή, για ένα σύστηµα αµοιβής που προ-
βλέπει αµοιβή ανά υπηρεσία, αλλά καταβολή αµοιβής του µέσου
κόστους της συγκεκριµένης οµοιογενούς οµάδας σε εθνικό επί-
πεδο. Άρα, δηλαδή µε βάση τη φιλοσοφία αυτού του νοµοσχε-
δίου και των DRGs δεν θεραπεύετε τον άρρωστο, αλλά την
αρρώστια, αντίθετα µε την ιπποκρατική αρχή, που διέπει και την
σύγχρονη Ιατρική, ότι πρέπει να θεραπεύουµε τον άρρωστο.

Το δηµόσιο σύστηµα υγείας, κύριε Υπουργέ, κύριε Κοινοβου-
λευτικέ Εκπρόσωπε, επειδή οµνύετε σε αυτό, όπως είπατε και
εσείς, και σας ενδιαφέρει το δηµόσιο χρήµα που πέφτει σε αυτό,
χρειάζεται απλά πράγµατα για να στηριχθεί, εάν ενδιαφέρεστε.
Χρειάζεται να στελεχωθεί, για να είναι, όπως είπατε, κύριε Γεωρ-
γιάδη, και ανταγωνιστικό, που τόσα χρόνια λέτε ότι δεν το κατα-
φέρατε. Η αναλογία προσλήψεων και αποχωρήσεων είναι 1 προς
28, ενώ θα ήταν 1 προς 5, σύµφωνα µε το µνηµόνιο. Ούτε αυτό
δεν τηρείτε. Ακόµα περιµένουν οι επιµελητές Β’ και οι επιµελητές
Γενικής Ιατρικής να µονιµοποιηθούν. 

Έφυγε και ο Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας, πολύ ωραία!
Έχετε υποσχεθεί και περιµέναµε να φέρετε τροπολογία, την

οποία δύο φορές έχουµε καταθέσει και έχετε αρνηθεί και ακόµα
τους έχετε σε παράταση, σε οµηρία. Θέλει χρηµατοδότηση το
δηµόσιο σύστηµα υγείας, την οποία µπορείτε να βρείτε, κόβον-
τας τα λεφτά από τις σπατάλες που κάνετε για να εξυπηρετήσετε
το δηµόσιο χρέος προς τους δανειστές και θέλει και θεσµικό
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έλεγχο. Τι είδους, όµως, θεσµικό έλεγχο και εξορθολογισµό; Όχι
όπως τον εννοείτε εσείς, να κόψετε δαπάνες. Εξορθολογισµός
σηµαίνει να φτιάξετε την πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας και πρό-
ληψη, ούτως ώστε να µην φθάνουν βαριά περιστατικά στα νοσο-
κοµεία και να αυξάνεται έτσι το κόστος νοσηλείας. Χρειάζεται
τεχνικός εξοπλισµός και να καταργηθούν και οι εργολαβίες που
δίνετε από το δηµόσιο σύστηµα προς τους ιδιώτες.

Το πρωτεύον, για εµάς, είναι η ποιότητα και η αξιοπιστία των
υπηρεσιών, η κατανοµή του κόστους ανάλογα µε τις κοινωνικές
ανάγκες και όχι µε τις επιχειρηµατικές. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε, κύριε
συνάδελφε.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ: Τα υπόλοιπα επιφυλάσσοµαι να τα
αναπτύξω στη δευτερολογία µου.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Τον λόγο έχει η συ-

νάδελφος κ. Τριανταφύλλου για επτά λεπτά. 
ΜΑΡΙΑ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Λυπάµαι πραγµατικά που έφυγε ο Αναπληρωτής Υπουργός

Υγείας, γιατί είχαµε µία πρόσφατη συνάντηση περίπου πριν από
έναν µήνα, όταν είχε έρθει στην Αιτωλοακαρνανία, από όπου κα-
τάγοµαι και την οποία εκπροσωπώ εδώ στο Κοινοβούλιο. Ενώ
υπάρχει µία ευθεία επίθεση προς τον ΣΥΡΙΖΑ, παροχολογίας
κ.λπ., εγώ θα το αντιστρέψω: Όλες αυτές τις µέρες, µετά από τη
Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης, νοµίζω ότι επάξια ανήκει στη Νέα
Δηµοκρατία η παροχολογία, ένα ατέλειωτο «θα». Σε όλα λέτε
«ναι». Τίποτα δεν έχει γίνει, τίποτα δεν έχει λυθεί. Αυτή είναι η
πραγµατικότητα. 

Αν πάµε και στον τοµέα της υγείας -που θα µιλήσουµε και µι-
λάµε ήδη πιο διεξοδικά και για το νοµοσχέδιο- ένα µικρό παρά-
δειγµα µόνο θα πω, από τον Νοµό Αιτωλοακαρνανίας, ότι όλο
τον Αύγουστο υπήρχε εφηµερία ενός µόνο καρδιολόγου σε όλον
τον νοµό. Περιµένουµε ακόµα να έρθουν αυτοί οι έξι γιατροί, οι
οποίοι θα έπρεπε να είναι εδώ και χρόνια στις θέσεις τους και
δεν είναι, και επικαλείστε συνεχώς ότι δεν υπάρχουν χρήµατα,
όταν σπαταλούνται τα χρήµατα. Ακόµα και για το σηµερινό νο-
µοθέτηµα, ο προηγούµενος οµιλητής, ο συνάδελφος Κυριακά-
κης από τον ΣΥΡΙΖΑ, ανέφερε πόσα χρήµατα θα σπαταλήσετε
για να υλοποιηθεί αυτό το νοµοθέτηµα. 

Υπάρχει ένας συγκεκριµένος πολιτικός σχεδιασµός στον
τοµέα της υγείας: το δηµόσιο αποσύρεται όλο και περισσότερο
και ο ιδιωτικός τοµέας εισρέει και αναφύεται όλο και περισσό-
τερο. Τα συµφέροντα στην ιδιωτική σφαίρα είναι πολύ µεγάλα
και πολύ επιθετικά. 

Αυτός ο στόχος δεν είναι τωρινός. Από τις αρχές της δεκαε-
τίας του 1990 γιγαντώνεται -και ίσως πιο πολύ- η αποδιάρθρωση
του κοινωνικού κράτους πρόνοιας, η εµπορευµατοποίηση των
υπηρεσιών υγείας και η ισχυροποίηση του ιδιωτικού κεφαλαίου
και αρχίζουν να προωθούνται συστηµατικά σε παγκόσµιο και ευ-
ρωπαϊκό επίπεδο όλα αυτά. 

Αυτό δηµιούργησε πολλαπλά και πολύ σοβαρά προβλήµατα,
ακόµα και στα πιο προηγµένα κοινωνικοασφαλιστικά συστήµατα
των χωρών της Δυτικής Ευρώπης. Στη χώρα µας ποτέ ως τώρα
δεν οικοδοµήθηκε ένα πλήρες, ποιοτικό και αποτελεσµατικό
εθνικό σύστηµα υγείας και τα νοµοθετήµατα και οι ασκούµενες
πολιτικές στον χώρο της υγείας και της κοινωνικής πρόνοιας
οδηγούσαν και οδηγούν στην απαξίωση του δηµόσιου τοµέα
στην υγεία, στον περιορισµό των δηµόσιων δαπανών και στην
ενίσχυση του µεγάλου ιδιωτικού, επιχειρηµατικού τοµέα, που λει-
τουργεί χωρίς κανόνες και έλεγχο, αναπτύσσεται παρασιτικά και
αποτελεί, από κοινού µε τις πολυεθνικές φαρµάκου, τον βασικό
ρυθµιστή της πολιτικής που εφαρµόζετε στον χώρο της υγείας. 

Το υγειονοµικό µας σύστηµα νοσούσε και νοσεί. Ωστόσο,
τώρα, σήµερα, αυτά τα χρόνια µπαίνουµε στην πιο σκληρή φάση
του σχεδιασµού. Η µνηµονιακή πολιτική, τάχα µου λόγω της εξυ-
γίανσης στο δηµόσιο τοµέα -είναι το γνωστό µότο για όλα- δια-
λύει οριστικά τη δηµόσια υγεία, µε κύρια χαρακτηριστικά την
εγκατάλειψη δοµών και την ουσιαστική απαγόρευση στελέχωσης
µε έµψυχο υλικό -δεν γίνονται προσλήψεις σε κανέναν οργανισµό

νοσοκοµείων- και βέβαια µε άγρια καρατόµηση δηµόσιων δαπα-
νών. Με την υποχρηµατοδότηση υλοποιείται όχι µόνο η λειτουρ-
γική κατάρρευση των µονάδων, αλλά έρχεται και η υπονόµευση
και η απαξίωσή τους. Τίποτα δεν λειτουργεί. 

Άρα, ανεπαρκείς οι νοσηλευτές και οι υγειονοµικοί υπάλληλοι
εν γένει, διαπλεκόµενοι οι γιατροί, ακόµα και οι ασθενείς ανόητοι
και ανεύθυνοι που για το παραµικρό οδηγούνται ή επιλέγουν
πολλές διαγνωστικές εξετάσεις! Με συγκεκριµένη συνθηµατο-
λογία προωθούνται µεθοδικά οι απολύσεις και η αλλαγή εργα-
σιακών σχέσεων, αλλά κυρίως προωθείται η ιδιωτικοποίηση και
µάλιστα σε µία ελληνική πραγµατικότητα όπου υπάρχουν πάνω
από τρία εκατοµµύρια ανασφάλιστοι και ανθρωπιστική κρίση. 

Πάµε στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο. Επικαλέστηκε ο Υπουρ-
γός Υγείας χθες την ανάγκη κοστολογικού συστήµατος. Είναι
αναγκαίο ένα τέτοιο σύστηµα; Σαφέστατα ναι. Μέχρι τώρα δεν
γνωρίζατε, δηλαδή, όλες οι υπηρεσίες του Υπουργείου Υγείας,
ποιο είναι το κόστος των υγειονοµικών µονάδων της χώρας; Πώς
καταρτίζατε προϋπολογισµό, αυτόν τον µειούµενο προϋπολογι-
σµό; Δεν υπήρχαν καταγραφές, δεν υπήρχαν έσοδα και έξοδα;
Εντάξει, υγειονοµικός χάρτης δεν υπάρχει, αλλά δεν έγινε ποτέ
ούτε η παραµικρή καταγραφή;

Μας λέτε κιόλας -το είπε χθες ο Υπουργός- ότι µας κάνετε και
χάρη. Δηλαδή δουλεύετε για την οποιαδήποτε αυριανή κυβέρ-
νηση, και για τον ΣΥΡΙΖΑ, ότι µπορούµε δηλαδή, µε βάση αυτό
εδώ το νοµοθέτηµα, να υλοποιήσουµε και µία διαφορετική πολι-
τική. Πραγµατικά αδιανόητο και πλήρως ανορθολογικό, κι αυτό
βέβαια γιατί θεωρείτε ότι είναι ουδέτερο εργαλείο, κάτι που βέ-
βαια δεν ισχύει. 

Τι κάνει, όµως, το παρόν νοµοσχέδιο; Ενσωµατώνει στο ενιαίο
σύστηµα αµοιβών νοσοκοµείων την αξιολόγηση γιατρών και υγει-
ονοµικών µονάδων και νοσοκοµείων, την κατανοµή της χρηµα-
τοδότησης, τόσο προς τα νοσοκοµεία όσο και προς το προσω-
πικό, δηλαδή την απόσυρση του κράτους και την ταυτόχρονη ει-
σαγωγή των ιδιωτικοοικονοµικών κριτηρίων στην υγεία. Εδώ
πέρα, ας σκεφτούµε πόσο θα επηρεάζονται οι κλινικές αποφά-
σεις, ας πούµε, από αυτά τα δηµοσιονοµικά κριτήρια, πόσο συ-
νεχής και πόσο δυσβάσταχτη θα είναι η οικονοµική επιβάρυνση
των ασθενών. 

Εποµένως, τα έσοδα και τα κέρδη θα εξασφαλίζουν τη βιωσι-
µότητα των υγειονοµικών µονάδων και άρα και τη µελλοντική
τους λειτουργία. 

Ενσωµατώνει επίσης τον τιµοκατάλογο -θα το πω έτσι- των
υπηρεσιών. Ενσωµατώνει τη διαχείριση των πληροφοριών και το
ιατρικό απόρρητο «πάει περίπατο». Οι φάκελοι θα πηγαίνουν κεν-
τρικά. Η ΕΣΑΝ θα έχει πρόσβαση σε αυτούς τους ιατρικούς φα-
κέλους και φυσικά θα έχει πρόσβαση και στα οικονοµικά στοιχεία
των νοσοκοµείων, βάσει των οποίων θα συµπληρώνονται τα φύλ-
λα ποιότητας των νοσοκοµείων, στα οποία θα βασίζεται και η
χρηµατοδότησή τους.

Και όλα αυτά υλοποιούνται µε την θέσπιση των ΚΕΝ, δηλαδή
των Κλειστών Ενοποιηµένων Νοσηλίων. Και τι είναι αυτά; Τα ΚΕΝ
αποτελούν µία διαδικασία τιµολόγησης και διαχείρισης του κό-
στους νοσοκοµειακών νοσηλίων που βασίζονται στα διεθνώς κα-
θιερωµένα DRG’s. Το σύστηµα των ΚΕΝ, των DRG’s, όπως είπαν
και άλλοι συνάδελφοι, στηρίζεται στον υπολογισµό του µέσου
κόστους ανά διαγνωστική κατηγορία µέσω της επεξεργασίας
στατιστικών δεδοµένων και όχι σε συγκεκριµένες θεραπευτικές
πράξεις ή µέρες νοσηλείας ανά ασθενή. 

Έτσι, δηµιουργείται κίνητρο για λιγότερες θεραπευτικές πρά-
ξεις και µείωση των ηµερών νοσηλείας, µε αρνητικές συνέπειες
για την υγεία των ασθενών. Το αναφέρω κι εγώ: Οδηγούµαστε
στα «αιµατηρά εξιτήρια», δηλαδή στα πρόωρα εξιτήρια ασθενών.
Μπορεί να υπάρχει ένας ασθενής που θεραπεύτηκε, ο οποίος να
έχει επιπλοκή και παρ’ όλα αυτά θα αναγκάζεται να φεύγει από
το νοσοκοµείο.

Και βέβαια, αν κοιτούσατε µε πιο ειλικρινή και καθαρή µατιά
το τι γίνεται στη Γερµανία, όλα αυτά που λέµε σήµερα υπάρχουν
καταγεγραµµένα από Γερµανούς γιατρούς.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Ευχαριστώ για την ανοχή σας. 
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Το κρίσιµο ερώτηµα όταν έρχεται ένα νοµοθέτηµα, όταν συ-
ζητιέται µία µεταρρύθµιση, είναι ποιος είναι ο πολιτικός στόχος,
ποιες ανάγκες της κοινωνίας έρχεται να καλύψει και τελικά ποιος
ωφελείται. Στόχος βασικός είναι η εκπαραθύρωση του κράτους,
του δηµοσίου, και η οριστική και αµετάκλητη µετατροπή της
υγείας σε εµπόρευµα. Στόχος είναι ο ιδιωτικός τοµέας να αγο-
ρευθεί ως θεσµικός παράγοντας για τη χάραξη της πολιτικής
υγείας. Η χρηµατοδότηση από το δηµόσιο µηδενίζεται και η
υγεία του λαού δεν σας αφορά. Υπήρξαν πολλά παραδείγµατα
µε το τρίπλεξ, µε το τεστ ΠΑΠ κ.λπ.. 

Η κοστολόγηση των νοσοκοµειακών υπηρεσιών -και θα το πλη-
ρώσουµε πολύ ακριβά αυτό το νοµοθέτηµα- στοχεύει στη µόνιµη
εγκαθίδρυση ενός µικρού, αναξιόπιστου και υποχρηµατοδοτού-
µενου συστήµατος υγείας για τα φτωχά λαϊκά στρώµατα. Στο-
χεύει, επίσης, στις ιδιωτικές υπηρεσίες υγείας για τα µεσαία
στρώµατα, οι οποίες θα χρηµατοδοτούνται από ιδιωτικές ασφα-
λιστικές εταιρείες από την τσέπη των ασθενών. 

Όµως, η υγεία είναι κοινωνικό αγαθό. Είναι κοινωνικό αγαθό,
όχι γιατί το λέµε εµείς, αλλά γιατί σίγουρα ο ελληνικός λαός θα
το προασπίσει και θα βάλει την υγεία εκεί που της πρέπει, δη-
λαδή στην κορωνίδα των αξιών. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε την

κυρία συνάδελφο. 
Τον λόγο έχει η κ. Διακάκη για επτά λεπτά, παρακαλώ. 
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.  
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σε συνέχεια της

χθεσινής συζήτησης, έχουµε σήµερα µπροστά µας πάλι ένα από
τα πιο σηµαντικά νοµοσχέδια στον τοµέα της υγείας, αν και
είµαστε εδώ -χωρίς να υπάρχει ο αρµόδιος Υπουργός- και πάλι
σε µια Αίθουσα σχεδόν άδεια. 

Είναι κοινή παραδοχή, όσο κι αν ορισµένοι θέλουν να παρα-
γνωρίσουν την πραγµατικότητα, ότι ο τοµέας της υγείας πνέει
τα λοίσθια. Το εθνικό σύστηµα επιβαρύνεται µε επιπλέον περικο-
πές και επιβαρύνσεις στις πλάτες πάντα των ασφαλισµένων. 

Με το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο η «ΕΣΑΝ Α.Ε.» µετατρέπεται
στον µέγιστο κριτή κάθε ιατρικής πράξης. Πιο συγκεκριµένα,
χρησιµοποιώντας ως κύριο εργαλείο αξιολόγησης τα DRG’s, θα
προσδιορίζονται οι παροχές υγείας µε αποκλειστικά οικονοµι-
κούς όρους, καταργώντας ουσιαστικά το αναφαίρετο δικαίωµα
των Ελλήνων πολιτών στη δηµόσια, δωρεάν περίθαλψη. 

Οι µνηµονιακές δεσµεύσεις και η πολιτική που ακολουθείται
στην υγεία οδηγεί σε περαιτέρω εξαθλίωση τους Έλληνες, τους
εργαζόµενους στην υγεία, και τελικά σε συνολική αποσάθρωση
των δοµών της υγείας. 

Η προσπάθειά σας να παρουσιάσετε το εν λόγω νοµοσχέδιο
ως µεταρρυθµιστική προσπάθεια σκοντάφτει, κύριοι της συγκυ-
βέρνησης, στα ίδια τα γεγονότα. Θα περίµενε κανείς σε µια χώρα
όπου οι δαπάνες για την υγεία ανέρχονται σήµερα στο 6% του
ΑΕΠ να συζητούσαµε πώς ορθολογικοποιώντας το σύστηµα θα
προσεγγίζαµε έστω τον ευρωπαϊκό µέσο όρο και όχι πώς θα χα-
ρατσώσουµε ακόµα περισσότερο την υγεία, οδηγώντας σε συν-
θήκες πλήρους ιδιωτικοποίησης, αγνοώντας πάντα το δηµόσιο
συµφέρον. 

Μιλάτε για την οικονοµία και για οικονοµίες κλίµακας και την
ίδια στιγµή τα θεραπευτικά πρωτόκολλα και η εφαρµογή τους
συνολικά κοστίζουν στον Έλληνα φορολογούµε 600.000 ευρώ. 

Αλήθεια, το µετοχικό κεφάλαιο της ΕΣΑΝ που ανέρχεται σε
1.000.000 ευρώ δεν θα καλύπτεται από το ελληνικό δηµόσιο; Οι
αµοιβές των τεχνοκρατών µελών του Διοικητικού Συµβουλίου της
ΕΣΑΝ από την ίδια πηγή δεν προέρχονται; Για ποια οικονοµία και
δηµοσιονοµικά οφέλη µιλάτε; Καλό θα είναι να σοβαρευτούµε. 

Το µοντέλο που προτείνετε δεν είναι καινούριο. Το µοντέλο
αυτό έρχεται από τη δεκαετία του ’70, από το Πανεπιστήµιο του
Γέιλ και τη λειτουργία των ΚΕΝ, τον Κλειστών Ενοποιηµένων Νο-
σηλίων, τα οποία αποτελούν ιατρικά λογιστικά εργαλεία και τα
εφάρµοσε η «MEDICARE» για να συγκρατηθεί το κόστος των νο-
σηλίων στα αµερικάνικα νοσοκοµεία κατά τη δεκαετία το ’80. 

Με αυτόν τον τρόπο και την άκριτη µεταφορά µοντέλων τεσ-
σαρακονταετίας σήµερα στη µνηµονιακή Ελλάδα που έχετε οι-
κοδοµήσει µετατρέπετε το δηµόσιο χώρο της υγείας σε πεδίο

εξυπηρέτησης ηµετέρων ιδιωτικών συµφερόντων και µόνο. 
Παύει λοιπόν ο ασθενής να αποτελεί το κέντρο της ιατρικής

πράξης και µετατρέπεται σε ένα απλό ποσοστό, σε ένα ποσοτικό
δεδοµένο, που ανάλογα µε την οικονοµική του διάσταση µπορεί
να θεραπευθεί, αλλά µπορεί και όχι. Το κέρδος είναι πάνω από
όλα. 

Άµεσα συνδεδεµένοι µε τη δηµιουργία της «ΕΣΑΝ Α.Ε.» θα
είναι και οι µισθοί των υγειονοµικών. Το δηµόσιο µπορεί να πλη-
ρώνει παχυλές αµοιβές σε µέλη διοικητικών συµβουλίων κ.τ.λ.,
αλλά όσον αφορά τους εργαζόµενους, απαλλάσσεται από την
υποχρέωση καταβολής µισθών, οι οποίοι θα διαµορφώνονται
ανάλογα µε τα έσοδα των νοσοκοµείων. 

Πηγαίνοντας ένα βήµα παραπέρα, τώρα, εάν ένα χι νοσοκο-
µείο δεν είναι παραγωγικό µπορείτε να µας ενηµερώσετε αν θα
υπάρχουν περικοπές στις αµοιβές; Αν υπάρξουν, σε ποιο ύψος
θα φθάσουν αυτές;

Αναφορικά µε τους ασθενείς, τώρα, µε τους παράλογους πε-
ριορισµούς που επιβάλλετε µέσω των DRG στις διαγνωστικές
εξετάσεις, υποχρεώνετε τους ασθενείς να απευθύνονται σε ιδιω-
τικές δοµές υγείας και το σύστηµα δεν θα τους επιτρέπει την
πρόσβαση, αλλά και οι ίδιοι θα υποχρεώνονται να πληρώνουν
από την τσέπη τους υπηρεσίες που αποτελούν εν τέλει υποχρέ-
ωση της πολιτείας. 

Το πρόβληµα ξεπερνά κατά πολύ το πολυφορεµένο κλισέ περί
κακού δηµοσίου και καλού ιδιωτικού τοµέα. Είναι πρόβληµα κο-
σµοθεωρίας για το πώς κανείς αντιλαµβάνεται τη λειτουργία της
πολιτείας και το αν πρέπει να λειτουργεί προς όφελος των πολ-
λών και των αναγκών της κοινωνίας ή αν πρέπει να αποτελεί,
όσον αφορά τουλάχιστον το συγκεκριµένο, µια απλή λογιστική
διοικητική πράξη που θα αποφέρει κέρδη σε συγκεκριµένους,
επαναλαµβάνοντας, τις µνηµονιακές σας κοινοτοπίες. 

Εµείς ως ΣΥΡΙΖΑ έχουµε τονίσει µε όλους τους τρόπους ότι η
υγεία, όπως και οι άλλες κοινωνικές δοµές είναι δηµόσιο ανα-
παλλοτρίωτο αγαθό, δικαίωµα του πολίτη και υποχρέωση της πο-
λιτείας να του το παρέχει, εξασφαλίζοντας συνθήκες υγειονο-
µικής ασφάλειας, ώστε να µην τροµάζει ο εργαζόµενος, ο άνερ-
γος, ο χαµηλοσυνταξιούχος στην ιδέα ότι εάν αρρωστήσει, δεν
θα µπορεί να νοσηλευτεί. 

Κλείνοντας, θα ήθελα να τονίσω ότι δεν µπορεί η υγεία των Ελ-
λήνων πολιτών να περνάει από τα λογιστήρια των ιδιωτικών Α.Ε.
και να προωθείται αναλόγως της οικονοµικής κατάστασης του
ασθενούς. 

Εµείς θα υπερασπιστούµε µε κάθε τρόπο την πρόσβαση των
πολιτών σε ένα δηµόσιο προσιτό σε όλους Εθνικό Σύστηµα
Υγείας.

Τέλος, θα ήθελα να πω δύο κουβέντες για τον ΕΝΦΙΑ. Όσον
αφορά την τροπολογία αυτή, εγώ έχω ήδη τοποθετηθεί από το
Δεκέµβρη του 2013 πάνω στο θέµα. Αυτό που έχω να προσθέσω
τώρα είναι ότι ο ΕΝΦΙΑ δεν έχει µέσα λάθη. Είναι ο ίδιος ένα µε-
γάλο λάθος. Γι’ αυτό και η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ θα τον καταρ-
γήσει.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Εµείς ευχαριστούµε
την κ. Διακάκη που τήρησε και τον χρόνο της. 

Τον λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Μαρκόπουλος Κωνσταντίνος
για επτά λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε Δριβελέγκα, που προεδρεύετε σήµερα στο Τµήµα, θα
ήθελα να πω ότι είναι πολύ κακή εικόνα να συζητάµε σήµερα ένα
νοµοσχέδιο του Υπουργείου Υγείας και να είµαι ο τρίτος κατά
σειρά οµιλητής χωρίς την παρουσία της ηγεσίας του Υπουργείου
Υγείας εδώ. Σέβοµαι απόλυτα τον κ. Μαυραγάνη του Υπουργείου
Οικονοµικών αλλά το Υπουργείο Υγείας απουσιάζει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Έχει ειδοποιήσει ότι
συµµετέχει στη συνεδρίαση µίας επιτροπής και θα έλθει.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε, δεν
είναι έτσι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Εντάξει, εντάξει.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν θέλω να κάνω παρα-
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τήρηση στο Προεδρείο, δεν προσοµοιάζει στις δυνατότητες ενός
Βουλευτού, αλλά υποτίθεται ότι εδώ µιλάµε για να µας ακούσει
η πολιτική ηγεσία µήπως τυχόν και αντιληφθεί την αίσθηση των
Βουλευτών ή τουλάχιστον µήπως αντιληφθεί γιατί οι Βουλευτές
στηρίζουν ένα σχέδιο νόµου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Εντάξει έχετε δίκιο.
Συνεχίστε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Λυπάµαι γι’ αυτήν την
απουσία και την καυτηριάζω. Έχω όλο το δικαίωµα ως Βουλευ-
τής.

Μπαίνω, λοιπόν, στην ουσία. Αυτό το σχέδιο νόµου είναι ένα
πάρα πολύ σωστό σχέδιο νόµου στον πυρήνα και στη φιλοσοφία
του. Αντικρούω απολύτως τις αντιρρήσεις, όλες τις φοβίες της
Αντιπολίτευσης είτε για τα προσωπικά δεδοµένα είτε για τη συµ-
µετοχή του ιδιωτικού τοµέα. Πρέπει να ξέρουµε τι ακριβώς συµ-
βαίνει στη χώρα. 

Στη χώρα συµβαίνουν τα εξής: Πρώτον, για τον ασθενή ο
οποίος µπαίνει σε ένα νοσοκοµείο να θεραπευτεί και να νοση-
λευτεί δεν υπάρχει για το νοσοκοµείο αυτό ούτε για την κλινική
ούτε για το γιατρό καµµία κρίση, καµµία αξιολόγηση για το πόσα
χρήµατα των φορολογουµένων και µε ποιον τρόπο σπαταλά. 

Γιατί το λέω αυτό; Προς ενηµέρωση όλων των συναδέλφων
που κάνουν κριτική: Η χώρα έχει τη µεγαλύτερη κατανάλωση αν-
τιβιοτικών από ολόκληρο τον κόσµο. Η χώρα έχει τη µεγαλύτερη
έξαρση συγκεκριµένων παθήσεων και λόγω παχυσαρκίας των
νέων παιδιών. Είµαστε πρώτοι στην Ευρώπη και από τους πρώ-
τους στον κόσµο. Πρώτοι σε ολόκληρο τον κόσµο στο κάπνισµα
και σε όποια νοσήµατα το συνοδεύουν. Πρώτοι σε παρατεταµέ-
νες νοσηλείες. 

Αυτά συµβαίνουν γιατί δεν υπάρχει αξιολόγηση. Αυτά συµβαί-
νουν γιατί δεν υπάρχει ένα ορισµός του τι πρέπει και τι δεν πρέ-
πει να γίνει. Η χώρα αυτή έχει τριπλάσιες αξονικές τοµογραφίες
από το µέσο όρο της Ευρώπης και διπλάσιες µαγνητικές τοµο-
γραφίες από το µέσο όρο της Ευρώπης. Όλα αυτά καλύπτονται
µε χρήµατα των φορολογουµένων.

Τι συµβαίνει δηλαδή; Δηµιουργείται τεχνητά αυξηµένη ζήτηση
υπηρεσιών τις οποίες πληρώνουµε όλοι από την τσέπη µας. Αυτό
δεν θέλουµε να το διορθώσουµε; Έχει κανείς την αίσθηση σε
αυτήν την Αίθουσα ότι η υγεία στην Ελλάδα είναι κατώτερης ποι-
ότητος από το επίπεδο υγείας της Ευρώπης, που έχει εντελώς
διαφορετικά χαρακτηριστικά; Απαντώ: Όχι. Μάλιστα έχουµε και
έναν από τους µεγαλύτερους µέσους όρους ηλικίας και για τους
άνδρες και για τις γυναίκες. Άρα, εδώ υπάρχει τεχνητή ζήτηση
υπηρεσιών και κατασπατάληση δηµοσίου χρήµατος. 

Επίσης, η χώρα έχει το µεγαλύτερο ιδιωτικό τοµέα είτε το θέ-
λουµε είτε όχι αναλογικά σε ολόκληρη την Ευρώπη, µακράν µά-
λιστα των άλλων χωρών. Έχουµε τις περισσότερες ιδιωτικές
κλίνες. Εκεί δεν απασχολούνται εργαζόµενοι; Εκεί δεν νοση-
λεύονται ασθενείς; Γιατί πρέπει να αποκλείεται από τα φύλλα
αξιολόγησης, την κοστολόγηση και την ενηµέρωση του κράτους
ο ιδιωτικός τοµέας; Για ποιον λόγο δηλαδή πρέπει να φοβόµαστε
τον ιδιωτικό τοµέα, τον ιδιώτη γιατρό, τον επιχειρηµατία, τη νο-
σηλεύτρια του ιδιωτικού τοµέα σε σχέση µε αυτούς που δου-
λεύουν στα δηµόσια νοσοκοµεία; Δεν αντιλαµβάνοµαι αυτόν τον
τρόπο ανάλυσης των γεγονότων. Και βέβαια δεν τον αντιλαµβά-
νοµαι γιατί αυτοί που το λένε, εάν αύριο βρεθούν σε θέσεις εξου-
σίας –που δεν θα βρεθούν- είναι υποχρεωµένοι όχι µόνο να τον
ανεχθούν αλλά και να τον ρυθµίσουν.

Εποµένως, όλη αυτή η ψευτοφιλοσοφία περί ιδιωτικού και δη-
µόσιου τοµέα πέφτει στο κενό. Είναι µία ακόµη µορφή λαϊκισµού,
θόλωσης της πραγµατικότητας και στρεβλής ενηµέρωσης. 

Αυτό το οποίο έχει ανάγκη η χώρα είναι να κοστολογήσει τις
υπηρεσίες επ’ ωφελεία των Ελλήνων ασθενών. Έχουµε πολύ µε-
γάλη ανάγκη να κοστολογήσουµε τις υπηρεσίες και να αξιολο-
γήσουµε και τις επιδόσεις της ιατρικής επιστήµης, των κλινικών
και κάθε έναν από τους γιατρούς.

Τώρα, αν κάποιοι θέλουν η χώρα να µην αξιολογείται για τί-
ποτα, ενώ όλοι εµείς αξιολογούµαστε από τους πολίτες για να
ξαναµπούµε σε αυτήν την Αίθουσα, είναι ένα θέµα εντελώς δια-
φορετικό. 

Εποµένως, το Υπουργείο Υγείας, το οποίο παραµένει απών σε

αυτήν την Αίθουσα, κύριε Πρόεδρε της Βουλής, είναι υποχρεω-
µένο µε όλες τις αποφάσεις τις οποίες παίρνει να συντείνει σε
δύο πράγµατα: Πρώτον, στην προώθηση του επιπέδου υγείας
της χώρας και δεύτερον, στην αποµείωση της σπατάλης.

Παραδείγµατος χάριν, ελήφθησαν προχθές αποφάσεις από
τον ΕΟΠΥΥ για τις προληπτικές και διαγνωστικές εξετάσεις και
βγήκαν κάποια πρωτόκολλα. Δεν είναι κακά, δεν είναι µακριά από
την ιατρική πραγµατικότητα, ούτε είναι µακριά από αυτά που
συµβαίνουν σε ολόκληρη την Ευρώπη.

Το λάθος είναι ότι δεν είναι εκεί το «λίπος». Δεν είναι το
«λίπος» το τεστ ΠΑΠ ούτε οι µαστογραφίες. Το «λίπος» είναι στις
αξονικές, τις µαγνητικές και τα PET SCAN, τα οποία χρησιµοποι-
ούνται σαν εξέταση πρώτης γραµµής και στοιχίζουν πάρα πολύ,
ενώ θα έπρεπε να ήταν πολύ πίσω. 

Και βεβαίως, καταλαβαίνω ότι λέω άγνωστες λέξεις για πολ-
λούς συναδέλφους Βουλευτές που δεν κατέχουν την Ιατρική επι-
στήµη, αλλά περίµενα να είναι εδώ ο Υπουργός που κατέχει
µερικά πράγµατα, αλλά παραµένει απών. 

Τέλος, κύριε Πρόεδρε, θέλω να πω ότι η συνολική προσπάθεια
που πρέπει να υπάρχει στον χώρο της υγείας είναι το κάθε ευρώ
το οποίο ξοδεύεται να πηγαίνει για το κοινό καλό και όχι να ξο-
δεύουµε δεξιά και αριστερά, από τα λίγα χρήµατα που έχουµε,
σε διαφορετικές κατευθύνσεις µε διαφορετικά αποτελέσµατα. 

Να πω δύο κουβέντες για την τροπολογία του ΕΝΦΙΑ και για
την αξία της κριτικής των Βουλευτών εντός κι εκτός Αιθούσης.

Αν ο ΕΝΦΙΑ διορθώθηκε πριν ψηφιστεί το πρώτο σχέδιο
νόµου, τον µήνα Μάιο, ήταν γιατί οι Βουλευτές τότε πήγαν στον
κ. Στουρνάρα –πολλοί Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας- και
επέβαλαν αλλαγές όχι στο συνολικό ύψος των χρηµάτων που
πρέπει να µαζέψουµε αλλά στο συνολικό ύψος της κοινωνικής
δικαιοσύνης που πρέπει να αποπνέει κάθε φορολογικό νοµοσχέ-
διο.

Αν ο ΕΝΦΙΑ διορθώνεται για δεύτερη φορά, είναι γιατί απεκα-
λύφθη ότι αυτό που διορθωµένο ψηφίστηκε, εφαρµόστηκε
κακώς από τις υπηρεσίες του Υπουργείου Οικονοµικών. Κι αν η
κριτική η οποία ακούγεται ακόµη και σήµερα για τον ΕΝΦΙΑ από
τους Βουλευτές πρέπει να ακούγεται, είναι γιατί οι Βουλευτές
αντιλαµβάνονται την πίεση της κοινωνίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Δέκα δευτερόλεπτα θα ήθελα ακόµη, κύριε Πρόεδρε.
Στηρίζουµε αυτή την προσπάθεια της Κυβέρνησης ως µία τε-

λευταία δύσκολη προσπάθεια φορολογικής πολιτικής, για να πε-
ράσουµε στη φάση εκτός των µνηµονίων, να απελευθερώσουµε
τη χώρα από την υπερφορολόγηση και να περάσουµε το 2015
στην ελάφρυνση. Το κάνουµε αυτό, χωρίς να αρνούµαστε το συ-
νολικό ποσό, το οποίο πρέπει να µαζέψουµε. Υπάρχουν όµως µε-
ρικά ερωτηµατικά. 

Όταν µοιράσαµε το πρωτογενές πλεόνασµα στους κοινωνικά
ασθενείς τον Ιούνιο του 2014, είχαµε βάλει κάποια όρια, κάποια
κριτήρια. Αυτά τα κριτήρια παραβιάζονται από τον νόµο του
ΕΝΦΙΑ. Και δεν το βάζω στη κατεύθυνση των λίγων εκατοντάδων
χιλιάδων, που µπορεί να είναι η διαφορά. Είναι µικροποσά. Το
βάζω όµως στο αξιολογικό κοµµάτι, το πού βάζει αυτή η Κυβέρ-
νηση την γραµµή των πραγµατικά φτωχών. 

Δεν πρέπει να θολώνουµε αυτές τις µεγάλες αποφάσεις τις
οποίες έχουµε πάρει. Δεν πρέπει δηλαδή να αλλάζουµε διαρκώς
τα κριτήρια µιας γραµµής κάτω από την οποία εµείς εκτιµούµε
ως Κυβέρνηση και ως Βουλευτές που σας στηρίζουµε ότι οι άν-
θρωποι αυτοί και οι οικογένειες θέλουν στήριξη. Δεν πρέπει να
θολώνουµε δηλαδή το αξιακό σύστηµα αυτής της πολιτικής, σε
κάθε όµως περίπτωση. 

Η ψήφος µας έχει µία πολύ µεγάλη έννοια κι ένα µεγάλο
νόηµα: τη στήριξη της Κυβέρνησης για την έξοδο της χώρας από
την κρίση, το τέλος των µνηµονίων και την πορεία µίας χώρας µε
µεγαλύτερη αυτοπεποίθηση στις δυνατότητες του Έλληνα και
της ελληνικής κοινωνίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Με αυτό το νόηµα στηρί-
ζουµε και ψηφίζουµε το σχέδιο νόµου.
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(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε τον

κ. Μαρκόπουλο. 
Τον λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Χαρακόπουλος, για επτά

λεπτά.
ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο φόρος ακινήτων που έγινε

γνωστός ως «χαράτσι της ΔΕΗ», ήταν –υποτίθεται- έκτακτος,
προσωρινός. Στη χώρα µας, όµως, ως γνωστόν, ουδέν µονιµό-
τερον του προσωρινού, διότι το χαράτσι αντικαταστάθηκε από
τον ήδη κακόφηµο λόγω λαθών και στρεβλώσεων ΕΝΦΙΑ. 

Αναµφίβολα, κύριε Υπουργέ, είναι θετικό να διορθώνετε του-
λάχιστον κραυγαλέα λάθη, όπως µε τα οικόπεδα που προκάλε-
σαν εύλογη αγανάκτηση στον κόσµο. Φοβούµαι, ωστόσο, πως
όσα µερεµέτια και αν επιχειρηθούν, δύσκολα διορθώνονται οι
στρεβλώσεις αυτού του νόµου. Δεν κοµίζω γλαύκας επισηµαί-
νοντας πως ο ΕΝΦΙΑ, όπως σχεδιάστηκε, βασίστηκε εν πολλοίς
σε λανθασµένα δεδοµένα. 

Αναφέρω ενδεικτικά την πρόθεση για φορολόγηση σε αποθή-
κες, µαντριά, ακόµα και κοτέτσια ή την αρχική πρόβλεψη για φο-
ρολόγηση µε 20 ευρώ το στρέµµα σε όλα τα χωράφια, ακόµα και
στα µπαΐρια και τα τσαΐρια. Τούτο φανέρωνε την αβυσσαλέα
απόσταση που χωρίζει όσους κάνουν ασκήσεις επί χάρτου, µε
την πραγµατικότητα που βιώνουν οι αγρότες.

Κύριε Πρόεδρε, για να γίνει κατανοητός ο παραλογισµός,
αρκεί να ξέρει κανείς πως ένας γεωργός που καλλιεργεί σιτάρι
στην Ελασσόνα, για παράδειγµα, είναι ζήτηµα αν έχει κέρδος 20
ευρώ το στρέµµα, όσα δηλαδή του ζητούσε αρχικά ο ΕΝΦΙΑ. 

Τέλος πάντων, αυτά διορθώθηκαν και σήµερα προχωρούµε –
και πολύ ορθά- και σε άλλες διορθώσεις, διότι αν και ο ΕΝΦΙΑ
είναι µειωµένος κατά 15% σε σχέση µε το «χαράτσι», η αλήθεια
είναι ότι η φοροδοτική ικανότητα των Ελλήνων πολιτών, ακόµα
και των συνεπών φορολογουµένων, έχει πιάσει πάτο. Οι ληξιπρό-
θεσµες οφειλές των φορολογουµένων –όχι τυχαία- αυξάνονται
µε ραγδαίους ρυθµούς. 

Η πολιτεία τώρα, έστω και µε καθυστέρηση, προχωρά σε αύ-
ξηση των δόσεων για την αποπληρωµή τους. Ο κόσµος, λοιπόν,
δεν αντέχει άλλους φόρους. Τα λάθη του ΕΝΦΙΑ ξεχείλισαν το
ποτήρι της οργής και µετατράπηκαν σε χαριστική βολή στην ηµι-
θανή αγορά ακινήτων. 

Κάποτε, κύριε Υπουργέ, τα ένθετα µε τα προς πώληση ακί-
νητα, όπως οι γαλάζιες σελίδες της «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗΣ», ήταν µία
δεύτερη εφηµερίδα. Σήµερα έχουν εξαφανιστεί, µαζί µε το εν-
διαφέρον για αγορά ακινήτων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οφείλουµε άµεσα να προτά-
ξουµε µέτρα που θα αποκλιµακώσουν τους φορολογικούς συν-
τελεστές.

Ευελπιστώ, κύριε Υπουργέ, αυτή η κατεύθυνση την οποία ανέ-
δειξε µε την οµιλία του στη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης ο
Πρωθυπουργός, να πάρει σάρκα και οστά στον προϋπολογισµό
του 2015.

Δυστυχώς, ο ΕΝΦΙΑ έστειλε ένα λανθασµένο µήνυµα στην ελ-
ληνική κοινωνία. Δηµιούργησε την εντύπωση ότι η ιδιοκτησία
σχεδόν ποινικοποιείται. Αυτό συνέβη, µάλιστα, σε µία κοινωνία
που το κεραµίδι πάνω από το κεφάλι του καθενός είχε ανέκαθεν
υψηλή αξία. Έτσι, η µονιµοποίηση του φόρου, πέραν της αντι-
συνταγµατικότητάς του που εγείρουν συνταγµατολόγοι, παγιώ-
νει την αντίληψη ότι εν τέλει πληρώνουµε ενοίκιο στο σπίτι που
χτίσαµε µε τον ιδρώτα µίας ζωής.

Αναµφίβολα βιώνουµε έκτακτες συνθήκες λόγω της πρωτοφα-
νούς οικονοµικής κρίσης και, οπωσδήποτε, σε έκτακτες περιστά-
σεις λαµβάνονται έκτακτα µέτρα. 

Εποµένως, κύριε Υπουργέ, µόνο ως έκτακτα µπορούν να γί-
νουν ανεκτά µέτρα τύπου ΕΝΦΙΑ. Αν η Κυβέρνηση πιστεύει ότι
θα πρέπει και στη µεταµνηµονιακή εποχή να υπάρχει φόρος ακι-
νήτων, αυτός δεν µπορεί σε καµία περίπτωση να φορολογεί την
πρώτη κατοικία, τα ανοίκιαστα διαµερίσµατα και τα αγροτεµάχια
που είναι µέσα παραγωγής.

Εν πάση περιπτώσει, ο φόρος θα πρέπει να ανταποκρίνεται
στη φοροδοτική ικανότητα των πολιτών, γιατί αν ένας φόρος
είναι δυσβάσταχτος, µετατρέπεται σε βρόγχο για τους φορολο-

γούµενους και τελικά σε µπούµερανγκ για την οικονοµία.
Κύριε Υπουργέ, έστω και την ύστατη στιγµή δείτε τρανταχτές

αδικίες, όπως αυτή που σας περιγράφει µε επιστολή του υπερ-
πολύτεκνος µε οκταµελή οικογένεια που ζει σε πατρικό 160 τ.µ.
και δεν τυγχάνει της έκπτωσης του ΕΝΦΙΑ. 

Καταθέτω στα Πρακτικά την επιστολή που µου κοινοποίησε ο
Σύλλογος Πολυτέκνων Λάρισας.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μάξιµος Χαρακόπουλος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα επιστολή, η οποία
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Επίσης, πιστεύω ότι θα πρέπει να δεχθείτε να αυξηθεί στις
35.000 ευρώ το εισοδηµατικό κριτήριο για την έκπτωση των
βαριά αναπήρων άνω του 80%. Όταν η αµοιβή του συνοδού βοη-
θού του αναπήρου, κύριε Υπουργέ, φτάνει στις 14.000 ευρώ ετη-
σίως, δεν µπορεί το εισοδηµατικό κριτήριο να είναι 12.000.

Οµοίως, τιµητικά θα πρέπει να εξαιρεθούν του ΕΝΦΙΑ οι ανά-
πηροι πολέµου. Πόσοι, τέλος πάντων, είναι οι εν ζωή ανάπηροι
πολέµου; Νοµίζω ότι αυτό είναι ηθική υποχρέωση της πολιτείας.

Καταθέτω στα Πρακτικά υπόµνηµα του Πανελληνίου Συλλόγου
Παραπληγικών.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μάξιµος Χαρακόπουλος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν υπόµνηµα, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν πράγµατι η Κυβέρνηση έκανε
λάθη µε τον ΕΝΦΙΑ, ποια είναι η πολιτική της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης για το θέµα; Αρχικά, υποσχέθηκε κατάργηση του
ΕΝΦΙΑ. Στη συνέχεια αντικατάστασή του από άλλο φόρο ακινή-
των, που θα επιβληθεί στους πλουσίους. Σίγουρα αυτά ακούγον-
ται ευχάριστα, καθώς κανείς µας δεν θεωρεί τον εαυτό του
πλούσιο, πόσο δε µάλλον όσο ο ΣΥΡΙΖΑ δεν ορίζει ποιους θεωρεί
πλουσίους.

Το παράδοξο, βεβαίως, µε την Αξιωµατική Αντιπολίτευση είναι
ότι από τη µία τάζει γενναία µείωση των φόρων και από την άλλη
υπόσχεται παροχές προς κάθε κατεύθυνση, δηλαδή αύξηση των
δηµοσίων δαπανών. Πώς θα καταφέρει, ενώ θα µειώσει τα έσοδα
του κράτους, να αυξήσει τις παροχές, προφανώς αυτά είναι ψιλά
γράµµατα που δεν αξίζουν τη προσοχή µας.

Δεν είναι τυχαίο, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι το
νέο «λεφτά υπάρχουν» που περιφέρει ο ΣΥΡΙΖΑ, δεν βρίσκει αν-
ταπόκριση, δεν βρίσκει απήχηση. Ο κόσµος είναι αυστηρός προς
όλους µας. Και αν από την Κυβέρνηση περιµένει πράξεις, από
την Αξιωµατική Αντιπολίτευση περιµένει ρεαλιστικές προτάσεις
στις οποίες, όπως φαίνεται, ο ΣΥΡΙΖΑ δυστυχώς έχει αλλεργία. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Εµείς ευχαριστούµε

τον κ. Χαρακόπουλο, που ήταν και συνεπής στο χρόνο του.
Ολοκληρώνουµε τις τοποθετήσεις των συναδέλφων µε την κ.

Φωτεινή Αραµπατζή.
Ορίστε, κυρία Αραµπατζή, έχετε τον λόγο για επτά λεπτά.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, παίρνω, βε-

βαίως, το λόγο για να αναφερθώ στην τροπολογία για τον ΕΝΦΙΑ.
Προφανώς, η παρούσα ρύθµιση είναι επί τα βελτίω, καθώς απα-
λείφει το άκρον άωτο της παραδοξολογίας που είχε να κάνει µε
το φόρο τον οποίο καλούνται να πληρώσουν πολίτες φορολο-
γούµενοι τεσσάρων χιλιάδων οικισµών εκτός σχεδίου πόλης ανά
την Ελλάδα, φορολογούµενοι που είδαν καταµεσής του καλοκαι-
ριού να τους έρχονται εκκαθαριστικά, µε υποχρέωση να καταβά-
λουν δεκαπλάσια ή εικοσαπλάσια για χωράφια και σπίτια ελάχι-
στης πραγµατικής αξίας. 

Βεβαίως, το γεγονός ότι έστω και την τελευταία στιγµή µε πα-
ρέµβαση του Πρωθυπουργού πήραµε τη ρύθµιση πίσω, προσµε-
τράται σίγουρα στα θετικά, γιατί επί της ουσίας πρόκειται για
φόρο που δεν πληρώθηκε. Αυτό, όµως, καθόλου δεν πρέπει να
µας εφησυχάζει, γιατί δεν πλήττεται η αιτία τέτοιων πολιτικών
ακροβασιών. 

Θέλω να απευθυνθώ και στον κ. Χαρδούβελη, που δεν είναι
εδώ για να µας ακούσει. Λίγοι οµιλητές µείναµε από χθες. 
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Εσείς, Υπουργέ κύριε Χαρδούβελη, το πρώτο που κάνατε όταν
διοριστήκατε Υπουργός των Οικονοµικών, ήταν να αποποιηθείτε
την ευθύνη της πατρότητας του ΕΝΦΙΑ. Βεβαίως, τώρα έχετε
όλη την ευθύνη για την τροπολογία την οποία εισηγείστε και που
εξακολουθεί να έχει αδικίες. 

Κύριε Χαρδούβελη, εσείς µπορεί να µην στεναχωρηθείτε, αν
αυτό πλήξει την παράταξή µας, την παράταξη της Νέας Δηµο-
κρατίας, γιατί µπορείτε να πείτε: «Εγώ είµαι ένας τεχνοκράτης».
Εµένα, όµως, προσωπικά, ως Βουλευτής αυτής της συγκυβέρ-
νησης, και αν ακόµη επανεκλεγώ Βουλευτής στο Νοµό Σερρών
στις επόµενες εκλογές, θα µε πειράξει πολύ αν χάσει η Νέα Δη-
µοκρατία. Αλλάξτε όσο είναι καιρός, έστω και την ύστατη στιγµή,
τις αδικίες που συνεχίζουν να υπάρχουν.

Σ’ ό,τι αφορά τα κριτήρια αξίας της περιουσίας που εξασφα-
λίζει την έκπτωση του 50%, να ισχύσει ό,τι ίσχυσε και για το κοι-
νωνικό µέρισµα. Απαλλάξτε τους ιδιοκτήτες των κατασχεµένων
από την υποχρέωση καταβολής ΕΝΦΙΑ. 

Βεβαίως, γνωρίζουµε ότι µε βάση την έννοµη τάξη µας ιδιο-
κτήτης εξακολουθεί να είναι αυτός που το ακίνητό του είναι κα-
τασχεµένο. Ναι, αλλά οι νόµοι οφείλουν να εκφράζουν την κοινω-
νικοοικονοµική πραγµατικότητα. Δηλαδή, του κατάσχουµε το ακί-
νητο ή δεν µπορεί να το εκπλειστηριάσει και καλείται να πληρώ-
σει ΕΝΦΙΑ;

Τέτοια, ανάλογα, λέγαµε πέρυσι και στον µεγαλοσχήµονα κ.
Καραβίτη, που αντιµετώπιζε εβδοµήντα πέντε Βουλευτές της
Νέας Δηµοκρατίας περίπου ως ιθαγενείς, όταν προσπαθούσε µε
ηµίτονα, συνηµίτονα, τετραγωνικές ρίζες, προσθέσεις, αφαιρέ-
σεις και διαιρέσεις να µας πείσει για την αρτιότητα µιας ρύθµι-
σης που ήθελε να φορολογήσει και στάνες και χωράφια των
πεντακοσίων ευρώ µε έξι χιλιάδες ευρώ ΕΝΦΙΑ. Κάποια, µε πάρα
πολλές πιέσεις -σε αντίθεση µε όσα υποστηρίζει η Αντιπολί-
τευση- οι Βουλευτές της συγκυβέρνησης καταφέραµε να τα πε-
ρισώσουµε. Όχι, όµως, όλα δυστυχώς. 

Εµείς, λοιπόν, κύριοι Υπουργοί, οι Βουλευτές αυτής της Κυ-
βέρνησης και µάλιστα, οι πολύ νέοι Βουλευτές, που στο κάτω-
κάτω δεν συµµετείχαµε µε τις πράξεις ή τις παραλείψεις µας στη
χρεοκοπία της χώρας, δεν φοβηθήκαµε να ψηφίσουµε αντιδηµο-
φιλή µέτρα και απέχουµε παρασάγγας απ’ όσους πρώην πήδη-
ξαν από το καράβι µε σηµαία την επανεκλογή τους και τώρα
απαρτίζουν τα αποσυνάγωγα κόµµατα της αντιµνηµονιακής
κουλτούρας. 

Δεν φοβηθήκαµε, λοιπόν, να ψηφίσουµε αντιδηµοφιλή µέτρα!
Πότε, όµως; Όταν αυτά ήταν αναγκαία και οδηγούσαν, µε πρό-
σκαιρο κόστος, σε µακροπρόθεσµα οφέλη. 

Τέτοια µέτρα δεν ήταν η εξίσωση του Ειδικού Φόρου Κατανά-
λωσης στο πετρέλαιο θέρµανσης; Δύο χρόνια µετά, κάποιες δε-
κάδες Βουλευτών της Νέας Δηµοκρατίας που µατώσαµε τότε για
το πετρέλαιο θέρµανσης, δυστυχώς δικαιωνόµαστε. Είναι πολύ
δυσάρεστο, όµως, να δικαιώνεσαι για τα άσχηµα αποτελέσµατα.
Δεν είχαν τότε την ίδια γνώµη οι διάφοροι σύµβουλοι και η ηγε-
σία του Υπουργείου Οικονοµικών, που µας διαβεβαίωναν ότι τα
έσοδα αυξάνονται. 

Επειδή, λοιπόν, εγώ είµαι Βουλευτής αυτής της Κυβέρνησης
που κλήθηκε να διαχειριστεί µια χρεοκοπηµένη χώρα, επειδή πι-
στεύω στην εργώδη προσπάθεια του Πρωθυπουργού, παρά τις
όποιες αστοχίες, επειδή πιστεύω ότι η λύση δεν έρχεται σκίζον-
τας τα µνηµόνια, αλλά υιοθετώντας πολιτικές που θα φέρουν ισό-
ποσα έσοδα, για να µην αναγκαζόµαστε να ψηφίσουµε ΕΝΦΙΑ,
θα πω τα εξής: Ληξιπρόθεσµα προς το δηµόσιο και τα ασφαλι-
στικά ταµεία. Ο Πρωθυπουργός είπε ότι έρχονται µε τον προ-
ϋπολογισµό. Έπρεπε οι σύµβουλοι του Υπουργείου Οικονοµικών,
η προηγούµενη ηγεσία και ο ίδιος ο Υπουργός, ο κ. Στουρνάρας,
να επισπεύσουν.

Ηγήθηκα µιας σχετικής ερώτησης -πολλοί Βουλευτές τη συ-
νυπέγραψαν, υπήρξαν και πολλές ανάλογες ερωτήσεις- για την
αύξηση των δόσεων στις εκατό. 

Δείξτε στην τρόικα την άλλη συνταγή, την άλλη πρόταση,
αφού αυτή έως τώρα απέτυχε. Για να το κάνετε, όµως, κύριοι
Υπουργοί, πρέπει να το πιστεύετε πρώτα εσείς οι ίδιοι. 

Και εξηγούµαι: Εύχοµαι η νέα ηγεσία να το πιστέψει, γιατί θα
τολµήσω να πω ότι η προηγούµενη –και αναφέροµαι στον κ. Θε-

οχάρη- είχε παγιωµένη την αντίληψη ότι αυτός που δεν πληρώνει
στην εφορία και στα ασφαλιστικά ταµεία, είναι ο φοροφυγάς, ο
µπαταξής και όχι ο οικονοµικά αδύναµος. Σίγουρα υπάρχουν και
οι πρώτοι. 

Σήµερα, όµως, στην πλειοψηφία τους, κύριοι Υπουργοί, οι
οφειλέτες του δηµοσίου και των ασφαλιστικών ταµείων δεν µπο-
ρούν. Σε αυτούς, λοιπόν, τι λέµε; Κλείστε τις επιχειρήσεις σας
και η ανάπτυξη θα έρθει; Πώς θα έρθει; Διά της επιφοιτήσεως;
Είναι δυνατόν αυτή τη στιγµή στις Σέρρες από 1.1.2014 να υπάρ-
χουν έξι χιλιάδες εκατόν εβδοµήντα πέντε κατασχετήρια εις χεί-
ρας τρίτων και δεσµεύσεις τραπεζικών λογαριασµών; Αυτοί οι
άνθρωποι, αυτές οι επιχειρήσεις πώς θα λειτουργήσουν; 

Όταν είχε έρθει ο ν. 4152/2013 επιµέναµε στον κ. Θεοχάρη και
τον παρακαλέσαµε: Εντάξτε στη ρύθµιση των σαράντα οκτώ -
που και αυτή αποδείχθηκε ανεπαρκής- και τους συνεπείς οφει-
λέτες. Σύντοµα και αυτοί θα καταστούν ασυνεπείς. Όπερ και
εγένετο. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Θέλω να µου δώσετε ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε. 
Έσοδα στα κρατικά ταµεία, χωρίς τις υπερβολές του ΕΝΦΙΑ,

θα έχουµε –υπάρχουν, ξέρετε, και προτάσεις τις οποίες δεν δίνει
η Αντιπολίτευση- αν οχυρώσουµε τις συνοριακές εισόδους διέ-
λευσης της χώρας µας, όπως για παράδειγµα τον Προµαχώνα –
το ξέρετε, κύριε Μαυραγάνη, γιατί είχατε απαντήσει και σε
επίκαιρη ερώτησή µου- που αποτελεί την πύλη της Μακεδονίας
και όλης της Ελλάδας από τη γειτονική µας Βουλγαρία, µε αριθ-
µό διελεύσεων που ξεπερνά το ένα εκατοµµύριο. 

Εκεί, λοιπόν, υπάρχουν πληµµελέστατες υποδοµές ελέγχου
και το προσωπικό είναι ελλιπέστατο. Καθηµερινά έρχονται ανε-
νόχλητα στη χώρα µας, χωρίς παραστατικά και χωρίς ΦΠΑ, εκα-
τοντάδες φορτηγά αδήλωτου και λαθραίου φορτίου από καύ-
σιµα, ποτά και τσιγάρα µέχρι ξυλεία, εξαιτίας της υπερφορολό-
γησης του πετρελαίου θέρµανσης, οικοδοµικά υλικά και κάθε
λογής εµπορεύµατα σε τιµές υποπολλαπλάσιες απ’ αυτές της
χώρας µας. Όργιο φοροαποφυγής που ρηµάζει και κλείνει τις
ελληνικές επιχειρήσεις και αφήνει άδεια τα κρατικά ταµεία από
τους αντιστοιχούντες φόρους. 

Σύµφωνα µε τα στοιχεία του 2012 της Γενικής Γραµµατείας
Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων είχαµε 800 εκατοµµύ-
ρια ευρώ απώλεια από τα τσιγάρα, 1 δισεκατοµµύριο ευρώ από
τα καύσιµα και 6 δισεκατοµµύρια ευρώ από αδήλωτα εµπορεύ-
µατα. Οκτώ δισεκατοµµύρια, κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι
Βουλευτές, που σηµαίνει, κοντολογίς, δύο φορές τον ΕΝΦΙΑ.

Γι’ αυτά, λοιπόν, τα θέµατα ποιος θα µιλήσει; Από το 2004,
δέκα χρόνια τώρα, δεν µπορούµε λόγω της παρανοϊκής γραφει-
οκρατίας να εξοπλίσουµε τα σύνορά µας µε scanners.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε, πα-
ρακαλώ.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Ο κ. Στουρνάρας είχε εξαγγείλει -και
είχα κάνει επίκαιρη ερώτηση- ότι εντός του 2014 όλοι οι συνο-
ριακοί µας σταθµοί θα εξοπλιστούν µε τα scanners. Το 2014 τε-
λειώνει και ακόµη δεν τα βλέπουµε.

Φυσικά, το είπε και ο Πρωθυπουργός και το αναµένουµε µετ’
επιτάσεως, ειδικές οικονοµικές ζώνες φορολογικών και οικονο-
µικών κινήτρων σε συνορεύουσες περιοχές µε τη γείτονα.

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, µε το εξής:
Κύριοι Υπουργοί, σαφώς αυτή η τροπολογία για τον ΕΝΦΙΑ

βελτιώνει την προηγούµενη κατάσταση. Τα έσοδα, όµως, πρέπει
να τα αναζητήσουµε και αλλού για να σταµατήσουµε να αιµορ-
ραγούµε. Οι καιροί ου µενετοί.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Εµείς ευχαριστούµε
την κ. Αραµπατζή.

Έχει ζητήσει τον λόγο ο Υφυπουργός ΥΠΕΚΑ, ο κ. Παπαγεωρ-
γίου, για µία παρέµβαση.

ΑΣΗΜΑΚΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
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Πρόεδρε.
Όσον αφορά την τροπολογία µε γενικό αριθµό 1800, η οποία

έχει κατατεθεί -ουσιαστικά αυτή η προτεινόµενη ρύθµιση µέσω
αυτής της τροπολογίας- είναι η ενίσχυση του εποπτικού ρόλου
της ΡΑΕ στο εθνικό σύστηµα µεταφοράς φυσικού αερίου. Ούτως
ή άλλως, υπάρχουν από την ενσωµάτωση της οδηγίας µε τον
4001 διάφορες δυνατότητες τις οποίες έχει η ΡΑΕ να επιβάλει
στο διαχειριστή, σε περίπτωση που υπάρχουν προβλήµατα στη
διαχείριση του συστήµατος ή στην ασφάλεια προµήθειας. Με
αυτή τη ρύθµιση δηµιουργούµε ένα δεύτερο στάδιο, πριν το τε-
λικό. Θυµίζω ότι το τελικό είναι ανάκληση αδείας του διαχειριστή.
Με αυτό τον τρόπο δηµιουργούµε ένα δεύτερο προηγούµενο
στάδιο, ενισχύοντας τον ρόλο της ΡΑΕ, ώστε να εξασφαλίζουµε
µε κάθε τρόπο και τον έλεγχο και σαφώς την εποπτεία της ΡΑΕ
επί του διαχειριστή.

Ουσιαστικά, είναι µία ακόµα δικλίδα ασφαλείας στην ασφάλεια
εφοδιασµού της χώρας και κατ’ επέκταση της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, µε φυσικό αέριο.

Σε αυτή την τροπολογία θα καταθέσω και τρεις µικρές νοµο-
τεχνικές βελτιώσεις.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ: Για όνοµα του Θεού, κύριε
Υπουργέ!

ΑΣΗΜΑΚΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Σας παρακαλώ.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ: Τροπολογία µε διορθώσεις

τώρα;
ΑΣΗΜΑΚΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Είναι η διευκρίνιση πως,
όταν µιλούµε για εποπτεία, είναι µε βάση το πρόγραµµα που κα-
τατίθεται και εγκρίνεται από τη ΡΑΕ, το δεκαετές, όπως έχουµε
συζητήσει επανειληµµένως.

Επίσης, η ΡΑΕ µπορεί -έχει το δικαίωµα σαφώς, απλά είναι δι-
ευκρινιστικό- ή κατόπιν αιτήµατος του ΔΕΣΦΑ, να συµβουλευθεί
την Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Ούτως ή άλλως, αυτό γίνεται µέσω του
Κώδικα περί Διαχειριστών από την Ευρωπαϊκή Ένωση.

Το τρίτο αφορά την πλειοψηφία, την απαρτία, σε περίπτωση
αναστολής. Και αυτό, διότι βρίσκεται σε εξέλιξη από την Επι-
τροπή Κεφαλαιαγοράς το να ξέρουµε τί γίνεται σε περιπτώσεις
αναστολής της άσκησης δικαιώµατος για κάποιο χρονικό διά-
στηµα, οπότε θα πρέπει να είναι συνολική η ρύθµιση για όλες τις
ανώνυµες εταιρείες που βρίσκονται σε αυτή τη θέση.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Υποδοµών, Ενέργειας και

Κλιµατικής Αλλαγής κ. Ασηµάκης Παπαγεωργίου καταθέτει για
τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες νοµοτεχνικές βελτιώσεις, οι
οποίες έχουν ως εξής:
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ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ: Και έτσι, ανεµπόδιστα, θα
µπορεί να αγοράσει τη ΔΕΣΦΑ.

ΑΣΗΜΑΚΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Δεν έχει σχέση το ένα µε
το άλλο.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ: Πώς δεν έχει σχέση;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ο κ. Μαυραγάνης

έχει τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύ-

ριε Πρόεδρε, ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ήθελα να αναφέρω ότι η τροπο-

λογία που έχει καταθέσει το Υπουργείο Οικονοµικών σε σχέση
µε το φόρο ακινήτων, είναι µια τροπολογία που περιέχει βελτιώ-
σεις και διορθώσεις στρεβλώσεων. Επιβεβαιώνει, επίσης, ότι η
στρατηγική από εδώ και πέρα είναι µια συνολική µείωση φορο-
λογικών επιβαρύνσεων, αξιοποιώντας πλέον τη βελτίωση τόσο
των δηµοσιονοµικών µεγεθών της χώρας όσο και της αξιοπιστίας
της.

Η επιλογή µείωσης των φορολογικών επιβαρύνσεων, χωρίς να
διακυβεύεται η δηµοσιονοµική ισορροπία, σε συνδυασµό µε την
επίτευξη µεγαλύτερης φορολογικής συµµόρφωσης, που ήδη
έχει ξεκινήσει -και έχει ξεκινήσει µε παρεµβάσεις που έχουν γίνει
τόσο στη νοµοθεσία, όσο και σε καίρια σηµεία, ώστε να υπάρ-
χουν αποτελέσµατα σε ελεγκτικές διαδικασίες- αλλά και µε την
επίτευξη των θετικών ρυθµών ανάπτυξης, που είναι πλέον µπρο-
στά µας, είναι µια επιλογή αυτής της Κυβέρνησης στην οποία
όλοι µας είµαστε προσηλωµένοι. 

Συνεπώς, η τροπολογία που έχουµε καταθέσει για το φόρο
ακινήτων είναι βελτιωτική, ελαφρύνει τους φορολογούµενους
από βάρη και σε αυτήν την πολιτική θα συνεχίσουµε αταλάντευ-
τοι. 

Ευχαριστώ.
ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, θα κάνετε δε-

κτές τις διορθώσεις που είπαµε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Τον λόγο έχει ο Κοι-

νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή
Αυγή, ο κ. Ματθαιόπουλος, για δώδεκα λεπτά.

ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Σε ό,τι αφορά το σηµερινό νοµοσχέδιο της υγείας, ο εκ δεξιών

µου ειδικός αγορητής τοποθετήθηκε εµπεριστατωµένα, επαρ-
κώς. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ)

Εγώ το µόνο που έχω να σχολιάσω είναι ότι στη θέση του Υ-
πουργού σήµερα κάθεται ένας άνθρωπος µε ακραίες νεοφιλε-
λεύθερες απόψεις, που παρέλαβε ένα σύστηµα υγείας διαλυ-
µένο, ακριβώς για το λόγο ότι το παρέλαβε από την Κυβέρνηση
της Νέας Δηµοκρατίας, η οποία όλα αυτά τα χρόνια τίποτα το
ουσιαστικό δεν έκανε για να διορθώσει τα κακώς κείµενα που αν-
τιµετωπίζει αυτή.

Το πιο δυσάρεστο, όµως, είναι ότι µε τις νοµοθετικές πρωτο-
βουλίες που βλέπουµε να λαµβάνει το Υπουργείο και γενικότερα
η συγκυβέρνηση, προβαίνουµε σε µια περαιτέρω συρρίκνωση
της δηµόσιας υγείας και αυτό γιατί τις αποφάσεις, τις εντολές
τις δίνουν ξένα κέντρα εξουσίας. Ελέω µνηµονίου, ελέω προαπαι-
τούµενων µέτρων βλέπουµε να εφαρµόζονται περικοπές, µε απο-
τέλεσµα η ζωή των Ελλήνων να βρίσκεται σε κίνδυνο, διότι το
σύστηµα υγείας είναι στην Ελλάδα σε τόσο µαύρα χάλια, ώστε
δεν µπορεί κανένας πλέον Έλληνας πολίτης να απολαµβάνει
αυτό το αγαθό που λέγεται δηµόσια και δωρεάν περίθαλψη.

Σε ό,τι αφορά στη γενικότερη κατεύθυνση της συγκυβέρνησης
θα κάνουµε µια πρόβλεψη. Θεωρούµε ότι είναι θέµα χρόνου να
εισαχθεί ένα νοµοσχέδιο, το οποίο θα προβλέπει την περαιτέρω
µείωση της φορολογίας στην ιδιωτική ασφάλιση, υιοθετώντας
έτσι ένα µοντέλο το οποίο θα εξυπηρετεί ξεκάθαρα ξένα συµφέ-
ροντα. Διότι αυτή η συγκυβέρνηση έχει αποδείξει και µε άλλες
νοµοθετικές πρωτοβουλίες ότι εξυπηρετεί συγκεκριµένους µε-
γάλους οικονοµικούς παράγοντες, είτε αφορά τα διόδια είτε
αφορά διάφορες άλλες ρυθµίσεις οι οποίες εξυπηρετούν, όχι το
συµφέρον του ελληνικού λαού, αλλά συµφέροντα µεγαλοπαρα-
γόντων της πολιτικής, οικονοµικής και µιντιακής ζωής της χώρας.

Ας έλθουµε στο θέµα του ΕΝΦΙΑ, ένα θέµα για το οποίο έχουν
ακουστεί πολλά, έχουν γραφτεί ακόµα περισσότερα, µέχρι και
«αντάρτικο» προκάλεσε µέσα στις τάξεις της Νέας Δηµοκρατίας.

Το ΕΝΦΙΑ δεν είναι παρά ένα ακόµη νέο µέτρο στα πλαίσια των
νέων φόρων. Και υπενθυµίζω το µεγάλο ψέµα του Πρωθυπουρ-
γού: «Τέρµα τα µνηµόνια, τέρµα τα νέα µέτρα. Η ελληνική οικο-
νοµία πηγαίνει από το καλό στο καλύτερο. Βρισκόµαστε στην
τροχιά ανάκαµψης και ανάπτυξης. Πλέον η Ελλάδα µπορεί να
σταθεί στα πόδια της». Και ιδού, λίγους µήνες µετά τις εκλογές
αποκαλύφθηκαν ποιες είναι οι πραγµατικές προθέσεις του Πρω-
θυπουργού, να επιβάλλει ξανά νέους αιµατηρούς φόρους.

Λέγαµε πριν κάποια χρόνια ότι είχαµε το χαράτσι. Και έλεγε η
συγκυβέρνηση αυτή ότι το χαράτσι είναι µια έκτακτη εισφορά,
διότι πρέπει τα κρατικά και δηµόσια ταµεία να ανακεφαλαιοποι-
ηθούν από τους φόρους του ελληνικού λαού. Και υπήρχε το Συµ-
βούλιο της Επικρατείας, το οποίο είχε κρίνει ότι το χαράτσι είναι
παράνοµο, ακριβώς διότι δεν είχε προσωρινό χαρακτήρα. Και
διορθώσατε αυτήν την αδικία. Πώς; Διαγράφοντας το χαράτσι
και επιβάλλοντας τον ΕΝΦΙΑ, έναν ΕΝΦΙΑ τον οποίο πρέπει ο ελ-
ληνικός λαός να πληρώνει περισσότερο από την τσέπη του και
έχει και µόνιµο χαρακτήρα.

Άκουσα προηγουµένως την τοποθέτηση του κυρίου Υπουρ-
γού, ο οποίος είπε ότι «απαλλάσσουµε από τα βάρη τους φορο-
λογουµένους».

Μα, µέρα µε τη µέρα βλέπουµε ότι η Κυβέρνηση επιβάλλει
νέους φόρους, νέα µέτρα εις βάρος των Ελλήνων πολιτών. Είναι
υποκριτικό να παίζουν κάποιοι θέατρο σε αυτήν εδώ την Αίθουσα
και να παριστάνουν ότι εξυπηρετούν τα συµφέροντα του ελληνι-
κού λαού κι ότι µέσα σε αυτήν τη µεγάλη µνηµονιακή κρίση προ-
σπαθούν να απαλείψουν τις όποιες επιβαρύνσεις, τις οποίες οι
ίδιοι έχουν επιβάλλει στις πλάτες των Ελλήνων. 

Σε ό,τι αφορά στον ΕΝΦΙΑ, οι αλλαγές και οι τροποποιήσεις
είναι πραγµατικά ασήµαντες. Αντιµετωπίζουµε µία άρρωστη κα-
τάσταση χορηγώντας ασπιρίνη. Δεν είναι δυνατόν σε ένα γενικό-
τερο οικονοµικό πλαίσιο, το οποίο πραγµατικά είναι αδυσώπητο
και αλύπητο απέναντι στους Έλληνες, να φέρνουµε τέτοιες τρο-
ποποιήσεις, µε τις οποίες υποτίθεται ότι περιµένουµε να εξυγιαν-
θεί η ελληνική οικονοµία και να ανασάνουν οι Έλληνες πολίτες.
Για να δείτε την υποκρισία της συγκυβέρνησης, εγώ θα επικαλε-
στώ αυτά που έλεγε ο Σαµαράς εδώ και δύο, δυόµισι χρόνια πε-
ρίπου, ότι «η οικονοµία είναι στο κάτω-κάτω θέµα ψυχολογίας.
Το κλίµα αλλάζει. Νιώστε οι Έλληνες ότι πάµε από το καλό στο
καλύτερο». 

Τώρα επικαλέστηκε κάτι άλλο. Επικαλέστηκε τις ανασκαφές
στην Αµφίπολη και λέει ότι οι οιωνοί είναι θετικοί και ότι η οικο-
νοµία θα πάει από το καλό στο καλύτερο. Ποιος; Ο θαµώνας των
εβραϊκών συναγωγών επικαλείται τους οιωνούς. Αν είναι δυνα-
τόν!

Βέβαια, σε ότι αφορά γενικότερα την επένδυση στη γη, που
είναι µία ξεκάθαρα πατριωτική κίνηση από πλευράς των Ελλή-
νων, βλέπουµε ότι η Κυβέρνηση θέλει να τιµωρήσει τους ανθρώ-
πους που επένδυσαν τα χρήµατά τους στη γη είτε µε το χαράτσι
είτε µε το φόρο ακινήτων είτε µε το φόρο κληρονοµιάς είτε µε
το φόρο µεταβίβασης. Στο κάτω-κάτω, έχουµε καταντήσει να
πληρώνουµε φόρο για τη δική µας ιδιοκτησία. Σε ποια άλλη ευ-
ρωπαϊκή χώρα γίνεται κάτι ανάλογο; Υπάρχει κάποια αντίστοιχη
χώρα στην Ευρώπη ή στον κόσµο γενικότερα που να έχουν τέ-
τοιες απαράδεκτες πολιτικές; Αν υπάρχει, πολύ ευχαρίστως να
ακούσω και τις αντιπροτάσεις σας, για να δούµε ποια είναι αυτή
η περίφηµη Ευρωπαϊκή Ένωση, ποια είναι η περίφηµη οικονοµική
πολιτική της χώρας και τι εξυπηρετεί: Το εθνικό συµφέρον ή συµ-
φέροντα άλλων, τα οποία έχουµε πολλές φορές κατονοµάσει σε
αυτήν εδώ την Αίθουσα; 

Κλείνοντας το θέµα του ΕΝΦΙΑ, επειδή είπα ότι έχει προκαλέ-
σει αντάρτικο, ας τελειώνει αυτή η ιστορία µε τους περίφηµους
αντάρτες, τους οποίους να µην τους χαρακτηρίσω πώς έχουν
αποδειχθεί. Για παράδειγµα, είχαµε την περίπτωση των ροδακι-
νοπαραγωγών. Έβγαινε ένας Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας,
δηµοσίευε µία επιστολή, βάσει της οποίας ζητούσε αλλαγές,
διότι οι αγρότες, οι κτηνοτρόφοι, οι παραγωγοί κ.ο.κ. πλήττονταν
από τα µέτρα που η Κυβέρνηση του ιδίου του αντάρτη επέβαλε
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στον κλάδο αυτό. Σε άλλον τοµέα, για παράδειγµα στον τουρι-
σµό, στη γουνοποιία, στην οικονοµία κ.ο.κ. έβγαιναν οµάδες από
τη Νέα Δηµοκρατία και «έσκιζαν τα ρούχα τους», κατηγορώντας
είτε τον Υπουργό είτε τον Πρωθυπουργό είτε την Κυβέρνηση είτε
τον ελληνικό λαό. 

Το αντάρτικο στη Νέα Δηµοκρατία έχει αποδειχθεί ότι δεν είναι
παρά ένα επικοινωνιακό σόου, για να δώσει ένα έρεισµα στον ελ-
ληνικό λαό να λέει ότι «να, επιτέλους, ακόµα και µέσα από τη
συγκυβέρνηση υπάρχουν κάποιοι οι οποίοι αντιδρούν». Δεν είναι
δυνατόν να έχουµε αντιπολίτευση µέσα στην Κυβέρνηση και
όταν έρχεται η ώρα να ψηφιστούν οι νόµοι αυτοί, οι αντάρτες να
ψηφίζουν µε χέρια και µε πόδια αυτά τα νοµοθετήµατα. Είναι
υποκριτικό και πρέπει επιτέλους αυτή η κοροϊδία να τελειώσει.
Όποιος νιώθει ότι δεν περνάει ο λόγος του, επειδή νιώθει αντάρ-
της, να παραιτηθεί, διαφορετικά να µην βγάζει ανακοινώσεις,
διαγγέλµατα, να µην κάνει διαβήµατα, να κάτσει στη θέση του
και να ακολουθήσει σιωπηλά την πολιτική που επιβάλλει η µνη-
µονιακή συγκυβέρνηση. 

Για να κλείνω, λοιπόν, το οικονοµικό θέµα, θα κάνω ένα γενι-
κότερο σχόλιο. Το Υπουργείο Οικονοµικών πρέπει να σταµατήσει
να υπερφορολογεί τους Έλληνες. Δεν είναι δυνατόν να περιµέ-
νουµε αύξηση στα έσοδα του κράτους, όταν δεν υπάρχει παρα-
γωγή και εισόδηµα. Θα υπενθυµίσω ότι στις αρχές της κρίσης
ακόµα η συγκυβέρνηση έλεγε ότι «σώσαµε τον 13ο και 14ο µισ-
θό». Δύο χρόνια µετά, αυτές οι έννοιες έχουν εξαλειφθεί από το
λεξιλόγιο της συγκυβέρνηση, διότι πράγµατι τα εργασιακά δι-
καιώµατα έχουν καταβαραθρωθεί. 

Επιπλέον, δεν είναι δυνατόν µε τέτοιες πολιτικές να περιµέ-
νουµε κάποια σηµαντικά σηµάδια ανάκαµψης της ελληνικής οι-
κονοµίας, διότι έξω στην ελληνική κοινωνία όποιος περπατάει ή
συνοµιλεί µε τους Έλληνες πολίτες καταλαβαίνει ότι η κατά-
σταση έχει φθάσει στο απροχώρητο. Δεν αντέχουν οι Έλληνες
πολίτες να πληρώνουν επιπλέον φόρους, καταλάβετέ το. Στα
χαρτιά, τα λογιστικά τερτίπια µπορεί να είναι ικανοποιητικά και
να αποδεικνύουν ότι τα πράγµατα µπορεί να πάνε προς κάποια
άλλη κατεύθυνση. Η πραγµατικότητα είναι τελείως διαφορετική
από τις λογιστικές σας αλχηµείες. 

Γι’ αυτό, λοιπόν -και κλείνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε, δεν θα
χρησιµοποιήσω όλο το χρόνο µου- εµείς προτείνουµε να σταµα-
τήσει η υπερφορολόγηση, να στραφεί η ελληνική οικονοµία προς
την τόνωση της πρωτογενούς παραγωγής και να οδηγηθούµε
στην αυτάρκεια, στην πραγµατική ανάκαµψη, στην πραγµατική
εθνική οικονοµία, η οποία δεν µπορεί να δέχεται τέτοια πλήγ-
µατα, επειδή κάποιοι τοκογλύφοι απαιτούν τέτοια αιµατηρά µνη-
µονιακά µέτρα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κύριε Πρόεδρε,

µπορώ να έχω τον λόγο;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κύριε Υπουργέ, θέλετε

να κάνετε κάποια παρέµβαση;
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Νοµοτεχνική

µόνο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Μόνο µία νοµοτεχνική.

Ορίστε, παρακαλώ.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είχα πει χθες ότι θα κάνω µία

βελτίωση, που αφορά την δυνατότητα συµµετοχής στο µετοχικό
κεφάλαιο της ΕΣΑΝ ΑΕ, συµπεριλαµβάνοντας και τους ιατρικούς
συλλόγους στους φορείς που µπορούν να συµµετάσχουν και
στην κατηγορία, βεβαίως, του ευρύτερου δηµοσίου τοµέα οι ια-
τρικοί σύλλογοι, νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου.

Εποµένως, καταθέτω νοµοτεχνική µε την οποία συµπεριλαµ-

βάνονται και οι ιατρικοί σύλλογοι. 
Και µία ακόµα σε ό,τι αφορά την ΕΣΔΥ και το προσωπικό το

οποίο µπορεί να µετακινηθεί προς την ΕΣΔΥ. Εκτός από το προ-
σωπικό της Κεντρικής Υπηρεσίας του Υπουργείου Υγείας, προ-
σθέτουµε τις λέξεις «και τους φορείς παροχής υπηρεσιών υγείας
(ΦΠΥΥ)». Εποµένως, θα υπάρχει η δυνατότητα να στελεχωθεί κα-
λύτερα η ΕΣΔΥ µε κάποιες µετακινήσεις.

Επίσης, είχα πει χθες ποιες τροπολογίες κάνω δεκτές. Σας
είχα πει ότι δεν κάνω δεκτές βουλευτικές τροπολογίες και κρά-
τησα επιφύλαξη για µία, για την οποία µε είχαν ενηµερώσει ότι
πρόκειται να κατατεθεί. Κατετέθη και είναι η τροπολογία µε γε-
νικό αριθµό 1812 και µε ειδικό 154. Στην πραγµατικότητα είναι
τροπολογία η οποία αφορά την εξόφληση οφειλών φορέων
υγείας εποπτευοµένων από το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας για
προµήθειες ειδών ιατροφαρµακευτικής περίθαλψης και δίνει µία
παράταση ουσιαστικά τακτοποιήσεως ζητηµάτων µέχρι τη δηµο-
σίευση του παρόντος.

Αυτή κατατίθεται προς το Τµήµα –το λέω ευθέως, γιατί δεν
υπάρχει κανένα άλλο ζήτηµα- και υπογράφεται ως βουλευτική
τροπολογία από τον κ. Ρήγα, το συνάδελφο του ΠΑΣΟΚ, αλλά
στην πραγµατικότητα είναι σε συνεννόηση, τόσο µε τον αρµόδιο
Υπουργό, µε το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας, όσο και µε το Γενικό
Λογιστήριο.

Αφού ολοκληρώσω µε µία δεύτερη τροπολογία, θα πω κάτι
ακόµα, γενικότερα για το θέµα της νοµοθετικής πρακτικής. 

Η δεύτερη τροπολογία που κάνω δεκτή είναι η µε γενικό
αριθµό 1813 και ειδικό αριθµό 155. Την υπογράφουν οι συνάδελ-
φοι κ.κ. Ρήγας, Σαλτούρος, Κοψαχείλης και Τσουµάνης. Αυτή
είναι σε συνεννόηση µε το Υπουργείο Δικαιοσύνης και δεν έχει
δηµοσιονοµικό κόστος. Την κάνω δεκτή, γιατί έχω πειστεί από
τις αιτιάσεις που µου ανέπτυξε ο αρµόδιος Υπουργός Δικαιοσύ-
νης ότι είναι απαραίτητη και δεν υπάρχει και χρόνος για οποι-
αδήποτε διόρθωση.

Έχω πει και επιµένω –το λέω προς την Αίθουσα και το ξέρουν
και οι συνάδελφοι που παρακολουθούν το νοµοθετικό έργο του
Υπουργείου Υγείας- ότι δεν κάνω δεκτές εκπρόθεσµες τροπολο-
γίες και προσπαθώ, µάλιστα, να µην έχω καν τροπολογίες του
Υπουργείου Υγείας. Ξέρουν οι συνάδελφοι πως πάντα, ακόµα και
αν υπάρξει κάτι, κάνω περιορισµένη χρήση.

Εν πάση περιπτώσει, γι’ αυτό, για λόγους νοµοθετικής αρτιό-
τητας, κάνω εξαίρεση στη γενική αρχή την οποία τηρώ γι’ αυτές
τις δύο και το κάνω για πολύ συγκεκριµένους λόγους. Όσον
αφορά τη µία, είναι ιδιαίτερα επείγον το ζήτηµα της αποπληρω-
µής οφειλών στρατιωτικών νοσοκοµείων και βρίσκεται σε συνεν-
νόηση µε το Γενικό Λογιστήριο. Όσον αφορά τη δεύτερη, δεν
έχει δηµοσιονοµικό κόστος και είναι απολύτως απαραίτητη γιατί
υπάρχουν σε εξέλιξη οι ρυθµίσεις που αφορούν το δικαστικό
Σώµα και την εσωτερική του διοίκηση και αυτοδιοίκηση και δεν
υπάρχει χρόνος να παραταθούν.

Αναφέροµαι, επίσης, σε µία τρίτη νοµοτεχνική βελτίωσή µας.
Στο τέλος του τίτλου του νοµοσχεδίου, µετά τις λέξεις: «της Οδη-
γίας 2006/17/ΕΚ» προστίθενται οι λέξεις «και λοιπές διατάξεις».
Αυτή η βελτίωση είναι τελείως τυπική.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κύριε Υπουργέ, παρα-

καλώ οι νοµοτεχνικές βελτιώσεις να αναπαραχθούν και να δια-
νεµηθούν στους συναδέλφους.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Βεβαίως, κύριε
Πρόεδρε, τις καταθέτω για τα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Υγείας κ. Μαυρουδής Βορίδης
καταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες νοµοτεχνικές
βελτιώσεις, οι οποίες έχουν ως εξής:

2880 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Από τη Γενική Γραµµα-
τεία της Κοινοβουλευτικής Οµάδας των Ανεξαρτήτων Ελλήνων
λάβαµε επιστολή µε την οποία ορίζεται ως Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Δηµαράς. 

Εχθές, στη Διάσκεψη των Προέδρων –και αρκετοί συµµετεί-
χατε- ετέθη θέµα ακριβούς και πλήρους εφαρµογής του Κανονι-
σµού. Επειδή ξεκινάµε µία νέα περίοδο, το Προεδρείο είναι
αποφασισµένο να εφαρµόζει ακριβώς τον Κανονισµό. Παρουσιά-
ζεται το φαινόµενο συνάδελφοι, οι οποίοι επικαλούνται την εφαρ-
µογή του Κανονισµού, να τον παραβιάζουν οι ίδιοι. Κάτι τέτοιο
θα γίνει και τώρα. Γι’ αυτό το αναφέρω.

Τον λόγο έχει η κ. Ξηροτύρη και της δίνω πέντε λεπτά που έχει
αφήσει από τη χθεσινή της οµιλία, κάτι που δεν προβλέπεται.

Ορίστε, κυρία Ξηροτύρη, έχετε τον λόγο για πέντε λεπτά.
ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Κύριε Πρόεδρε, στη

χθεσινή µου οµιλία επικέντρωσα, όπως ήταν φυσικό, το ενδιαφέ-
ρον µου στην τροπολογία για τον ΕΝΦΙΑ. Βέβαια, εξήγησα ανα-
λυτικά –γι’ αυτό κατανάλωσα επτά λεπτά σ’ αυτό το θέµα- πόσο
άδικος είναι αυτός ο φόρος, πόσο τεράστια διαρθρωτικά και δο-
µικά προβλήµατα έχει και πόσα κραυγαλέα τεχνικά λάθη, τα
οποία εν µέρει προσπαθεί να διορθώσει αυτή η τροπολογία,
χωρίς όµως να προσθέτει τίποτα, γι’ αυτό κι εµείς την καταψηφί-
ζουµε. Ήµουν αναλυτική. 

Θα προχωρήσω σ’ αυτά τα πέντε λεπτά στο κατεξοχήν νοµο-
σχέδιο που συζητάµε σήµερα. 

Κύριε Υπουργέ, είναι φυσικό ο καθένας µας εδώ να θέλει να
εφαρµοστεί ένα σύστηµα κοστολόγησης και εξορθολογισµού
των δαπανών στην υγεία και ειδικότερα σε διάφορα φαινόµενα
κατασπατάλησης του δηµόσιου χρήµατος από την κατευθυνό-
µενη πλασµατική ζήτηση υπηρεσιών υγείας, αλλά και άλλα θέ-
µατα. Όµως, µε τον τρόπο που έγινε και που γίνεται όλη αυτή η
διαδικασία των περικοπών υγείας, φοβάµαι ότι το µεγαλύτερο
πρόβληµα το έχουν οι απλοί πολίτες, κυρίως αυτοί που δεν έχουν
και δεν κατέχουν και δεν µπορούν να καλύψουν στοιχειώδεις
ανάγκες στην υγεία. Το µεγαλύτερο πρόβληµα µεταφέρεται στα
νοσοκοµεία, αλλά και στην πρωτοβάθµια βαθµίδα υγείας και σε
περίοδο κρίσης το όλο δηµόσιο σύστηµα υγείας δεν µπορεί να
εκπληρώσει τις υποχρεώσεις του απέναντι στο κοινωνικό σύ-
νολο. 

Παρακολουθώντας τον προϋπολογισµό του κράτους και πα-
ρακολουθώντας τα µεσοπρόσθεσµα, βλέπω ότι η µεγαλύτερη
συρρίκνωση δαπανών και στο µεσοπρόθεσµο προβλέπεται για
τις δαπάνες στην υγεία, στην κοινωνική φροντίδα και στο κοινω-
νικό κράτος. Πρόκειται για τεράστια συρρίκνωση. 

Είναι όλη αυτή η συρρίκνωση από τον εξορθολογισµό που κά-
νετε ή είναι µία διαφορετική πολιτική; Μετά απ’ αυτή τη βίαιη
προσαρµογή που έχει η κοινωνία και τις µεγάλες κοινωνικές ανι-
σότητες και ανάγκες που δηµιουργήθηκαν, είναι δυνατό να
έχουµε µία περαιτέρω περικοπή αυτών των δαπανών, αντί να
έχουµε ενίσχυση; 

Μιλώντας για το πρωτογενές πλεόνασµα, λέµε ότι αυτό το
όποιο πλεόνασµα, το οποίο προήλθε από τις θυσίες του ελληνι-
κού λαού, πρέπει να καλύπτει κατά προτεραιότητα κοινωνικές
ανάγκες. Άρα, όλοι συµφωνούµε σ’ αυτό, όπως συµφωνούµε και
σ’ άλλα θέµατα ενίσχυσης της αναπτυξιακής διαδικασίας, όπου
πάλι απ’ αυτό το πρόγραµµα προσαρµογής µόνο ενίσχυση δεν
γίνεται, αλλά περικοπές. 

Λέω, λοιπόν, ότι σ’ αυτή την περίοδο είναι κανείς πάρα πολύ
δύσπιστος απέναντι σ’ αυτό το οποίο προτείνετε σήµερα. Δεν
µας πείσατε µε την τοποθέτησή σας ότι εσείς ετοιµάζετε ένα
ωραίο σύστηµα και ότι θα το εφαρµόσετε πολύ καλά και ότι δεν
θα είναι σε βάρος του κοινωνικού συνόλου και των πραγµατικών
και αναγκαίων υπηρεσιών υγείας, που πρέπει να προσφέρει το
κράτος. Μάλιστα, ο ΣΥΡΙΖΑ, όταν έλθει στην εξουσία, µπορεί να
έχει ένα τέτοιο σύστηµα κοστολόγησης και να το χρησιµοποιήσει
όπως θέλει. 

Εσείς ετοιµάζετε αυτή τη στιγµή µία «τράπεζα πληροφοριών».
Το Υπουργείο Υγείας, όµως, δεν είναι γι’ αυτό. Είναι για να εκ-
φράζει το τι πολιτική υπάρχει σ’ αυτό. Αυτή την «τράπεζα πλη-
ροφοριών» τι θα την κάνετε; Το ότι ιδρύετε την εταιρεία ΕΣΑΝ,
αυτό το µεικτό φορέα που θα διαχειριστεί και θα αξιοποιήσει όλο

αυτό το σύστηµα, µας κάνει ακόµη πιο επιφυλακτικούς, διότι τε-
λικά γίνεται αυτό που έχετε στο µυαλό σας, δηλαδή ότι σιγά-σιγά
ο δηµόσιος τοµέας της υγείας αποδυναµώνεται και σε µεγάλο
βαθµό υπεισέρχεται ο ιδιωτικός τοµέας της υγείας. 

Εµείς δεν µπορούµε να συµφωνήσουµε σ’ αυτά. Εξορθολογι-
σµό και κοστολόγηση µπορείτε να κάνετε µε τις υπηρεσίες σας
στο Υπουργείο. Μπορείτε να ιδρύσετε και έναν φορέα γι’ αυτό,
αλλά µέσα στις υποχρεώσεις που έχετε ως Υπουργείο για τα θέ-
µατα της δηµόσιας υγείας. 

Η ρύθµιση που κάνετε δεν µας βρίσκει σε καµµία περίπτωση
σύµφωνους και ανησυχούµε πραγµατικά για το ποια κατεύθυνση
θα έχει αυτό το σύστηµα κοστολόγησης το οποίο έχετε, αν ανα-
λογιστούµε την κατάσταση που υπάρχει στα νοσοκοµεία, την κα-
τάσταση που υπάρχει στην πρωτοβάθµια βαθµίδα, όπου δεν
µπορείτε να στελεχώσετε ούτε καν τα περιφερειακά, τα τοπικά
ιατρεία γιατί πραγµατικά δεν υπάρχουν ούτε κίνητρα ούτε µέσα
ούτε εξοπλισµός ούτε τίποτα, για να µπορέσουν οι γιατροί να
πάνε εκεί και να αποδώσουν. Είναι τεράστια τα προβλήµατα.

Και τώρα εσείς θεωρείτε τόσο επείγουσα αυτήν την κοστολό-
γηση; Και πολύ περισσότερο να αφήνετε ανοιχτό το θέµα, σχε-
δόν να το υιοθετείτε, να έχουµε πια µια άλλη ρύθµιση ακόµα και
για πολύ απαραίτητες εξετάσεις πρόληψης; Αναφέρθηκε ο συ-
νάδελφός µου, ο ειδικός αγορητής κ. Κυρίτσης. Είναι δυνατόν,
δηλαδή, να βάλουµε τώρα στη ζυγαριά αυτό; Θα εξορθολογήσει
τις δαπάνες της υγείας το τεστ ΠΑΠ ή τα θέµατα των εξετάσεων
που πρέπει να γίνονται για τους καρδιοπαθείς και άλλες εξετά-
σεις; 

Μα, η πρόληψη της υγείας του πληθυσµού είναι εξοικονόµηση
χρηµάτων, πέρα από το ότι είναι το θεάρεστο κοινωνικό έργο το
οποίο έχει υποχρέωση να κάνει η πολιτεία. Αλλά εξοικονοµεί και
χρήµατα. «Κάλλιον το προλαµβάνειν παρά το θεραπεύειν». Είµα-
στε η χώρα η οποία έχουµε πει µεταξύ των άλλων ένα από τα κα-
λύτερα ρητά από την αρχαιότητα. 

Εποµένως, εσείς εδώ ακριβώς αυτό, το «προλαµβάνειν», δεν
το υποστηρίζετε αυτή τη στιγµή. Φοβάµαι, ότι όχι µόνο δεν το
υποστηρίζετε, αλλά όλη αυτήν τη διαδικασία της πρόληψης της
υγείας και την υποχρέωσης του κράτους την υποβαθµίζετε, κύριε
Υπουργέ. Δώστε µου µε την τριτολογία σας κάποια παραδείγ-
µατα ότι αυτό εδώ το θέµα το στηρίζετε. 

Και να µην αναφερθούµε τώρα στην πρόοδο της τεχνολογίας
κ.λπ. που µπορεί να προβλέπει µε µία εξέταση για τρία χρόνια τι
θα υποστεί ο ασθενής ή για πέντε χρόνια κ.λπ.. Δεν είναι πράγ-
µατα αυτά. Δεν είµαστε σε αυτήν την κατάσταση στην Ελλάδα
ούτε έχουµε τέτοια συστήµατα.

Κύριε Πρόεδρε, δεν έχω άλλο χρόνο και σας ευχαριστώ που
µου δώσατε µια παράταση. Ένα µόνο τελευταίο θέλω να πω στο
θέµα της τροπολογίας για τη µετακίνηση των µαθητών. Ζώντας
και στη Θεσσαλονίκη µε τα προβλήµατα που έχει µε τη σχολική
στέγη και στη γύρω περιοχή, έχοντας κάνει στο περιφερειακό
συµβούλιο, στο νοµαρχιακό κ.λπ., κάθε χρόνο την τελευταία
στιγµή καλούµαστε να διευθετήσουµε τέτοια θέµατα. 

Πρέπει τελικά το Υπουργείο Παιδείας –δεν είναι εδώ ο κύριος
Υπουργός- κάποια στιγµή να βρει µια λύση σε όλο αυτό το σύ-
στηµα. Βέβαια, όταν πολλές πόλεις µας, αντί να διαθέσουν τους
κοινόχρηστους χώρους για να κάνουν σχολεία, τα έδωσαν και
αυτά στην ανοικοδόµηση και στην αντιπαροχή και τα σχολεία,
ακόµα και τα νηπιαγωγεία, τα πήγαν εκτός πόλης, πραγµατικά
υπάρχουν τεράστια προβλήµατα. 

Βλέπει κανείς τώρα, ακόµη και µαθητές του νηπιαγωγείου, να
έχουν ανάγκη να µετακινηθούν µε αυτά τα µέσα µεταφοράς. Θα
πρέπει το κράτος σε αυτήν την κατάσταση που άφησε να βρί-
σκεται η σχολική στέγη και να χωροθετείται να λύσει τα προβλή-
µατα και να τα λύσει εγκαίρως. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Και εµείς ευχαριστούµε.

Με την ανοχή του Προεδρείου µιλήσατε όσο θέλατε. 
Τον λόγο έχει ο κύριος Υπουργός Δικαιοσύνης, για µία παρέµ-

βαση. 
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-

φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε. 
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Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να αναφερθώ στην
τροπολογία µε γενικό αριθµό 1813 και ειδικό 155. Είναι βου-
λευτική η τροπολογία και θα την εξηγήσω. 

Όπως γνωρίζετε, από το 1982 τα δικαστήρια αυτοδιοικούνται.
Στις είκοσι του µηνός, το επόµενο Σάββατο, έχουν εκλογές για
τις καινούργιες διοικήσεις. Η τροπολογία αυτή έχει κατεπείγον
χαρακτήρα, καθώς οι εκλογές γίνονται το επόµενο Σάββατο και
οι δικαστικές ενώσεις έχουν θέσει ένα θέµα, το οποίο και εγώ
πιστεύω ότι είναι λογικό, για να µπορεί να επεκταθεί η αυτο-
διοίκηση των δικαστηρίων και σε άλλα µεγάλα δικαστήρια. 

Μέχρι σήµερα η αυτοδιοίκηση των δικαστηρίων υπάρχει στα
διοικητικά και πολιτικά Πρωτοδικεία Αθηνών, Πειραιώς, Θεσσα-
λονίκης και µόνο στο Διοικητικό Εφετείο Αθηνών. Με την τροπο-
λογία αυτήν επεκτείνεται και στο Διοικητικό Εφετείο Θεσσα-
λονίκης και Πειραιά. Αυτή είναι η πρώτη βασική ρύθµιση. 

Η δεύτερη βασική ρύθµιση αφορά την εκλογή και του
αναπληρωµατικού προϊστάµενου στο Πρωτοδικείο.

Μέχρι τώρα έµπαιναν δύο σταυροί και οι δύο πρώτοι εξελέ-
γοντο. Κάποια στιγµή, δοκιµάστηκε η µονοσταυρία και διαπιστώ-
σαµε όλοι ότι είναι καλύτερη η δισταυρία, διότι δίνεται η ευχέρεια
στο εκλογικό σώµα να επιλέγει µεταξύ πολλών ικανών τους κα-
λύτερους. Έτσι, επανέρχεται το σύστηµα της δισταυρίας από τα
παλιά. Κατά τα άλλα, δεν αλλάζει τίποτα. Τα κωλύµατα, η εκλο-
γιµότητα, όλα παραµένουν όπως ήταν στον παλιό νόµο. Είναι,
απλώς, µια διαδικασία, κατά την οποία, αφενός µεν οι ρυθµίσεις
επεκτείνουν την αυτοδιοίκηση των δικαστηρίων και σε δύο άλλα
δικαστήρια και αφετέρου δίνεται η ευχέρεια στους εκλογείς να
εκφράζουν την προτίµησή τους σε δύο αντί για ένα προϊστάµενο,
όσον αφορά τον Πρόεδρο κι όσον αφορά τα µέλη -που είναι δύο
διότι όλο το Συµβούλιο είναι τριµελές- σε τέσσερις σταυρούς
αντί για δύο. 

Αρκεί να σας πω ότι παρατηρήθηκε ένα πρωτοδικείο στο πα-
ρελθόν όσον αφορά αναπληρωµατικό µέλος, όπου τα τακτικά
µέλη είχαν πάρει ογδόντα, ενενήντα, σταυρούς και ο αναπληρω-
µατικός επτά ή εννιά σταυρούς. Γι’ αυτό τώρα επανερχόµαστε
στο σύστηµα που ίσχυε µέχρι το 2010, δηλαδή να υπάρχουν δύο
σταυροί, το οποίο είναι ένα θέµα που νοµίζω ότι εξυπηρετεί.

Αυτά ήθελα να σας πω.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Θέλετε να κάνετε κάποια παρέµβαση σε αυτήν την τροπολο-

γία;
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να κάνω µια

ερώτηση στον κύριο Υπουργό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Βεβαίως.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Υπουργέ, πέραν του περιεχοµέ-

νου της τροπολογίας -ακόµα και για τις καλύτερες τροπολογίες
ισχύει αυτό- είναι γνωστό ότι το Τµήµα δεν πρέπει να αιφνιδιάζε-
ται.

Ερωτώ λοιπόν: Πρώτον, γιατί δεν την καταθέσατε ως υπουρ-
γική τροπολογία; Και δεύτερον, γιατί -ενώ µόλις προχθές ήταν
το νοµοσχέδιο για το αντιρατσιστικό- ουδεµία αναφορά κάνατε,
δεν ήρθε καν σε διαβούλευση στην ακρόαση φορέων, δεν ακού-
σαµε τη γνώµη των δικαστών, δεν ξέρουµε τίποτα για το θέµα;
Γιατί αιφνιδιάζετε το Τµήµα, ενώ ξέρατε ότι οι εκλογές θα γίνουν;
Και γιατί δεν αναλαµβάνετε την ευθύνη να την καταθέσετε ως
υπουργική; 

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-
φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κύριε Δρίτσα, πρέπει
να πω ότι έχετε δίκιο. Είναι κάτι το οποίο µπορούσα να κάνω από
πριν, στο προηγούµενο νοµοσχέδιο. Αναγνωρίζω ότι ήταν δική
µου παράλειψη, αλλά λόγω της πίεσης µε το αντιρατσιστικό και
τη σύµβαση που κυρώσαµε, ενώ µου είχε τεθεί το συγκεκριµένο
θέµα, το παρέλειψα. Έχετε δίκιο. Σας εξηγώ, όµως, ότι οι λόγοι
ήταν αυτοί. Δεν θέλω να δικαιολογηθώ ούτε να πω ότι τώρα ανέ-
κυψε το θέµα. Είναι δικό µου –αν θέλετε- λάθος που δεν την
έφερα πιο πριν. Σας λέω, όµως, ότι είναι ένα θέµα που κάνει τη
διαδικασία πιο δηµοκρατική, καθώς δίνεται η ευχέρεια στους δι-
καστές να επιλέγουν δύο αντί για έναν και από τα αναπληρωµα-
τικά µέλη, τέσσερις αντί για δύο. Βεβαίως, επεκτείνεται και η

αυτοδιοίκηση, που είναι ένα πάγιο αίτηµα των διοικητικών δικα-
στών σε µεγάλα δικαστήρια.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Θέλει να δευτερολογήσει κανένας από τους ειδικούς αγορη-

τές; 
Όχι.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Εγώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κύριε Ζαχαριά, θέλετε

να δευτερολογήσετε; Επειδή έχετε πάρει αρκετό χρόνο, όπως
και το χρόνο της δευτερολογίας σας, θα σας δώσω τέσσερα
λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα λίγο
παραπάνω, γιατί έχουν τεθεί ορισµένα ζητήµατα που θέλουν
απάντηση επί της πολιτικής του Υπουργείου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Σας δίνω πέντε λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Ευχαριστώ.
Τρέχουν ζητήµατα τεράστιων αλλαγών στα θέµατα της δηµό-

σιας υγείας κι έτσι λοιπόν πρέπει οπωσδήποτε να αναφερθώ
στην υπουργική απόφαση της 18ης Αυγούστου, η οποία έθεσε µε
τους περιορισµούς ένα παγερό κόφτη στις διαγνωστικές, εργα-
στηριακές εξετάσεις -σε τµήµα µάλλον των εξετάσεων αυτών-
στην πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας.

Ο κύριος Υπουργός είπε χθες ότι το µόνο που γίνεται είναι να
δηµιουργείται ένα ελεγκτικό πεδίο, πέραν του αυτονόητου ελεγ-
κτικού δικαιώµατος του ΕΟΠΥΥ στον κατασταλτικό έλεγχο των
ιατρικών πράξεων και συνταγογραφήσεων. 

Αυτό, όµως, το ελεγκτικό πεδίο είναι ψευδές, είναι ένα πρό-
σχηµα. Το ελεγκτικό πεδίο και το ελεγκτικό πλαίσιο δεν αφορούν
και δεν δηµιουργούνται για τον έλεγχο των διαγνωστικών εργα-
στηριακών εξετάσεων. Πρέπει να αναζητήσουµε αλλού αυτόν
τον έλεγχο και τα πλαίσια. Τα πλαίσια, τα οποία είναι ασφυκτικά,
είναι τα µνηµονιακά πλαίσια του 6% στο ακαθάριστο εθνικό προ-
ϊόν που µας έχουν επιβληθεί σαν ανώτατες δαπάνες για την
υγεία. Είµαστε οι τελευταίοι µέσα στην Ευρωπαϊκή Ένωση. 

Άρα, λοιπόν, υπάρχει µια διαφορετικότητα πια, ένα διαφορε-
τικό πλαίσιο, ένας διαφορετικός χάρτης υγείας, ο οποίος πρέπει
να αποτυπωθεί. Βέβαια, αυτές οι περικοπές γίνονται πολύ βια-
στικά. Γι’ αυτό σαν ακολουθία αυτού του 6% έχουµε τις µεγάλες
περικοπές στα νοσοκοµεία από 15% µέχρι 30% στους προϋπο-
λογισµούς τους, έχουµε τις µεγάλες περικοπές στον προϋπολο-
γισµό και στη χρηµατοδότηση του ΕΟΠΥΥ. 

Άρα, λοιπόν, εδώ µπαίνει το κάρο µπροστά από το άλογο. Οι
δαπάνες αυτές οδηγούν σε αυτά που λέγαµε χθες, δηλαδή στην
αποτύπωση τερατωδών προβληµάτων στις εργαστηριακές εξε-
τάσεις. Σε αυτό το δίπολο κλινικής αξιολόγησης, κλινικής ωφελι-
µότητας από την µια µεριά και δαπανών από την άλλη, η αξιο-
λόγηση και το βάρος του Υπουργείου µπαίνει στην περιστολή
των δαπανών, αγνοεί, λοιπόν, την κλινική ωφελιµότητα.

Ο κύριος Υπουργός, είπε ότι γίνεται ένας επιστηµονικός διά-
λογος και ας τα βρουν µέσα εκεί οι γιατροί και οι άλλοι φορείς,
που έχουν λόγο στα προβλήµατα της πρωτοβάθµιας και δευτε-
ροβάθµιας υγείας. Αυτός ο επιστηµονικός διάλογος, όµως, δεν
έγινε. Η επιστηµονική κοινότητα διαµαρτύρεται. Χθες, ο Πρό-
εδρος του Πανελλήνιου Ιατρικού Συλλόγου διέψευσε τη συµφω-
νία του όσον αφορά τις ενδείξεις αυτών των διαγνωστικών
εξετάσεων στον ΕΟΠΥΥ.

Περαιτέρω, θα ήθελα να πω για τις πηγές και τις αναφορές
του Υπουργείου που περιέχονται κάτω από τις εργαστηριακές
εξετάσεις ότι συνήθως είναι µονήρεις. 

Επίσης, θα ήθελα να πω ότι σε µερικές βασικότατες εξετάσεις
που αφορούν και κακοήθειες, όπως παραδείγµατος χάριν την
εξέταση του PSA για τον προστάτη και την εξέταση για την πρό-
ληψη του καρκίνου του µαστού, υπάρχουν ρατσιστικές ενδείξεις
του τύπου ότι αποκλείονται όσοι πάσχουν από βαριά χρόνια νο-
σήµατα, όπως είναι η καρδιακή ανεπάρκεια και η χρόνια νεφρική
ανεπάρκεια και από την άλλη όσον αφορά τον καρκίνο του προ-
στάτη υπάρχουν περικοπές στους έχοντες προφίλ επιβίωσης
κάτω από δέκα χρόνια. 

Ποιος επιστηµονικός φορέας έχει αποτυπώσει αυτές τις γνώ-
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µες; Πότε έχουν διατυπωθεί; Χρειάζεται µια απάντηση. 
Από εκεί και πέρα, θέλω να πω ότι έτσι προκύπτουν οι κλειστοί

απαγορευτικοί προϋπολογισµοί και του Υπουργείου Υγείας και
τον εποπτευόµενων οργανισµών.

Τώρα θα αναφερθώ στο µεγάλο ερώτηµα που έθεσε ο κύριος
Υπουργός, εχθές, αν αποσύρεται το δηµόσιο και το κράτος. Με
το νοµοσχέδιο που συζητούµε σήµερα είναι βέβαιο, δεν χρειάζε-
ται απάντηση, είναι λογική ακολουθία, αποσύρεται το κράτος,
διότι δεν πληρώνει τίποτα πια από τον προϋπολογισµό του. Τα
πάντα µπαίνουν στην πλάτη των ασφαλιστικών ταµείων, δηλαδή
των ασφαλισµένων, µε τον τρόπο που από εδώ και πέρα θα δια-
µορφώνεται το νοσήλειο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα ήθελα λίγο χρόνο, όπως σας είπα, κύριε Πρόεδρε.
Άρα, λοιπόν, µε την ΕΣΑΝ λογικά οδηγούµαστε σε µια διαφο-

ρετικότητα, σε ένα τελείως διαφορετικό πλαίσιο λειτουργίας του
συστήµατος νοσηλείων. Τα πάντα στον προϋπολογισµό των τα-
µείων, τα πάντα στους ασφαλισµένους. 

Μα, θα µου πείτε, οι ασφαλισµένοι δεν είναι και φορολογού-
µενοι ταυτόχρονα; Ναι, είναι και φορολογούµενοι, αλλά έτσι αλ-
λάζουµε τον τρόπο παροχής υπηρεσιών και αλλάζει και ο
χαρακτήρας των ασφαλιστικών ταµείων από αναδιανεµητικά
προς την ανταποδοτικότητα. Αλλάζουµε, δηλαδή, όλη τη φιλο-
σοφία που υπήρχε µέχρι σήµερα και κάλυπτε τις πιο αδύνατες
οµάδες, τους πιο ευαίσθητους ανθρώπους και τους πιο φτω-
χούς.

Τώρα, όσον αφορά τις τροπολογίες…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Τα είπατε και χθες

αυτά. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Υπάρχει ένα λάθος, κύριε Πρό-

εδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Να το πείτε τότε. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Νοµίζω ότι έκανε µία νοµοτε-

χνική βελτίωση, όσον αφορά την ΕΣΔΥ ο κύριος Υπουργός
εχθές. Όµως, αναφέρεται σε τροπολογία, ενώ έχει γίνει ήδη
άρθρο. Άρα, πρέπει να αλλάξει αυτό άµεσα. 

Επίσης, όσον αφορά τις τροπολογίες για τη µεταφορά µαθη-
τών, έγινε µία βελτίωση στις χιλιοµετρικές αποστάσεις που επι-
τρέπονται, αλλά παρ’ όλα αυτά, επειδή παραµένουν οι ίδιοι
προϋπολογισµοί, αυτοί οι προϋπολογισµοί οι περσινοί είναι απα-
γορευτικοί για την τοπική αυτοδιοίκηση στη δευτεροβάθµια, της
περιφέρειας δηλαδή, και πολύ δύσκολα θα ανταποκριθούν στα
προβλήµατα που δηµιουργούν τα ειδικά µουσικά καλλιτεχνικά
σχολεία και τµήµατα των ΕΠΑΣ και ΕΠΑΛ. Άρα, λοιπόν, είναι θέµα
προϋπολογισµών και εδώ απαγορευτικών, που βάζουν ένα
φραγµό στη µεταφορά των µαθητών.

Όσον αφορά τη ΡΑΕ, τη Ρυθµιστική Αρχή Ενέργειας, η ενδυ-
νάµωσή της νοµίζω ότι είναι ένα πρόσχηµα στο να ιδιωτικοποι-
ηθεί στις συµφωνίες που είναι κάτω από το τραπέζι για την
ιδιωτικοποίηση της ΔΕΣΦΑ και την παραχώρηση στην αζέρικη
εταιρεία, αντί για τη συµφωνία µε την «GAZPROM».

Τώρα οπωσδήποτε δεν συµφωνούµε µε τις δύο εκπρόθεσµες
τροπολογίες που κατατέθηκαν από συναδέλφους και συζήτησε
προηγούµενα ο κύριος Υπουργός Δικαιοσύνης, διότι έτσι κατα-
λαµβάνετε το Τµήµα αδιάβαστο και απροβληµάτιστο. Δεν έχει
γίνει συζήτηση και δεν µπορεί κανένας να πει µία σίγουρη γνώµη. 

Για τον ΕΝΦΙΑ θα ήθελα να πω. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Τα είπατε και χθες

αυτά, κύριε συνάδελφε. Αφήστε τα. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Για τον ΕΝΦΙΑ, θα ήθελα να πω

ότι καταθέσαµε µία αίτηση ονοµαστικής ψηφοφορίας, διότι
πραγµατικά µε τον τρόπο που συζητήθηκε και την τροπολογία
που έχει κατατεθεί, απλώς προσχηµατικά παρεµβαίνει η Κυβέρ-
νηση να διορθώσει την αµήχανη πολιτική της στάση, το αδιέξοδό
της. Όµως, τελικά εµείς διαφωνούµε -όπως ολόκληρος ο ελλη-
νικός λαός, όπως και πάρα πολλοί Βουλευτές της Συµπολίτευ-
σης- µε το συνολικό πλέγµα, όπως αποτυπώνεται, του νόµου, του
ΕΝΦΙΑ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Η αίτηση είναι για την
τροπολογία, όµως. Διαφωνείτε για την τροπολογία, λοιπόν.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Άρα, λοιπόν, καταθέσαµε αυτήν
την τροπολογία, για να λυθεί αυτό το ζήτηµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Άρα, λοιπόν, διαφωνείτε
µε την τροπολογία.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Ναι. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ο κ. Ιωάννης Κουτσού-

κος έχει τον λόγο για πέντε λεπτά. 
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Σε ό,τι αφορά τον κύριο κορµό του νοµοσχεδίου, δηλαδή την

εισαγωγή ενός συστήµατος, που µε επιστηµονικό, τεκµηριωµένο
τρόπο θα κοστολογήσει τις παρεχόµενες υπηρεσίες υγείας και
από το δηµόσιο σύστηµα και από το ιδιωτικό σύστηµα, νοµίζω
ότι κανένας λογικός άνθρωπος δεν µπορεί να είναι αντίθετος,
πολύ περισσότερο όταν θέλει το κράτος να έχει ένα ρυθµιστικό
ρόλο και ταυτόχρονα να ελέγχει που πάνε οι κόποι και οι θυσίες
του ελληνικού λαού µέσω του προϋπολογισµού και τα χρήµατα
των ασφαλισµένων µέσα από τα ασφαλιστικά ταµεία. 

Στο βαθµό, που όπως είπα στην πρωτοµιλία µου, ο κύριος
Υπουργός δέχθηκε ότι η ανώνυµη εταιρεία κατά κύριο λόγο θα
είναι υπό τον έλεγχο του δηµοσίου, εµείς έχουµε άρει τις όποιες
ενστάσεις µας και θα ψηφίσουµε το νοµοθέτηµα. 

Τώρα, σε ό,τι αφορά τις τροπολογίες, έχω τοποθετηθεί θετικά
και θα ήθελα να πω δύο – τρία πράγµατα σε σχέση µε την τρο-
πολογία για τον ΕΝΦΙΑ. 

Πρώτον, ο ΕΝΦΙΑ είναι ένας νόµος µε υβριδικά χαρακτηρι-
στικά. Προέκυψε από την ανάγκη να συνενώσουµε δύο επιβα-
ρύνσεις στα ακίνητα, το λεγόµενο χαράτσι που είχε
αντιπολιτευτεί η Νέα Δηµοκρατία και τον υπάρχοντα φόρο στη
µεγάλη ακίνητη περιουσία, µε δεδοµένο ότι το Υπουργείο Οικο-
νοµικών µας έλεγε ότι δεν έχει τα στοιχεία για να εφαρµόσει ένα
γνήσιο σύστηµα φορολόγησης των ακινήτων όλων των Ελλήνων,
δηλαδή το σύνολο της περιουσίας για να εφαρµόσουµε αφορο-
λόγητο κι ένα χαµηλό συντελεστή µε κλίµακες, για να είναι ένας
δίκαιος φόρος. 

Λέµε ότι από τη στιγµή που τώρα συγκεντρώνονται τα στοιχεία
µέσω του Ε9, υπάρχει η διαδικασία εκτίµησης όλων των ακινήτων
σε µία πραγµατική βάση, µε τη διόρθωση που κάνουµε στις
αξίες, εµείς θεωρούµε ότι το επόµενο βήµα, πρέπει να είναι ολο-
κληρωµένο σύστηµα φορολόγησης της ακίνητης περιουσίας για
να είναι δίκαιο. Διότι, κύριε Πρόεδρε και αγαπητοί συνάδελφοι,
δίκαιος φόρος την ώρα που υπάρχει κρίση και δεν υπάρχουν ει-
σοδήµατα, δεν υπάρχει. 

Τις διορθώσεις που έχουν κατατεθεί µε την τροπολογία θα τις
υποστηρίξουµε. Θεωρούµε αντιφατικό, κάποιος να έχει υποστη-
ρίξει το νόµο και να µην υποστηρίζει τις διορθώσεις, όπως επίσης
δεν είναι δίκαιο εκείνοι που έχουν καταψηφίσει το νόµο να µην
ψηφίζουν τις διορθωτικές παρεµβάσεις που ελαφρύνουν τους
πολίτες. 

Υπενθυµίζω ότι έχουµε θέσει δύο, τρία θέµατα και περιµέ-
νουµε τις απαντήσεις. Πρώτο θέµα αποτελεί το όριο της αξίας
της ακίνητης περιουσίας των 80.000 ευρώ, που τέθηκε ως πλα-
φόν για την ισχύ της έκπτωσης σε όσους έχουν εισοδήµατα κάτω
από 9.000 ευρώ. Θυµίζω ότι είχαµε επιµείνει κατά την ψήφιση
του νόµου και τέθηκε αυτή η διάταξη, για να συνδέουµε το φόρο
µε τη φοροδοτική ικανότητα. Το πλαφόν αυτό είναι χαµηλότερο
και από τα όρια για τη διανοµή του κοινωνικού µερίσµατος. Άρα,
θα δηµιουργήσει νέες αδικίες, άρα πρέπει να αλλάξει. 

Το δεύτερο θέµα που είχαµε θέσει είναι ο διαχωρισµός νοµι-
κών και φυσικών προσώπων σε ό,τι αφορά τον πρόσθετο φόρο,
µια ιδεολογική εµµονή µιας πλευράς της Κυβέρνησης που δεν
µας βρίσκει σύµφωνους. Διότι εφόσον απαλλάξαµε από τον πρό-
σθετο φόρο παραγωγικές εγκαταστάσεις είτε αυτές αφορούσαν
βιοτεχνίες, επαγγελµατίες, στάβλους και κτηνοτροφία, δεν
έπρεπε και δεν πρέπει να τους ξεχωρίσουµε σε φυσικά και νο-
µικά πρόσωπα. Όπως είπα και χτες, ούτε ο τσοπάνης ούτε ο κτη-
νοτρόφος µπορεί να γίνει νοµικό πρόσωπο. 

Το τρίτο θέµα, κύριε Πρόεδρε -και θα τελειώσω µε αυτό- τέ-
θηκε και από άλλες πλευρές. Θα το τονίσω και εγώ και θέλω µια
απάντηση από την Κυβέρνηση και µια λύση, όχι σήµερα, προ-
οπτικά. Υπάρχει µια ρύθµιση η οποία καθιστά τις διατάξεις του
ΕΝΦΙΑ ευνοϊκές σε ορισµένες περιοχές που επλήγησαν από θε-
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οµηνίες. Η πρόσφατη περίπτωση είναι η Κεφαλλονιά. Οι πιο πρό-
σφατες µετά την Κεφαλλονιά είναι η Φωκίδα και Φθιώτιδα. 

Λέω ότι υπάρχει νοµοθετικό πλαίσιο και διαδικασίες των κοι-
νών υπουργικών αποφάσεων, όπου ορίζονται οι θεοµηνιόπληκτες
περιοχές, οι κατολισθαίνουσες, εκεί που, δηλαδή, πολεοδοµικά
είναι ανενεργές οι περιοχές. Όταν, λοιπόν, κάνουµε µια ρύθµιση
πρέπει αυτή να είναι αντικειµενική και να αφορά όλους, διότι θα
µε νοµιµοποιήσει και εµένα να µιλήσω για την εκλογική µου πε-
ριφέρεια, όπου έχουµε ανενεργούς οικισµούς και µη αποκατε-
στηµένες ζηµιές. 

Άρα, λοιπόν, η παράκληση προς το Υπουργείο Οικονοµικών
είναι αυτό να διορθωθεί µε αντικειµενικό και αξιόπιστο τρόπο. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κι εµείς ευχαριστούµε. 
Κύριε Κυρίτση, έχετε τον λόγο για πέντε λεπτά. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ: Λείπει πάλι ο κύριος Υπουργός. 
Ως προς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Υγείας, τόνισα και

χθες ότι είναι µια ωραία µελέτη για τον κοινωνικό δαρβινισµό. Θα
επικρατεί το ισχυρότερο είδος και εδώ το ισχυρότερο είναι αυτό
που έχει χρήµατα. 

Το νοµοσχέδιο κινείται πάνω στη λογική και τη φιλοσοφία της
Νέας Δηµοκρατίας. Μεταφέρει χρήµατα από το κράτος στην
ιδιωτική υγεία. Γι’ αυτό και διαφωνούµε. 

Επίσης, διαφωνούµε -αλλά δεν θέλω να το συζητήσω τώρα-
για την προληπτική ιατρική. Η προληπτική ιατρική είναι αυτή που
γλιτώνει χρήµατα από το κράτος. Αν κάνουµε και κάποιον συν-
δυασµό µε προηγούµενα νοµοσχέδια που έχουν περάσει στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, θα δούµε το εξής. 

Πείτε ότι έχουµε εµείς µια εταιρεία. Η εταιρεία αυτή αποφασί-
ζει ότι τόσο είναι οι τιµές. Εγώ πρέπει να πάω, όµως, τον επόµενο
χρόνο δεν δικαιούµαι. Πού θα πάω; Θα πάω σε ένα ιδιωτικό νο-
σοκοµείο να κάνω µια εξέταση ΠΑΠ, µια εξέταση µαστογραφίας,
προστάτη, κ.λπ.. Άρα, η πρόληψη είναι πάνω απ’ όλα αυτή που
γλιτώνει χρήµατα και εδώ, λοιπόν, την καταργούµε. 

Επίσης, σχετικά µε τη φιλοσοφία για τις εταιρείες -τα είπαµε
χθες επί δεκαπέντε λεπτά, δεν θέλω να τα ξαναπώ- είµαστε κά-
θετοι σε αυτό και δεν το ψηφίζουµε. 

Σχετικά µε τον ΕΝΦΙΑ, κάποιοι είπανε στην τρόικα ότι οι Έλ-
ληνες είναι φοροφυγάδες και κλέφτες και παίρνουν τα λεφτά
από τη φοροδιαφυγή και το κλέψιµο και τα έχουν κάνει σπίτια. Η
τρόικα είπε, λοιπόν: «ξαναπάρτε τους τα σπίτια πίσω, δηλαδή,
πάρτε τους τη φοροδιαφυγή που έχουν κάνει µέχρι σήµερα». 

Δεν είναι δυνατόν να υπάρχει λογικός άνθρωπος που να υπο-
στηρίζει τον ΕΝΦΙΑ και να πιστεύει ότι είναι ένας νόµος δίκαιος,
ένας νόµος αναλογικός. 

Είναι ένας νόµος, ο οποίος έχει µία απλή λογική: Χρειάζοµαι
3.200, θα τα πάρω από όπου να είναι. Εδώ, φθάνουµε στο εξής
σηµείο: Το Ροπωτό Τρικάλων έχει φύγει όλο. Δεν υπάρχει το
χωριό. Υπάρχει ο ΕΝΦΙΑ, όµως, και τους έρχεται χαρτί για σπίτια
που δεν υπάρχουν! 

Κύριε Υπουργέ, αυτό πρέπει να το πάρετε πίσω. Σας είπαµε
πάρα πολλές φορές ότι αυτός ο νόµος δεν µπορεί να ισχύσει.

Κατ’ αρχάς, θέλετε να σας πω τι µε πειράζει εµένα; Μεταφέ-
ραµε, ας πούµε, τη λέξη «πρώτη κατοικία». Δεν είναι πρώτη κα-
τοικία. Είναι πατρικό. Ξέρετε τι σηµαίνει πατρικό σπίτι σ’ αυτήν
τη χώρα; Να σας πω δύο στίχους από ένα δηµοτικό που λέει:
«Μια Παρασκευή και ένα Σαββάτο βράδυ, η µάνα µου µε έδιωχνε
από το πατρικό µας και ο πατέρας µου, µου λέει «φύγε», φεύγω
κλαίγοντας». Και είναι τραγούδι του γάµου! Αυτή είναι η αγάπη
που έχω στο πατρικό! Γιατί κάποιος φτιάχνει ένα σπίτι; Για να µε-
γαλώσει την οικογένειά του. Και έρχεστε τώρα εσείς και λέτε:
Αυτό το σπίτι θα σου το πάρω πίσω. 

Είναι απίστευτο αυτό που γίνεται, µε τις τιµές που είναι λάθος,
λες και κανένας δεν τριγυρίζει έξω να δει αυτό που λένε, πως οι
αντικειµενικές έπεσαν 50%. Έπεσαν κάτω από 50%. 

Νοµίζω ότι θα προσφέρετε στη χώρα αυτήν τη στιγµή µία πολύ
σπουδαία υπηρεσία, αν αποσύρετε και τις δήθεν τροποποιήσεις.
Δηλαδή, στα 3.600 βγάζετε τα 130 και κάτι συµβαίνει, δηλαδή;
Ούτε αυτή η ιστορία του Χότζα, που είπε και χθες η κ. Ξηροτύρη,
δεν είναι. Δηλαδή, βγάζετε από εκεί µία κοτούλα και µε αυτό
έχετε καθαρίσει µε τον ΕΝΦΙΑ!

Εγώ έχω προειδοποιήσει. Πιστεύω ακράδαντα ότι θα έχουµε
κοινωνικές ταραχές. Ένας λαός ολόκληρος θα ξεσηκωθεί. Είναι
άδικος νόµος. Είναι παράλογος. Ξεκίνησε από τον κ. Βενιζέλο
που είπε «ξέρετε, χρειάζοµαι λεφτά, βάζω ένα χαράτσι» και ξαφ-
νικά, κάποιοι είπαν «εδώ υπάρχουν λεφτά, πάρτε λεφτά». Δεν
είναι έτσι. Δεν είναι απλώς άδικος. Είναι παράλογος φόρος και
δεν θα σταθεί κιόλας. 

Το κεφάλαιο δεν µπορείτε να το φορολογείτε. Θα ήταν πιο
τίµιο να έρθετε να πείτε εάν τολµάτε, ότι το κεφάλαιο που έχω
στην τράπεζα µου το φορολογείτε. Μπορείς; Όχι. Το κεφάλαιό
µου, που δεν µου αποδίδει τίποτα, γιατί µου το φορολογείς; Αυτό
είναι. Δηλαδή, γίνεται ένας φόρος όχι στο εισόδηµα που βγάζω.
Γίνεται ένας φόρος επί του κεφαλαίου µου. Να γίνει ένας πιο δί-
καιος, πιο αναλογικός φόρος; Να δούµε εάν µπορούν να δοθούν
κάποια χρήµατα από το κεφάλαιο; Ναι. Αυτό είναι παράλογο
όµως.

Κύριε Υπουργέ, κάντε το. Ακούστε µας λίγο. Κυκλοφορούµε
και εµείς έξω στον κόσµο. Αποσύρτε το τώρα. Αποσύρτε τις τρο-
πολογίες, αποσύρτε τον νόµο και βάλτε κάποιους σοβαρούς αν-
θρώπους να καθίσουν να φτιάξουν έναν καινούργιο.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Εµείς ευχαριστούµε. 
Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Τµήµα το δελτίο επικαίρων

ερωτήσεων της Τρίτης 16 Σεπτεµβρίου 2014.
ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ (Άρθρα 29 παράγραφος 1 και 130 πα-

ράγραφος 8 του Κανονισµού της Βουλής)
1. Η µε αριθµό 74/11-9-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή

Εύβοιας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Μαρκόπουλου
προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τη
νοµοθέτηση για την παράταση δύο ετών για τον διορισµό των
«τριανταµηνιτών εκπαιδευτικών».

2. Η µε αριθµό 72/11-9-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Κυκλάδων του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Νικο-
λάου Συρµαλένιου προς τους Υπουργούς Υγείας και Οικονοµι-
κών, σχετικά µε τη λειτουργία του Νοσοκοµείου Σαντορίνης µε
δηµόσιο χαρακτήρα.

3. Η µε αριθµό 73/11-9-2014 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Α’ Θεσσαλονίκης της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Ασηµίνας Ξη-
ροτύρη -Αικατερινάρη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
µε τον έλεγχο της φοροδιαφυγής και ιδιαίτερα της φορολόγησης
των διαφόρων λιστών µε τα εµβάσµατα του εξωτερικού.

4. Η µε αριθµό 75/11-9-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αιτωλοακαρνανίας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νι-
κολάου Μωραΐτη προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την αντι-
µετώπιση των προβληµάτων στη λειτουργία του Γενικού Νοσο-
κοµείου Αγρινίου.

5. Η µε αριθµό 71/11-9-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών των Ανεξάρτητων Δηµοκρατικών Βουλευτών κ. Βασι-
λείου Καπερνάρου προς την Υφυπουργό στον Πρωθυπουργό και
Κυβερνητικό Εκπρόσωπο, σχετικά µε την «εισβολή» τουρκικών
ραδιοφωνικών σταθµών στη νήσο Πάρο, αλλά και γενικότερα
στην ελληνική επικράτεια.

Για να οριοθετήσουµε χρονικά τη συζήτησή µας, επειδή έχει
υποβληθεί και αίτηση ονοµαστικής ψηφοφορίας από τον απαι-
τούµενο αριθµό Βουλευτών από την πλευρά του ΣΥΡΙΖΑ, έχουν
ζητήσει τον λόγο και θα δευτερολογήσουν ο κ. Ψυχάρης, ο κ. Γε-
λαλής, ο κ. Κυριακάκης και ο κ. Κουρουµπλής, κατ’ εξαίρεση.
Επίσης, από τους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους θα µιλή-
σουν ο κ. Δρίτσας και ο κ. Γεωργιάδης και κλείνει εδώ η συζή-
τηση. Υπολογίζω ότι θα κλείσουµε γύρω στις 12.30’. Το λέω, για
να ενηµερώσουν τα κόµµατα ότι η ονοµαστική ψηφοφορία θα
γίνει γύρω στις 12.30’ µε 13.00’ παρά. 

Τον λόγο έχει ο κ. Μαυραγάνης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Θα

µιλήσω για πολύ λίγο.
Σε σχέση µε αυτό που είχε αναφερθεί και στη χθεσινή συζή-

τηση και το οποίο αναφέρθηκε και προ ολίγου από τον κ. Κου-
τσούκο του ΠΑΣΟΚ, θα ήθελα να πω ότι η Κυβέρνηση, βεβαίως,
θα εξετάσει τις προϋποθέσεις κάτω από τις οποίες η υπαγωγή
στη ρύθµιση που αφορά τους χαρακτηρισµένους πολεοδοµικά
ανενεργούς οικισµούς, οι οποίοι στη συγκεκριµένη τροπολογία
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αναφέρονται µόνο στην Κοζάνη, και θα επεκταθεί και σε αντίστοι-
χες περιπτώσεις οικισµών σε άλλες περιοχές της χώρας. Θα το
δούµε λοιπόν και θα το αντιµετωπίσουµε. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε. 
Θέλετε κάτι, κυρία Παπακώστα, να συµπληρώσετε;
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙΔΗΡΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός

Υγείας): Να ακούσω τους συναδέλφους µου και µετά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Πολύ ωραία. 
Τον λόγο έχει ο κ. Λαµπρούλης για πέντε λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Εν κατακλείδι κατά τη γνώµη µας -καταθέσαµε την άποψή µας

και χθες και εγώ προσωπικά και ο Κοινοβουλευτικός µας Εκπρό-
σωπος- µε το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Υγείας που συζητούµε
γίνεται ένα αποφασιστικό βήµα στην προσαρµογή των νοσοκο-
µείων στους κανόνες της καπιταλιστικής αγοράς και σε αυτή την
κατεύθυνση προωθείται η λειτουργία του κρατικού και του ιδιω-
τικού τοµέα στην υγεία µε ενιαίους κανόνες επιχειρηµατικότη-
τας.

Αυτήν την κατεύθυνση έρχεται να υπηρετήσει και το νοµοσχέ-
διο µέσω της προώθησης της οικονοµικής αυτοτέλειας των δη-
µόσιων νοσοκοµείων. Στόχος; Η απαλλαγή του κράτους από τη
χρηµατοδότησή τους και η ολοκληρωτική λειτουργία των νοσο-
κοµείων µε επιχειρηµατικά κριτήρια, έσοδα-έξοδα, κέρδη ή του-
λάχιστον ισοσκελισµένους προϋπολογισµούς, βεβαίως ασθενείς-
πελάτες και φθηνούς εργαζόµενους.

Συνεπώς, το µεγάλο ζήτηµα, κατά τη γνώµη του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος, που τίθεται µπροστά στους εργαζόµενους στα
νοσοκοµεία, στους ασθενείς, στις οικογένειές τους, σε κάθε
λαϊκό σπίτι, είναι το εξής: Θα δεχθούν τους εµπόρους της υγείας
είτε αυτοί φορούν τον µανδύα του κράτους είτε όχι; Αυτή η πο-
λιτική δοκιµάστηκε και µάλιστα µε τραγικά αποτελέσµατα για τις
ανθρώπινες ζωές, όπως έχει δοκιµαστεί και η καπιταλιστική ιδιο-
κτησία στα φάρµακα. Θα δεχθεί σήµερα ο εργαζόµενος λαός,
άνθρωποι να πεθαίνουν ενώ η επιστήµη µπορεί να τους σώσει,
µπορεί να τους βοηθήσει να ενταχθούν ξανά στην παραγωγή ή
να επιµηκύνει τη διάρκεια και να βελτιώσει την ποιότητα ζωής
τους; Θα δεχθεί, οι γιατροί, οι νοσηλευτές -προσωπικό που µπο-
ρεί να λειτουργήσει πολύ καλύτερα τα νοσοκοµεία, εργαζόµενοι
που µπορούν να χτίσουν και να συντηρήσουν και άλλα νοσοκο-
µεία- να µένουν στην ανεργία; Τι θα προτάξει στην πάλη του; Τις
σύγχρονες λαϊκές ανάγκες ή το εµπόριο που έχει στηθεί και στον
χώρο της υγείας; Αυτά ας τα σκεφτούν όσοι µας ακούν και όσοι
µας βλέπουν.

Θα ήθελα να αναφερθώ σε δύο βουλευτικές τροπολογίες που
έκανε δεκτές τώρα, τελευταία στιγµή ο Υπουργός κ. Βορίδης. Η
µία αφορά τα στρατιωτικά νοσοκοµεία. Δεν θα είχαµε αντίρρηση
-βεβαίως να ενταχθούν στη ρύθµιση, γιατί αντίστοιχη ρύθµιση
περνά και µέσω του άρθρου 13- να εγκριθεί η τροπολογία αυτή
στην κατεύθυνση τού να εξυπηρετηθούν οι ανάγκες εξόφλησης
δαπανών.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ε’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ)

Θα ήθελα, όµως, να σταθώ σε µια τροπολογία Βουλευτών, τη
µε αριθµό 1813. Τη θεωρούµε απαράδεκτη, κύριοι Υπουργοί, κύ-
ριοι συνάδελφοι, κύριε Πρόεδρε. Είναι απαράδεκτη τροπολογία!
Πέρα του εκπρόθεσµου, που αφορά βεβαίως το Υπουργείο Δι-
καιοσύνης, µας τη φέρνετε σήµερα, την κάνετε δεκτή σήµερα
και δεν έρχεται ο Υπουργός τουλάχιστον να ρωτήσουµε. Και από
την άλλη µεριά µας καλείτε να την ψηφίσουµε και την κάνετε
δεκτή επικαλούµενοι ποιο; Το κατεπείγον ή το επείγον του θέµα-
τος. Ποιο είναι το επείγον; Αυτό θέλουµε να µάθουµε.

Πέρασε τις προάλλες, πρόσφατα, νοµοσχέδιο του Υπουργείου
Δικαιοσύνης. Γιατί δεν την κατέθεσαν τότε; Επίκειται νοµοσχέδιο
του Υπουργείου Δικαιοσύνης. Γιατί δεν την καταθέτουν τότε; 

Θεωρούµε απαράδεκτη αυτή τη µεθόδευση που δεν γίνεται
για πρώτη φορά. Την καταγγέλλουµε και σας λέµε ότι για τη συγ-
κεκριµένη τροπολογία εµείς δεν πρόκειται να πάρουµε µέρος και
στη συζήτηση.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε.

Τον λόγο έχει ο κ. Ψυχάρης για πέντε λεπτά.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΨΥΧΑΡΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, θεωρώ λάθος

της Κυβέρνησης που δεν έχει κάνει κάποια τροποποίηση για τον
ΕΝΦΙΑ.

Θεωρώ λάθος που η Κυβέρνηση δεν κάνει κάποιες περαιτέρω
αλλαγές στον ΕΝΦΙΑ. Διότι η τροπολογία αυτή απαλύνει πολύ
λίγο τη φορολογία. 

Έχουµε κάνει και προσωπικές συζητήσεις, κύριε Μαυραγάνη,
γι’ αυτό το θέµα. Γνωρίζω τη δική σας προσωπική στάση. Όµως
θεωρώ πως η Κυβέρνηση κάνει λάθος. Εµείς είµαστε εδώ για να
βοηθήσουµε την Κυβέρνηση. Δεν υπάρχει θέµα κάποιος να ρίξει
την Κυβέρνηση ή όχι, γιατί όλοι µαζί έχουµε ένα δύσκολο έργο,
να βγάλουµε τη χώρα από την κρίση.

Από την άλλη, όµως, και η Κυβέρνηση πρέπει να ακούει λίγο
περισσότερο. Για παράδειγµα –επαναλαµβάνω, διότι γι’ αυτό
πήρα τον λόγο τώρα, για να καταγραφεί στα Πρακτικά- όπως πέ-
ρυσι επίµονα ο κ. Στουρνάρας αρνιόταν να µειωθεί η φορολογία
στο πετρέλαιο θέρµανσης και αποδείχτηκε ότι είναι λάθος, και
πολύ σωστά ο κύριος Πρωθυπουργός το διόρθωσε έστω και
λίγο, θα αποδειχθεί και του χρόνου λάθος αυτή η τροπολογία για
τον ΕΝΦΙΑ και θα έρθει του χρόνου η Κυβέρνηση και θα το διορ-
θώσει και θα βγούµε εµείς αληθινοί.

Βέβαια, για να µη λέµε ότι κάνει µόνο η Κυβέρνηση λάθη, θεω-
ρώ ότι και ο ΣΥΡΙΖΑ κάνει ένα µεγάλο λάθος που δεν θα υπερ-
ψηφίσει προφανώς την τροπολογία. Διότι αν θεωρεί πως ο υφι-
στάµενος ΕΝΦΙΑ είναι λάθος µη ψηφίζοντας έστω και αυτήν την
πολύ µικρή, πάρα πολύ µικρή, τυπική ουσιαστικά βελτίωση δεί-
χνει ένα λάθος πρόσωπο, δηλαδή ότι προτιµάει έναν κακό νόµο
παρά έναν λίγο καλύτερο. Και επειδή ο κόσµος, οι πολίτες αδια-
φορούν πλήρως για το ποιος είναι Βουλευτής και ποιος δεν είναι
-έχουν απαιτήσει, µέσω της ψήφου τους, και έχουν δείξει µια συ-
ναίνεση, να βρίσκουµε ή το καλύτερο δυνατό ή το λιγότερο κακό-
και πάλι θα έπρεπε ο ΣΥΡΙΖΑ να κοιτάει όταν υπάρχει κάποια βελ-
τίωση να την υπερψηφίζει κι όχι να αρνείται πεισµατικά να βελ-
τιώσει τη ζωή των πολιτών. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ορίστε, κύριε Δη-

µαρά. Τι θέλετε;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ: Ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος επι-

τρέψτε µου να παρέµβω στο υπό συζήτηση θέµα που απασχολεί
το Τµήµα του Κοινοβουλίου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Θα πάρετε το λόγο
µε τη σειρά σας. Έχει ζητήσει τον λόγο ο κ. Γελαλής, ο κ. Κυρια-
κάκης για δευτερολογίες, έχουν ζητήσει να µιλήσουν και ο κ.
Κουρουµπλής µε τον κ. Κασαπίδη και τον κ. Λυκουρέντζο και
µετά είναι οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ τη βοήθειά
σας. Επειδή συµµετέχω και σε µία επιτροπή που συζητά τα οικο-
νοµικά των κοµµάτων και πρέπει να είµαι και εδώ και εκεί –είναι
κάτι που έχετε αντιµετωπίσει και εσείς- ζητώ την κατανόησή σας.
Μπορώ για πέντε λεπτά να τοποθετηθώ;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ωραία, έχετε τον
λόγο για πέντε λεπτά. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, η Κοινοβουλευτική Οµάδα των Ανεξάρτητων

Ελλήνων, που συνεργάζεται µε το Άρµα Πολιτών, όπως πολύ
καλά γνωρίζετε, έχει εκτιµήσει εδώ και καιρό ότι πρόκειται για
έναν άδικο και αντισυνταγµατικό νόµο, ουσιαστικά για φόρο-
έκτρωµα και δεν είναι κάτι που έχουµε διαπιστώσει µόνο εµείς.
Έχει διαπιστωθεί και από κυβερνητικούς Βουλευτές που στηρί-
ζουν την Κυβέρνηση. 

Εν πάση περιπτώσει, επειδή ο Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελ-
λήνων κ. Πάνος Καµµένος αλλά και η Κοινοβουλευτική Οµάδα
αυτήν τη στιγµή βρίσκονται στη Θεσσαλονίκη για την οµιλία και
τη συνέντευξη του Προέδρου που πρόκειται να δοθεί σε λίγο, ζη-
τούµε από το Προεδρείο, από εσάς και από τους συναδέλφους
που βρίσκονται εδώ, την αναβολή της ονοµαστικής ψηφοφορίας
για αύριο Παρασκευή ή µέσα στην ερχόµενη εβδοµάδα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Έχει καταγραφεί το
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αίτηµά σας. Η ονοµαστική ψηφοφορία έχει ήδη οριστεί, κύριε
Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε, και εκτός εάν αποσυρθεί από τον
ΣΥΡΙΖΑ –αλλά δεν υπάρχει τέτοιο θέµα- η ονοµαστική θα γίνει
κανονικά τώρα όπως έχει προσδιοριστεί. 

Τον λόγο έχει ο κ. Γελαλής για πέντε λεπτά.
ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΓΕΛΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είχαµε τοποθετηθεί και τον Δεκέµβρη στο σχέδιο νόµου και

είχαµε καταθέσει την άποψή µας για τον άδικο αυτό νόµο καθώς
και για το γεγονός ότι ήρθε τόσο γρήγορα, µε κακή µετάφραση.

Τα είχαµε πει από τότε, αλλά δεν εισακουστήκαµε. Αναφέρ-
θηκα και χθες στο Τµήµα ειδικά για τον ΕΝΦΙΑ. Περίµενα κάποιες
απαντήσεις από τον κύριο Υπουργό. Η τοποθέτησή του χθες
ήταν γενική και ήταν στη φοροεισπρακτική κατεύθυνση. Γι’ αυτό
τοποθετούµαι και σήµερα στη δευτερολογία µου.

Δεν είµαστε µόνο εµείς οι οποίοι είχαµε και έχουµε αντιρρή-
σεις σε ένα κακό νοµοσχέδιο. Δεν είναι µόνο η ίδια η κοινωνία, η
οποία ολόκληρη είναι ενάντια σ’ αυτόν τον νόµο, αλλά είναι, θα
έλεγα, οι ίδιοι οι Βουλευτές της Συγκυβέρνησης, οι οποίοι µε τις
τοποθετήσεις τους χθες και σήµερα στρέφονται ενάντια στην
τροπολογία η οποία έχει έρθει από το Υπουργείο Οικονοµικών. 

Αυτή η τροπολογία κατατέθηκε κάτω από το βάρος κάποιων
ακραίων καταστάσεων. Να θυµίσω, κύριε Υπουργέ, το ποσό που
έβγαινε στο Αστεροσκοπείο ή τα ποσά τα οποία έβγαιναν µέσα
από τον ΕΝΦΙΑ σε οικισµούς εκτός αντικειµενικού προσδιορι-
σµού, τα οποία ήταν τετραπλάσια και πενταπλάσια. Επειδή η ίδια
η κοινωνία πίεσε, φέρατε πάλι µια τροπολογία, η οποία όµως και
αυτή είναι κακή. Δεν είναι ολοκληρωµένη και δεν µπορεί πάλι να
«κουµπώσει» µε το ελληνικό σύστηµα φορολογία. 

Το ερώτηµα, βέβαια, το οποίο τώρα τίθεται κύριε Υπουργέ
είναι: το Υπουργείο Οικονοµικών έχει προϋπολογίσει το ύψος
των εσόδων µετά την τροπολογία; Έχει προϋπολογίσει το ύψος
που θα εισπράξει µέσα απ’ αυτήν τη διαδικασία; 

Γνωρίζετε πολύ καλά ότι, όταν ήρθε ο ΕΝΦΙΑ, το Υπουργείο
Οικονοµικών και το Γενικό Λογιστήριο µιλούσαν τότε για εί-
σπραξη εσόδων της τάξης του 3,2 ή 3,4 και απ’ αυτά θα εισπρά-
ξει 2,65. Ακριβέστατο το Υπουργείο Οικονοµικών! Δεν βλέπω,
όµως, στην τροπολογία που φέρνετε σήµερα να λέτε τίποτα. 

Αναφέρατε πριν, όταν τοποθετηθήκατε, ότι αυτή η τροπολογία
περιέχει βελτιώσεις και ελαφρύνσεις για τους πολίτες. Είπατε ότι
βελτιώνει τα δηµοσιονοµικά του κράτους. 

Ναι, κύριε Μαυραγάνη, βελτιώνει τα οικονοµικά του κράτους.
Ξέρετε, όµως, τι σηµαίνει αυτό; Αυτό σηµαίνει περισσότερα έσο-
δα. Περισσότερα έσοδα σηµαίνουν επιπλέον φορολογία για τον
Έλληνα φορολογούµενο. Τον έχουµε που τον έχουµε φορολο-
γήσει τόσο πολύ, ερχόµαστε τώρα και λέµε ότι είναι ελαφρύν-
σεις, αλλά εγώ επιµένω να µου πείτε αυτή τη στιγµή, εάν γνω-
ρίζετε, πόσο είναι το ύψος. Ακούµε από τα µέσα µαζικής ενηµέ-
ρωσης για ύψος εσόδων της τάξης των 4 δισεκατοµµυρίων, ίσως
και παραπάνω. Ισχύει ή δεν ισχύει, κύριε Υπουργέ; Εδώ είναι το
θέµα.

Θα στηρίξω αυτό το οποίο λέω µε όσα αναφέρει το ίδιο το Γε-
νικό Λογιστήριο του Κράτους την αξία ανά τετραγωνικό την προ-
ϋπολογίζει 167 εκατοµµύρια. Από τα διατηρητέα δεν προϋπο-
λογίζει. Από τον συµπληρωµατικό φόρο δεν προϋπολογίζει. Δη-
λαδή, όταν κατατέθηκε ο ΕΝΦΙΑ, ήµασταν σε θέση να προϋπο-
λογίσουµε και σήµερα η Γενική Γραµµατεία Δηµοσίων Εσόδων
δεν είναι σε θέση να προϋπολογίσει; Βέβαια, δεν αναφέροµαι
ονοµαστικά στην κ. Σαββαΐδου. Ολόκληρη υπηρεσία, δηλαδή, τη
µια µπορεί και την άλλη δεν µπορεί; 

Εφάπαξ µείωση των εσόδων. Αναφέρεται το Γενικό Λογιστήριο
για την Κεφαλλονιά και γράφει 17 εκατοµµύρια. Δεν αναφέρεται
για την Κοζάνη. Δεν έχει τέτοια στοιχεία; Δεν αναφέρεται για τη
Φθιώτιδα ή τη Φωκίδα. Δεν έχει τέτοια στοιχεία; 

Λέει: περιορισµός 20% για τα κενά και µη ηλεκτροδοτούµενα.
Δεν τα γνωρίζει; Γιατί δεν έχει προϋπολογισµό; 

Άρα απ’ όλα αυτά εδώ βλέπουµε ότι και η τροπολογία η οποία
κατατίθεται είναι αποσπασµατική. Δεν λύνει, αλλά θα δηµιουρ-
γήσει περισσότερα προβλήµατα ή, κατά την άποψή µας, θα φο-
ρολογήσει επιπλέον τον ελληνικό λαό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Παρακαλώ, ολοκλη-
ρώστε, κύριε συνάδελφε, γιατί έχουµε και την ψηφοφορία.

ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΓΕΛΑΛΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Γι’ αυτό καταθέτουµε και την ονοµαστική ψηφοφορία και σας

ζητάµε, έστω και την τελευταία στιγµή, να πάρετε πίσω ολόκληρο
τον ΕΝΦΙΑ, όχι µόνο την τροπολογία, και να τον ξανασυζητή-
σουµε σε µία λογική βάση.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κι εµείς ευχαριστού-

µε.
Τον λόγο έχει ο κ. Κυριακάκης για πέντε λεπτά. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, ο κύριος Υπουργός Υγείας, ο κ. Βορίδης, αλλά

και ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος έκαναν µία απελπισµένη
προσπάθεια να µας πείσουν ότι εδώ δεν πρόκειται -για το παρόν
νοµοσχέδιο µιλάω- για µια πολιτική µεταρρύθµιση, αλλά απλώς
για ένα σύστηµα κοστολόγησης και ότι το πολιτικό ζήτηµα, όπως
ακριβώς είπε ο κ. Βορίδης, το πώς δηλαδή θα αξιοποιηθεί πολι-
τικά, το τι συνέπειες έχει, είναι άλλης τάξης ζήτηµα, δεν συζη-
τάµε αυτό εδώ πέρα. 

Κύριε Υπουργέ, πώς γίνεται η ίδρυση µιας ανώνυµης εται-
ρείας, που σύµφωνα µε το σχέδιο νόµου θα συγκεντρώνει όλα
τα ατοµικά, θεραπευτικά δεδοµένα των ασθενών, τα κοστολογικά
δεδοµένα περίθαλψης από όλα τα δηµόσια και ιδιωτικά νοσοκο-
µεία, που θα αξιολογεί τα νοσοκοµεία µε βάση αυτά τα δεδο-
µένα, που θα κατανέµει όλο το δηµόσιο χρήµα που πάει στην
υγεία από τον κρατικό προϋπολογισµό και τα ασφαλιστικά ταµεία
προς τα νοσοκοµεία, δηµόσια και ιδιωτικά, ανάλογα µε αυτήν την
αξιολόγηση, που θα καθορίζει ακόµα και τους µισθούς των για-
τρών, µε κριτήριο βέβαια τη συµπίεση προφανώς του κόστους
και των δαπανών, πώς γίνεται, λοιπόν, µια τέτοια ανώνυµη εται-
ρεία να µην έχει καθοριστικό ρόλο στην εφαρµογή και στη χά-
ραξη της πολιτικής υγείας; 

Αυτό µόνο εσείς µπορείτε να το πιστεύετε. Δεν πείθετε, όµως,
κανέναν. Δεν µπορείτε να πείσετε κανέναν ότι πρόκειται απλώς
για ένα κοστολογικό σύστηµα και ότι η ίδρυση αυτής της ανώνυ-
µης εταιρείας δεν θα έχει καµµία συνέπεια στο σύστηµα υγείας.
Μα, εσείς ο ίδιος οµολογήσατε, κύριε Υπουργέ, προχθές, στη
συνέντευξη Τύπου, σε σχετική ερώτηση του δηµοσιογράφου,
όπως µας είπατε, ότι ναι, µπορεί να έχει ως συνέπεια να κλείσουν
και δηµόσια νοσοκοµεία που δεν θα µπορούν να τα βγάλουν
πέρα µε το κόστος και δεν θα αξιολογηθούν από την ανώνυµη
εταιρεία. Άρα µιλάµε για πολιτικές συνέπειες και η συζήτηση
προφανώς είναι πολιτική. 

Μετά λέτε ότι τάχα το κράτος δεν αποσύρεται από τη χρηµα-
τοδότηση. Μα, το κράτος προφανώς θα βάζει τη χρηµατοδό-
τηση, αλλά ποιος θα τη διαχειρίζεται; Το δηµόσιο; Ή µήπως
νοµίζετε ή θέλετε να νοµίσουµε εµείς πως το γεγονός ότι σε αυτή
την ανώνυµη εταιρεία το 51% θα ανήκει στο δηµόσιο θα εξασφα-
λίσει το δηµόσιο συµφέρον; Μήπως, άραγε, πρέπει να σας θυµί-
σουµε, µε πλείστα παραδείγµατα από τις ΔΕΚΟ, από δηµόσιους
οργανισµούς, όπου το δηµόσιο έχει και είχε το 51%, αν έχει εξα-
σφαλιστεί το δηµόσιο συµφέρον; Μήπως δεν έχει διασπαθιστεί
δηµόσιο χρήµα µέσα από διάφορες διαδικασίες; Μήπως υπάρχει
διαφάνεια, επειδή το δηµόσιο κατέχει το 51%; Μήπως περιµέ-
νουµε, λοιπόν, ότι αυτό και µόνο θα εξασφαλίσει το δηµόσιο συµ-
φέρον και ότι, τάχα, όπως λέτε, δεν ιδιωτικοποιείται παραπέρα
το σύστηµα, όταν οι µεγάλοι ιδιωτικοί όµιλοι υγείας, πλέον, θα
γίνουν συνδιαχειριστές του δηµόσιου χρήµατος; Μα, αυτά τα
πράγµατα νοµίζω ότι δεν είναι σοβαρά επιχειρήµατα. 

Είπατε, επίσης, στο ερώτηµα γιατί συστήνετε ανώνυµη εται-
ρεία και όχι κάτι άλλο, ότι το κάνετε για να συµµετέχουν όλοι ισό-
τιµα στην κοστολόγηση, µέσα από µια τεχνική συζήτηση. Κατ’
αρχάς, σχετικά µε το «ισότιµα», θα σας πω ότι το άρθρο 3 του
νοµοσχεδίου ορίζει την υποχρέωση αποστολής αρχείων κόστους
νοσηλείας από δηµόσια νοσοκοµεία και ΕΟΠΥΥ, ενώ το άρθρο
4, κύριε Υπουργέ, µιλάει για εθελοντική αποστολή στοιχείων από
τις ιδιωτικές κλινικές, δηλαδή εθελοντική αποστολή των αρχείων
κόστους νοσηλείας. Είναι αυτό ισοτιµία; 

Τι λέµε εµείς όσον αφορά το τι χρειάζεται; Για τον έλεγχο του
δηµόσιου χρήµατος, ναι, συµφωνούµε ότι πρέπει να ελέγχεται
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το δηµόσιο χρήµα, όπου και να πηγαίνει, και ιδιαίτερα στην υγεία,
και τον έλεγχο των δαπανών και του κόστους. Αυτό, όµως, απαι-
τεί άλλα πράγµατα, που εσείς δεν έχετε θέληση να τα κάνετε,
άλλες προϋποθέσεις. Κατ’ αρχάς απαιτεί µια συνολική πολιτική
υγείας, που να ιεραρχεί ως πρώτη την κάλυψη των κοινωνικών
υγειονοµικών αναγκών του πληθυσµού, και όχι των επιχειρηµα-
τικών αναγκών και των αναγκών των δανειστών. Διότι το δηµόσιο
χρήµα εκεί το σπαταλάτε, κύριε Υπουργέ.

Επιπλέον, χρειάζεται ένα σύστηµα υγείας που θα χρηµατοδο-
τηθεί παραπάνω απ’ ό,τι σήµερα, θα στελεχωθεί παραπάνω και
µπορείτε, ακόµα και µε το µνηµόνιο να το κάνετε αυτό, µε το ένα
προς πέντε. 

Θα υπάρχει πραγµατική πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας και τα
περιστατικά που θα είναι πρωτοβάθµια θα εξασφαλίζονται και
δεν θα πηγαίνουν βαριά πλέον στα δηµόσια νοσοκοµεία, αυξά-
νοντας το κόστος. Χρειάζεται πρόληψη. Χρειάζεται τεχνολογικός
εξοπλισµός. 

Για παράδειγµα, πείτε µας, ένα δηµόσιο νοσοκοµείο που δεν
έχει αξονικό τοµογράφο, δεν έχει µαγνητικό τοµογράφο, και
στην ίδια πόλη υπάρχει ιδιωτικό κέντρο που τα έχει αυτά, πώς
είναι δυνατόν να ανταγωνιστεί και να είναι ισότιµο µέσα σε αυτήν
την εταιρεία που θα συµµετέχει; Πώς είναι δυνατόν νοσοκοµεία
σήµερα που έχουν µαστογράφους αλλά δεν έχουν το προσω-
πικό…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ: Ένα λεπτό. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Σας παρακαλώ, όχι

ένα λεπτό. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ: Ολοκληρώνω. 
Τόση ώρα θα είχα κλείσει. 
Όπως είπα, πώς είναι δυνατόν νοσοκοµεία σήµερα, που έχουν

µαστογράφους αλλά δεν έχουν το προσωπικό, να κάνουν τις
απαραίτητες εξετάσεις να ανταγωνιστούν, όπως λέτε, τα ιδιωτικά
νοσοκοµεία; 

Άρα, ο στόχος σας δεν είναι να περισώσετε το δηµόσιο χρήµα.
Εσείς, βέβαια, ούτε θέλετε ούτε µπορείτε να το κάνετε αυτό,
αφού τόσα χρόνια συντηρείτε και ενισχύετε ένα σύστηµα µετα-
βίβασης του δηµόσιου χρήµατος στον ιδιωτικό τοµέα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε πολύ,
κύριε συνάδελφε.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ: Με συγχωρείτε, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε πολύ. 
Κύριε Κουρουµπλή, έχετε τον λόγο. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ: Να τελειώσω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Σας παρακαλώ. 
Έχετε ξεπεράσει κατά πολύ τον χρόνο και στη δευτερολογία

σας και στην πρωτολογία σας. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ: Ένα λεπτό. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Μα είναι δυνατόν να

µου ζητάτε ένα λεπτό; Ολοκληρώσατε, είπα.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ: Δεν υπερέβην τον χρόνο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Αφού το ξέρετε.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ: Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε, να

ολοκληρώσω. Κλείνει η διαδικασία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ: Σήµερα, λοιπόν, κύριε Υπουργέ,

σηκώνετε τα χέρια ψηλά και λέτε ότι από µένα αυτό το «ποτήρι»
πρέπει να φύγει -το «ποτήρι» της διαχείρισης της δηµόσιας
υγείας, της υπεράσπισης της δηµόσιας υγείας µέσα στην
ανθρωπιστική κρίση- και το µεταφέρετε σε µία ιδιωτική εταιρεία
να το κάνει. Αυτά δεν έχουν καµµία σχέση µε την δηµοκρατική
ιατρική. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ωραία, ευχαριστούµε
πολύ.

Κύριε Κουρουµπλή, σας παρακαλώ, έχετε τον λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Αφού µε βασανίσατε, κύριε

Πρόεδρε, µου δώσατε τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Να σας δώσω µία δι-

ευκρίνιση.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ένα λεπτό, επειδή

αναφερθήκατε σε µένα και είπατε ότι σας βασάνισα. 
Ο Κανονισµός ξέρετε καλά τι λέει, επειδή είστε παλαιός κοι-

νοβουλευτικός. Κι εγώ θέλω να τηρώ αυστηρά τον Κανονισµό.
Το άρθρο 58 το ξέρετε. Να µην το ξαναλέµε. Να µη συνεχίσουµε
την κουβέντα.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Διαβάστε το, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Σας δίνω τον λόγο

κατά παρέκκλιση. Να µην έχετε, όµως, και παράπονο. Κι εσείς
και ο κ. Κασαπίδης θα πάρετε τον λόγο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, αυτό που
είπα δεν απευθύνεται προς εσάς. Αναφέροµαι στους προηγού-
µενους. 

Το άρθρο 58, άµα το διαβάσετε στην Αίθουσα -κι εγώ σας
καλώ να το διαβάσετε- θα δείτε ότι µου δίνει το δικαίωµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ωραία. Θα αργή-
σουµε τώρα για να το διαβάσουµε. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Τέλος πάντων. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Όχι, επειδή είπατε να

το διαβάσω, θα το διαβάσω.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Τελείωσε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Τελείωσε; Το θέλετε; 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Ναι, να το διαβάσετε. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι, δεν το θέλουµε. Πάµε πα-

ρακάτω.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Προχωράµε, κύριε Πρόεδρε.

Προχωράµε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Όχι, έτσι; 
Θα σας το διαβάσω κατ’ ιδίαν, κύριε Κουρουµπλή. Μη χαµο-

γελάτε. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Θα δείτε ότι έχω δίκιο.
Κύριε Πρόεδρε, προχωρούµε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ένα λεπτό, για να το

γνωρίζουν και οι συνάδελφοι. 
Το άρθρο 58 είναι ξεκάθαρο και λέει το εξής, ότι όσοι δεν είναι

µέλη του Τµήµατος δεν έχουν δικαίωµα λόγου -σαφέστατα.
Υπάρχει και η δεύτερη παράγραφος που επικαλείται ο κ. Κου-
ρουµπλης…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Έτσι µπράβο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Είδατε ότι είµαι δί-

καιος. 
…που λέει ότι µπορούν να πάρουν τον λόγο για να υποστηρί-

ξουν τροπολογία ή παρατήρηση, την οποία προφανώς έχουν κα-
ταθέσει. Και αυτό, όµως, αν συνέβαινε, επί της αρχής, κύριε
Κουρουµπλή, έπρεπε να το έχετε δηλώσει στους δύο πρώτους. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, πρέπει να
επιδεικνύουµε κατανόηση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Παρ’ όλα αυτά, φά-
γαµε αρκετό χρόνο. Λοιπόν, έχετε τον λόγο, για πέντε λεπτά. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Τέλος πάντων. 
Λοιπόν, τώρα θα αρχίσει ο χρόνος µου φαντάζοµαι, κύριε

Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Σας είπα, έβαλα τον

χρόνο σας. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, η συγκυβέρ-

νηση της µειοψηφίας στο λαό, στη Θεσσαλονίκη «έχασε τις ελ-
πίδες της», όπως έλεγε ο Γέρος της Δηµοκρατίας, «στη γη και
τις αναζητά στον ουρανό». Επικλήσεις στο θεό έκανε και ο κ. Σα-
µαράς και ο κ. Βενιζέλος. Δεν ξέρω, όµως, σε ποιο θεό πι-
στεύουν. Διότι αν πιστεύουν στον πραγµατικό θεό, αυτό σηµαίνει
ότι πρέπει να έχουν αίσθηση της δικαιοσύνης. Και εάν δει κανείς
πώς εφαρµόζονται οι νόµοι, και µιλάω κυρίως για τον συγκεκρι-
µένο νόµο που αναφέρεται στα ζητήµατα της ακίνητης περιου-
σίας και στον οποίον θα αναφερθώ, θα δει κανείς πόσο δίκαιος
είναι. 

Θα κάνω µόνο δύο παρατηρήσεις στο νοµοσχέδιο για την
υγεία. 

Κύριε Υπουργέ, ειλικρινά σας λέω ότι διαπράττετε το µεγαλύ-
τερο πολιτικό λάθος της πολιτικής σας διαδροµής. Δεν ξέρω
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ποιος σας συµβούλεψε. Εγώ σας λέω να το σκεφτείτε. Σκοτώ-
νετε την πρόληψη. 

Κι εγώ σας ερωτώ: Από τότε που άρχισε να λειτουργεί ο
ΕΟΠΥΥ, από το 2012, µπορείτε να µου πείτε –εγώ θα διακόψω
την οµιλία µου για ένα λεπτό, γιατί πιστεύω στον διάλογο µέσα
στο Κοινοβούλιο, κύριε Πρόεδρε- για τις µαστογραφίες, για το
τεστ Παπανικολάου και για το PSA πόσο ήταν το κόστος; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεχίστε, κύριε
Κουρουµπλή. Θα απαντήσει ο Υπουργός όταν έρθει η ώρα να µι-
λήσει. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Γιατί δεν επιτρέπετε στον
Υπουργό να απαντήσει;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Δεν το επιτρέπω
γιατί µε περιορίζει ο χρόνος, διότι έχουµε ονοµαστική ψηφοφο-
ρία κανονικά στις 12,30’.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Στην επιτροπή ρώτησα τον
Πρόεδρο του ΕΟΠΥΥ και δεν είχε γνώση να µου πει. 

Σας λέω, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, ότι είναι ένα εκατοµµύριο. Αν
δεν είναι έτσι για το 2012 και το 2013, να µε διαψεύσετε στην
επόµενη παρουσία σας στη Βουλή. 

Αυτό το ένα εκατοµµύριο θα σώσει την ελληνική οικονοµία,
κύριε Υπουργέ; Ξέρετε πού είναι το πρόβληµα; Το πρόβληµα
είναι στην προκλητή ζήτηση και στην απελευθέρωση, που έκανε
ο κ. Γεωργιάδης, του πληθυσµιακού κριτηρίου, το οποίο έφερε
άλλους σαράντα αξονικούς και µαγνητικούς τοµογράφους µόνο
στην Αττική, ιδιωτικούς παρακαλώ. 

Πείτε µου, κύριε Υπουργέ –θα σας ζητήσω να κατατεθεί και
στη Βουλή- οι συγκεκριµένες αλυσίδες στον χώρο της υγείας
πόσες καινούργιες άδειες έχουν πάρει; 

Κλείνω το θέµα. Εγώ πάντως σας λέω να το σκεφθείτε. Αυτό
σας το λέω µε κάθε ειλικρίνεια, γιατί πιστεύω ότι σε κάποια ζη-
τήµατα πρέπει να βρίσκουµε κοινό τόπο. Το ζήτηµα της πρόλη-
ψης είναι κρίσιµο. Δείτε τι έγινε στην Αγγλία, όπου το εφάρµοσαν
και µετά το πήραν πίσω, διότι είδαν ότι το κόστος της θεραπείας
σε περιπτώσεις καρκίνου ήταν πολλαπλάσιο από το να υπάρχει
σύστηµα πρόληψης. Το ένα εκατοµµύριο είναι πολύ λίγα χρή-
µατα για να σώσουµε και ζωές και µακροπρόθεσµα να µην
έχουµε µεγάλο κόστος. 

Κύριε Πρόεδρε, ήρθε η Κυβέρνηση, λοιπόν, και µας είπε ότι
θα εφαρµόσει –έστω µε τη λογική που τη διακατέχει- τον περί-
φηµο ΕΝΦΙΑ και µίλησε για 2,65 δισεκατοµµύρια. Μπορεί να µας
πει αυτήν τη στιγµή, έστω και µε αυτά τα ψευτοµερεµέτια της
τροπολογίας, πόσα λεφτά θα εισπράξει; 

Λέγεται ότι θα εισπράξει 3,200 δισεκατοµµύρια. Γιατί; Από πού
έχετε το δικαίωµα να φορολογείτε το ελληνικό λαό, όταν στον
προϋπολογισµό λέτε ότι θα είναι 2,65 δισεκατοµµύρια; 

Ήρθε ο κ. Σαµαράς –και πραγµατικά είναι εκπληκτικά αυτά
που συµβαίνουν σε αυτόν τον τόπο- και είπε ότι θα τιµωρηθεί
αυτός που προκάλεσε αυτό το πρόβληµα των υπερβολών. Δη-
λαδή δεν υπάρχουν Υπουργοί σε αυτόν τον τόπο; Οι σύµβουλοι
κυβερνούν; Τόσο ανίκανοι είναι οι Υπουργοί σας; Ο κ. Στουρνά-
ρας ήταν αυτός που υλοποίησε αυτόν τον νόµο. Και κάνατε τον
κ. Στουρνάρα Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος, για να έρχε-
στε εσείς, κύριοι Βουλευτές, συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας
και να απολογείστε για όλα αυτά. Αντιλαµβάνεστε τι έγινε;

Κι επειδή, λοιπόν, µιλάµε για µια υπόθεση όπου θα έπρεπε να
υπάρχει στοιχειώδης δικαιοσύνη, θα έπρεπε να είχατε απαλλάξει
την πρώτη κατοικία µε ένα οικονοµικό όριο –για να µη θεωρηθεί
ότι εννοώ και κάποιους πλούσιους- στα εκατό τετραγωνικά. Θα
µπορούσατε να µειώσετε την αντικειµενική αξία, διότι φορολο-
γείτε µε πλασµατικό τρόπο τους Έλληνες και τους υπερφορο-
λογείτε. Ρευστοποιείτε τον κόπο, το µόχθο, τις στερήσεις των
περισσοτέρων Ελλήνων. Έφυγαν στην ξενιτιά για να αποκτήσουν
κάποια χρήµατα και να έχουν κάποια ακίνητη περιουσία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Ερωτώ, κύριε Πρόεδρε: Αυτή
η «Κυβέρνηση της δικαιοσύνης» γιατί δεν επιβάλλει και ένα
µέρος του φόρου στα υποθηκευµένα ακίνητα στους αγαπηµέ-

νους σας τραπεζίτες που οδήγησαν τη χώρα σε αυτήν την κατα-
στροφή; 

Γιατί, κύριε Πρόεδρε, πριν φέρετε αυτόν τον νόµο, δεν προ-
χώρησε η Κυβέρνηση στο να ελέγξει την ακίνητη περιουσία των
offshore εταιρειών, όταν δεν ξέρει καν πόσες είναι, για να δούµε
πού κρύβεται πραγµατικά η µεγάλη περιουσία; Έρχεστε και φο-
ρολογείτε τον ανάπηρο. Ήρθαν εδώ οι παραπληγικοί και τους
κοροϊδεύετε, διότι µε εννιά χιλιάδες δεν υπάρχει περίπτωση να
σωθεί κανείς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε, κύριε
Κουρουµπλή. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: …Οι πολύτεκνοι, οι τρίτεκνοι,
όλες οι οµάδες του πληθυσµού…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε, κύριε
Κουρουµπλή!

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε. Μι-

λάτε ήδη εξίµισι λεπτά. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε. Μην

είστε τόσο αυστηρός. 
Λέω, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, ότι όταν φέρνεις έναν τέτοιο

νόµο θα πρέπει προηγουµένως να έχεις αντιµετωπίσει τέτοια ζη-
τήµατα. Εσείς ξέρετε τι έχετε κάνει, κύριοι συνάδελφοι της Νέας
Δηµοκρατίας; Μας λέγατε ότι ο νόµος αυτός θα είναι συγκεκρι-
µένου χρονικού ορίζοντα. Πιάνεστε, όµως, αδιάβαστοι, γιατί ψη-
φίσατε τον ν. 4223, που στο άρθρο 1 λέει ότι κάθε χρόνο θα
ισχύει αυτός ο φόρος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε, κύριε
Κουρουµπλή.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε,…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Κουρουµπλή,

σας παρακαλώ!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Πληρώσαµε για το φόρο ακί-

νητης περιουσίας πάνω από 5 εκατοµµύρια ευρώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Τελειώσατε, κύριε

Κουρουµπλή, σας παρακαλώ!
Κύριε Υπουργέ, έχετε ζητήσει τον λόγο. Ορίστε, παρακαλώ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Δεν

θέλω να σας καθυστερήσω στη διαδικασία. Απλώς θα ήθελα να
απαντήσω σε δύο θέµατα.

Το πρώτο θέµα είναι ότι εάν θυµάστε -και έχω απαντήσει σε
αρκετές σχετικές ερωτήσεις στη Βουλή- µε δική πρωτοβουλία
καταγράφηκαν οι offshore εταιρείες µε ακίνητα στην Ελλάδα και
σας έχω απαντήσει πόσες είναι. Είναι περίπου –συµπεριλαµβα-
νοµένων και αυτών που έχουν σταµατήσει τη δραστηριότητά
τους και αυτών που είχαν δραστηριότητα- στις έξι χιλιάδες. Έχει
κατατεθεί αυτό τόσες φορές εγγράφως αλλά και σε επίκαιρες
ερωτήσεις. Μάλιστα, µετά από αυτήν την καταγραφή…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Ο κ. Στουρνάρας µας είχε πει
εδώ ότι είναι δέκα χιλιάδες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Κουρουµπλή,
σας παρακαλώ!

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΑΔΩΝΙΣ-ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Μας είχατε πει ότι δεν ξέ-
ρατε πόσες είναι. Τώρα µας λέτε ότι είναι δέκα χιλιάδες; Ψέµατα
µας λέγατε;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Μπο-
ρεί να αναφέρεστε σε όλες. Εγώ αναφέροµαι συγκεκριµένα σε
αυτές µε ακίνητα. Συνεπώς γι’ αυτό το θέµα και υπήρξε πρωτο-
βουλία της Κυβέρνησης και υπήρξε και συνέχεια, γιατί αυτές είναι
πλέον υπό έλεγχο και σας έχουµε απαντήσει και συγκεκριµένα. 

Όσο δε για το άλλο που είπατε, ότι θα εισπραχθεί παραπάνω
ποσό, δεν είναι αληθές. Το ποσό το οποίο θα εισπραχθεί είναι
αυτό το οποίο έχει εγγραφεί στον προϋπολογισµό. Συνεπώς δεν
υπάρχει υπέρβαση.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Κασαπίδη,

έχετε τον λόγο για πέντε λεπτά. Ολοκληρώνουµε τον κατάλογο
των οµιλητών µε τον κ. Λυκουρέντζο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς να πω ότι σε αρκετά θέµατα καλύφθηκα από τον

προλαλήσαντα κ. Κουρουµπλή και για τα θέµατα του νοµοσχε-
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δίου και για τα θέµατα της τροπολογίας για τον ΕΝΦΙΑ.
Θα ήθελα να κάνω εκ νέου µία πρόταση στον νέο Υπουργό

Υγείας κ. Βορίδη, καθώς όταν την είχα καταθέσει στον παρευρι-
σκόµενο προηγούµενο Υπουργό κ. Γεωργιάδη, παρ’ όλο που εν-
διαφέρθηκε για το θέµα του διαβήτη, δυστυχώς δεν τελεσφό-
ρησε. 

Κύριε Υπουργέ, εν τάχει και µε δυο λόγια σάς ενηµερώνω ότι
έχει προκύψει µία µεθοδολογία από Έλληνα γιατρό του ΕΣΥ στην
Κοζάνη, στο Κρατικό Νοσοκοµείο της Κοζάνης, ονόµατι Δολιανί-
της Κωνσταντίνος, σύµφωνα µε την οποία γίνεται προληπτική
αγωγή για τον διαβήτη, µια ασθένεια που ταλαιπωρεί –είµαστε η
δεύτερη χώρα στην Ευρώπη- δεκάδες χιλιάδων Ελλήνων πολιτών
και είναι αιτία πολλών άλλων αρνητικών επιπτώσεων στην υγεία.
Εξαιτίας της έλλειψης θέσεων επικουρικών γιατρών και του φόρ-
του εργασίας, δυστυχώς, ο γιατρός αυτός κυριολεκτικά «κλά-
ταρε», έφυγε από το Εθνικό Σύστηµα Υγείας και ιδιωτεύει πλέον,
µε αποτέλεσµα η µεθοδολογία του που υιοθετήθηκε από τον
Παγκόσµιο Οργανισµό Διαβήτη να είναι ακόµα στις καλένδες.
Μάλιστα, ενώ τον προσκάλεσαν για να συµµετάσχει φέτος στο
ετήσιο Διεθνές Συνέδριο για το Διαβήτη στην Αµερική, ο ίδιος
µου είπε ότι αρνήθηκε και µου εκµυστηρεύτηκε: «Και τι να πάω
τους πω; Ότι εκεί που κάναµε την έρευνα κλείσαµε την κλινική;».

Κύριε Βορίδη, για µία ακόµη φορά σας απευθύνω έκκληση
γιατί είναι θέµα δηµόσιας υγείας και θέµα που θα αναδείξει τη
χώρα µας διεθνώς για θετικά πράγµατα, γιατί εδώ γεννήθηκε
αυτή η µεθοδολογία. Ασχοληθείτε µε την υπόθεση. Δώστε θέσεις
επικουρικών γιατρών στην παθολογική κλινική του «Μαµάτσειου
Νοσοκοµείου Κοζάνης», µιλήστε και µε τον ίδιο τον γιατρό, για
να επανέλθει στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας και αυτή η προληπτική
αγωγή να εφαρµόζεται σε ένα κρατικό νοσοκοµείο στην Ελλάδα,
στην Κοζάνη, µε παγκόσµια εµβέλεια. 

Βεβαίως, ελπίζω να µη βρει εµπόδια στη διάταξη που φέρνετε
για τον περιορισµό αυτών των προληπτικών εξετάσεων, δεδοµέ-
νου ότι είναι κάτι που εκ των πραγµάτων πρέπει να γίνει µε προ-
ληπτικές εξετάσεις για να αποτραπεί η εµφάνιση διαβήτη στις
οικογένειες κάποιων ύποπτων κοινωνικών οµάδων.

Τώρα, θα ήθελα να πω και δύο λόγια την τροπολογία για τον
ΕΝΦΙΑ.

Κύριε Υπουργέ, φέρατε µία διάταξη στο νοµοσχέδιο για οικι-
σµούς του Νοµού Κοζάνης. Πρόκειται για σεισµόπληκτους οικι-
σµούς από το 1995, οι οποίοι µετά τον σεισµό κρίθηκαν πολεοδο-
µικά ανενεργοί και είναι υπό µετεγκατάσταση. 

Δυστυχώς, λόγω γραφειοκρατικών διαδικασιών –πρωτοφανές
για την Ελλάδα!- καθυστερεί η µετεγκατάσταση, ακόµη και το
2014 και 2015. Τώρα στήνονται οι υποδοµές σε γειτονικό οικισµό,
στην κωµόπολη της Νεαπόλεως.

Το αποτέλεσµα είναι, ενώ έχουν χαρακτηριστεί πολεοδοµικά
ανενεργοί οικισµοί, εσείς ναι µεν λέτε ότι όσοι δεν έχουν ηλε-
κτροδοτήσει τα σπίτια ή έχουν διακόψει το ρεύµα από τα σπίτια
τους δεν θα φορολογηθούν µε τον ΕΝΦΙΑ, συµβαίνει το εξής:

Κατ’ αρχάς υπάρχουν κάτοικοι που ναι µεν για συναισθηµατι-
κούς λόγους έχουν πάει στα παιδιά τους στις πόλεις, αλλά έχουν
ρεύµα στα σπίτια τους στα χωριά. Αυτοί οι άνθρωποι, κατά την
άποψή µου, αδίκως φορολογούνται. 

Πριν, όµως, από τον σεισµό του 1995 είχαν κάνει επέκταση του
σχεδίου πόλεως των οικισµών, µε αποτέλεσµα όµορα χωράφια,
αγροί πού ήταν δίπλα από τους οικισµούς, να χαρακτηριστούν
ως οικόπεδα. Και ως οικόπεδα φορολογούνται τώρα µε τον
ΕΝΦΙΑ.

Σας έχουν καταθέσει µία σχετική επιστολή. Λάβετέ το υπ’ όψιν,
ώστε τουλάχιστον στο σύνολό τους οι οικισµοί αυτοί να απαλλα-
γούν εντελώς από τον ΕΝΦΙΑ, γιατί είναι και άδικο αυτό που τους
συνέβη, καθώς δεν έφταιγαν οι ίδιοι, και είναι υπό διαδικασία µε-
τεγκατάστασης. Χωρίς, δηλαδή, να φταίνε οι ίδιοι πάλι, δεν έχουν
µεταβεί στους νέους οικισµούς. 

Κι ένα τελευταίο πάλι προς τον κ. Μαυραγάνη. 
Βάλατε φόρο στα ακίνητα και τη γεωργική γη. Ήµασταν προ-

εκλογικά, ως Νέα Δηµοκρατία, αντίθετοι µε αυτή την απόφαση
του ΠΑΣΟΚ και λέγαµε ότι θα το καταργήσουµε. Βλέπουµε ότι
µονιµοποιείται. Με αυτή τη λογική, διαφωνώ µε τη συνέχιση του
φόρου, αλλά προσπαθώ κάπου να κάνω κάποιες επισηµάνσεις

προς βελτίωση. 
Είναι, λοιπόν, οξύµωρο στη χώρα µας, της οποίας το 70% της

διατροφής εξαρτάται από εισαγόµενα αγροτικά προϊόντα, να φο-
ρολογούµε και τη γεωργική γη. Και όσο πιο εντατική είναι η εκ-
µετάλλευση, τόσο πιο αυξηµένος είναι και ο φόρος επί των
ακινήτων. 

Εποµένως, κύριε Υπουργέ, θεωρώ ότι είναι ένα αντικίνητρο
έστω κι αυτό το ελάχιστον τίµηµα, που σε ορισµένες περιπτώσεις
µπορεί να έχει θετικά αποτελέσµατα. Φορολογείται, για παρά-
δειγµα, η ακαλλιέργεια. Εκεί ναι, να στρέψουµε τον κόσµο να
καλλιεργήσει τη γη, αλλά να φορολογήσουµε το εισόδηµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σε µισό λεπτό κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα να προτείνω να καταργήσετε εντελώς τον ΕΝΦΙΑ

στη γεωργική γη και να φανεί ότι υπάρχει διάθεση από την Κυ-
βέρνηση να στηρίξει τον πρωτογενή τοµέα. Ακούσαµε από τον
κύριο Πρωθυπουργό ότι θέλει να µειώσει το κόστος παραγωγής,
που είναι ένας ελάχιστος συντελεστής κι αυτός.

Μπορείτε να εισπράξετε τα 200 εκατοµµύρια ευρώ, που εκτι-
µάτε ότι θα πάρετε από τη φορολόγηση της γεωργικής γης, από
την ανάπτυξη της παραγωγής του πρωτογενούς τοµέα και από
τα 6 δισεκατοµµύρια των εισαγωγών που κάνουµε σε µοσχαρίσιο
κρέας, σε χοιρινό, σε γάλα, σε µαλακό σιτάρι, σε οπωροκηπευ-
τικά και σε δεκάδες άλλα αγροτικά προϊόντα, αφού στηριχθεί η
παραγωγή.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε, κύριε
Κασαπίδη.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Κλείνω µε αυτό.
Ο φόρος του 10% επί της παραγωγής, που καθιερώθηκε από

το 2013 για τους αγρότες, µπορεί να αποφέρει τριπλάσια έσοδα,
κύριε Υπουργέ, στα κρατικά ταµεία. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριοι συνάδελφοι,

µετά τον κ. Λυκουρέντζο θα µιλήσει ο κ. Καπερνάρος, ο οποίος
δεν έχει κάνει χρήση της πρωτοµιλίας του, ως Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος. Και υπάρχουν οι εξής δύο δυνατότητες: Ή να πε-
ριορίσουµε τον χρόνο και να δευτερολογήσουν µετά οι Κοινο-
βουλευτικοί, ο κ. Δρίτσας, ο κ. Γεωργιάδης, ο κ. Κρεµαστινός και
ο κ. Καραθανασόπουλος ή να πάµε σε ψηφοφορία και να µιλή-
σουν µετά. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, εγώ προτείνω να µιλήσουν όλοι και να το κλεί-
σουµε. Θέλω, όµως, να είστε πάρα πολύ συνεπείς και σύντοµοι
στις οµιλίες σας, να τηρήσουµε δηλαδή τον χρόνο, εκτός από
τον κ. Καπερνάρο που, επαναλαµβάνω, έχει δώδεκα λεπτά.

Τον λόγο έχει ο κ. Λυκουρέντζος, ο οποίος είπε ότι θα µας δι-
ευκολύνει και µε τον χρόνο.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς θεωρώ ότι η απουσία του Υπουργού Οικονοµικών

είναι αδιανόητη από τη σηµερινή συζήτηση. 
Επίσης, θέλω να πω, κύριε Πρόεδρε, το εξής: 
Διάβασα σε τοπική εφηµερίδα της Αρκαδίας, στην εφηµερίδα

«ΚΥΝΟΥΡΙΑ», ότι ο κύριος Υπουργός είπε να αλλάξει τα µέτρα,
αλλά τα ψηφίζουν οι Βουλευτές στη Βουλή. Δηλαδή, σε τι µας
προτρέπει; Να αρνηθούµε ψήφο στα µέτρα της Κυβέρνησης; 

Αν θέλει να αλλάξει ο κύριος Υπουργός τα µέτρα, να έρθει εδώ
και να τα αλλάξει και να µην τα φορτώνει στις πλάτες των Βου-
λευτών της κυβερνητικής πλειοψηφίας, που στηρίζουµε την Κυ-
βέρνηση σε αυτή τη δύσκολη ώρα για την πατρίδα. Και καλό θα
ήταν να διαβάσει τα Πρακτικά µε τις παρατηρήσεις µας.

Δεύτερον, χθες αναφέρθηκα στην υπόθεση των ιδρυµάτων και
κληροδοτηµάτων από την Αρκαδία. Υπάρχει συγκεκριµένη επι-
στολή προς τον Πρωθυπουργό. Θα τα δείτε αυτά ή τα λέµε εδώ
και κανένας δεν παρακολουθεί τι γράφεται στα Πρακτικά, τι πα-
ρατηρήσεις κάνουν οι Βουλευτές;

Θα σας κάνω µια συγκεκριµένη παρατήρηση ως προς τον ν.
4223, άρθρο 1, παράγραφος 3 σε συνδυασµό µε το άρθρο 3 του
νόµου: «Τα δικαιώµατα που απαλλάσσονται από τον ΕΝΦΙΑ δεν
υπόκεινται ούτε σε κύριο ούτε σε συµπληρωµατικό φόρο».
Όµως, στις εξαιρέσεις από την επιβολή του συµπληρωµατικού
φόρου -άρθρο 5, παράγραφος 2- δεν συµπεριλαµβάνονται κατά

2890 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



παράδοξο τρόπο τα απαλλασσόµενα δικαιώµατα.
Εφόσον είναι σαφής η βούλησή σας για την ύπαρξη απαλλα-

γών από το σύνολο του ΕΝΦΙΑ, είναι ασυµβίβαστο και παράλογο
να αφήνετε το παράθυρο της επιβολής συµπληρωµατικού φόρου
ακόµα και στα απαλλασσόµενα δικαιώµατα, µέσω της διφορού-
µενης ερµηνείας και εφαρµογής της παραγράφου 2 του άρθρου
5.

Η παραπάνω ασυµβατότητα θεωρώ ότι µπορεί να αρθεί µέσω
µιας απλής πρότασης, η οποία πρέπει να προστεθεί στο συγκε-
κριµένο άρθρο: «Τα απαλλασσόµενα δικαιώµατα του άρθρου 3
του ν. 4223 εξαιρούνται από τον υπολογισµό του συµπληρωµα-
τικού φόρου».

Επόµενη ερώτηση: Ωραία µε τα σεισµόπληκτα. Με τα πυρό-
πληκτα; Τι θα γίνει µε τις περιοχές οι οποίες βίωσαν την πύρινη
λαίλαπα του 2007, την Αρκαδία, την Ηλεία και άλλες περιοχές
που βίωσαν τις φετινές καταστροφές; Τι θα γίνει µε τα Χανιά; Τι
απαντούµε σε αυτούς;

Αναφέρθηκε ο συνάδελφος κ. Χαρακόπουλος σε επιστολή κα-
θηγητού του Πολυτεχνείου για την περίπτωση οκταµελούς οικο-
γένειας µε έξι παιδιά µε κατοικία εκατόν εξήντα τετραγωνικών
µέτρων. Αυτό δεν πρέπει να είναι ένα κριτήριο για την τελική δια-
µόρφωση των επιλογών σας, των τελικών διατυπώσεων;

Μια φράση ακόµα θέλω να πω. Θέλει πολλή συζήτηση για να
καταλάβουµε ότι η µείωση των φόρων γενικώς θα επιτρέψει τη
διαµόρφωση ενός ελκυστικού επενδυτικού περιβάλλοντος; Δεν
είναι µόνο ο ΕΝΦΙΑ. Τσακίστηκε η µεσαία τάξη, οι µικροµεσαίοι
µε την προκαταβολή του φόρου, του 55%. Τσακίζονται εκείνοι οι
οποίοι έχουν ακίνητα και είναι οικονοµικά ανενεργά, δεν αξιοποι-
ούνται, δεν είναι νοικιασµένα, δεν έχουν εµπορική δραστηριό-
τητα. Κάνουµε µια µείωση, αυτή που αναφέρει η τροπολογία,
αλλά ποια είναι η πραγµατικότητα;

Τέλος, κύριε Πρόεδρε, επιστρέφοντας, πέραν της τροπολο-
γίας, στο νοµοσχέδιο, θέλω να επιµείνω σε αυτό το οποίο είπα
χθες: Αν δεν περιοριστεί ο κρατισµός στον τοµέα της υγείας, δεν
υπάρχει περίπτωση να µειωθούν οι δηµόσιες δαπάνες στην υ-
γεία. Κανένας δεν λέει ότι θα αποχωρήσει το δηµόσιο από την
υγεία. Όµως, πρέπει να δοθούν αρµοδιότητες, τα διοικητικά συµ-
βούλια των νοσοκοµείων, για παράδειγµα, να είναι σε θέση να
αποφασίζουν. Σας ζητούσε ο κ. Κασαπίδης έναν επικουρικό
ιατρό προηγουµένως. Γιατί δεν αποφασίζουν τα νοσοκοµεία πό-
σους επικουρικούς χρειάζονται; Θα µου πείτε: Γιατί δεν το έκανα
εγώ; Το εξήγησα χθες.

Θέλω, όµως, κύριε Υπουργέ, να τιµήσω και εσάς και τον προ-
κάτοχό σας, τον κ. Γεωργιάδη, διότι µε συνέπεια συνεχίσατε το
πρόγραµµα των µεταρρυθµίσεων, αυτό που σχεδιάστηκε στο
πλαίσιο του Health in Action και να επιµείνουµε, παρά τις όποιες
αντιδράσεις, σε αυτή την κατεύθυνση. Διότι η αλλαγή προς όφε-
λος του ελληνικού λαού θα προέλθει µόνο εάν καταργήσουµε τις
εστίες που παράγουν σπατάλη, αδιαφάνεια, κρατισµό και λει-
τουργούν σε βάρος των πολιτών και της ποιότητας των παρεχό-
µενων υπηρεσιών υγείας.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε τον κ.
Λυκουρέντζο.

Τον λόγο έχει ο κ. Καπερνάρος για δώδεκα λεπτά. Αν µας δι-
ευκολύνει και µε λιγότερα, θα είναι αποδεκτό.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Θα προσπαθήσω να σας διευκο-
λύνω, κύριε Πρόεδρε.

Με αφορµή αυτά που είπε ο κ. Λυκουρέντζος θα πω τα εξής:
Κύριε Λυκουρέντζο, είπατε για τους ψηφοφόρους σας στην

Αρκαδία. Γιατί δυσανασχετείτε; Εδώ πέρα δεν έχουµε να κά-
νουµε µε προσβολή της προσωπικότητας των πολιτών. Έχουµε
να κάνουµε µε προσβολή της προσωπικότητας των Βουλευτών.
Υπάρχουµε; Υπάρχετε; Σας ρωτάει κανείς; Νοµοθετείτε; Δεν νο-
µοθετείτε.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Υπάρχουµε και το δείχνουµε
µέσα από τις κοινοβουλευτικές διαδικασίες.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Έρχονται, ειδικά οι φορολογικοί
νόµοι, κατευθείαν στα αγγλικά από ξένα νοµικά γραφεία, από
ξένα δικηγορικά γραφεία και εµείς, αντί για Βουλευτές που νο-

µοθετούµε, είµαστε διεκπεραιωτές. Γιατί να το αποκρύψουµε άλ-
λωστε;

Σας λέω: Είµαστε ευχαριστηµένοι από τον εαυτό µας να είµα-
στε διεκπεραιωτές και όχι νοµοθετική εξουσία; Αυτό το ανεχό-
µαστε; Θα το ανεχόµαστε; Θα συνεχιστεί αυτό το τροπάριο,
«Πάρτε, διεκπεραιώστε, η τροπολογία χθες το βράδυ και σήµερα
στις δέκα ή στις δώδεκα ψηφίζεται»; Και λέµε διάφορα για να
ικανοποιούµε αυτιά. Και ερχόµαστε εµείς οι προσβεβληµένοι ως
Βουλευτές να λέµε τι; Καταψηφίστε το.

Σήµερα το πρωί ο κ. Γεωργιάδης σε ερώτηση που του υπέβα-
λαν είπε –και σωστά- ότι αυτός ο νόµος είναι άδικος. Ο κ. Προ-
κόπης Παυλόπουλος δεν είναι τυχαίος συµβουλευτής σας. Είναι
καθηγητής πανεπιστηµίου που διδάσκει Συνταγµατικό και Διοι-
κητικό Δίκαιο. Είπε ότι αυτό το νοµοθέτηµα είναι αντισυνταγµα-
τικό. Γιατί το ψηφίζετε; Πρέπει να τελειώνουµε. 

Όσον αφορά αυτά που λέτε για τον κ. Καραβίτη, ο κ. Καραβί-
της κυβερνά; Αν παραδεχθούµε ότι πράγµατι δεν υπάρχει κυβέρ-
νηση, διότι δεν συγκαλείται Υπουργικό Συµβούλιο –από τον
Ιούνιο του 2012 µέχρι τώρα έχει συγκληθεί τέσσερις ή πέντε
φορές για να βγουν φωτογραφίες και η τέταρτη ήταν για να εκλέ-
ξουµε τον Πρόεδρο του Αρείου Πάγου- να το συνοµολογήσουµε,
να το αποδεχθούµε και να πούµε ότι αυτή είναι η πραγµατικό-
τητα. 

Όταν, λοιπόν, έρχεται ο Καραβίτης και φτιάχνει αυτό, επιτιθέ-
µεθα εναντίον του Καραβίτη και του όποιου Καραβίτη; Αυτός κυ-
βερνά αυτόν τον τόπο; Αυτός νοµοθετεί; Αυτός επεξεργάζεται
φορολογικούς νόµους; Για όνοµα της Παναγίας! Πρώτα απ’ όλα
κοροϊδεύουµε εµάς και µετά τους Έλληνες.

Χαρακτηρίζει την Κυβέρνηση αυτό που είπε η κ. Βούλτεψη ως
Εκπρόσωπος, όσο και αν προσπάθησε να το στρογγυλέψει. Είπε
ότι η προσωπική της άποψη είναι να µην επενδύει η ίδια στα ακί-
νητα. Κατέβηκε και το «πόθεν έσχες». Άλλο αυτό πάλι! Δεν υπάρ-
χει «πόθεν έσχες». Το κατεβάσαµε. Ό,τι έγινε, έγινε. Τα πήραµε
πίσω. Να δούµε η κ. Βούλτεψη πού επένδυε, γιατί µιλά για επέν-
δυση. Το «δεν επενδύω στα ακίνητα» σηµαίνει ότι επενδύω κάπου
αλλού.

Εν πάση περιπτώσει, τον παρασύραµε τον ελληνικό λαό και
επένδυσε στα ακίνητα. Από εκεί και πέρα, τι έχουµε να πούµε
στον Σύλλογο «Έλληνες φορολογούµενοι» –φτιάξαµε και σύλ-
λογο- οι οποίοι µας ρωτούν αν µπορεί µία κυβέρνηση να εισπράτ-
τει φόρους, οι οποίοι δεν προβλέπονται στον ετήσιο προϋπο-
λογισµό που έχει ψηφιστεί από τη Βουλή; Ρωτούν, επίσης, αν
µπορεί µία κυβέρνηση να «βεβαιώνει», δηλαδή να απαιτεί εκβια-
στικά από τους πολίτες της µε µέσο πίεσης την κατάσχεση και
τον πλειστηριασµό, φόρους που είναι περισσότεροι απ’ αυτούς
που ενέκρινε η Βουλή ή που η ίδια οµολογεί ότι δεν οφείλονται
λόγω σφαλµάτων.

Πρέπει να απαντήσουµε σ’ αυτούς τους Έλληνες. Ποιος θα
απαντήσει; Προκαλώ την Κυβερνητική Εκπρόσωπο, εάν θεωρεί
τον εαυτό της πραγµατική Κυβερνητική Εκπρόσωπο.

Ενδεικτικά θα αναφερθώ σε ένα άρθρο. Στο τέλος της περί-
πτωσης β’ της παραγράφου 1 προστίθεται η φράση «Ειδικότερα
η συνολική αξία της ακίνητης περιουσίας, όπως αυτή προσδιο-
ρίζεται…». Με ποιον τρόπο προσδιορίζεται; Με ποια αντικειµενική
αξία; Έπρεπε να είναι αυτές οι αντικειµενικές αξίες ή το πονη-
ρούλικο κράτος, η πονηρούλικη κυβέρνηση και το πονηρούλικο
Υπουργείο έχουν ανεφάρµοστο τον νόµο του 2007 παραβιάζον-
τάς τον, ενώ έπρεπε ανά διετία να αναπροσαρµόζεται η αντικει-
µενική αξία των ακινήτων; Δεν εφαρµόζει τον νόµο το πονηρού-
λικο κράτος και έρχεται και θεωρεί αντικειµενική τη σηµερινή εµ-
πορική αξία. Έχουν εξευτελιστεί και οι έννοιες των λέξεων. Τι να
συζητήσουµε, λοιπόν, εδώ µεταξύ µας; Τη σηµερινή εµπορική
αξία –λες και δεν ξέρουµε ποια είναι- τη θεωρούν αντικειµενική.
Και το ψηφίζουµε αυτό.

Πώς προσδιορίζεται, λοιπόν, η αντικειµενική αξία; Προσδιορί-
ζεται πονηρούλικα. Λέµε τώρα «…δεν υπερβαίνει το ποσό των
150.000 ευρώ για τον άγαµο». Και αν ο άγαµος που κληρονόµησε
το ακίνητο, είναι άνεργος, πού θα τα βρει; Εάν δεν έχει στην άκρη
χρήµατα, πού θα τα βρει; Θα πάει να το πουλήσει µε τη σηµερινή
αντικειµενική αξία; 

Και συνεχίζει λέγοντας «…για τον έγγαµο ή το σύζυγο ή τη µο-
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νογονεϊκή οικογένεια…», κ.λπ.. Και αν είναι άνεργοι και δεν έχουν
να πληρώσουν; Αυτό δεν πρέπει να προνοηθεί;

Εν πάση περιπτώσει –κοιτάξτε πόσο νωρίτερα ολοκληρώνω,
κύριε Πρόεδρε, σας το χρεώνω για άλλη περίπτωση, για να µη
µου βάλετε αυτά τα κουµπάκια που είναι και εκνευριστικά- σας
λέω ότι δεν έχει αλλάξει τίποτα.

Ορισµένα πράγµατα για το πετρέλαιο που τολµήθηκαν να γί-
νουν, να ξέρετε ότι θα εξαερωθούν, διότι το πετρέλαιο είναι σε
δολάριο και το δολάριο σκληραίνει έναντι του ευρώ που µαλα-
κώνει. Τότε αυτά τα δεκατέσσερα λεπτά θα φύγουν και αυτά και
πάλι θα είναι ίδια περίπου. Σας λέω ότι δεν έχει αλλάξει τίποτε.
Και αυτά που είναι, είναι γιατί έπρεπε να γίνουν ότι -και καλά!-
κάτι άλλαξε. 

Λυπάµαι που το λέω. Λυπάµαι που είµαι Βουλευτής που δου-
λεύουµε κάτω από τέτοιες συνθήκες. Και λυπάµαι που ψηφίζεται
αυτός ο νόµος από συναδέλφους της κυβερνητικής συνεργα-
σίας, που διαπιστώνουν ότι είναι άδικος ο νόµος, που διαπιστώ-
νουν και οι ίδιοι ότι ο νόµος είναι αντισυνταγµατικός, που διαπι-
στώνουν και οι ίδιοι ότι ο νόµος είναι αντιανθρώπινος κάθετα. Οι
ίδιοι! Αν τους ρωτήσετε κατ’ ιδίαν, έναν-έναν από εµάς, θα σας
πουν τα ίδια. Κι όµως θα το ψηφίσουν. 

Έτσι λέµε ότι θα αλλάξουµε; Αυτήν την πορεία θέλουµε; Αυτήν
την Ελλάδα θέλουµε; Αυτό το µέλλον των παιδιών µας θέλουµε;
Να µην µπορούµε να τους πούµε: «Κύριοι, µη µας υποχρεώνετε
να ψηφίζουµε τέτοιους νόµους που βγάζουν τα γραφείο σας,
διότι στην ουσία είναι ανεφάρµοστοι.»; Κι όταν ένας νόµος στην
ουσία είναι ανεφάρµοστος, θα είναι τύποις. Θέλουµε να ψηφί-
ζουµε τυπικούς νόµους; Για όνοµα του θεού! Συµφωνούµε όλοι
σ’ αυτό. Δεν θέλω να µου πείτε ναι. Το ξέρω ότι συµφωνούµε,
διότι κανείς εδώ µέσα δεν είναι παράλογος, όλοι εδώ µέσα αι-
σθάνονται αυτή τη στιγµή το βάρος που κουβαλάνε. 

Τα λέω εγώ προς εσάς, διότι δεν µπορείτε να τα πείτε εσείς.
Σας ξαλαφρώνω. Όµως, πρέπει κάποια στιγµή να βάλουµε το
χέρι µας στη φωτιά και να καούµε και να πούµε δεν ψηφίζουµε.
Έτσι θα τους αναγκάσουµε να αλλάξουν ρότα, διότι αν συνεχί-
ζουµε τα «ναι µεν, αλλά», θα είµαστε Βουλευτές του «ναι µεν,
αλλά». Το ανέχεστε; Κι αν το ανέχεστε εσείς, είµαι βέβαιος ότι
δεν το ανέχονται τα παιδιά σας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Δηµο-
κρατικών Βουλευτών)

Κατόπιν τούτου, επειδή στην ουσία δεν έχει αλλάξει τίποτα,
εµείς, οι Ανεξάρτητοι Βουλευτές, µε όλη την πολυπολιτισµικό-
τητά µας, συµφωνούµε ότι αυτός ο νόµος είναι ο απόλυτος εµ-
παιγµός και η απόλυτη τάση αντίθεσης, επίθεσης απέναντι στο
µέσο Έλληνα. Θεωρούµε ότι ο νόµος αυτός προσβάλλει την προ-
σωπικότητα του Έλληνα πολίτη, καταργεί και εξευτελίζει το Σύν-
ταγµα και περισσότερο –θα βάλω πρώτα τον εαυτό µου- εξευτε-
λίζει εµάς τους Βουλευτές, που νοµίζουµε ότι κάνουµε τη δου-
λειά µας όπως πρέπει, ενώ γνωρίζουµε ότι δεν την κάνουµε όπως
πρέπει.

Κύριε Πρόεδρε, σας χαρίζω τέσσερα λεπτά.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Εµείς ευχαριστούµε

τον κ. Καπερνάρο.
Έχει ζητήσει τον λόγο ο κ. Δρίτσας για να δευτερολογήσει.

Έχετε πέντε λεπτά, κύριε Δρίτσα.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Η ορθή διαδικασία, κύριε Πρόεδρε,

είναι τα κόµµατα µε τη σειρά, δηλαδή η Νέα Δηµοκρατία, ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ο αντιλέγων πρώτα
και µετά ο λέγων. Το ξέρετε ότι αυτή είναι η διαδικασία.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Δεν ισχύει αυτό. Είναι µια συνήθεια του
κ. Γεωργιάδη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Δεν είναι του κ. Γε-
ωργιάδη. Είναι µία πάγια διαδικασία. Τώρα να µην τα λέµε αυτά.
Για να µη χρονοτριβούµε έχετε τον λόγο για πέντε λεπτά.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Όταν προηγείται εκπρόσωπος της Κυ-
βέρνησης στο Βήµα, ακολουθεί…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Εγώ δεν έχω κανένα
πρόβληµα. Έχετε τον λόγο για πέντε λεπτά.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ίσως προσπαθεί και ο κ. Γεωργιάδης

και οι άλλοι συνάδελφοι από τη Νέα Δηµοκρατία να εξοικειωθούν
µε τον ρόλο της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Δεν ξέρω, µπορεί
να είναι και αυτό.

Κύριε Πρόεδρε, καταθέσαµε σήµερα πρόταση ονοµαστικής
ψηφοφορίας για την τροπολογία για τον ΕΝΦΙΑ. Πράγµατι είναι
απολύτως αναγκαίο -και αυτό προτείνουµε στο Γ’ Θερινό Τµήµα
της Βουλής και στο σύνολο των Βουλευτών που συµµετέχουν-
να στείλουµε ένα πολύ ισχυρό µήνυµα. Ανεδείχθη αυτή η ανάγκη
από τη χθεσινή οµιλία του Υπουργού Οικονοµικών, ο οποίος ενώ
µέχρι προχθές αποποιείτο την πατρότητα του νόµου, εχθές τον
οικειοποιήθηκε και µάλιστα θέλησε να στείλει και ένα µήνυµα και
στο Κοινοβούλιο και σε όλη την ελληνική κοινωνία ότι έτσι πρέπει
να βαδίζουµε. 

Δηλαδή, η Κυβέρνηση δεν πήρε το παραµικρό µήνυµα και µε
µία τροπολογία-κοροϊδία, προσβολή στη δεινή θέση που έχουν
βρεθεί εκατοµµύρια Ελληνίδες και Έλληνες, έρχεται σήµερα να
διαµορφώσει ένα τοπίο ότι νοιάζεται και διορθώνει λάθη ή βελ-
τιώνει, ενώ στην πραγµατικότητα, όπως πολύ σωστά και εγώ επι-
σήµανα χθες -αλλά σήµερα το ανέδειξε πληρέστερα ο συνάδελ-
φος κ. Γελαλής- δεν µας λέει η Κυβέρνηση τι ποσά από τον φόρο
ακίνητης περιουσίας, από τον ΕΝΦΙΑ, περικόπτει υπέρ του ελλη-
νικού λαού και πώς κατανέµει αυτά τα ποσά που περικόπτει από
τον αρχικό στόχο των 4 δισεκατοµµυρίων περίπου -άλλοι λένε
για 3,5 δισεκατοµµύρια και άλλοι για 4 δισεκατοµµύρια- ή, εν
πάση περιπτώσει, από τα προσδοκώµενα 2 δισεκατοµµύρια 600
εκατοµµύρια. 

Δεν µπορεί, λοιπόν, η Βουλή να µη στείλει µήνυµα ότι ο ΕΝΦΙΑ,
αυτός ο καταστροφικός νόµος –καταστροφικός και για τη δυνα-
τότητα να επιβιώσουν εκατοµµύρια άνθρωποι τουλάχιστον αξιο-
πρεπώς, αλλά και για την αναπτυξιακή προοπτική και για τη
δυνατότητα της κοινωνικής συνοχής- θα επανανοµιµοποιηθεί δι’
αυτών των τροπολογιών. Αυτό πρέπει να το αρνηθεί το ελληνικό
Κοινοβούλιο. 

Και δεν ήταν τυχαίο ότι ακόµα και Βουλευτές της Πλειοψηφίας
έθεσαν κάποιες προσθήκες, κάποιες προτάσεις εντελώς εύλο-
γες, όπως το να γίνουν περισσότερες οι δόσεις, να δοθεί έκ-
πτωση στην εφάπαξ καταβολή, να αντιµετωπιστούν προβλήµατα
πολυτέκνων και να τύχουν της ίσης µεταχείρισης σ’ αυτές τις µι-
κρορυθµίσεις, όπως ότι απαλλάσσεται η Κεφαλλονιά ή χωριά της
Κοζάνης. 

Βέβαια και όσον αφορά την Κοζάνη, είπα και χθες ότι θα γίνει
µόνο εφόσον διαγραφεί η τελευταία φράση της παραγράφου 3
που λέει «εφόσον καθ’ όλο το έτος 2013 δεν ηλεκτροδοτήθηκαν».
Αυτό, λοιπόν, είναι φενάκη και δεν πρόκειται να ευνοήσει αυτό
που επαγγέλλεται ότι θα κάνει η ρύθµιση αυτή, αν δεν φύγει
αυτή η φράση. Το ίδιο ισχύει και για τη Φθιώτιδα, τη Φωκίδα, τη
Σαµοθράκη και για όλα τα άλλα. Είναι χαρακτηριστικό ότι οι
Υπουργοί δεν άκουσαν ούτε καν αυτά τα µικρά. 

Εποµένως είναι προφανές ότι η Βουλή πρέπει να δώσει πίσω
στη Κυβέρνηση αυτόν τον νόµο, καταψηφίζοντας σήµερα αυτή
την τροπολογία. 

Και, φυσικά, αν η κ. Βούλτεψη εκφράζει την κυβερνητική πολι-
τική αναφορικά µε το τι είδους επενδύσεις πρέπει να κάνουν οι
Έλληνες και πού να στρέφουν τις αποταµιεύσεις τους, αυτό
επειδή πράγµατι είναι κυβερνητική πολιτική, πρέπει να ειπωθεί
καθαρά και να αναδειχθεί ακριβώς σε όλη της την πληρότητα,
αλλά όχι βέβαια µε πλειστηριασµούς και µε δηµεύσεις. Διότι αν
αυτή η Κυβέρνηση µείνει κι άλλο στην εξουσία, το επόµενο διά-
στηµα αυτό το µέλλον προδιαγράφεται. 

Η θέση του ΣΥΡΙΖΑ είναι να καταργηθεί ο ΕΝΦΙΑ. Φυσικά, εµείς
δεν παίζουµε µε το πέντε πάνω, πέντε κάτω, αλλά µιλάµε για φο-
ρολογία της ακίνητης περιουσίας και όχι των ακινήτων. Και επ’
αυτού έχουµε ένα πλήρες πρόγραµµα και µια πλήρη πρόταση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεωςς του χρόνου
οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, το νοµοσχέδιο που εισάγεται σήµερα το σχο-
λιάσαµε χθες, αλλά από τον Υπουργό κ. Βορίδη και από τον κ.
Γεωργιάδη, αλλά και από άλλους είχαµε µία κατηγορία ότι ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ δεν θέλει τον έλεγχο και εξορθολογισµό των δαπανών,
αλλά θέλει σπατάλη στη δηµόσια υγεία. Βέβαια, αυτό είναι
αστείο επιχείρηµα και το είπε και ο κ. Ζαχαριάς νωρίτερα. 
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Θα καταθέσω στα Πρακτικά όλα τα στοιχεία του περιορισµού
του ποσοστού για την υγεία επί του ΑΕΠ, αλλά και ανά κάτοικο
για την Ελλάδα στην εποχή του µνηµονίου και τη διαρκή πτωτική
τάση των ποσών που δίδονται για την υγεία, σε αντίθεση µε τις
άλλες ευρωπαϊκές χώρες, όπου και εκεί εφαρµόζονται νεοφιλε-
λεύθερες πολιτικές. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Δρίτσα, ολο-
κληρώστε, σας παρακαλώ.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Θα ολοκληρώσω, κύριε Πρόεδρε, αλλά
θα πρέπει να µιλήσω και για τις τροπολογίες. 

Τα καταθέτω, λοιπόν, στα Πρακτικά για να φανεί το µεγαλείο. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Θεόδωρος Δρίτσας καταθέ-

τει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα στοιχεία, τα οποία βρί-
σκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θέλω να πω στον κύριο Υπουργό ότι ακόµη και στα στρατιω-
τικά νοσοκοµεία όταν για εγκεφαλικό επεισόδιο ζητήθηκε προ
µηνός φυσιοθεραπεία από συγγενή ασφαλισµένου στελέχους
των Ενόπλων Δυνάµεων, του είπαν ότι µε βάση αυτή την υπουρ-
γική απόφαση πλέον, επειδή ανήκει στον ΕΟΠΥΥ ο ασφαλισµέ-
νος, δεν µπορεί να κάνει φυσιοθεραπεία έναν µήνα µετά από
εγκεφαλικό επεισόδιο. Το αναφέρω, για να καταλάβετε πόσο τι-
µάτε ακόµη και τον χώρο των Ενόπλων Δυνάµεων µε τις χιλιάδες
περικοπές µέσα απ’ αυτές τις τροπολογίες σας! 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Για τη µεταφορά µαθητών είπαµε. Για το «Ερρίκος Ντυνάν» εί-

παµε. Έρχοµαι τώρα στην τροπολογία για τη ΡΑΕ και τη ΔΕΣΦΑ.
Πρόκειται για µια απαράδεκτη χαριστική τροπολογία.

Για την οδική ασφάλεια και τη σχετική ρύθµιση ήρθε και µας
µίλησε εδώ ο κ. Κικίλιας. Κοιτάξτε να δείτε τι κάνει αυτή η τρο-
πολογία. Λέει πως είναι πολύ αυστηρή ποινή…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Σας παρακαλώ, κύ-
ριε Δρίτσα! 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Θα τελειώσω, κύριε Πρόεδρε. Αφήστε
µε, όµως, να µιλήσω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Μιλάτε επί οκτώ
λεπτά! 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Δεν είχα τον χρόνο να ολοκληρώσω. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Είχατε και τα δεκα-

πέντε λεπτά της πρωτολογίας. Έχουµε ξεπεράσει κάθε όριο!
Εσείς τουλάχιστον είστε καλός κοινοβουλευτικός. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Σας παρακαλώ, δύο λεπτά. Είναι απο-
λύτως αναγκαίο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Όχι δέκα λεπτά! Με
τα δύο λεπτά θα πάµε στα δέκα λεπτά! 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ: Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
είναι, κύριε Πρόεδρε!

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν έγιναν άλλες δευ-
τεροµιλίες. Δεν έγιναν πολλά. Κάντε µου τη χάρη. Δεν θα φλυα-
ρήσω. Είναι απολύτως αναγκαίο να ειπωθούν αυτά. Είναι θέσεις
που πρέπει να καταγραφούν. 

Ανασφάλιστα οχήµατα. Αυστηρές ποινές. Αφαίρεση διπλώµα-
τος, αφαίρεση πινακίδων και πρόστιµο. Τώρα έρχεται αυτή η
ρύθµιση και λέει πως εάν φέρει την πληρωµή του προστίµου και
το νέο ασφάλιστρο, επιστρέφονται και οι πινακίδες και το δί-
πλωµα. 

Προσέξτε! Αυτό ισχύει για το µέλλον. Εάν αυτός έχει προκα-
λέσει ατύχηµα ή οτιδήποτε άλλο, το περίφηµο ταµείο, που έχει
ιδρυθεί και ελέγχεται από την Τράπεζα της Ελλάδας, δηλώνει ότι
δεν έχει χρήµατα να καλύψει κανέναν. Αντιλαµβάνεστε πόσο…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Δρίτσα, κάνετε
και ανάλυση για πράγµατα που θα µπορούσατε να τα πείτε στην
πρωτολογία σας. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Τελειώνω µε τα στρατιωτικά νοσοκο-
µεία. Είναι µια πρακτική που δεν πρέπει άλλο να συνεχιστεί. 

Τέλος, για τις δύο τροπολογίες του Υπουργείου Εθνικής Αµύ-
νης που κατέθεσε ο κ. Ρήγας και ο κ. Μιχελάκης ζήτησα από χθες
να έρθει εδώ η Υπουργός να µιλήσει γι’ αυτές. Δεν ήρθε, όπως
ήρθαν, προς τιµήν τους, οι άλλοι Υπουργοί. 

Είναι πολύ επικίνδυνο, κύριε Πρόεδρε. Λένε ότι είναι για τα Ελ-
ληνικά Αµυντικά Συστήµατα. Η µία εξ αυτών αφορά µία σύµβαση
η οποία είναι σκανδαλώδης. Τα Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα
θα ωφεληθούν από την κατασκευή κάποιων παλετών. Μόνο οι
παλέτες! Όλα τα άλλα είναι στη Βουλγαρία, είναι αλλού κ.λπ.,
έξω από κάθε ωφέλεια. Πρέπει αυτή η τροπολογία να αποσυρθεί
και αν όχι να καταψηφιστεί.

Για την άλλη είµαστε πιο επιεικείς, αν και θα έπρεπε να έρθει
νοµιµοποίηση της παράτασης ισχύος για έναρξη της διαδικα-
σίας, ώστε να επανανοµιµοποιηθούν αυτές οι συµβάσεις µέσα
από το ελληνικό Κοινοβούλιο. Εκεί θα ψηφίσουµε «παρών» κατ’
επιείκεια και µόνο, αν και αυτή δεν δίνει καµµία εγγύηση ότι
πραγµατικά θα ωφεληθούν τα Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ορίστε, κύριε Γεωρ-

γιάδη, έχετε τον λόγο. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε. 
Ξεκινάω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε µία απάντηση στον

κ. Καπερνάρο, ο οποίος ήρθε στη Βουλή να µας πει ότι θέλει να
βοηθήσει τους Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας να εκφρα-
στούν, γιατί δήθεν, κύριε Πρόεδρε, δεν µπορούν να εκφραστούν
από µόνοι τους. 

Δεν χρειαζόµαστε προστάτες, κύριε Καπερνάρε! Θα έρθω να
πω ειδικά για εσάς πόσα λάθη κάνατε στην οµιλία σας. Σίγουρα
δεν χρειαζόµαστε προστάτη εσάς. 

Οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας απολύτως συµπαγώς –
γιατί, κύριε Πρόεδρε, ζήσαµε χθες ένα γαϊτανάκι στα δελτία ει-
δήσεων για δήθεν αντάρτες που λέει ότι δεν ψηφίζουν την
τροπολογία για το ΕΝΦΙΑ- όλοι ψηφίζουµε την τροπολογία για
τον ΕΝΦΙΑ, µηδενός και µηδεµίας εξαιρουµένης! 

Θα ήταν παράλογο το ανάποδο, κύριε Πρόεδρε, δηλαδή να
υπάρχουν Βουλευτές που θα είχαν ψηφίσει το Δεκέµβριο τον
ΕΝΦΙΑ και που θα έρχονταν στη Βουλή για να καταψηφίσουν την
έκπτωση του ΕΝΦΙΑ. Θα επρόκειτο περί τραγέλαφου! Τέτοιος
Βουλευτής, λοιπόν, δεν υπάρχει στη Νέα Δηµοκρατία. Συµπαγώς
η Κοινοβουλευτική Οµάδα µας στηρίζει την Κυβέρνηση και την
τροπολογία και αυτό θα φανεί σε λίγο στην ψηφοφορία. 

Ακούστηκαν εδώ τερατώδη ψεύδη. Άκουσα από τον κ. Καπερ-
νάρο δύο πράγµατα που δεν αντέχω να µη σχολιάσω. 

Το πρώτο είναι ότι οι νόµοι, λέει, ήρθαν από ξένο δικηγορικό
γραφείο στα αγγλικά. Κύριε συνάδελφε, είναι ντροπή να το λέτε
εσείς αυτό. Εγώ σας έχω πραγµατικά για σοβαρό άνθρωπο. Θυ-
µίζω στο Τµήµα ότι από το αρχικό σχέδιο του νόµου όπως κατε-
τέθη, ως ΕΝΦΑ δηλαδή, µετά από διαβούλευση µε Βουλευτές
της Νέας Δηµοκρατίας και µε την Κοινοβουλευτική Οµάδα του
ΠΑΣΟΚ, ο νόµος σχεδόν εξ ολοκλήρου άλλαξε και έγινε ΕΝΦΙΑ.
Όλος αυτός ο λεγόµενος συµπληρωµατικός φόρος δεν υπήρχε
καν στην αρχική εκδοχή. Πώς ακριβώς πήραµε το νόµο έτοιµο
από ένα ξένο δικηγορικό γραφείο, όταν ο νόµος µέσα εδώ µετε-
βλήθη ουσιωδώς στα περισσότερά του άρθρα; Αυτό µόνο κά-
ποιοι δηµαγωγοί λαϊκιστές το ξέρουν και ελπίζω, κύριε συνά-
δελφε, ότι δεν είστε σε αυτούς, ότι έχετε αποφασίσει να φύγετε
εν πάση περιπτώσει από αυτούς. 

Θα σχολιάσω και το δεύτερο, το οποίο, πραγµατικά, αντιβαίνει
κάθε έννοια λογικής. Ο κ. Καπερνάρος, εκφράζοντας την αντι-
µνηµονιακή Αντιπολίτευση, επί σειρά ετών κατακρίνει την πολι-
τική Μέρκελ της λιτότητας και του σκληρού ευρώ και ζητάει να
υπάρχει δηµοσιονοµική χαλάρωση. Πράγµατι, το ευρώ πέφτει.
Δεν ανεβαίνει το δολάριο, όπως είπατε, αλλά πέφτει το ευρώ.
Γιατί πέφτει το ευρώ; Γιατί αρχίζει η Ευρώπη διά του κ. Ντράγκι
να εφαρµόζει την πολιτική που εσείς εισηγείστε τόσα χρόνια και
εµείς φυσικά πολεµούµε να γίνει. Επειδή εφαρµόζεται εν µέρει
η πολιτική την οποία ζητάγατε τόσα χρόνια, το ευρώ αρχίζει να
πέφτει και έρχεστε εδώ στη Βουλή και µας λέτε «Γιατί πέφτει το
ευρώ;». Πρόκειται περί ιδεολογικής συγχύσεως άνευ προηγου-
µένου. 

Θα µου επιτρέψετε, κύριε Πρόεδρε, να σας πω ότι πλέον ο λαϊ-
κισµός στην Αίθουσα έχει ξεπεράσει κάθε προηγούµενο. Δυστυ-
χώς, ο κ. Κυρίτσης δεν είναι παρών. Πολύ θα ήθελα να είναι
παρών. Δυστυχώς, µίλησε και έφυγε. Αλλά οφείλω να του απαν-
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τήσω.
Οµνύουν τα κόµµατα της Αντιπολιτεύσεως, κύριε Πρόεδρε, εις

το δηµόσιο σύστηµα υγείας δάκρυα κροκοδείλια ότι δήθεν το νο-
µοσχέδιο Βορίδη λειτουργεί υπέρ των ιδιωτών και κατά του δη-
µοσίου. 

Ακούστε τώρα ποια είναι η πραγµατικότητα. Σε όσα κράτη έχει
υιοθετηθεί σύστηµα όπως αυτό που εισηγείται σήµερα η Κυβέρ-
νηση ο δηµόσιος πυλώνας υγείας είναι πολύ µεγαλύτερος από
όσο είναι στην Ελλάδα ο δηµόσιος πυλώνας στην υγεία. Ενώ, δη-
λαδή, εσείς όλοι οµνύετε για το πόσο αγαπάτε το δηµόσιο σύ-
στηµα, όλα αυτά που έχουµε κάνει όλα αυτά τα χρόνια έχουν
οδηγήσει την Ελλάδα να έχει τι; Τη µεγαλύτερη ιδιωτική υγεία
στην Ευρωπαϊκή Ένωση. 

Γιατί έχουµε τη µεγαλύτερη ιδιωτική υγεία; Γιατί δεν είχαµε
έλεγχο στις δαπάνες.

(Θόρυβος – Γέλωτες στην Αίθουσα)
Τι κάνει τώρα το νοµοσχέδιο του κυρίου Υπουργού; Γι’ αυτό,

επειδή δεν είχαµε έλεγχο στις δαπάνες, δεν µπορούσαµε να πα-
ρέχουµε στο δηµόσιο σύστηµα αξιόπιστες υπηρεσίες και όποιος
είχε λεφτά πήγαινε στον ιδιώτη. Ο ιδιώτης –για να µη γελάτε,
κυρία Γαϊτάνη- πάει εκεί που έχει κέρδος και το κέρδος υπάρχει
εκεί που υπάρχει κενό. Κενό υπήρχε γιατί το δηµόσιο σύστηµα
δεν έδινε τις υπηρεσίες που έπρεπε, ενώ ξoδεύαµε περισσότερα
λεφτά.

Τι κάνει αυτό το νοµοσχέδιο τώρα; Φτιάχνει το εργαλείο –προ-
σέξτε- για να µπορείς να µετράς τι ξοδεύεις. Έρχεστε, λοιπόν,
στη Βουλή και µας λέτε: «Δεν θέλουµε να ξέρουµε πόσα και που
ξοδεύουµε». Πρόκειται περί πολιτικής σχιζοφρένειας.

Όσον αφορά δε τα άλλα κροκοδείλια δάκρυα για τις διαγνω-
στικές εξετάσεις, κύριε Πρόεδρε, και την πρόληψη και όλα όσα
έχω ακούσει, πραγµατικά σας µιλάω, αµφιβάλλω αν ένας από
όσους έχουν µιλήσει έχει καταλάβει τι είναι αυτό που έχει κάνει
ο κύριος Υπουργός. 

Πρώτα απ’ όλα, να ξεκαθαρίσουµε. Αυτό που έχει κάνει ο κύ-
ριος Υπουργός είναι αυτό που ζήτησε στο γραφείο µου ο Πανελ-
λήνιος Ιατρικός Σύλλογος το Μάιο. Γι’ αυτό και προκαλώ τον
κύριο Υπουργό, εάν συνεχίσουν κάποιοι εκεί να πολιτικολογούν,
να αποσύρει την υπουργική απόφαση. Να την αποσύρετε, κύριε
Υπουργέ. Να κάνετε µια δήλωση και να πείτε ότι, εάν συνεχίσουν
κάποιοι να λένε ότι δεν τους αρέσει από τους γιατρούς που το
έφτιαξαν, θα το αποσύρετε και θα επιστρέψουµε στο παλαιό κα-
θεστώς. Σας ενηµερώνω, για να ξέρετε, ότι αυτή η υπουργική
απόφαση, που είναι προϊόν διαβουλεύσεως µε τον Πανελλήνιο
Ιατρικό Σύλλογο, ήταν αίτηµα του Πανελληνίου Ιατρικού Συλλό-
γου.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Το διαψεύδει, κύριε Γεωργιάδη.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΓΙΑΔΗΣ: Καταθέτω για τα Πρακτικά

της Βουλής, κύριε Πρόεδρε, το σχετικό δελτίο Τύπου µε ηµερο-
µηνία 6 Αυγούστου 2014 του Πανελληνίου Ιατρικού Συλλόγου.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σπυρίδων-Άδωνις Γεωργιά-
δης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δελτίο Τύπου,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Προσέξτε, όµως, αν πάει τώρα ο κ. Βορίδης και πει ότι το απο-
σύρει, να δείτε τι κλάµα έχει να πέσει από τους γιατρούς.

Τι έγινε όµως τώρα; Βεβαίως στην πίεση της κοινής γνώµης
κάνουν κι αυτοί αυτό που κάνουν και πολλοί πολιτικοί. Προτι-
µούν, αντί να εξηγήσουν στον κόσµο, να υποχωρήσουν. 

Να το ξεκαθαρίσουµε λοιπόν. Για τον ασφαλισµένο δεν αλλά-
ζει απολύτως τίποτα! 

Όλα αυτά που παίζουν τα δελτία ειδήσεων από χθες, ότι δεν
θα κάνουν τρίπλεξ, ότι δεν θα κάνουν τεστ ΠΑΠ, ότι δεν θα κά-
νουν τη µία ή την άλλη εξέταση είναι παραµύθια της Χαλιµάς.
Δεν καταλάβατε τι λέει; Αυτές είναι προαιρετικές συνταγογρα-
φικές οδηγίες. Δηλαδή εάν ένας γιατρός κρίνει ότι µία κοπελίτσα
που ήρθε στο ιατρείο του έχει ξεκινήσει τη σεξουαλική της δρα-
στηριότητα στα δεκαέξι, θα της γράψει τεστ ΠΑΠ. Εάν ο ίδιος το
γράψει σε χίλιες κοπελίτσες, θα τον καλέσει ο ΕΟΠΥΥ και θα του
πει «καλά, εσύ µόνο κοπελίτσες που ξεκίνησαν στα δεκαέξι έχεις;
Δεν έχεις καµµία να ξεκινάει στα είκοσι;». Αυτό είναι όλο.

(Θόρυβος - Γέλωτες στην Αίθουσα)

Είναι το δικαίωµα του ΕΟΠΥΥ να ελέγξει τους γιατρούς και το
τι γράφουν.

ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ: Δεν ξέρετε τι λέτε!
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Δεν κόβει ούτε µία εξέ-

ταση για τον ασθενή. Για να το καταλάβει ο ελληνικός λαός, εάν
κρίνει ο υπεύθυνος γιατρός ότι πρέπει ένας ασθενής να κάνει την
εξέταση, θα την γράφει και ο ΕΟΠΥΥ την αποζηµιώνει. Το µόνο
που αλλάζει είναι ότι δηµιουργεί ένα στατιστικό πεδίο στο οποίο
θα µπορεί ο ΕΟΠΥΥ να καλεί τους γιατρούς και να τους ρωτά,
γιατί ο συγκεκριµένος γιατρός γράφει ορισµένες εξετάσεις πολύ
περισσότερο από άλλους συναδέλφους του.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Γεωργιάδη…
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε. 
Αυτό κάνει η συγκεκριµένη υπουργική απόφαση. Αυτό που

κάνει δηλαδή -για να το πούµε πρακτικά, κύριε Πρόεδρε- είναι
να προσπαθεί να σταµατήσει τη σπατάλη και τις συµφωνίες κάτω
από το τραπέζι που ορισµένοι γιατροί -δεν λέµε όλοι οι γιατροί,
αυτούς τους ορισµένους θέλουµε να πιάσουµε- έκαναν όλα αυτά
τα χρόνια. Ή δεν το ξέρετε εκεί στο ΣΥΡΙΖΑ ότι συνέβαινε; Ή το
ακούτε πρώτη φορά από εµάς; 

Με αυτόν τον τρόπο, λοιπόν, χωρίς να κόβουµε καµµία εξέ-
ταση του ασφαλισµένου, πάµε µε βάση τα σύγχρονα επιστηµο-
νικά δεδοµένα, µετά από διαβούλευση µε τον Πανελλήνιο Ιατρικό
Σύλλογο, µετά από ερώτηµα σε αρµόδιες εταιρείες, να ρωτάµε
εκ των υστέρων τους γιατρούς γιατί έχουν κάνει το ένα και το
άλλο και αν το κάνουν εκ συστήµατος. Αυτό είναι όλο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Γεωργιάδη,
ολοκληρώστε.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Αυτό είναι όλο. Αλλά αυτό
εν πάση περιπτώσει, κύριε Πρόεδρε, δεν αφορά τον ασφαλι-
σµένο αλλά τη σχέση του γιατρού µε τον ΕΟΠΥΥ. Για να το κα-
ταλάβουµε. Άρα, για τον ασφαλισµένο δεν αλλάζει τίποτα, δεν
χάνει καµµία εξέταση. Να σταµατήσει ο λαϊκισµός!

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Γεωργιάδη,

κλείστε.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, όπως ξέ-

ρετε, ο εισηγητής µας παραιτήθηκε της δευτερολογίας του.
Έχουµε δύο λεπτά παραπάνω.

Δίνω ένα παράδειγµα από αυτό που ζήσαµε προηγουµένως
εδώ, για να καταλάβουµε το µέγεθος του λαϊκισµού. Μπήκε ο κ.
Κουρουµπλής, εµφανίζεται ως κοµήτης και λέει -αφού του δώ-
σατε τον λόγο- «είστε µία απαράδεκτη Κυβέρνηση, που δεν έχει
ακόµα καταγράψει τα ακίνητα σε offshore». Μάλιστα. Έτυχε να
είναι εδώ ο αρµόδιος Υφυπουργός. Σηκώνεται ο κύριος Υφυ-
πουργός και του λέει «Μα σε εσάς έχω απαντήσει πέντε φορές
ότι τα έχουµε καταγράψει και είναι έξι χιλιάδες, σας έχω δώσει
και τα στοιχεία». Και τι απάντησε ο κ. Κουρουµπλής; Σας το λέω,
διότι δεν ακούστηκε στο µικρόφωνο. Απάντησε: «Όχι, ο κ. Στουρ-
νάρας µου είπε δέκα». Όταν, δηλαδή, ο κ. Κουρουµπλής έλεγε
ότι δεν έχουµε καταγράψει τα ακίνητα, την ώρα που το έλεγε
ήξερε ότι λέει ψέµατα γιατί είχε ρωτήσει τον κ. Στουρνάρα και
είχε λάβει απάντηση. Με αυτόν τον τρόπο θέλετε να κυβερνή-
σετε; 

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, διότι δεν µου αρέσει καθόλου να δια-
στρεβλώνονται οι δηλώσεις µου. 

Αγαπητέ κύριε Καπερνάρε, όταν µεταθέτετε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κάνετε προσωπικές

αναφορές και θα δηµιουργήσετε τώρα προσωπικό.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ερωτήθην το πρωί στο

«ΣΚΑΙ», αν είναι δίκαιος ο φόρος του ΕΝΦΙΑ και είπα ότι για µένα
είναι άδικος. Κάθε φόρος –είπα- είναι άδικος. Εγώ είµαι φιλελεύ-
θερος, θέλω να µην πληρώνουµε ει δυνατόν καθόλου φόρους.
Όµως, υπό τις παρούσες δηµοσιονοµικές συνθήκες και γι’ αυτό
που ήθελε να πετύχει η χώρα µας, αυτός ο νόµος -και ιδιαίτερα
µετά από τη βελτίωση που ψηφίζουµε σήµερα- είναι το µέγιστο
εφικτό που µπορούσε να πετύχει η χώρα. Δεν µας το επιβάλλει
κανένας ξένος, δεν µας το επιβάλλει κανένας τρίτος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε πολύ.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Το κάνουµε γιατί θέλουµε

να βγάλουµε τη χώρα από την κρίση και θα την βγάλουµε, όσο
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κι αν κάποιοι δηµαγωγοί λαϊκιστές αγωνίζονται για να µείνει στο
βούρκο.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Καπερνάρο,
έχετε ζητήσει τον λόγο;

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, φτάσαµε στο ση-
µείο…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Επί προσωπικού,
κύριε Καπερνάρε;

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Μάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Εξηγήστε για ένα

λεπτό ποιο είναι το προσωπικό.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Όχι ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.

Τα πέντε όταν γίνονται δέκα σε έναν Κοινοβουλευτικό Εκπρό-
σωπο, δεν ξέρω την ειδοποιό διαφορά στον άλλον…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ο Κανονισµός για το
προσωπικό λέει…

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Μου έκανε την τιµή…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Μα δεν ακούτε! Επί

του προσωπικού, έχετε ένα λεπτό για να εξηγήσετε ποιο είναι το
προσωπικό.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Δεν ακούσατε; Ο κ. Γεωργιάδης
µου έκανε την τιµή να αναφερθεί σε µένα. Πολλά λεπτά µου χά-
ρισε και αναφέρθηκε σ’ αυτά που είπα περί λαθών, περί ντροπής,
περί ψεύδους κ.λπ.. Για να µου δώσετε το χρόνο και να τον δι-
καιολογήσω, το όλο επίγραµµα είναι το εξής. Κοίτα ποιος µιλάει.
Δώστε µου χρόνο, λοιπόν, επί προσωπικού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Έχετε τον λόγο για
τρία λεπτά.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
Ο κ. Γεωργιάδης χρησιµοποίησε τη λέξη «ντροπή». Κύριε Γε-

ωργιάδη, µιας και αναφερθήκατε στο πρόσωπό µου, αναφέροµαι
κι εγώ στο δικό σας. Το να είστε βερµπαλιστής, φλύαρος ή λάλος
ή αντιφατικός είναι θέµα δικό σας και δικαίωµά σας. Καλά κά-
νετε. Ως θεσµικό πρόσωπο, όµως, ως Βουλευτής και ως Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος της συγκυβέρνησης, πρέπει να είστε
προσεκτικός διότι µιλήσατε για ντροπή. 

Σας λέω: Ποια είναι η ντροπή; Για µένα ντροπή –νοµίζω ότι θα
συµφωνήσουν αρκετοί- είναι να λες το πρωί στην τηλεόραση ότι
αυτός ο φόρος –µιλάω για τον ΕΝΦΙΑ, δεν µε ενδιαφέρουν οι
άλλοι φόροι- είναι άδικος. Έρχεστε τώρα και µιλάτε για λαϊκισµό,
ενώ το πρωί στις τηλεοράσεις που σας ακούει ο λαός –να και ο
λαϊκισµός- του λέτε ότι είναι άδικος ο φόρος. Και έρχεστε σή-
µερα και λέτε αυτά που λέτε. Αυτά, λοιπόν, είναι θέµατα κοινο-
βουλευτικής ευπρέπειας. 

Εγώ δεν θα πω ότι είστε πειθαρχηµένος, είστε υποχρεωµένος,
υπάκουος κ.λπ. για να ψηφίσετε. Αυτό είναι πάλι δικό σας θέµα.
Σας ελέγχει η φυσική και η πολιτική συνείδησή σας. 

Έχω να πω το εξής: Είναι ή δεν είναι ντροπή για την Κυβέρ-
νησή σας που λέει «ΕΝΦΙΑ και στα κατασχεµένα»; Το γράφουν
οι σηµερινές εφηµερίδες, εγώ το λέω; Αυτό είναι ή δεν είναι
ντροπή; Είναι ή δεν είναι ντροπή το να λέει ο Πρωθυπουργός και
Πρόεδρός σας ότι ο νέος νόµος, η τροπολογία θα έλθει βελτιω-
µένη και θα έχουµε φοροελαφρύνσεις, ενώ στο ΕΕΤΗΔΕ, στο
έκτακτο ειδικό τέλος ηλεκτροδοτηµένων-δοµηµένων επιφανειών,
ισχύει ότι ο ψιλός κύριος ενός ακινήτου απαλλασσόταν από την
πληρωµή του, καθώς επιβαρυνόταν µόνο ο επικαρπωτής του κτη-
ρίου µε το φόρο; Τώρα µε τον ΕΝΦΙΑ καλούνται να πληρώσουν
το φόρο τόσο ο ψιλός κύριος όσο και ο επικαρπωτής, άρα είναι
χειρότερος. Ποιος, λοιπόν, κάνει λάθος και ποιος πρέπει να ντρέ-
πεται γι’ αυτά που λέει; 

Τελειώνοντας, θα πω το εξής: Είναι ή δεν είναι ντροπή να
προσδιορίζονται οι τιµές ως αντικειµενικές αξίες ενώ δεν έχει
τροποποιηθεί ο νόµος περί αντικειµενικών αξιών;

Κάτι άλλο. Να ξέρετε ότι δεν είναι θέµα µνηµονιακής ή αντι-
µνηµονιακής θέσης. Είναι θέµα τού κατά πόσο αυτός ο νόµος
µπορεί να σταθεί, ύστερα και από καταγγελίες αρµοδίων, που
έγιναν επίσηµα, ότι ήλθαν φορολογικοί νόµοι γραµµένοι στα αγ-
γλικά και υπήρξαν µεταφράσεις. Έγιναν ή δεν έγιναν φορολογι-
κοί νόµοι και ήλθατε και ψηφίσατε δύο φορές επειδή είχαν

παρατηρηθεί λάθη στη µετάφραση; Ποιος τα λέει αυτά; Εσείς
δεν τα λέτε; Αντί να έχετε αυτογνωσία, να αυτοντρέπεστε, απο-
δίδετε µοµφές σε άλλους; 

Εν πάση περιπτώσει, το θέµα σήµερα είναι για τον ΕΝΦΙΑ και
προσπαθήσαµε να πούµε ότι αυτός ο νόµος, για τους λόγους
που επιχειρηµατολογήσαµε, είναι αντιλαϊκός και αντιανθρώπινος,
έως άδικος που είπατε εσείς, κύριε Γεωργιάδη, και αντισυνταγ-
µατικός, όπως είπε και εδώ και σε όλα τα µέσα µαζικής ενηµέ-
ρωσης ο συνάδελφός σας καθηγητής πανεπιστηµίου κ.
Παυλόπουλος. 

Σας χαρίζω όλα τα υπόλοιπα γιατί σας αξίζουν.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα

τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ποιο είναι το θέµα,

κύριε Γεωργιάδη; Τι θέλετε; Έχετε προσωπικό;
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ναι, βεβαίως.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Πρώτον, να ξέρετε

ότι σας έχω βρει επανειληµµένως να κάνετε πάντα προσωπικές
αναφορές και να δηµιουργείτε θέµα. 

Έχετε τον λόγο για ένα λεπτό για να εξηγήσετε ποιο είναι το
προσωπικό.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Για ένα λεπτό, κύριε Πρό-
εδρε.

Πιστεύω ότι µαθηµατικά ξέρουµε όλοι σ’ αυτήν την Αίθουσα.
Ο ΕΝΦΙΑ είναι ένας φόρος που προϋπολογίζει το ίδιο ποσό…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Το προσωπικό ποιο
είναι;

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Απαντάω στον κ. Καπερ-
νάρο που διαστρέβλωσε τις δηλώσεις µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Όχι, δεν απαντάµε
εδώ. Το προσωπικό ποιο είναι;

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Σας είπα να µου δώσετε
ένα λεπτό για όλο µαζί το θέµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ένα λεπτό για να
απαντήσετε ποιο είναι το προσωπικό.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Καταλάβαµε ποιο είναι το
προσωπικό. Θα σας τα εξηγήσω για να µη χάνουµε χρόνο. 

Ο ΕΝΦΙΑ προϋπολογίζει το ίδιο ποσό µε το ΕΕΤΗΔΕ και το
φόρο µεγάλης ακίνητης περιουσίας και τον διαιρεί σε περισσό-
τερους υπόχρεους, κύριοι συνάδελφοι, άρα κατά τεκµήριο είναι
ελαφρύτερος φόρος για το µεγαλύτερο τµήµα των φορολογου-
µένων. 

Εάν η τροπολογία που ψηφίζουµε σήµερα είχε ψηφιστεί τον
Ιούλιο, δεν θα είχε προκληθεί καµµία σχετική συζήτηση στην
κοινή γνώµη διότι, πράγµατι, ο ΕΝΦΙΑ είναι δικαιότερος φόρος
από αυτούς που πληρώναµε στο παρελθόν, ακριβώς για τον
λόγο που εξήγησα. 

Ως προς τις δηλώσεις µου που διαστρεβλώθηκαν, κύριε Κα-
περνάρε, σας απήντησα πριν. Είπα ότι όλοι οι φόροι είναι άδικοι,
όµως στις παρούσες δηµοσιονοµικές συνθήκες της χώρας αυτός
ο φόρος µε την τροπολογία που ψηφίζουµε σήµερα είναι το βέλ-
τιστο δυνατό που µπορούσε να κάνει η Κυβέρνηση, πράγµατι,
στην κατεύθυνση ελαφρύνσεως στην πραγµατικότητα της φορο-
λογίας για να πάει ο τόπος µπροστά. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε τον κ.

Γεωργιάδη. Δεν υπάρχει θέµα προσωπικού. 
Τον λόγο έχει ο κ. Κρεµαστινός για πέντε λεπτά. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Για

να υπάρξει και λίγη ηρεµία στην Αίθουσα, θα παρακαλούσα τον
Υπουργό κ. Μαυραγάνη, να σχολιάσει αυτά τα οποία ζητήσαµε
και είπαµε εχθές. Διότι ο κ. Χαρδούβελης δεν απήντησε γενικά
στους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Έχει ζητήσει τον
λόγο, κύριε Κρεµαστινέ. Αµέσως µετά θα δώσω στον κύριο
Υπουργό τον λόγο. Θέλει να κάνει κάποια παρέµβαση. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ: Αυτό λέω. Δεν µας απήντησε ο
Υπουργός χθες, οπότε µάλλον πρέπει να απαντήσετε εσείς. 

Κατ’ αρχάς, πρέπει να πω ότι ο εισηγητής µας ο κ. Κουτσούκος
πρότεινε ορισµένες συγκεκριµένες µεταβολές, τις οποίες θα µας
πείτε αν αποδέχεστε ή δεν θα εξετάσετε και βεβαίως τις προσυ-
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πογράφουµε. 
Δεύτερον, ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ και η Κοινοβουλευτική

Οµάδα θα προσπαθήσει µε όλους τους τρόπους να κάνουµε
προτάσεις, ούτως ώστε ο ΕΝΦΙΑ να γίνει δικαιότερος. Και λέω
δικαιότερος, γιατί φόρος ακίνητης περιουσίας σε όλα τα κράτη
υπάρχει. Όµως φόρος ακίνητης περιουσίας που να µην είναι ανα-
πτυξιακός και να µην είναι δίκαιος στα µεγάλα τουλάχιστον
κράτη δεν υπάρχει. Άρα, ο φόρος αυτός πρέπει να είναι και ανα-
πτυξιακός και δίκαιος και -ει δυνατόν- κοινωνικά ευαίσθητος.

Θα κάνω µια παρένθεση εδώ. Το πρωί είδα µε τα καροτσάκια
παραπληγικούς να ζητάνε ελαφρύνσεις από τον ΕΝΦΙΑ. Εγώ δεν
θα πω να υιοθετήσετε όλα τους τα αιτήµατα αλλά πρέπει να δεί-
ξετε σε µια κατηγορία ανθρώπων, όπως είναι οι παραπληγικοί,
ότι υπάρχει κοινωνική ευαισθησία. Πρέπει, δηλαδή, µε ορισµένα
µέτρα ο ΕΝΦΙΑ να δείχνει σε ορισµένους ανθρώπους που πραγ-
µατικά έχουν ανάγκη ότι τους λαµβάνει υπ’ όψιν του. Δεν θα
χαθεί η εθνική οικονοµία µε απειροελάχιστα. Αυτό, λοιπόν, το
στοιχείο δεν το έχει. Το αναπτυξιακό στοιχείο δεν το έχει, δίκαιος
δεν είναι και βεβαίως το «δίκαιος δεν είναι» ανάγεται στο γεγονός
ότι οι αντικειµενικές αξίες δεν είναι ίδιες µε τις πραγµατικές. Τι
να κάνουµε; Η αντικειµενική αξία της γης έχει αλλάξει. Όταν, λοι-
πόν, δεν λαµβάνουµε υπ’ όψιν τις πραγµατικές αξίες και µιλούµε
για αντικειµενικές ο ΕΝΦΙΑ δεν είναι δίκαιος.

Επαναλαµβάνω ότι δεν είναι και αναπτυξιακός, διότι δεν δίνει
ένα κίνητρο. Όταν φορολογείτε και τα οικόπεδα και τα κτίσµατα
µε τον ίδιο τρόπο λέτε στην αγορά να µην κάνει τίποτα. Εάν όµως
φορολογούσατε διαφορετικά, θα δίνατε το έναυσµα να γίνει ανά-
πτυξη τουλάχιστον στην οικοδοµή, εκεί όπου άλλα πενήντα επαγ-
γέλµατα θα ενεργοποιηθούν. 

Αυτός ο νόµος, λοιπόν, είναι αντιαναπτυξιακός και υπό αυτήν
την έννοια πρέπει, αν είναι δυνατόν να µας απαντήσετε σήµερα
και αν είναι δυνατόν να τον αλλάξετε. 

Τώρα, γιατί δεν τον καταψηφίζουµε; Γιατί απλούστατα αν κα-
ταψηφιστεί, ο ισχύων νόµος είναι ισχυρότερος από αυτόν που
κάνει κάποιες εκπτώσεις. Είναι πάρα πολύ απλό. Άρα, θα ψηφί-
σουµε όπως είναι αυτήν τη στιγµή ο νόµος αλλά σας λέµε όλα
αυτά τα µειονεκτήµατά του, τα οποία είναι ουσιαστικά µειονεκτή-
µατα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Θα ολοκληρώσετε
πιστεύω σύντοµα. Θα µας διευκολύνετε, κύριε συνάδελφε. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ: Δεν πέρασαν πέντε λεπτά. Οι
άλλοι µίλησαν παραπάνω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Το ξέρω. Απλά ζητάω
να µας διευκολύνετε. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ: Προς το ΠΑΣΟΚ, κύριε Πρό-
εδρε, απευθύνεστε; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ναι, για να δώσουµε
το καλό παράδειγµα. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ: Θα εφαρµόσουµε το χρόνο και
θα πούµε αυτά που πρέπει. 

Όσον αφορά το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Υγείας έχει γίνει
τόση συζήτηση. Εγώ δεν θα πω τίποτα παραπάνω από αυτά που
είπα χθες αλλά θα επαναλάβω και θα παρακαλέσω την Αξιωµα-
τική Αντιπολίτευση, κυρίως, να κάνει προτάσεις βελτίωσης του
DRG’s. 

Γιατί τα DRG’s, πράγµατι –το είπα και χθες- τα έχει εισάγει
ακόµα και η κοµµουνιστική Κίνα. Άρα, είναι κάτι που είναι θετικό
κι εφόσον είναι θετικό, είναι και επιδιορθώσιµο.

Προτάσεις, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, µπορείτε να δεχθείτε αλλά
κατάργηση νοµίζω ότι δεν πρέπει να δεχτείτε γιατί είναι προς
λάθος κατεύθυνση.

Και για να σας ευχαριστήσω, κύριε Πρόεδρε, υπολείπονται µε-
ρικά δευτερόλεπτα από τα πέντε λεπτά του χρόνου οµιλίας µου
και σας τα παραχωρώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε πολύ.
Έχει ζητήσει τον λόγο ο κύριος Υπουργός. Ορίστε, έχετε τον

λόγο.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, κατατίθεται µια προσθήκη-αναδιατύπωση στο

άρθρο µόνο της τροπολογίας 1808/150, η οποία έχει ως εξής.
Μετά το πρώτο εδάφιο της περίπτωσης γ’ της παραγράφου 3

του άρθρου 5 του ν.4223/2013 προστίθεται νέο εδάφιο ως εξής:
«Τα αναφερόµενα στο προηγούµενο εδάφιο εφαρµόζονται και
για τα ξενοδοχειακά κτήρια του άρθρου 8 της υπ’ αριθµ.
11294885/479/Γ0013ΠΟΛ/1996(Β1152) απόφασης του Υπουργού
Οικονοµικών τα οποία ιδιοχρησιµοποιούν ξενοδοχειακές επιχει-
ρήσεις οι οποίες λειτουργούν ως ατοµικές επιχειρήσεις». 

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Μόνο τα ξενοδοχεία είναι ατοµικές
επιχειρήσεις;

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Το νόηµα της
διατάξεως, κύριε Κουτσούκο, θα το αναπτύξει η επισπεύδουσα
Υπουργός Τουρισµού κ. Κεφαλογιάννη.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Το αίτηµα που είχαµε θέσει δεν
αφορά µόνο τα ξενοδοχεία, αφορά όλες τις ατοµικές επιχειρή-
σεις. Τα ενοικιαζόµενα δωµάτια κ.λπ..

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Μου επιτρέπετε
να συνεχίσω; Θα το αναπτύξει η κυρία Υπουργός. 

Καταθέτω την προσθήκη –αναδιατύπωση που προανέφερα.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Υγείας κ. Μαυρουδής Βορίδης

καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα προσθήκη –ανα-
διατύπωση, η οποία έχει ως εξής: 

2896 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)
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ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Επίσης, θα
ήθελα να πω ότι θα κάνω δεκτές δύο βουλευτικές τροπολογίες
των κ.κ. Μιχελάκη και Ρήγα.

Χτες είπα ότι δεν θα κάνω δεκτές βουλευτικές τροπολογίες…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Να πείτε και τα νού-

µερα των τροπολογιών για να διευκολύνετε, κύριε Υπουργέ.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Αµέσως.
Οι τροπολογίες, λοιπόν, που γίνονται δεκτές είναι η µε γενικό

αριθµό 1796 και ειδικό 144 και η 1797/145, οι οποίες είναι υπο-
γεγραµµένες από τον κ. Ρήγα και τον κ. Μιχελάκη. Έχει αναπτύ-
ξει το σκεπτικό τους ο κ. Μιχελάκης και αναφέρθηκε ο κ. Δρίτσας
σε αυτές εν συντοµία. Αφορούν τα Ελληνικά Αµυντικά Συστή-
µατα, επισπεύδον Υπουργείο είναι το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας
και είναι µονογεγραµµένες για το θέµα του κόστους και από το
Γενικό Λογιστήριο, εποµένως και το Γενικό Λογιστήριο τις δέχε-
ται.

Στη µια από αυτές, στην υπ’ αριθµ. 1796/144 κατατίθεται νο-
µοτεχνική βελτίωση, η οποία έχει ως εξής: «Σε περίπτωση άσκη-
σης του δικαιώµατος,» –αναφέρεται σε ένα δικαίωµα προαί-
ρεσης- «το κόστος θα καλυφθεί από τις εγγεγραµµένες πιστώ-
σεις του προϋπολογισµού του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας και
εντός των προβλέψεων του ισχύοντος Μεσοπρόθεσµου Πλαι-
σίου Δηµοσιονοµικής Στρατηγικής».

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Τότε θέλει και έκθεση του Γενικού Λο-
γιστηρίου.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Επαναλαµβάνω
ότι τυπικώς έχετε δίκιο, κύριε Δρίτσα. Δεν θέλω να επεκταθώ πε-
ραιτέρω.

Καταθέτω τη νοµοτεχνική βελτίωση.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Υγείας κ. Μαυρουδής Βορίδης

καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα νοµοτεχνική
βελτίωση, η οποία έχει ως εξής:
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ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κύριοι συνάδελ-
φοι, θα αναπτύξει τώρα το νόηµα της προσθήκης-αναδιατυπώ-
σεως που σας είχα προαναφέρει στην αρχή της οµιλίας µου, η
Υπουργός Τουρισµού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Τον λόγο έχει η κ. Κε-
φαλογιάννη. 

ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ (Υπουργός Τουρισµού): Με την προ-
σθήκη εξοµοιώνουµε, για λόγους ίσης µεταχείρισης και ουδετε-
ρότητας του χώρου, τις ξενοδοχειακές επιχειρήσεις που λει-
τουργούν υπό τη µορφή νοµικών προσώπων µε εκείνες που λει-
τουργούν ως ατοµικές επιχειρήσεις για τα ιδιοχρησιµοποιούµενα
ξενοδοχειακά κτήριά τους.

Με αυτόν τον τρόπο, διασφαλίζεται η ανταγωνιστικότητα των
µικρών καταλυµάτων, ξενοδοχείων και ενοικιαζόµενων δωµατίων,
που άλλωστε αποτελούν και τη ραχοκοκαλιά της ελληνικής εφο-
διαστικής αλυσίδας τουριστικής ανάπτυξης. 

Άλλως, αν δεν είχαµε την προσθήκη αυτή, τα τουριστικά κα-
ταλύµατα που λειτουργούν µε τη µορφή ατοµικών επιχειρήσεων
θα καλούνταν να καταβάλουν φόρο πολλαπλάσιο από αυτόν που
ισχύει για τις επιχειρήσεις νοµικών προσώπων, θα φορολογούν-
ταν δηλαδή ως κατοικίες και όχι ως τουριστικά καταλύµατα. 

Στο ίδιο πνεύµα άλλωστε είναι και η βουλευτική τροπολογία
που έχουν καταθέσει οι συνάδελφοι κκ. Τζαµτζής, Βογιατζής και
Κουτσούµπας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Τον λόγο έχει ο κ.
Καραθανασόπουλος, για τρία λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Ως ΚΚΕ ήµασταν πολύ καθαροί και σαφείς. Ο νόµος για τον
ΕΝΦΙΑ, για τη φορολογία της ακίνητης περιουσίας, είναι ένας
άδικος νόµος. Αυξάνει τη φορολογική επιβάρυνση έξι φορές.
Από 500 εκατοµµύρια που πλήρωναν για το φόρο ακίνητης περι-
ουσίας το 2009, σήµερα η συντριπτική πλειοψηφία των λαϊκών
στρωµάτων θα κληθεί να πληρώσει 3,5 δισεκατοµµύρια. 

Από αυτήν την άποψη εµείς είµαστε καθαροί. Ο νόµος αυτός
πρέπει να καταργηθεί, για το θέµα αυτό δεν σηκώνει δεύτερη
συζήτηση. Η θέση µας για το συγκεκριµένο ζήτηµα είναι πάρα
πολύ συγκεκριµένη. Πρέπει να είναι αφορολόγητη η πρώτη και
η δευτερεύουσα κατοικία που καλύπτουν ανάγκες στέγασης και
αναψυχής και αφορολόγητη η αγροτική γη. Βεβαίως, να φορο-
λογηθεί το µεγάλο κεφάλαιο µε 45%, να καταργηθούν τα ειδικά
φορολογικά καθεστώτα και οι φοροαπαλλαγές που απολαµβάνει
το µεγάλο κεφάλαιο, να φορολογηθεί η µεγάλη κινητή και ακί-
νητη περιουσία.

Δεύτερο σηµείο. Θεωρούµε υποκριτικές τις αντιδράσεις των
Βουλευτών ή και Κοινοβουλευτικών Οµάδων που στηρίζουν τη
συγκυβέρνηση, όταν όλο αυτό το διάστηµα ψηφίζουν τέτοια
µέτρα και νόµους που έχουν οδηγήσει στη φτώχεια και στην εξα-
θλίωση πλατιά λαϊκά στρώµατα. Και σήµερα θέλουν να δείξουν
µια «ευαισθησία». 

Ταυτόχρονα, εδώ πρέπει να αποκαλυφθεί και η υποκρισία των
κοµµάτων του ευρωµονόδροµου, των κοµµάτων που αποδέχον-
ται το συγκεκριµένο σύστηµα και την κυριαρχία των µονοπωλια-
κών οµίλων και των πολυεθνικών, ότι σε συνθήκες απελευθέ-
ρωσης της αγοράς, σε συνθήκες φορολογικού ανταγωνισµού και
πολύ περισσότερο ενός καπιταλιστικού συστήµατος άδικου, βάρ-
βαρου και εκµεταλλευτικού µπορεί να υπάρξει ένα φορολογικό
σύστηµα. Προσπαθείτε να τετραγωνίσετε τον κύκλο και να απο-
κρύψετε την ουσία της φορολογικής πολιτικής στις σηµερινές
συνθήκες, που είναι πάντοτε άδικη και αντιλαϊκή.

Εδώ καλά θα ήταν να θυµίσουµε και τη ρήση του ισχυρού
άντρα της Google όταν την κατηγορούσαν οι αµερικάνικες αρχές
για φοροδιαφυγή. Είπε ότι είναι περήφανος για αυτήν τη µέθοδο
την οποία κάνει η Google, γιατί αυτός -είπε ο ισχυρός άντρας της
Google- είναι ο καπιταλισµός.

Για να τελειώνουµε, εµείς δεν θα ψηφίσουµε την τροπολογία
γιατί όσον αφορά αυτές τις ελαφρύνσεις είναι «άνθρακας ο θη-
σαυρός» επί της ουσίας. Δεν αλλάζουν το ληστρικό του χαρα-
κτήρα ως βάρβαρου και αντιλαϊκού φορολογικού νόµου. Μπορεί
να διορθώνουν κάποιες πολύ ακραίες µορφές αδικίας, αλλά
απευθύνονται και αφορούν επί της ουσίας άτοµα τα οποία ζουν

ελάχιστα, σε συνθήκες πλήρους εξαθλίωσης και φτώχειας. 
Βεβαίως, αυτά τα µέτρα δεν ανακουφίζουν τη συντριπτική

πλειοψηφία, τη µεγάλη πλειοψηφία των λαϊκών στρωµάτων, τα
οποία θα κληθούν να πληρώσουν για µια ακόµη φορά και να στη-
ρίξουν επί της ουσίας τα συµφέροντα των µεγάλων επιχειρηµα-
τικών οµίλων που εξακολουθούν και σήµερα να φοροδιαφεύγουν
ή και να απαλλάσσονται ακόµη και από τον ΕΝΦΙΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε τον κ.
Καραθανασόπουλο.

Τον λόγο έχει ο κύριος Υπουργός για δύο λεπτά και ολοκλη-
ρώνουµε τη συζήτηση.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να κάνω µια
δήλωση επί της διαδικασίας.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Θα ήθελα τον λόγο επί της διαδικα-
σίας, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ποια διαδικασία;
Έχουµε τελειώσει. Έχετε µιλήσει.

ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤYΡH – ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Κύριε Πρόεδρε,..
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Επί της διαδικασίας, κύριε Πρό-

εδρε...
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Θα σας δώσω τον

λόγο επί της διαδικασίας. 
Με συγχωρείτε. Έπρεπε να έχουµε κάνει την ονοµαστική ψη-

φοφορία στις 12:30’ και έχουµε φτάσει 13:30’. Όλοι έχετε κάνει
κατάχρηση του χρόνου και του Κανονισµού. Φτάσαµε στις 2
παρά και τώρα βάζετε θέµα επί της διαδικασίας. Να ακούσω,
κύριε Κουτσούκο, το θέµα της διαδικασίας.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Δεν έχω κάνει καµµία κατάχρηση.
Τόσο στην πρωτολογία όσο και στη δευτερολογία µου ως ειση-
γητής, ήµουν ακριβής στο χρόνο. Δεν µίλησα ούτε ένα λεπτό πα-
ραπάνω. 

Δεύτερον, τοποθετήθηκα επί των τροπολογιών ως εισηγητής
του ΠΑΣΟΚ και είπα για ποιο λόγο θα τις ψηφίσουµε. Ο κύριος
Υπουργός έκανε µία νοµοτεχνική βελτίωση και προσθήκη. Δεν
πρέπει να πω αν θα την ψηφίσουµε ή όχι; Μου επιτρέπετε, λοι-
πόν, να πω;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Έχετε τον λόγο για
ένα λεπτό, κύριε συνάδελφε. 

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Λέω, λοιπόν, ότι µεταξύ των άλλων
θεµάτων που είχα θέσει, δηλαδή το όριο των ογδόντα χιλιάδων,
είχα θέσει και το θέµα των νοµικών προσώπων. Και µάλιστα είπα
το εξής: Για ένα λόγο που δεν τον κατανοώ, ενώ εξαιρέσαµε τις
παραγωγικές εγκαταστάσεις -είτε αυτές είναι βιοµηχανικές, του-
ριστικές, αγροτικές- από τον κύριο και το συµπληρωµατικό φόρο,
διότι έτσι έπρεπε να κάνουµε, η Κυβέρνηση ξεχωρίζει φυσικά και
νοµικά πρόσωπα. Και έρχεται τώρα η κ. Κεφαλογιάννη, λες και
είναι άλλο µαγαζί το Υπουργείο Τουρισµό, να κάνει την εξοµοί-
ωση των ατοµικών επιχειρήσεων, ξενοδοχείων και ενοικιαζόµε-
νων δωµατίων µε τη διάταξη για τα νοµικά πρόσωπα. Δεκτή, αλλά
στους στάβλους, τα πτηνοτροφία, τις βιοτεχνίες που είναι ατο-
µικές επιχειρήσεις, δεν υπάρχει αθέµιτος ανταγωνισµός; Δεν
υπάρχει διαφορετική µεταχείριση; 

Καλώ, λοιπόν, την Κυβέρνηση να πάρει θέση και να το λύσει
συνολικά. 

ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Κύριε Πρόεδρε, πα-
ρακαλώ τον λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Τι θέλετε, κυρία Ξη-
ροτύρη; 

ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Να δευτερολογήσω
ως Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Μου είπαν ότι έχετε
πάρει οχτώ λεπτά δευτερολογία. Οχτώ και εννέα, δεκαεπτά. 

ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Γιατί οι υπόλοιποι
δεν έχουν πάρει;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Έχετε δευτερολογή-
σει.

ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Δεν έχω δευτερολο-
γήσει. Μου δώσατε εχθές τον λόγο…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Εν πάση περιπτώσει,
έχετε τον λόγο για τρία λεπτά, κυρία συνάδελφε. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα κι εγώ τον
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λόγο για µερικά δευτερόλεπτα για να κάνω µία δήλωση. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Μετά την κ. Ξηρο-

τύρη, κύριε συνάδελφε. 
Ορίστε, κ. Ξηροτύρη, έχετε τον λόγο. 
ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Θα δευτερολογήσω

πάλι για την τροπολογία του ΕΝΦΙΑ. Εδώ, από τους περισσότε-
ρους Βουλευτές -και του κυβερνώντος κόµµατος- ακούσαµε ότι
αυτές οι τροποποιήσεις οι οποίες γίνονται, είναι ψίχουλα, είναι
κατ’ ελάχιστον. Βέβαια, εµείς δεν περιµέναµε να φέρετε τροπο-
λογία που να αλλάζει αυτό το οποίο λέµε και που έχουν καταλά-
βει και οι πολίτες, το βασικό πρόβληµα που είναι το δοµικό, το
πρόβληµα της προοδευτικότητας, τα προβλήµατα της αδικίας
που έχει αυτός ο νόµος. Ο νόµος αυτός, πράγµατι, θέλει ριζική
αλλαγή, ριζική τροποποίηση. 

Όµως, εν πάση περιπτώσει, φέρνετε µία τροπολογία -το συζη-
τήσατε τόσο πολύ- η οποία δεν έχει συµπεριλάβει µέσα άλλα
λάθη πολύ σηµαντικά. Δεν λέω ότι θα µπορείτε να αλλάξετε τη
φιλοσοφία και τη δοµή του. Όµως, εδώ δεν κάνετε καµµία µα
καµµία αλλαγή στο διαχωρισµό των κτηρίων κατοικίας και των
κτηρίων που έχουν οι επιχειρήσεις και ιδιαίτερα οι µικροµεσαίες
επιχειρήσεις, τα οποία έχουν προκειµένου να ασκήσουν τη δρα-
στηριότητά τους. 

Αυτός ο νόµος, πείτε µου, είναι αναπτυξιακός ή αντιαναπτυ-
ξιακός; Δηλαδή, αυτές οι επιχειρήσεις, όλες, δεν θα πρέπει να
έχουν τα δικά τους κτήρια για να ασκούν καλύτερα τη δραστη-
ριότητά τους; Τι κάνετε σε αυτό το θέµα; Το ίδιο πράγµα. 

Δεύτερον, δεν µπορούσατε να κάνετε λίγο πιο ήπια αυτή σας
τη φορολογία απέναντι στις ευπαθείς οµάδες και απέναντι σ’ αυ-
τούς που ζουν κάτω από το όριο της φτώχειας; Δηλαδή, τι κά-
νατε µόνο; Αφαιρέσατε την πιο ανάλγητη, πράγµατι, προϋπό-
θεση που είχατε, να µη χρωστάνε στην εφορία. Γι’ αυτό, σας είπα
προχθές ότι µοιάζει, πράγµατι, χειρότερο από το ανέκδοτο του
Χότζα. Δηλαδή, φορτώνουµε αυτόν τον κόσµο και λέµε στο φτω-
χό, «Κοίτα να δεις, θα σου κάνουµε την έκπτωση, το 50% κι ας
χρωστάς και κάτι στην εφορία», που κι εγώ δεν ξέρω πόσο χρω-
στάνε όλες οι οικογένειες. Χρειάζονται περαιτέρω διορθώσεις.

Η Υπουργός Τουρισµού έκανε την προσθήκη για τα καταλύ-
µατα. Βεβαίως, έπρεπε να γίνει αυτή η προσθήκη. Εδώ φάνηκε
το κραυγαλέο και έπρεπε να λεχθεί από τις τηλεοράσεις. Όµως,
εµείς το λέγαµε στη Βουλή τότε, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας
που λέτε τώρα ότι σας φταίνε τα στελέχη του Υπουργείου, ότι
σας ξεγέλασαν. Και φτάνετε να λέτε ότι υπάρχει δόλος. Υπήρχε
δόλος;

Μα, νοµοσχέδιο ήταν. Και σας λέγαµε ότι δεν µπορεί τα επι-
χειρησιακά κτήρια να έχουν τον ίδιο τρόπο φορολόγησης. Δεν
µπορεί να µην υπάρχει αφορολόγητο στη µικρή περιουσία, στα
αγροτεµάχια και στην κατοικία. Δεν τα λέγαµε όλα αυτά; Αλλού
ανακαλύψατε το κόστος; Δεν σας λέγαµε, πράγµατι, ότι για τα
ενοικιαζόµενα δωµάτια και τις ατοµικές επιχειρήσεις είναι δυσα-
νάλογο το κόστος απέναντι στις µεγάλες τουριστικές επιχειρή-
σεις; Μα, η φιλοσοφία σας είναι οι µεγάλοι να απαλύνονται. 

Άρα, είναι ψίχουλα οι τροποποιήσεις. Δεν µπορούµε στη λο-
γική «κάτι είναι και αυτό» να προσθέσετε. Δεν µπορέσατε να
διορθώσατε ούτε τα κραυγαλέα λάθη. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε, κυρία
συνάδελφε. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο για
τριάντα δευτερόλεπτα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Δρίτσα, εσείς
τουλάχιστον έχετε µιλήσει… 

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: Είναι προφανές ότι θα µιλήσουν

και οι υπόλοιποι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι. 
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΚΑΤΡΙΒΑΝΟΥ: Κοινή λογική, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Θέλετε συνήγορο,

κύριε Δρίτσα; Θέλετε συνήγορο; 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: Είναι προφανές ότι θα µιλήσουν

και οι υπόλοιποι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι. 
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Είστε συνήγορος του
Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου; 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να πω κάτι
για τη διαδικασία. Θα κάνω τρεις σχεδόν µονολεκτικές δηλώσεις,
κύριε Πρόεδρε. 

Πρώτον, µετά τη λήξη όλης της διαδικασίας, δεν θα έπρεπε
να επιτρέψει το Προεδρείο την προσθήκη της υπουργικής πα-
ρέµβασης, που έγινε µόλις πριν. 

Δεύτερον, για τη βουλευτική τροπολογία, που ήρθε ο κύριος
Υπουργός Δικαιοσύνης και την υπερασπίστηκε, για λόγους δια-
µαρτυρίας αλλά και για λόγους µηνύµατος, για να µην ξαναγί-
νουν πλέον τέτοιου είδους επιλογές, εµείς θα αρνηθούµε ψήφο.
Ούτε «υπέρ» ούτε «κατά» ούτε «παρών» ούτε τίποτα. Θα αρνη-
θούµε ψήφο. 

Τρίτον, στην πρόταση και το αίτηµα που κατέθεσε ο κ. Δηµα-
ράς εκ µέρους των Ανεξαρτήτων Ελλήνων, επειδή η Κοινοβου-
λευτική Οµάδα του κόµµατος αυτού λείπει, δεν είναι εδώ, εµείς
δεν θα είχαµε καµµία αντίρρηση να αναβληθεί για αύριο ή για
την επόµενη εβδοµάδα η ψηφοφορία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Δρίτσα, σε ό,τι
αφορά το πρώτο που είπατε, δεν έχει λήξει η συνεδρίαση. Η συ-
νεδρίαση λήγει µε τη φράση «κηρύσσεται περαιωµένη η συζή-
τηση». Τα ξέρετε αυτά. Εποµένως, για τις εντυπώσεις, εσείς, ως
έµπειρος και παλιός κοινοβουλευτικός, δεν πρέπει να τα λέτε
αυτά. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Με το ζόρι δώσατε τον λόγο στον κ.
Κουτσούκο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Σε ό,τι αφορά το
τρίτο θέµα της ψηφοφορίας, δεν ξέρω εσείς τι θέλετε να κάνετε
µε τους Ανεξάρτητους Έλληνες αλλά η ψηφοφορία έχει αποφα-
σιστεί και θα γίνει αµέσως µετά την οµιλία του κυρίου Υπουργού. 

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα

τον λόγο επί προσωπικού.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κύριε Πρόεδρε,

ευχαριστώ βραχυλογικά, παρ’ ότι θεωρώ ότι αυτή η πολυµέρεια
µε τις τροπολογίες και µε τα διάφορα θέµατα δεν επέτρεψαν σε
έναν ορισµένο βαθµό στο Τµήµα να αναπτύξει έναν επιχειρηµα-
τολογικό ειρµό. Εποµένως, επανέρχοµαι εν τάχει στα θέµατα του
νοµοσχεδίου για να πω δύο µόνο πράγµατα.

Προτείναµε ένα κοστολογικό σύστηµα, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, για να έχουµε µια πλήρη εικόνα του τι δαπανά ο ελλη-
νικός λαός και του τι πληρώνει ο ασφαλισµένος στα νοσοκοµεία
και στην ιδιωτική παροχή υπηρεσιών υγείας. 

Από την πλευρά της Αριστεράς τι θα περίµενε κανένας; Κό-
πτονται -εγώ λέγω ειλικρινώς- για τα χρήµατα των φορολογού-
µενων. Τι θα περίµενε κανένας; Ακούσατε κριτική ότι το σύστηµα
αυτό καθαυτό δεν είναι σωστό; Δεν τολµούν να το πουν, δεν το
είπαν, γιατί ξέρουν ότι είναι το καλύτερο που υπάρχει στον
κόσµο. Το καλύτερο που υπάρχει στον κόσµο! 

Δεύτερον, βάλαµε ένα µηχανισµό όπου είπαµε ότι θέλουµε,
ακριβώς για να είναι ακριβής η κοστολογική αποτύπωση, να είναι
αποπολιτικοποιηµένος. Τα εξήγησα. Δεν επανέρχοµαι. Και τι
ακούµε; Ότι θέλουν να επανέλθουν –αυτή είναι η αντιπρόταση-
στο πιο κρατικιστικό, κεντρικό, υπηρεσιακό µοντέλο, το οποίο
παρεµπιπτόντως είναι και το πιο αδιαφανές. Είναι και εκεί που
ακριβώς γίνονται όλες οι περίεργες συµφωνίες κάτω από τα τρα-
πέζια. 

Θέτουµε, λοιπόν, ένα διαφανές σύστηµα, µε τους γιατρούς
µέσα, µε τους ιδιώτες πάροχους, µε το δηµόσιο, µε τα δηµόσια
νοσοκοµεία, µε τις ιδιωτικές ασφαλιστικές εταιρείες και λένε
«όχι».

Και τρίτον, άκουσα για το µειωµένο κόστος, το οποίο έχει γίνει.
Έχει γίνει µια τεράστια προσπάθεια από τον κ. Λοβέρδο, από τον
κ. Λυκουρέντζο και από τον κ. Γεωργιάδη. Η κύρια προσπάθεια
έχει γίνει από αυτούς.

Το επιχείρηµά σας, ποιο είναι; Ότι έπρεπε να συνεχίζουµε να
πληρώνουµε 5,5 δισεκατοµµύρια φαρµακευτική δαπάνη ή ότι σή-
µερα που πληρώνουµε 2,2 δισεκατοµµύρια, είναι ακάλυπτος
φαρµακευτικά ο πληθυσµός; 

ΙΩΑΝΝΑ ΓΑΪΤΑΝΗ: Είναι. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Αυτό λέτε; 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, δεν ξέρετε
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ότι υπάρχουν δύο εκατοµµύρια ανασφάλιστοι;
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Μη διακόπτετε, κύριε
Κουρουµπλή. Δεν φτάνει που δεν είστε µέλος του Τµήµατος, δια-
κόπτετε κιόλας!

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Με τις διακοπές
επαυξάνεται ο χρόνος. Δεν γίνεται να µε διακόπτετε και να µην
µπορώ να µιλήσω. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Εγώ το δέχοµαι αλλά να γί-
νεται διάλογος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Παρακαλώ, κύριε
Κουρουµπλή! Έρχεστε εδώ, για να κάνετε φασαρία και δεν είστε
και µέλος του Τµήµατος. 

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Για να συνεννοη-
θούµε, επειδή µιλάτε για τους ανασφάλιστους, κύριε Κουρουµ-
πλή. Είστε προφανώς φίλος της Κυβερνήσεως. Δεν εξηγείται
αλλιώς. Διότι αυτή η Κυβέρνηση είναι η οποία κάλυψε και νοσο-
κοµειακά και φαρµακευτικά τους ανασφάλιστους. Αυτή η Κυβέρ-
νηση το έκανε. Να είστε καλά! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Από εκεί και πέρα, όµως, ακούστε κάτι, κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, γιατί το ακούω πολύ αυτές τις ηµέρες. Το είπε ο Άδω-
νις, το είπα χθες εγώ, το ξαναλέµε, το λένε οι συνάδελφοι:
Κανένας περιορισµός στη συνταγογράφηση του γιατρού –κανέ-
νας!- για καµµία εξέταση. Ο γιατρός θα κάνει την ενδεικνυόµενη
συνταγογράφηση. 

Σας διάβασα τα νούµερα. Στην εποχή της κρίσης, οι ιδιώτες
πάροχοι αυξάνουν το κόστος από 70% έως 80% κάθε χρόνο. Σας
διάβασα τα νούµερα. Υπάρχει κανένα πρόβληµα ή εντάξει είναι
και να τα πληρώνουµε; Λέτε ότι υπάρχει πρόβληµα. Σας λέω.
Ελάτε να βάλουµε ένα ελεγκτικό πεδίο. Και λέτε ξανά «όχι». Μη
µου βάζετε µπροστά την επιστηµονική διαφωνία, δηλαδή, αν
είναι καλά οι κατευθυντήριες οδηγίες της Αµερικάνικης Ογκολο-
γικής Εταιρείας ή αν είναι καλύτερες οι α’ ή οι β’. Ας κάτσει η επι-
στηµονική κοινότητα να το λύσει. Εγώ δεν είµαι γιατρός ούτε
όλοι εσείς εδώ είστε γιατροί. Είναι επιστηµονική διαφωνία. Σας
λέω, όµως. Ελεγκτικό πεδίο θα βάλουµε; Και πάλι ακούω «όχι».
Μα, µε συγχωρείτε, θα αρχίσω να σκέφτοµαι περίεργα. Εξυπη-
ρετείτε κανέναν; Με συγχωρείτε πολύ, δηλαδή. Εγώ θέλω να
αφήσετε τις αγκυλώσεις…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Έλα τώρα!
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Απαντώ: Όχι,
δεν εξυπηρετείτε. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Ευτυχώς …
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Έχετε άλλα θέ-

µατα. Είστε αγκυλωµένοι Αριστεροί. Μπορείτε να ξεκολλήσετε
τώρα, για να βοηθήσετε τον τόπο να αντιµετωπίσει τα µεγάλα
προβλήµατα και να προστατεύσουµε όλοι µαζί την υγεία του
ασθενούς, χρησιµοποιώντας, µε τη µεγαλύτερη δυνατή αποτε-
λεσµατικότητα, τα χρήµατα των φορολογουµένων; Ελάτε κοντά
στην προσπάθειά µας. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής,
των άρθρων, των τροπολογιών …

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα
τον λόγο επί προσωπικού.

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Μιλά ο Πρόεδρος και

οφείλετε να µη διακόπτετε και να καθίσετε κάτω. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Προέδρε, θέλω τον

λόγο επί προσωπικού.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΥΜΑΝΗΣ: Δεν είστε µέλος του Τµήµατος.

Δεν έχετε δικαίωµα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Κουρουµπλή,

διακόπτετε τον Πρόεδρο. Καθίστε κάτω. Και δεν είστε και µέλος
του Τµήµατος. Δεν έχετε τον λόγο. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Κηρύσσεται περαιωµένη, λοιπόν, η συζήτηση επί της αρχής,

των άρθρων, των τροπολογιών και του συνόλου του σχεδίου
νόµου του Υπουργείου Υγείας: «Γενικές διατάξεις για τη δηµι-
ουργία Συστήµατος Αµοιβών Νοσοκοµείων - Σύσταση και κατα-
στατικό της εταιρείας µε την επωνυµία «ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΣΥΣΤΗΜΑΤΟΣ
ΑΜΟΙΒΩΝ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΩΝ ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ» - Προσαρ-
µογή στο εθνικό δίκαιο της Οδηγίας 2012/39/ΕΕ της επιτροπής
της 26ης Νοεµβρίου 2012 για την τροποποίηση της Οδηγίας
2006/17/ΕΚ και λοιπές διατάξεις».

Η ψήφισή τους θα γίνει χωριστά.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της

αρχής; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το νοµο-

σχέδιο του Υπουργείου Υγείας: «Γενικές διατάξεις για τη δηµι-
ουργία Συστήµατος Αµοιβών Νοσοκοµείων - Σύσταση και
καταστατικό της εταιρείας µε την επωνυµία «ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΣΥΣΤΗ-
ΜΑΤΟΣ ΑΜΟΙΒΩΝ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΩΝ ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ» - Προ-
σαρµογή στο εθνικό δίκαιο της Οδηγίας 2012/39/ΕΕ της
επιτροπής της 26ης Νοεµβρίου 2012 για την τροποποίηση της
Οδηγίας 2006/17/ΕΚ και λοιπές διατάξεις», έγινε δεκτό επί της
αρχής κατά πλειοψηφία.

Εισερχόµεθα στην ψήφιση των άρθρων και των τροπολογιών.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο 1

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο 2

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 3 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο 3

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 4 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο 4

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 5 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο 5

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 6 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο 6

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 7, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
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ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο 7

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 8 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο 8

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 9 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο 9

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 10 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο

10 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 11 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο

11 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 12 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο

12 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 13 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Παρών.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο

13 έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό,
κατά πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 1800 και ειδικό 147, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό; 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ: Παρών.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 1800 και ειδικό 147 έγινε δεκτή, όπως τρο-
ποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά πλειοψηφία και
εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 1801 και ειδικό αριθµό 148 ως έχει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ: Κατά πλειοψηφία.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία..
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 1801 και ειδικό αριθµό 148 έγινε δεκτή ως
έχει κατά πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο
άρθρο.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 1802 και ειδικό αριθµό 149, όπως τροποποιήθηκε από τον
κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 1802 και ειδικό αριθµό 149 έγινε δεκτή,
όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά πλειοψηφία
και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο.

Για την τροπολογία µε γενικό αριθµό 1808 και ειδικό αριθµό
150 θα διεξαχθεί ονοµαστική ψηφοφορία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 1812 και ειδικό αριθµό 154 ως έχει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Παρών.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 1812 και ειδικό αριθµό 154 έγινε δεκτή ως
έχει κατά πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο
άρθρο.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 1813 και ειδικό αριθµό 155 ως έχει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Παρών.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 1813 και ειδικό αριθµό 155 έγινε δεκτή ως
έχει κατά πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο
άρθρο.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 1796 και ειδικό αριθµό 144, όπως τροποποιήθηκε από τον
κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Παρών.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ Παρών.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 1796 και ειδικό αριθµό 144 έγινε δεκτή,
όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά πλειοψηφία
και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 1797 και ειδικό αριθµό 145 ως έχει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ Παρών.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 1797 και ειδικό αριθµό 145 έγινε ως έχει
κατά πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο.

Για την τροπολογία µε γενικό αριθµό 1808 και ειδικό αριθµό
150, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, έχει υποβλη-
θεί αίτηση ονοµαστικής ψηφοφορίας Βουλευτών του ΣΥΡΙΖΑ,
της οποίας το κείµενο έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Θα αναγνώσω και
τον κατάλογο των υπογραφόντων την αίτηση της ονοµαστικής
ψηφοφορίας Βουλευτών για να διαπιστωθεί αν υπάρχει ο απαι-
τούµενος από τον Κανονισµό αριθµός για την υποβολή της.

Ο κ. Γελαλής Δηµήτριος. Παρών.
Η κ. Τριανταφύλλου Μαρία. Παρούσα.
Ο κ. Ζαχαριάς Κωνσταντίνος. Παρών.
Η κ. Διακάκη Μαρία. Παρούσα.
Ο κ. Κυριακάκης Βασίλειος. Παρών.
Ο κ. Αλεξόπουλος Απόστολος. Παρών.
Η κ. Γαϊτάνη Ιωάννα. Παρούσα.
Ο κ. Δρίτσας Θεόδωρος. Παρών.
Η κ. Γεροβασίλη Όλγα. Παρούσα.
Κύριοι συνάδελφοι, υπάρχει ο απαιτούµενος από τον Κανονι-

σµό αριθµός υπογραφόντων την αίτηση ονοµαστικής ψηφοφο-
ρίας Βουλευτών.

Συνεπώς διακόπτουµε τη συνεδρίαση για δέκα (10) λεπτά,
σύµφωνα µε τον Κανονισµό.

(ΔΙΑΚΟΠΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗ ΔΙΑΚΟΠΗ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, επαναλαµβάνεται η διακοπείσα συνεδρίαση.

Θα διεξαχθεί ονοµαστική ψηφοφορία επί της τροπολογίας µε
γενικό αριθµό 1808 και ειδικό αριθµό 150, όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υπουργό.

Οι αποδεχόµενοι την τροπολογία λέγουν «ΝΑΙ».
Οι µη αποδεχόµενοι την τροπολογία λέγουν «ΟΧΙ».
Οι αρνούµενοι ψήφο λέγουν «ΠΑΡΩΝ».
Καλούνται επί του καταλόγου ο κ. Δηµήτρης Τσουµάνης από

τη Νέα Δηµοκρατία και ο κ. Απόστολος Αλεξόπουλος από το ΣΥ-
ΡΙΖΑ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, πριν ξεκινήσει η ψηφο-

φορία, ζητώ τον λόγο. Δεν καταλαβαίνω πώς γίνεται να µην ακού-
γεται το µικρόφωνο; Γιατί το κάνετε αυτό; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Τι είναι αυτά που κά-
νετε;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ: Ακούστε µε λίγο. Σέβοµαι απολύτως τις
διαδικασίες και τους κανόνες που υπάρχουν στο Κοινοβούλιο…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Να µην ανοίξει το µι-
κρόφωνο. Να µην καταγράφονται αυτά που λέει ο κύριος συνά-
δελφος.

Παρακαλώ να αρχίσει η ανάγνωση του καταλόγου.
(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)

(ΜΕΤΑ ΚΑΙ ΤΗ ΔΕΥΤΕΡΗ ΑΝΑΓΝΩΣΗ ΤΟΥ ΚΑΤΑΛΟΓΟΥ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Υπάρχει συνάδελ-

φος, ο οποίος δεν άκουσε το όνοµά του; Κανείς. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η ψη-

φοφορία και παρακαλώ τους κυρίους ψηφολέκτες να προβούν
στην καταµέτρηση των ψήφων και την εξαγωγή του αποτελέσµα-
τος.

(ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να σας ανακοινώσω το αποτέλεσµα της
διεξαχθείσης ονοµαστικής ψηφοφορίας. 

Επί της τροπολογίας µε γενικό αριθµό 1808 και ειδικό αριθµό
150, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό. 

Ψήφισαν συνολικά 95 Βουλευτές.
Υπέρ της τροπολογίας, δηλαδή «ΝΑΙ», εψήφισαν 51 Βουλευ-

τές.
Κατά της τροπολογίας, δηλαδή «ΟΧΙ», εψήφισαν 38 Βουλευ-

τές. 
Εψήφισαν «ΠΑΡΩΝ» 6 Βουλευτές σύµφωνα µε το παρακάτω

πρωτόκολλο ονοµαστικής ψηφοφορίας.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς η τροπολο-
γία µε γενικό αριθµό 1808 και ειδικό αριθµό 150 έγινε δεκτή,
όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά πλειοψηφία. 

Εισερχόµαστε στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Το ακροτελεύτιο

άρθρο έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Υγείας: «Γενικές δια-

τάξεις για τη δηµιουργία Συστήµατος αµοιβών νοσοκοµείων - σύ-
σταση και καταστατικό της εταιρείας µε την επωνυµία «Εταιρεία
συστήµατος αµοιβών νοσοκοµείων ανώνυµη εταιρεία» - Προσαρ-
µογή στο Εθνικό Δίκαιο της Οδηγίας 2012/39/ΕΕ της επιτροπής
της 26ης Νοεµβρίου 2012 για την τροποποίηση της Οδηγίας
2006/17/ΕΚ και λοιπές διατάξεις», έγινε δεκτό επί της αρχής και
επί των άρθρων κατά πλειοψηφία.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε το σηµείο αυτό να ψηφίσουµε το
νοµοσχέδιο και στο σύνολο;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ερωτάται το Τµήµα:

Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο και στο σύνολο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Το νοµοσχέδιο έγινε

δεκτό και στο σύνολο κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Υγείας: «Γενικές δια-

τάξεις για τη δηµιουργία συστήµατος αµοιβών νοσοκοµείων - σύ-
σταση και καταστατικό της εταιρείας µε την επωνυµία «Εταιρεία
συστήµατος αµοιβών νοσοκοµείων ανώνυµη εταιρεία» - Προσαρ-
µογή στο Εθνικό Δίκαιο της Οδηγίας 2012/39/ΕΕ της επιτροπής
της 26ης Νοεµβρίου 2012 για την τροποποίηση της Οδηγίας
2006/17/ΕΚ και λοιπές διατάξεις» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία,
σε µόνη συζήτηση, επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
και έχει ως εξής: 

«Γενικές διατάξεις για τη δηµιουργία συστήµατος αµοιβών
νοσοκοµείων - σύσταση και καταστατικό της εταιρείας µε την
επωνυµία «Εταιρεία συστήµατος αµοιβών νοσοκοµείων ανώ-
νυµη εταιρεία» - Προσαρµογή στο Εθνικό Δίκαιο της Οδηγίας
2012/39/ΕΕ της επιτροπής της 26ης Νοεµβρίου 2012 για την
τροποποίηση της Οδηγίας 2006/17/ΕΚ και λοιπές διατάξεις
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ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΩΝ - ΣΥΣΤΑΣΗ ΤΗΣ
«ΕΤΑΙΡΕΙΑΣ ΣΥΣΤΗΜΑΤΟΣ ΑΜΟΙΒΩΝ

ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΩΝ (Ε.Σ.Α.Ν. Α.Ε.)»

Άρθρο πρώτο
Εισαγωγή συστήµατος αµοιβών νοσοκοµείων επί τη βάσει
ολοκληρωµένου συστήµατος κατανοµής αµοιβής ανά περι-

στατικό

1. Εισάγεται  στο χώρο της υγείας το Σύστηµα  Αµοιβών Νο-
σοκοµείων (Σ.Α.Ν.). Είναι  καθολικό σύστηµα κατανοµής αµοι-
βών, οικονοµικών πόρων µεταξύ νοσοκοµείων, δηµόσιων και
ιδιωτικών, επί τη  βάσει των ειδικών χαρακτηριστικών των υπη-
ρεσιών εισαγωγής, διάγνωσης και θεραπείας ασθενών που πα-
ρέχονται.

2. Το Σ.Α.Ν.:
α) καταλαµβάνει όλες τις ιατρικές υπηρεσίες που παρέχονται,

µε εξαίρεση αυτές που αφορούν:
αα) στην ιατρική περίθαλψη ασθενών σε ψυχιατρικά νοσοκο-

µειακά τµήµατα,
ββ) στην ιατρική περίθαλψη ασθενών σε εξωτερικά ιατρεία νο-

σοκοµείων και
γγ) στην αποκατάσταση σε εξειδικευµένα νοσοκοµειακά τµή-

µατα ή κέντρα αποκατάστασης,
β) βασίζεται στη µεθοδολογία του συστήµατος Διαγνωστικών

Οµοιογενών Οµάδων (DRG-Diagnosis Related Groups),

γ) προβλέπει ως κεντρική αρχή τον καθορισµό δίκαιης αµοιβής
για όλες τις ιατρικές υπηρεσίες που παρέχονται, ανά περιστατικό
ασθενούς και

δ) συνιστά ένα εθνικής εµβέλειας καθολικό σύστηµα καθορι-
σµού αµοιβών επί τη βάσει διαγνωστικά οµοιογενών οµαδοποι-
ήσεων των υπηρεσιών ανά περιστατικό, καθώς και συνυπολο-
γισµού δαπανών κάθε είδους, στις οποίες συµπεριλαµβάνεται,
κατά το στάδιο της πλήρους θέσεώς του σε εφαρµογή, όπως
αυτό ορίζεται στο δεύτερο εδάφιο της τρίτης παραγράφου του
παρόντος άρθρου, και η µισθοδοσία των ιατρών.

3. Το Σ.Α.Ν. τίθεται σε δοκιµαστική εφαρµογή  την 1η Ιουνίου
2015, σε συγκεκριµένα  νοσοκοµεία που θα επιλεχθούν  για το
σκοπό αυτόν και από  την 1η Ιανουαρίου 2016 έως την 31η  Δε-
κεµβρίου 2016, σε όλα τα δηµόσια νοσοκοµεία και τις ιδιωτικές
κλινικές. Ως ηµεροµηνία καθολικής εφαρµογής του Σ.Α.Ν. ορί-
ζεται η 1η Ιανουαρίου 2017.

Από την 1η Ιουνίου 2015 έως και την 1η Ιανουαρίου 2017 εξα-
κολουθούν να ισχύουν παράλληλα µε το Σ.Α.Ν. οι κοινές υπουρ-
γικές αποφάσεις των Υπουργών Οικονοµικών, Εργασίας, Κοινω-
νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας και Υγείας που έχουν εκδοθεί για
τον καθορισµό των Κλειστών Ενοποιηµένων Νοσηλίων (ΚΕΝ).

Από τη θέση του σε πλήρη εφαρµογή, την 1η Ιανουαρίου 2017,
το Σ.Α.Ν. αντικαθιστά κάθε άλλο σύστηµα αποτίµησης αξίας νο-
σοκοµειακών υπηρεσιών ή κατανοµής αµοιβών νοσοκοµείων,
που προέρχονται από τους πόρους των ασφαλιστικών οργανι-
σµών και από τον Κρατικό Προϋπολογισµό.

Με κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών, Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας και Υγείας καθορίζονται τα
νοσοκοµεία στα οποία θα τεθεί σε δοκιµαστική εφαρµογή το
Σ.Α.Ν. από την 1η Ιουνίου 2015 έως την 31η Δεκεµβρίου 2015,
καθώς και κάθε άλλο σχετικό θέµα µε τη διαδικασία καταβολής
των αµοιβών στα νοσοκοµεία αυτά. Με κοινή απόφαση των ανω-
τέρω Υπουργών καθορίζονται κάθε φορά τα νοσοκοµεία που εν-
τάσσονται στο Σ.Α.Ν.. Επίσης, µε κοινή απόφαση των ανωτέρω
Υπουργών µπορεί να παρατείνεται η ηµεροµηνία της καθολικής
εφαρµογής του Σ.Α.Ν., σε περίπτωση πρόσκαιρης αδυναµίας ει-
σαγωγής του, λόγω της ανεπαρκούς επιµόρφωσης του προσω-
πικού των νοσοκοµείων, της ανάγκης πρόσθετου χρόνου επε-
ξεργασίας των δεδοµένων, της πρόσκαιρης αδυναµίας ένταξης
στο Σ.Α.Ν. ορισµένου τύπου ασθενειών και θεραπευτικών µεθό-
δων, των τυχόν καθυστερήσεων στη διαµόρφωση του ενιαίου
συντελεστή βαρύτητας ανά Διαγνωστικά Οµοιογενή Οµάδα ή
άλλων τεχνικών προβληµάτων.

4. Σε περιπτώσεις  αµοιβών ιατρικών υπηρεσιών νοσοκοµείων
ως προς τις οποίες συντρέχουν  ειδικά χαρακτηριστικά, όπως ει-
δικά  γεωγραφικά κριτήρια, παρατεταµένο  ωράριο λειτουργίας
προσωπικού λόγω της αποµακρυσµένης γεωγραφικής θέσης
τους και οι οποίες δεν χρηµατοδοτούνται επαρκώς από το
Σ.Α.Ν., µπορεί να καθιερώνονται µε κοινή απόφαση των συναρ-
µόδιων Υπουργών της προηγουµένης παραγράφου, πρόσθετες
οικονοµικές ενισχύσεις και αµοιβές.

5. Με σκοπό  τη δηµιουργία, την ανάπτυξη και  τη διαρκή επι-
καιροποίηση του  Σ.Α.Ν. συστήνεται µε το έκτο  άρθρο του πα-
ρόντος νοµικό  πρόσωπο µε τη µορφή ανώνυµης  εταιρείας µη
κερδοσκοπικού χαρακτήρα  µε την επωνυµία «Εταιρεία  Συστή-
µατος Αµοιβών Νοσοκοµείων Ανώνυµη Εταιρεία» και διακριτικό
τίτλο «Ε.Σ.Α.Ν. Α.Ε.».

6. Για την  έκδοση του ισχύοντος Οδηγού  για την Ελληνική
Ονοµατολογία  και την Κωδικοποίηση των Ιατρικών  Πράξεων,
καθώς και για τη διαµόρφωση  του Καταλόγου Κωδικών - Διεθνής
Ταξινόµηση Ασθενειών (ICD - International Classification of Dise-
ase), η Ε.Σ.Α.Ν. Α.Ε. προτείνει εντός προθεσµίας εξήντα (60) ηµε-
ρών από τη δηµοσίευση του παρόντος προς το Κεντρικό
Συµβούλιο Υγείας (ΚΕ.Σ.Υ.) την ενδεδειγµένη Κωδικοποίηση Ια-
τρικών Πράξεων και τον Κατάλογο Κωδικών ICD, ώστε να εξα-
σφαλίζεται η συµβατότητά της µε τη δηµιουργία του Σ.Α.Ν. επί
τη βάσει των αρχών των DRG συστηµάτων. Το ΚΕ.Σ.Υ. υποχρε-
ούται εντός προθεσµίας τριάντα (30) ηµερών από την υποβολή
της πρότασης της Ε.Σ.Α.Ν. να γνωµοδοτήσει προς τον Υπουργό
Υγείας. Με απόφαση του Υπουργού Υγείας, εντός προθεσµίας
εξήντα (60) ηµερών από την υποβολή στο ΚΕ.Σ.Υ. της πρότασης
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της Ε.Σ.Α.Ν. Α.Ε., ορίζεται η Κωδικοποίηση Ιατρικών Πράξεων
και ο Κατάλογος Κωδικών ICD, που θα επιλεγούν.

7. Για την  αποτελεσµατικότερη και ταχύτερη επίτευξη του
έργου της Ε.Σ.Α.Ν. Α.Ε., µέχρι την ολοκλήρωση της πρώτης εται-
ρικής της χρήσης, το Εποπτικό Συµβούλιό της υποβάλει πρόταση
προς την πλέον αντιπροσωπευτική οργάνωση των ιδιωτικών κλι-
νικών για τη συµµετοχή της στα διοικητικά όργανα της εταιρείας
και στο µετοχικό της κεφάλαιο.

Άρθρο δεύτερο
Αποστολή στοιχείων διοικητικού και ιατρικού φακέλου

ασθενών από τα δηµόσια νοσοκοµεία και
τις ιδιωτικές κλινικές

Για τη δηµιουργία και τη διαρκή ανάπτυξη του Σ.Α.Ν., όλα τα
δηµόσια νοσοκοµεία και οι ιδιωτικές κλινικές της χώρας αποστέλ-
λουν στην Ε.Σ.Α.Ν. Α.Ε., σε ηλεκτρονική µορφή, αρχείο µε τα
στοιχεία των ασθενών και τα ιατρικά και διοικητικά δεδοµένα από
το φάκελο νοσηλείας τους, όπως δεδοµένα εισαγωγής, αιτία ει-
σαγωγής, εξιτήριο και τα γενικά δεδοµένα. Τα Αρχεία Νοσηλείας
περιέχουν όλα τα αναγκαία στοιχεία ταυτοποίησης, όπως
A.M.Κ.Α. και Α.Φ.Μ.. Για την τήρηση του αρχείου αυτού και την
επεξεργασία των δεδοµένων εφαρµόζονται οι διατάξεις του ν.
2472/1997, όπως ισχύουν. Παρέχεται, επίσης, νόµιµο δικαίωµα
πρόσβασης της Ε.Σ.Α.Ν. Α.Ε. στα πληροφοριακά δεδοµένα του
Εθνικού Οργανισµού Φαρµάκων, καθώς και στο πληροφοριακό
Σύστηµα Συλλογής Δεδοµένων ανά ιατρική µονάδα (ESYNET)
και στο πρόγραµµα «Xάρτης Yγείας» προς επαλήθευση των πο-
σοτικών και ποιοτικών δεδοµένων κοστολόγησης, ανά περιστα-
τικό ασθενούς, που αποστέλλονται. Με απόφαση του Υπουργού
Υγείας εξειδικεύονται τα επιµέρους στοιχεία που δικαιούται να
λαµβάνει από τους ως άνω φορείς η Ε.Σ.Α.Ν. Α.Ε., ο τρόπος κω-
δικοποίησης και διασφάλισης της µυστικότητάς τους, ο τρόπος
επεξεργασίας, ο χρόνος διατήρησης και οι υπεύθυνοι επεξεργα-
σίας.

Με απόφαση  του Υπουργού Υγείας, µετά από  γνώµη του
Εποπτικού Συµβουλίου  της Ε.Σ.Α.Ν. Α.Ε., που εκδίδεται  το αρ-
γότερο µέχρι την 1η Νοεµβρίου 2014, εξειδικεύονται οι υποχρε-
ώσεις των νοσοκοµείων, αναφορικά µε την αποστολή των
ιατρικών στοιχείων, καθώς και στοιχείων από το διοικητικό και
τον ιατρικό φάκελο του ασθενούς, το περιεχόµενο των αρχείων
ανά ασθενή που αποστέλλονται υποχρεωτικά, την ηλεκτρονική
φόρµα καταγραφής των δεδοµένων από τα νοσοκοµεία, τη χρο-
νική συχνότητα αποστολής των δεδοµένων, το χρόνο διατήρη-
σης, τα αναγκαία στοιχεία ταυτοποίησης ασθενών και τη
µεθοδολογία διαφύλαξης της µυστικότητας, τη διαβάθµιση και
την ασφαλή ηλεκτρονική µετάδοση των αρχείων, καθώς και κάθε
άλλο σχετικό τεχνικό και πληροφοριακό θέµα για την υλοποίηση
του παρόντος.

Με την ίδια ως άνω απόφαση του Υπουργού Υγείας καθορί-
ζονται: το είδος, το εύρος, η κλιµάκωση των κυρώσεων, που θα
επιβάλλονται σε βάρος των διοικητών των νοσοκοµείων για κάθε
παράβαση των υποχρεώσεων που ορίζονται στο παρόν άρθρο,
καθώς και η διαδικασία επιβολής των κυρώσεων. Το ύψος της
χρηµατικής ποινής δεν µπορεί να ξεπερνά τις µηνιαίες αποδοχές
των διοικητών των νοσοκοµείων και σε περίπτωση υπότροπης
άρνησής τους προς συµµόρφωση, µπορεί να οριστεί ως πειθαρ-
χική ποινή η προσωρινή ή οριστική παύση από τα καθήκοντά
τους.

Άρθρο τρίτο
Αποστολή αρχείων κόστους νοσηλείας ασθενών

από τα δηµόσια νοσοκοµεία

Εκτός από την υποχρέωση του δεύτερου άρθρου του παρόν-
τος, τα δηµόσια νοσοκοµεία έχουν την υποχρέωση να αποστέλ-
λουν τα στοιχεία κόστους νοσηλείας ανά περιστατικό ασθενούς.
Με την απόφαση του Υπουργού Υγείας, του δεύτερου άρθρου
του παρόντος, µετά από γνώµη του Εποπτικού Συµβουλίου της
Ε.Σ.Α.Ν. Α.Ε., εξειδικεύεται το περιεχόµενο της ως άνω υποχρέ-
ωσης των δηµοσίων νοσοκοµείων, το περιεχόµενο και η µορφή

των στοιχείων κόστους ανά ασθενή, ο ηλεκτρονικός τύπος κατα-
γραφής των δεδοµένων από τα νοσοκοµεία, η περιοδικότητα
αποστολής των δεδοµένων, τα αναγκαία στοιχεία ταυτοποίησης
των ασθενών, η διαβάθµιση και η ασφαλής ηλεκτρονική µετά-
δοση των αρχείων, καθώς και κάθε άλλο σχετικό τεχνικό και πλη-
ροφοριακό θέµα για την υλοποίηση του παρόντος. Οι κυρώσεις
του δεύτερου άρθρου επιβάλλονται και σε περίπτωση που δεν
τηρείται από τα νοσοκοµεία η υποχρέωσή τους για την αποστολή
των αρχείων κόστους νοσηλείας ασθενών.

Άρθρο τέταρτο
Αποστολή αρχείων κόστους νοσηλείας ασθενών

από ιδιωτικές κλινικές

Η Ε.Σ.Α.Ν. Α.Ε. µεριµνά για τη συλλογή των αντίστοιχων Αρ-
χείων Κόστους Νοσoκοµειακών Υπηρεσιών από ιδιωτικές κλινι-
κές. Προς το σκοπό αυτόν προβαίνει στην αναλυτική ενηµέρωση
των διοικήσεων των ιδιωτικών κλινικών ως προς τα οφέλη της δη-
µιουργίας του Σ.Α.Ν. και συνάπτει διµερείς ή πολυµερείς συµ-
φωνίες συµµετοχής τους στην ανάπτυξή του, όπως συµφωνίες
συµµετοχής στη διαδικασία της διαβούλευσης και εθελοντικής
αποστολής των Αρχείων Κόστους Νοσηλείας ασθενών τους. Στις
συµφωνίες αυτές προσδιορίζεται από την Ε.Σ.Α.Ν. Α.Ε. το πλαί-
σιο και ο βαθµός συνεργασίας µε τις ιδιωτικές κλινικές, όπως
αυτά αποφασίζονται από το Εποπτικό Συµβούλιό της.

Άρθρο πέµπτο
Αποστολή αρχείων ασθενών από τον Εθνικό

Οργανισµό Παροχής Υπηρεσιών Υγείας (ΕΟΠΥΥ)
και τα υπόλοιπα ασφαλιστικά ταµεία

Ο ΕΟΠΥΥ, καθώς και κάθε άλλο δηµόσιο ταµείο, υπόχρεο στην
καταβολή αµοιβής νοσοκοµειακών υπηρεσιών για λογαριασµό
των ασφαλισµένων του, υποχρεούται να αποστέλλει σε τακτική
βάση στην Ε.Σ.Α.Ν. Α.Ε. µέσω ηλεκτρονικής µετάδοσης, όλα τα
ιατρικά και διοικητικά αρχεία νοσηλείας και κόστους θεραπείας,
του συνόλου ασφαλισµένων του, όπως αυτά απεικονίζονται στα
αποσταλµένα τιµολόγια. Η Ε.Σ.Α.Ν. Α.Ε. έχει δικαίωµα πρόσβα-
σης στα πληροφοριακά δεδοµένα της Η.ΔΙ.Κ.Α. για τη λήψη των
ανωτέρω αρχείων. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Υγείας και
Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας καθορίζονται οι
όροι και προϋποθέσεις πρόσβασης, ο τρόπος µετάδοσης και το
περιεχόµενο των δεδοµένων. Η υποχρέωση αποστολής των αρ-
χείων από τον ΕΟΠΥΥ και τα ανωτέρω ταµεία καταλαµβάνει
όλους τους ασφαλισµένους τους που εισήχθησαν σε ελληνικά
δηµόσια νοσοκοµεία και ιδιωτικές κλινικές. Ο ηλεκτρονικός τρό-
πος µετάδοσης των αρχείων, το ελάχιστο αναγκαίο περιεχόµενό
τους και η περιοδικότητα της µετάδοσης ορίζονται µε κοινή από-
φαση των Υπουργών Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρό-
νοιας και Υγείας, που θα εκδοθεί το αργότερο µέχρι την 1η
Νοεµβρίου 2014.

Με την ίδια κοινή υπουργική απόφαση καθορίζονται: το είδος,
το εύρος, η κλιµάκωση των κυρώσεων, που θα επιβάλλονται σε
βάρος των νοµίµων εκπροσώπων του   ΕΟΠΥΥ και των άλλων
ασφαλιστικών ταµείων για κάθε παράβαση των υποχρεώσεών
τους, όπως αυτές ορίζονται στο παρόν άρθρο, καθώς και η δια-
δικασία επιβολής των κυρώσεων. Το ύψος της χρηµατικής ποινής
δεν µπορεί να ξεπερνά τις µηνιαίες αποδοχές των νοµίµων εκ-
προσώπων του ΕΟΠΥΥ και σε περίπτωση υπότροπης άρνησής
τους προς συµµόρφωση µπορεί να οριστεί ως πειθαρχική ποινή
η προσωρινή ή οριστική παύση από τα καθήκοντά τους.

Άρθρο έκτο
Σύσταση - Μορφή Ε.Σ.Α.Ν. Α.Ε.

1. Συνιστάται  ανώνυµη εταιρεία µη κερδοσκοπικού  χαρα-
κτήρα µε την επωνυµία  «ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΣΥΣΤΗΜΑΤΟΣ ΑΜΟΙΒΩΝ
ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΩΝ ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ»  και το διακριτικό τίτλο
«Ε.Σ.Α.Ν Α.Ε.».

2. Η «ΕΤΑΙΡΕΙΑ  ΣΥΣΤΗΜΑΤΟΣ ΑΜΟΙΒΩΝ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΩΝ
ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ» (στο εξής «Εταιρεία») λειτουργεί χάριν του
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δηµοσίου  συµφέροντος κατά τις διατάξεις  του ιδιωτικού δι-
καίου, διέπεται  από τις διατάξεις του παρόντος  νόµου και των
κατ’ εξουσιοδότηση αυτού εκδιδόµενων κανονιστικών και διοικη-
τικών πράξεων και υπάγεται στις διατάξεις του ν. 3429/2005
(Α’314), όπως αυτός έχει τροποποιηθεί και ισχύει και συµπληρω-
µατικά στις διατάξεις του κ.ν. 2190/1920, εφόσον δεν αντίκεινται
στις διατάξεις του παρόντος νόµου και του      ν. 3429/2005.

3. Η εποπτεία  και ο έλεγχος της Εταιρείας  ασκούνται από τον
Υπουργό  Υγείας.

4. Από τη  δηµοσίευση του παρόντος νόµου, η Εταιρεία ανα-
λαµβάνει το  έργο της δηµιουργίας, διαχείρισης  και επικαιρο-
ποίησης, σε σταθερή  ετήσια βάση, του Συστήµατος Αµοιβών
Νοσοκοµείων, όπως αυτό καθορίζεται στο πρώτο άρθρο του πα-
ρόντος νόµου. Με απόφαση του Υπουργού Υγείας, υπάγονται
στη διοικητική και τεχνική εποπτεία και τον έλεγχο της Εταιρείας
συναφή έργα που τελούν υπό την εποπτεία του Υπουργού
Υγείας.

Άρθρο έβδοµο
Mετοχικό κεφάλαιο

1. Το µετοχικό  κεφάλαιο της Εταιρείας ανέρχεται  σε ένα εκα-
τοµµύριο (1.000.000) ευρώ και καλύπτεται ολόκληρο από  το Ελ-
ληνικό Δηµόσιο, το οποίο  για την άσκηση των µετοχικών  του
δικαιωµάτων εκπροσωπείται  από τον Υπουργό Υγείας. Οι µετο-
χές της Εταιρείας είναι προσωπικές και µεταβιβαστές µε τους
περιορισµούς των κατωτέρω παραγράφων. Η µεταβίβαση των
µετοχών από το Ελληνικό Δηµόσιο απαλλάσσεται από κάθε εί-
δους φόρους, τέλη ή εισφορές υπέρ τρίτων.

2. Το Ελληνικό  Δηµόσιο µπορεί να µεταβιβάσει µετοχές µόνο
προς αντιπροσωπευτικές ενώσεις ιδιωτικών κλινικών και ενώσεις
ασφαλιστικών εταιρειών σε ποσοστό που ουδέποτε θα υπερβαί-
νει το ποσοστό του είκοσι τοις εκατό (20%) του συνόλου των µε-
τοχών.

3. Το Ελληνικό  Δηµόσιο µπορεί να µεταβιβάσει µετοχές σε φο-
ρείς του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα (δηµόσια νοσοκοµεία, ασφα-
λιστικά ταµεία, οργανισµούς και ιατρικούς συλλόγους) σε
ποσοστό που ουδέποτε θα υπερβαίνει το ποσοστό του είκοσι
εννέα τοις εκατό (29%) του συνόλου των µετοχών.

4. Σε περίπτωση  αύξησης του µετοχικού κεφαλαίου το Ελλη-
νικό Δηµόσιο θα συµµετέχει σε αυτή ώστε το ποσοστό του να
µηv µειώνεται κάτω του πενήντα ένα τοις εκατό (51%). Με κοινή
απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών και Υγείας θα καθορίζον-
ται οι όροι και οι προϋποθέσεις κάθε µελλοντικής αύξησης του
µετοχικού κεφαλαίου.

5. Οι µετοχές  που µε οποιονδήποτε τρόπο  κτώνται, σύµφωνα
µε τις παραγράφους 2 και 3 του παρόντος άρθρου δεν  µπορούν
να µεταβιβαστούν περαιτέρω  παρά µόνο προς το Ελληνικό  Δη-
µόσιο.

6. Προκειµένου  να καταστεί δυνατή η συµµετοχή  των ιδιωτι-
κών κλινικών στο µετοχικό κεφάλαιο δύνανται να συγκροτήσουν
αντιπροσωπευτικές οµοιοεπαγγελµατικές ενώσεις µη κερδοσκο-
πικού χαρακτήρα για την προάσπιση των συµφερόντων τους
µέχρι την 1η Ιουνίου 2015. Το Εποπτικό Συµβούλιο της Ε.Σ.Α.Ν.
Α.Ε. ελέγχει την αντιπροσωπευτικότητα των ενώσεων αυτών και
εισηγείται στον Υπουργό Υγείας, ως προς την καταλληλότητά
τους για τη συµµετοχή στο µετοχικό κεφάλαιο της Ε.Σ.Α.Ν. Α.Ε.,
καθώς και το ενδεδειγµένο ποσοστό συµµετοχής για τη διασφά-
λιση της αναλογικής και ισότιµης εκπροσώπησής τους.

Άρθρο όγδοο
Πόροι

1. Οι πόροι  της Εταιρείας είναι:
α) Τα έσοδα από τις αµοιβές των υπηρεσιών που η Εταιρεία

παρέχει στον ΕΟΠΥΥ και στους λοιπούς ασφαλιστικούς οργανι-
σµούς για τη λειτουργία και την επικαιροποίηση του Σ.Α.Ν., σε
ετήσια βάση, σύµφωνα µε τις παραµέτρους για την κατανοµή
των αµοιβών που ανανεώνονται κάθε φορά. Υπόχρεοι στην κα-
ταβολή της ανωτέρω αµοιβής είναι, σε κάθε περίπτωση από την
1η Ιουνίου 2015, ο ΕΟΠΥΥ και οι ασφαλιστικοί οργανισµοί, για

την κατανοµή των αµοιβών που οφείλουν για νοσοκοµειακές υπη-
ρεσίες που παρασχέθηκαν προς τους ασφαλισµένους τους και
το Ελληνικό Δηµόσιο, µε την επιβάρυνση του Κοινωνικού Προ-
ϋπολογισµού, για την καταβολή των αµοιβών που αναλογούν σε
νοσοκοµειακές υπηρεσίες που παρασχέθηκαν σε ανασφάλι-
στους.

Με απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών, Εργασίας, Κοινωνι-
κής Ασφάλισης και Πρόνοιας και Υγείας που εκδίδεται εντός έξι
(6) µηνών από τη δηµοσίευση του παρόντος νόµου ορίζονται το
ύψος της αµοιβής που πρέπει να καταβάλλουν κάθε έτος οι υπό-
χρεοι, ο τρόπος και ο χρόνος καταβολής της, καθώς και οι κυ-
ρώσεις που θα επιβάλλονται σε περίπτωση καθυστέρησης ή µη
τήρησης της υποχρέωσης καταβολής.

β) Τα έσοδα από τις αµοιβές των υπηρεσιών που η Εταιρεία
παρέχει, στα δηµόσια νοσοκοµεία, στις ιδιωτικές κλινικές, στον
ΕΟΠΠΥ και τους άλλους ασφαλιστικούς οργανισµούς, για τη
στατιστική επεξεργασία των δεδοµένων που αποστέλλονται από
τους φορείς αυτούς, βάσει µεταξύ τους σύµβασης µε απευθείας
ανάθεση, χωρίς δηµοσίευση προκήρυξης διαγωνισµού, λόγω της
ιδιότυπης τεχνικής µοναδικότητας των παρεχόµενων υπηρεσιών.
Με απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών, Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πρόνοιας και Υγείας ορίζεται το περιεχόµενο των
συµβάσεων αυτών, το έργο που παρέχεται και η αµοιβή της Εται-
ρείας.

γ) Τα έσοδα  από τη συµµετοχή της Εταιρείας στην υλοποίηση
έργων που συγχρηµατοδοτούνται από την Ευρωπαϊκή Ένωση.

δ) Οι δωρεές, κληρονοµιές και κληροδοσίες  προς την Εται-
ρεία.

ε) Τα έσοδα  από τη διαχείριση των διαθεσίµων  της.
στ) Τα έσοδα  από την εκµίσθωση, την εκµετάλλευση  και την

εν γένει διαχείριση των περιουσιακών στοιχείων της  και
ζ) τα έσοδα  από κάθε άλλη νόµιµη αιτία.
2. Για τη  χρηµατοδότηση του έργου και  γενικά των σκοπών

της, η Εταιρεία  µπορεί να συνάπτει και να  λαµβάνει δάνεια από
ηµεδαπές  ή αλλοδαπές τράπεζες ή πιστωτικούς οργανισµούς ή
από οποιονδήποτε τρίτο, σύµφωνα πάντοτε µε τις διατάξεις της
παρ. 3 του άρθρου 10 του ν. 3429/ 2005.

3. Το συνολικό  ύψος των εσόδων της Εταιρείας, όπως και
κάθε άλλη αναγκαία  λεπτοµέρεια ρυθµίζονται µε τη  σύνταξη και
έγκριση του ετήσιου οικονοµικού προϋπολογισµού της για το
επόµενο έτος και την ετήσια έκθεση τεκµηρίωσης των οικονοµι-
κών µεγεθών της κατά την περίπτωση α’ της παρ. 2 του άρθρου
7 του ν. 3429/2005.

Μετά την  έγκριση του προϋπολογισµού εκδίδεται  απόφαση
του Υπουργού Υγείας  για την κατανοµή των εσόδων της Εται-
ρείας στους φορείς που εξυπηρετεί.

Άρθρο ένατο
Ατέλειες

Η Εταιρεία απολαµβάνει όλων των διοικητικών, οικονοµικών
και δικαστικών ατελειών, καθώς και όλων των δικονοµικών προ-
νοµίων του Δηµοσίου.

ΜΕΡΟΣ Β’

Άρθρο δέκατο
Καταστατικό της Εταιρείας

Το Καταστατικό της Εταιρείας έχει ως εξής:

«ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΠΡΩΤΟ
ΣΥΣΤΑΣΗ - ΕΠΩΝΥΜΙΑ - ΕΔΡΑ - ΣΚΟΠΟΣ -

ΔΙΑΡΚΕΙΑ

Άρθρο 1
Επωνυµία

Η εταιρεία  φέρει την επωνυµία «ΕΤΑΙΡΕΙΑ  ΣΥΣΤΗΜΑΤΟΣ
ΑΜΟΙΒΩΝ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΩΝ  ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ» και το διακρι-
τικό τίτλο «Ε.Σ.Α.Ν. Α.Ε.». Για τις σχέσεις της Εταιρείας µε την
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αλλοδαπή θα χρησιµοποιείται η επωνυµία «Diagnosis Related
Groups Societé Anonyme» και ο διακριτικός τίτλος «GREEK
D.R.G. INSTITUTΕ S.A.».

Άρθρο 2
Έδρα

Έδρα της  Εταιρείας ορίζεται ο Δήµος  Αθηναίων. Με από-
φαση της Γενικής Συνέλευσης της Εταιρείας η έδρα της µπορεί
να µεταφέρεται.

Άρθρο 3
Σκοπός

1. Σκοπός της  Εταιρείας, η οποία λειτουργεί  χάριν του δηµο-
σίου συµφέροντος, είναι:

α) Η εισαγωγή, µελέτη, ανάπτυξη και κοστολόγηση επί τη
βάσει ενός διεθνώς αναγνωρισµένου συστήµατος κατανοµής
αµοιβών (DRG) Διαγνωστικά Οµοιογενών Οµάδων, η λειτουργία,
η εκµετάλλευση, η διοίκηση, η διαχείριση και η συντήρηση ενός
Συστήµατος Αµοιβών Νοσοκοµείων για την κατανοµή όλων των
πόρων των νοσοκοµειακών δοµών στο ελληνικό κράτος.

β) Η ηλεκτρονική συγκέντρωση όλων των οικονοµικών και ια-
τρικών στοιχείων και των στοιχείων από το διοικητικό φάκελο των
ασθενών που νοσηλεύονται στις εγχώριες νοσοκοµειακές δοµές.

γ) Η συνεργασία και η διασύνδεση µε αντίστοιχους διεθνείς
φορείς.

δ) Η θέση σε λειτουργία και η διαρκής επικαιροποίηση του Συ-
στήµατος Αµοιβών Νοσοκοµείων, επί τη βάσει των διεθνώς ανα-
γνωρισµένων αρχών του συστήµατος DRG.

ε) Η ενοποίηση και η διαχείριση του συνόλου της πληροφορίας
στο χώρο της νοσοκοµειακής δαπάνης στην Ελλάδα.

στ) Η παροχή συµβουλών και η υποβολή εισηγήσεων προς τον
Υπουργό Υγείας και όλους τους συναρµόδιους φορείς για τα ως
άνω θέµατα.

ζ) Η παροχή προς κάθε υπηρεσία του Κράτους και της Ευρω-
παϊκής Ένωσης των σχετικών στατιστικών στοιχείων και των συ-
ναφών πληροφοριών και αξιολογήσεων για τη λειτουργία του
Σ.Α.Ν..

η) Η συγκέντρωση του συνόλου των πληροφοριών και µετά
από κατάλληλη επεξεργασία η διαµόρφωση της πρότασής της
προς τον Υπουργό Υγείας σχετικά µε το Σ.Α.Ν. που ισχύει κάθε
έτος.

2. Για την  επίτευξη των σκοπών της η Εταιρεία:
α) Εξασφαλίζει τη χρήση της άδειας λειτουργίας ενός διεθνώς

αναγνωρισµένου συστήµατος DRG κατάλληλου για τη µελέτη,
την ανάπτυξη, τη λειτουργία, την εκµετάλλευση, τη διαχείριση
και τη συντήρηση του Συστήµατος Αµοιβής Νοσοκοµείων, σύµ-
φωνα µε τα παραπάνω.

β) Παρέχει στους φορείς προς χρήση σχετικές συµβατές ηλε-
κτρονικές εφαρµογές έναντι αµοιβής.

γ) Αναθέτει σε τρίτους έργα για τη λειτουργία και την υποστή-
ριξη των δραστηριοτήτων της.

δ) Συνεργάζεται µε φορείς και ιδίως µε πανεπιστηµιακά ιδρύ-
µατα, κέντρα καινοτοµίας, ενώσεις ασθενών για την υποστήριξη
των δραστηριοτήτων της. Διοργανώνει και συµµετέχει σε συνέ-
δρια και σεµινάρια, διεξάγει ενηµερωτικά και εκπαιδευτικά προ-
γράµµατα και εκδίδει το κατάλληλο πληροφοριακό υλικό για την
υποστήριξη των δραστηριοτήτων της.

ε) Υλοποιεί ή συµµετέχει στην υλοποίηση ευρωπαϊκών προ-
γραµµάτων, των οποίων µπορεί να καθίσταται τελικός δικαιού-
χος.

στ) Προσλαµβάνει προσωπικό σύµφωνα µε τα αναφερόµενα
εν συνεχεία στο άρθρο 28 του παρόντος Καταστατικού.

Άρθρο 4
Διάρκεια

Η διάρκεια  της Εταιρείας ορίζεται σε  πενήντα (50) έτη από
τη σύστασή  της. Με απόφαση της Γενικής  Συνέλευσης η διάρ-
κεια της  Εταιρείας µπορεί να παραταθεί.

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΔΕΥΤΕΡΟ
ΜΕΤΟΧΙΚΟ ΚΕΦΑΛΑΙΟ - ΜΕΤΟΧΕΣ

Άρθρο 5
Μετοχικό κεφάλαιο - Μετοχές

1. Το µετοχικό  κεφάλαιο της Εταιρείας ορίζεται  στο ποσό του
ενός εκατοµµυρίου (1.000.000) ευρώ και διαιρείται σε  είκοσι χι-
λιάδες (20.000) ονοµαστικές, επιδεκτικές µεταβίβασης µετοχές,
σύµφωνα µε τους όρους του  έβδοµου άρθρου του νόµου µε
τίτλο «Γενικές διατάξεις για τη δηµιουργία συστήµατος αµοιβών
νοσοκοµείων - σύσταση και καταστατικό της εταιρείας µε την
επωνυµία «Εταιρεία συστήµατος αµοιβών νοσοκοµείων ανώνυµη
εταιρεία» - Προσαρµογή στο Εθνικό Δίκαιο της Οδηγίας 2012/
39/ΕΕ της επιτροπής της 26ης Νοεµβρίου 2012 για την τροπο-
ποίηση της Οδηγίας 2006/17/ΕΚ», ονοµαστικής αξίας πενήντα
(50) ευρώ η καθεµία. Το σύνολο των µετοχών περιέρχεται στο
Ελληνικό Δηµόσιο, το οποίο για την άσκηση των µετοχικών του
δικαιωµάτων εκπροσωπείται από τον Υπουργό Υγείας.

2. Το Μετοχικό κεφάλαιο αποτελείται από εφάπαξ εισφορά σε
µετρητά σε βάρος πιστώσεων του προϋπολογισµού του Υπουρ-
γείου Υγείας (ΚΑΕ 7313), η οποία καταβάλλεται εντός τριών (3)
µηνών από τη δηµοσίευση του παρόντος.

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΡΙΤΟ
ΓΕΝΙΚΗ ΣΥΝΕΛΕΥΣΗ

Άρθρο 6
Aρµοδιότητες της Γενικής Συνέλευσης

1. Η Γενική  Συνέλευση της Εταιρείας είναι  το ανώτατο όργανο
αυτής και  δικαιούται να αποφασίζει για  κάθε υπόθεση που
αφορά στην  Εταιρεία, εκτός από εκείνες που  εµπίπτουν στην
αρµοδιότητα άλλων  οργάνων της, σύµφωνα µε τις  διατάξεις
του παρόντος Καταστατικού.

2. Ειδικότερα  η Γενική Συνέλευση αποφασίζει, τηρώντας τις
διατάξεις του  ν. 3429/2005 και συµπληρωµατικά του  κ.ν. 2190/
1920 για τα ακόλουθα:

α) την τροποποίηση του Καταστατικού, εκτός από την τροπο-
ποίηση του σκοπού, τη λύση της Εταιρείας, τη σύντµηση της
διάρκειας της Εταιρείας και τις διατάξεις του Εποπτικού Συµβου-
λίου, για την τροποποίηση των οποίων απαιτείται νοµοθετική
ρύθµιση,

β) την αύξηση ή τη µείωση του µετοχικού κεφαλαίου,
γ) την εκλογή των τακτικών ελεγκτών και των αναπληρωτών

τους,
δ) την απαλλαγή των µελών του Διοικητικού Συµβουλίου και

των ελεγκτών από την ευθύνη της διαχείρισης,
ε) την έγκριση των ετήσιων οικονοµικών καταστάσεων της

Εταιρείας,
στ) τη συγχώνευση της Εταιρείας, την παράταση της διάρ-

κειάς της, τη διάσπαση, µετατροπή ή αναβίωσή της πριν από τη
λήξη της διάρκειάς της,

ζ) το διορισµό εκκαθαριστών,
η) τον ορισµό τουλάχιστον ενός εσωτερικού ελεγκτή σύµφωνα

µε την παρ. 4 του άρθρου 4 του ν. 3429/ 2005,
θ) την έγερση αγωγών κατά των µελών του Διοικητικού Συµ-

βουλίου και των Ελεγκτών σε περίπτωση παραβάσεως των κα-
θηκόντων τους,

ι) κάθε άλλο ζήτηµα που φέρεται στη Γενική Συνέλευση από
το Διοικητικό Συµβούλιο ή από τους µετόχους.

Άρθρο 7
Σύγκληση και πρακτικά της Γενικής Συνέλευσης

1. Η Γενική  Συνέλευση συνέρχεται, ύστερα από πρόσκληση
του Προέδρου του Διοικητικού Συµβουλίου στην έδρα της Εται-
ρείας, τουλάχιστον µία φορά, κατά τη διάρκεια κάθε εταιρικής
χρήσης και µέσα σε έξι (6) µήνες από τη λήξη της χρήσης αυτής.
Χρέη γραµµατέα ασκεί ο Γραµµατέας του Διοικητικού Συµβου-
λίου της Εταιρείας. Κατά τα λοιπά για τη σύγκληση, τη συγκρό-
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τηση και τη λήψη αποφάσεων στη Γενική Συνέλευση εφαρµόζον-
ται όσα ορίζονται στις σχετικές διατάξεις του κ.ν. 2190/1920,
όπως εκάστοτε ισχύουν.

2. Για τα  θέµατα που συζητούνται και  αποφασίζονται στη Γε-
νική Συνέλευση τηρούνται πρακτικά που υπογράφονται από τον
Πρόεδρο και τον Γραµµατέα της.

3. Τα αντίγραφα  και τα αποσπάσµατα των πρακτικών  της Γε-
νικής Συνέλευσης επικυρώνονται  από τον Πρόεδρο του Διοικη-
τικού  Συµβουλίου της Εταιρείας ή  τον νόµιµο αναπληρωτή του
ή από πρόσωπο που ορίζεται µε απόφαση του Διοικητικού Συµ-
βουλίου.

4. Επικυρωµένο  αντίγραφο των πρακτικών της  Γενικής Συνέ-
λευσης υποβάλλεται  στο Υπουργείο Υγείας µέσα  σε είκοσι (20)
ηµέρες από τη  σύγκλησή της.

Άρθρο 8
Απαλλαγή µελών Διοικητικού Συµβουλίου

Μετά την  έγκριση του Ισολογισµού, η Γενική  Συνέλευση απο-
φασίζει σε ειδική  ψηφοφορία για την απαλλαγή  των µελών του
Διοικητικού  Συµβουλίου και των ελεγκτών  από κάθε ευθύνη
αποζηµίωσης.

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΕΤΑΡΤΟ
ΕΠΟΠΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ

Άρθρο 9
Σύνθεση - Θητεία του Εποπτικού Συµβουλίου-

Ασυµβίβαστα µελών του Εποπτικού Συµβουλίου

1. Το Εποπτικό  Συµβούλιο της Εταιρείας είναι  πενταµελές.
2. Τα µέλη  του Εποπτικού Συµβουλίου επιλέγονται  ως ακο-

λούθως:
α. Με δηµόσια  πρόσκληση του Υπουργού Υγείας, που αναρ-

τάται στην ιστοσελίδα του Υπουργείου Υγείας για την πλήρωση
πέντε (5) συνολικά θέσεων ειδικού επιστηµονικού προσωπικού
µε γνώσεις οικονοµικές, νοµικές ή ειδικές σε θέµατα διαµόρφω-
σης προγραµµάτων ορθολογικού ελέγχου και διαµόρφωσης του
κόστους νοσηλευτικής δαπάνης επί τη βάσει της µεθοδολογίας
των Diagnosis Related Groups συστηµάτων και µε εµπειρία στον
τοµέα της υγείας.

β. Η πρόσκληση περιλαµβάνει αναλυτική κατάσταση τυπικών
και ουσιαστικών προσόντων που πρέπει να διαθέτουν οι υποψή-
φιοι, προκειµένου να καλύπτουν τα κριτήρια της επιστηµονικής
γνώσης και της επαγγελµατικής εµπειρίας στο αντικείµενο της
Ε.Σ.Α.Ν. Α.Ε.. Η πρόσκληση αναφέρει επίσης τη µέθοδο αξιολό-
γησης των υποψηφίων που θα ακολουθηθεί, καθώς και τα καθή-
κοντα και τις υποχρεώσεις των µελών του Εποπτικού Συµβου-
λίου. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών και Υγείας
καθορίζεται η αµοιβή των µελών του Εποπτικού Συµβουλίου,
σύµφωνα µε τις εκάστοτε κείµενες διατάξεις.

γ. Ο Γενικός  Γραµµατέας του Υπουργείου Υγείας  αξιολογεί
τις υποψηφιότητες  βάσει της εµπειρίας και των προσόντων των
υποψηφίων και καταρτίζει πίνακα, στον οποίο κατατάσσονται
κατά σειρά αξιολόγησης οι δέκα (10) υποψήφιοι που συγκέντρω-
σαν την υψηλότερη βαθµολογία. Ο κατάλογος των δέκα (10)
υποψηφίων υποβάλλεται στον Υπουργό Υγείας, ο οποίος διορίζει
πέντε (5) από αυτούς σε θέση µέλους του Εποπτικού Συµβουλίου
της Εταιρείας, χωρίς να δεσµεύεται από τη σειρά αξιολόγησης.
Οι υπόλοιποι πέντε (5) υποψήφιοι διορίζονται ως αναπληρωµα-
τικά µέλη.

3. Η διάρκεια  της θητείας των µελών του  Εποπτικού Συµβου-
λίου είναι πενταετής και ανανεώνεται κατά τρόπο που να διασφα-
λίζεται η συνέχεια της λειτουργίας του.

4. Η ιδιότητα  του µέλους του Εποπτικού Συµβουλίου  της Εται-
ρείας είναι ασυµβίβαστη  µε:

α. την ιδιότητα  του υπαλλήλου της Εταιρείας  ή θυγατρικών
της,

β. την ιδιότητα του προµηθευτή ή του εν γένει αντισυµβαλλό-
µενου της Εταιρείας µε σύµβαση έργου ή παροχής υπηρεσιών,

γ. τη συµµετοχή καθ’ οιονδήποτε τρόπο σε άλλη εταιρεία που

έχει την ιδιότητα προµηθευτή νοσοκοµείων ή παρόχου υπηρε-
σιών υγείας,

δ. την ιδιότητα του µέλους του Υπουργικού Συµβουλίου, του
Υφυπουργού, του Γενικού ή Ειδικού Γραµµατέα Υπουργείου ή
αυτοτελούς Γενικής Γραµµατείας, του Βουλευτή, του Δηµάρχου,
του Περιφερειάρχη, του Αντιπεριφερειάρχη, του Αντιδηµάρχου.

Άρθρο 10
Συγκρότηση - Σύγκληση Εποπτικού Συµβουλίου

1. Το Εποπτικό  Συµβούλιο αµέσως µετά το διορισµό  των
µελών του συνέρχεται και  συγκροτείται σε σώµα και εκλέγει  τον
Πρόεδρό του.

2. Το Εποπτικό  Συµβούλιο συνεδριάζει τακτικά  τουλάχιστον
µία φορά ανά τρεις (3) µήνες και εκτάκτως, όποτε αυτό ζητηθεί
από τρία (3) τουλάχιστον µέλη. Ο Πρόεδρος συγκαλεί το Επο-
πτικό Συµβούλιο σε τακτική ή έκτακτη συνεδρίαση, καταρτίζει
την ηµερήσια διάταξη και διευθύνει τις εργασίες του. Τον Πρό-
εδρο όταν απουσιάζει ή κωλύεται αναπληρώνει το αρχαιότερο
µέλος του Συµβουλίου και, µεταξύ µελών µε την αυτή αρχαι-
ότητα, ο µεγαλύτερος σε ηλικία. Ο Διευθύνων Σύµβουλος της
Εταιρείας µπορεί να συµµετέχει στις συνεδριάσεις του Εποπτι-
κού Συµβουλίου, χωρίς δικαίωµα ψήφου, ύστερα από πρόσκληση
του Προέδρου. Το Εποπτικό Συµβούλιο καταρτίζει µε απόφασή
του τον Κανονισµό Λειτουργίας του, τον οποίο και τροποποιεί.

Άρθρο 11
Αντιπροσώπευση - Αναπλήρωση Μελών

Απαρτία - Πλειοψηφία

1. Μέλος του  Εποπτικού Συµβουλίου που απουσιάζει  µπορεί
να εκπροσωπείται από  άλλο µέλος. Κάθε µέλος του Εποπτικού
Συµβουλίου µπορεί να εκπροσωπεί ένα µόνο µέλος που απου-
σιάζει.

2. Σε περίπτωση  παραίτησης, έκπτωσης , παύσης, µόνιµης
αδυναµίας για άσκηση καθηκόντων  ή απώλειας µε οποιονδήποτε
τρόπο της ιδιότητας µέλους  ή µελών του Εποπτικού Συµβου-
λίου, το Εποπτικό Συµβούλιο συνεχίζει να λειτουργεί νοµίµως,
εφόσον τα εναποµείναντα µέλη είναι τουλάχιστον τρία.

3. Το Εποπτικό  Συµβούλιο βρίσκεται σε απαρτία  και συνεδριά-
ζει εγκύρως όταν  παρίστανται αυτοπροσώπως τουλάχιστον  τρία
(3) µέλη του.

4. Οι αποφάσεις του Εποπτικού Συµβουλίου λαµβάνονται εγ-
κύρως µε πλειοψηφία των µελών του που είναι παρόντα και εκεί-
νων που εκπροσωπούνται. Σε περίπτωση ισοψηφίας υπερισχύει
η ψήφος του Προέδρου.

Άρθρο 12
Εξουσία - Αρµοδιότητες του Εποπτικού Συµβουλίου

1. Το Εποπτικό  Συµβούλιο µεριµνά για τη λειτουργία τις Εται-
ρείας, σύµφωνα µε το δηµόσιο συµφέρον, διαµορφώνει τη στρα-
τηγική και την αναπτυξιακή πολιτική της. Συνδράµει και
γνωµοδοτεί στον Υπουργό Υγείας κατά τις διατάξεις του Α’ Μέ-
ρους του παρόντος νόµου. Κατά τη µεταβατική περίοδο της
πρώτης διετίας µέχρι την καθολική θέση σε εφαρµογή της λει-
τουργίας του Συστήµατος Αµοιβών Νοσοκοµείων ασκεί, επιπρο-
σθέτως, το σύνολο των αρµοδιοτήτων του Διοικητικού  Συµβου-
λίου της Εταιρείας και του Διευθύνοντος Συµβούλου της.

2. Το Εποπτικό Συµβούλιο έχει τις ακόλουθες αρµοδιότητες:
α. Προάγει  την ορθολογική εταιρική διακυβέρνηση  για τη

διασφάλιση του µέγιστου  δυνατού αποτελέσµατος ως προς  τη
λειτουργία του Σ.Α.Ν..

β. Διατυπώνει σύµφωνη γνώµη επί του προϋπολογισµού της
Εταιρείας.

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΠΕΜΠΤΟ
ΔΙΟΙΚΗΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ

Άρθρο 13
Σύνθεση - Θητεία του Διοικητικού Συµβουλίου

2912 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ)



1. Η εταιρεία  διοικείται από το Διοικητικό  Συµβούλιο, το
οποίο αποτελείται  από πέντε (5) µέλη ως ακολούθως: τον Πρό-
εδρο, τον Διευθύνοντα  Σύµβουλο, δύο (2) ειδικούς επιστήµονες,
έναν (1) εκπρόσωπο του Υπουργείου Υγείας.

2. Η θητεία  του Διοικητικού Συµβουλίου είναι  πενταετής, µη
ανανεώσιµη, η οποία  παρατείνεται µέχρι την ανάληψη  των κα-
θηκόντων του νέου Διοικητικού  Συµβουλίου.

3. Ο Πρόεδρος, ο Διευθύνων Σύµβουλος και  τα µέλη του Δι-
οικητικού Συµβουλίου ορίζονται µε απόφαση του Υπουργού
Υγείας για την πρώτη θητεία του και στη συνέχεια ορίζονται µε
κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών και Υγείας, σύµφωνα
µε την παρ. 4 του άρθρου 3 του ν. 3429/2005.

4. Τα µέλη  του Διοικητικού Συµβουλίου πρέπει να διαθέτουν
ειδικές γνώσεις και εµπειρία σε σχέση µε το σκοπό της Εται-
ρείας, καθώς και στο πεδίο της διαµόρφωσης αντίστοιχων προ-
γραµµάτων διαχείρισης του νοσηλευτικού κόστους (DRG
SYSTEMS) επί τη βάσει συστήµατος αντικειµενικών κριτηρίων
ελέγχου της νοσηλευτικής δαπάνης. Επίσης, πρέπει να διαθέ-
τουν το απαιτούµενο για τη θέση τους κύρος και εµπειρία, ώστε
να µπορούν να εκπληρώσουν το σκοπό της Εταιρείας.

5. Το Διοικητικό  Συµβούλιο της Εταιρείας συγκαλείται  τακτικά
µία (1) φορά το µήνα  και έκτακτα οποτεδήποτε, µε πρωτοβουλία
του Προέδρου του, και κατά την πρώτη συνεδρίασή του ορίζει
ως Γραµµατέα του υπάλληλο της Εταιρείας.

6. Η αδικαιολόγητη  απουσία µέλους από τις συνεδριάσεις  του
Διοικητικού Συµβουλίου ή  η απουσία του χωρίς άδεια  του Διοι-
κητικού Συµβουλίου επί τρεις (3) συνεχείς συνεδριάσεις, ισοδυ-
ναµεί µε παραίτησή του από το Διοικητικό Συµβούλιο, η οποία
ισχύει από την ηµέρα που το Διοικητικό Συµβούλιο αποφασίζει
σχετικά και η απόφαση καταχωρίζεται στα πρακτικά του.

Άρθρο 14
Ευθύνη και υποχρεώσεις

των µελών του Διοικητικού Συµβουλίου

1. Τα µέλη  του Διοικητικού Συµβουλίου ευθύνονται  έναντι της
Εταιρείας:

α) για κάθε πταίσµα τους κατά την άσκηση των καθηκόντων
τους, σύµφωνα µε τις διατάξεις των άρθρων 22α και 22β του κ.ν.
2190/1920,  και

β) για την εφαρµογή των διατάξεων του ν. 3429/ 2005.
2. Τα µέλη  του Διοικητικού Συµβουλίου της  Εταιρείας απα-

γορεύεται να ασκούν  κατ’ επάγγελµα, είτε µόνοι είτε  σε συνερ-
γασία µε τρίτους, όλους  ή µερικούς από τους σκοπούς  της
Εταιρείας ή να εκτελούν  εργασίες παρεµφερείς µε τους  σκο-
πούς αυτούς ή να µετέχουν  ως εταίροι σε εταιρείες που επιδιώ-
κουν τέτοιους σκοπούς, χωρίς προηγούµενη άδεια της Γενικής
Συνέλευσης. Σε περίπτωση παράβασης της απαγόρευσης αυτής
η Εταιρεία έχει δικαίωµα αποζηµίωσης, ενώ παράλληλα υποβάλ-
λεται εισήγηση προς τον Υπουργό Υγείας για την έκδοση κοινής
υπουργικής απόφασης παύσης του υπευθύνου. Στην περίπτωση
αυτή εφαρµόζονται επίσης οι παράγραφοι 2 και 3 του άρθρου
23 του κ.ν. 2190/1920.

3. Απαγορεύεται  και είναι άκυρη η παροχή  από την Εταιρεία
δανείων και  πιστώσεων σε µέλη του Διοικητικού  Συµβουλίου,
στους ιδρυτές της ή και σε συζύγους ή άλλους συγγενείς αυτών
µέχρι τρίτου βαθµού εξ αίµατος ή αγχιστείας, καθώς και η πα-
ροχή από την Εταιρεία εγγυήσεων ή ασφαλίσεων υπέρ αυτών.

4. Για οποιαδήποτε  άλλη σύµβαση µεταξύ της Εταιρείας  και
των αναφεροµένων στο παρόν άρθρο προσώπων, απαιτείται
προηγούµενη ειδική άδεια της Γενικής Συνέλευσης.

Άρθρο 15
Αρµοδιότητες του Διοικητικού Συµβουλίου

1. Το Διοικητικό  Συµβούλιο εφαρµόζει τη στρατηγική  και πο-
λιτική ανάπτυξης της  Εταιρείας, την οποία έχει αποφασίσει  το
Εποπτικό Συµβούλιο, ενώ εποπτεύει, ελέγχει και διαχειρίζεται την
περιουσία της. Αποφασίζει για όλα τα θέµατα που αφορούν στην
Εταιρεία, µέσα στo πλαίσιo του εταιρικού σκοπού, µε εξαίρεση
εκείνα που, σύµφωνα µε το νόµο ή το παρόν Καταστατικό, ανή-

κουν στην αποκλειστική αρµοδιότητα άλλων οργάνων.
2. Στις αρµοδιότητες  του Διοικητικού Συµβουλίου της  Εται-

ρείας περιλαµβάνονται και  τα ακόλουθα:
α) Η έγκριση προµηθειών, αγαθών και υπηρεσιών για ποσά για

τα οποία απαιτείται η διενέργεια τακτικού διαγωνισµού, όπως
εκάστοτε ισχύουν από τις διατάξεις περί προµηθειών του Δηµο-
σίου.

β) Η υποβολή πρότασης στον Υπουργό Υγείας για την έγκριση
των όρων και της µεθοδολογίας του Σ.Α.Ν. στο πλαίσιο της ετή-
σιας ανανέωσής του, καθώς και για την έκδοση της κοινής
υπουργικής απόφασης καθορισµού, ανά έτος, του τρόπου της
αµοιβής της Εταιρείας και κάθε άλλου αναγκαίου θέµατος για
την παροχή των υπηρεσιών της Εταιρείας στα δηµόσια νοσοκο-
µεία, στις ιδιωτικές κλινικές, στον ΕΟΠΥΥ και στους άλλους
ασφαλιστικούς οργανισµούς.

γ) Η κατάρτιση και έγκριση του Κανονισµού Λειτουργίας του
Διοικητικού Συµβουλίου, σύµφωνα µε την παρ. 7 του άρθρου 3
του ν. 3429/2005.

δ) Η κατάρτιση και έγκριση του Εσωτερικού Κανονισµού Λει-
τουργίας της Εταιρείας, σύµφωνα µε το άρθρο 4 του ν. 3429/
2005.

ε) Η κατάρτιση του προϋπολογισµού της Εταιρείας.
3. Το Διοικητικό  Συµβούλιο µπορεί να αναθέτει, εγγράφως, σε

ένα ή περισσότερα  µέλη του ή στο Διευθύνοντα  Σύµβουλο της
Εταιρείας ή σε  άλλους υπαλλήλους της, την άσκηση  µέρους
των εξουσιών ή των  αρµοδιοτήτων του ή την ενέργεια ορισµέ-
νων πράξεων, µε εξαίρεση αυτές που απαιτούν συλλογική ενέρ-
γεια, µπορεί δε να ορίσει και τους αναπληρωτές τους σε περί-
πτωση απουσίας ή κωλύµατός τους.

4. Με κοινή  απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών  και Υγείας
καθορίζεται η αµοιβή  του Διευθύνοντος Συµβούλου και των
µελών του Διοικητικού Συµβουλίου της Εταιρείας, σύµφωνα µε
τις εκάστοτε κείµενες διατάξεις.

Άρθρο 16
Εκπροσώπηση της Εταιρείας

1. Η Εταιρεία  εκπροσωπείται από το Διοικητικό  Συµβούλιο.
2. Ενώπιον  των δικαστηρίων η Εταιρεία  εκπροσωπείται από

το Διευθύνοντα Σύµβουλο ή από µέλος του Διοικητικού Συµβου-
λίου στο οποίο έχει ανατεθεί η αρµοδιότητα µε σχετική απόφαση
του Διοικητικού Συµβουλίου. Αν απαιτείται αυτοπρόσωπη εµφά-
νιση, ενώπιον Δικαστηρίου, εκπροσώπου της Εταιρείας, καθώς
και αν πρόκειται να δοθεί όρκος από αυτή, εκπροσωπείται ενώ-
πιον Δικαστηρίου ή ο όρκος δίδεται από µέλος του Διοικητικού
Συµβουλίου ή από υπάλληλο της Εταιρείας που ορίζεται από το
Διοικητικό Συµβούλιο.

Άρθρο 17
Σύγκληση του Διοικητικού Συµβουλίου

1. Το Διοικητικό  Συµβούλιο συνέρχεται και συνεδριάζει στην
έδρα της Εταιρείας. Συγκαλείται από τον Πρόεδρο σε ηµέρα και
ώρα που ορίζονται από αυτόν, τακτικά µία φορά κάθε µήνα και
έκτακτα όταν ο Πρόεδρος κρίνει αυτό σκόπιµο ή το ζητήσουν
τουλάχιστον δύο (2) από τα µέλη του.

2.’Υστερα από αίτηση δύο (2) µελών του Διοικητικού Συµβου-
λίου ο Πρόεδρος υποχρεούται:

α) Να συγκαλεί το Διοικητικό Συµβούλιο ορίζοντας ηµέρα και
ώρα συνεδρίασης, που δεν απέχει περισσότερο από δέκα (10)
ηµέρες από την υποβολή της σχετικής αίτησης.

β) Να θέτει κάθε θέµα που προτείνεται στην ηµερήσια διάταξη
της συνεδρίασης, µετά την υποβολή της σχετικής αίτησης. Αν ο
Πρόεδρος αρνηθεί να συγκαλέσει το Διοικητικό Συµβούλιο µέσα
στην παραπάνω προθεσµία ή το συγκαλέσει εκπρόθεσµα, επι-
τρέπεται στα µέλη που ζήτησαν την σύγκληση να συγκαλέσουν
αυτά το Διοικητικό Συµβούλιο µέσα σε προθεσµία πέντε (5) ηµε-
ρών από τη λήξη της προθεσµίας του προηγουµένου εδαφίου,
γνωστοποιώντας τη σχετική πρόσκληση στα λοιπά µέλη του Δι-
οικητικού Συµβουλίου.
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Άρθρο 18
Λήψη αποφάσεων Διοικητικού Συµβουλίου

1. Το Διοικητικό  Συµβούλιο βρίσκεται σε απαρτία  και συνε-
δριάζει έγκυρα εφόσον  προεδρεύει σε αυτό ο Πρόεδρος  ή ο
αναπληρωτής του και  είναι παρόντα σε αυτό τα  µισά συν ένα
µέλη του.

2. Το Διοικητικό  Συµβούλιο αποφασίζει κατά πλειοψηφία  των
µελών που παρίστανται αυτοπροσώπως. Σε περίπτωση ισοψη-
φίας υπερισχύει η ψήφος του Διευθύνοντος Συµβούλου. Σε πε-
ρίπτωση προσωπικών ζητηµάτων το Διοικητικό Συµβούλιο
αποφασίζει µε µυστική ψηφοφορία, που γίνεται µε ψηφοδέλτιο.
Κάθε µέλος διαθέτει µία ψήφο.

3. Με µέριµνα και εποπτεία του Προέδρου, ο γραµµατέας του
Διοικητικού Συµβουλίου τηρεί πρακτικά των συζητήσεων και απο-
φάσεων του Διοικητικού Συµβουλίου, που καταχωρίζονται σε ιδι-
αίτερο βιβλίο και υπογράφονται από τα µέλη που είναι παρόντα.
Με τα πρακτικά αυτά πιστοποιούνται οι αποφάσεις που λαµβά-
νονται. Κανένα µέλος δεν µπορεί να αρνηθεί την υπογραφή του
πρακτικού συνεδριάσεως στην οποία παρίστατο, έχει όµως το
δικαίωµα να απαιτήσει την καταχώριση της γνώµης του στο σχε-
τικό πρακτικό, αν αυτή είναι αντίθετη µε την απόφαση που λή-
φθηκε. Δεν συνεπάγεται ακυρότητα της απόφασης που λήφθηκε
νόµιµα η µη υπογραφή του πρακτικού από µέλος που παρίστατο
στη συνεδρίαση, αρκεί στο πρακτικό να αναφέρεται η άρνησή
του να το υπογράψει. Τα αντίγραφα ή τα αποσπάσµατα των πρα-
κτικών εκδίδονται από τον Πρόεδρο ή τον αναπληρωτή του ή από
το πρόσωπο που ορίζει µε απόφασή του το Διοικητικό Συµβού-
λιο. Ο Γραµµατέας του Διοικητικού Συµβουλίου λαµβάνει αποζη-
µίωση κατά συνεδρίαση που ορίζεται µε απόφαση του Διοικη-
τικού Συµβουλίου.

Άρθρο 19
Αρµοδιότητες Προέδρου του Διοικητικού Συµβουλίου

1. Ο Πρόεδρος  του Διοικητικού Συµβουλίου έχει  τις εξής αρ-
µοδιότητες:

α) συγκαλεί  το Διοικητικό Συµβούλιο, καταρτίζει  την ηµερή-
σια διάταξη και προεδρεύει  στις συνεδριάσεις του Διοικητικού
Συµβουλίου,

β) διευθύνει τις εργασίες του Διοικητικού Συµβουλίου, εκδίδει
και επικυρώνει αντίγραφα των αποφάσεων του Διοικητικού Συµ-
βουλίου και ενηµερώνει το Διοικητικό Συµβούλιο για τη λειτουρ-
γία της Εταιρείας.

Το Διοικητικό  Συµβούλιο, κατά την πρώτη συνεδρίασή  του,
ορίζει ως αναπληρωτή του Προέδρου, όταν αυτός απουσιάζει ή
κωλύεται, ένα µέλος του Διοικητικού Συµβουλίου.

2. Κάθε µέλος  του Διοικητικού Συµβουλίου δικαιούται  να πλη-
ροφορείται από τον Πρόεδρο  και το Διευθύνοντα Σύµβουλο  για
τη διαχείριση της Εταιρείας  και την εξέλιξη των εταιρικών υπο-
θέσεων γενικά.

Άρθρο 20
Ορισµός του Διευθύνοντος Συµβούλου

1. Ο Διευθύνων  Σύµβουλος της Εταιρείας επιλέγεται  ύστερα
από δηµόσια προκήρυξη  της θέσης. Ο Διευθύνων Σύµβουλος
πρέπει τουλάχιστον να είναι  πτυχιούχος Πανεπιστηµιακού Ιδρύ-
µατος της ηµεδαπής ή ισότιµου της αλλοδαπής και να έχει του-
λάχιστον πενταετή εµπειρία σε θέση σηµαντικής ευθύνης και
απαιτήσεων στο δηµόσιο ή στον ιδιωτικό τοµέα. Η προκήρυξη
της θέσης γίνεται µε κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών
και Υγείας µε την οποία καθορίζονται η διαδικασία και τα κριτή-
ρια της επιλογής και εξειδικεύονται τυχόν αναγκαία πρόσθετα
προσόντα. Ο Διευθύνων Σύµβουλος της Εταιρείας διορίζεται µε
κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών και Υγείας.

2. Ο Διευθύνων  Σύµβουλος είναι όργανο της  διοίκησης της
Εταιρείας, προΐσταται του προσωπικού και όλων των υπηρεσιών
της Εταιρείας, διευθύνει το έργο τους, λαµβάνει τις αναγκαίες
αποφάσεις µέσα στο πλαίσιο των διατάξεων που διέπουν τη λει-
τουργία της Εταιρείας, των εγκεκριµένων σχεδίων δράσης της
και του παρόντος Καταστατικού και έχει τις παρακάτω ειδικότε-

ρες αρµοδιότητες και όσες άλλες του αναθέτει εκάστοτε το Δι-
οικητικό Συµβούλιο ή προβλέπονται από τις κείµενες διατάξεις.

Άρθρο 21
Αρµοδιότητες του Διευθύνοντος Συµβούλου

α) Μεριµνά  για την εκτέλεση του αντικειµένου των εργασιών
της Εταιρείας και των πάσης φύσεως έργων και ενεργειών, για
την υλοποίηση των σκοπών της Εταιρείας.

β) Αποφασίζει  για την εσωτερική οργάνωση  της Εταιρείας
στο πλαίσιο  των εκάστοτε εγκεκριµένων κανονισµών  λειτουρ-
γίας της και σχεδιάζει τη δράση της Εταιρείας για την εκτέλεση
των Προγραµµάτων και των στόχων της.

γ) Καταρτίζει το ετήσιο Επιχειρησιακό Σχέδιο της Εταιρείας.
δ) Αποφασίζει  για τα θέµατα προσωπικού της  Εταιρείας, σύµ-

φωνα µε τις ρυθµίσεις  του Κανονισµού Εσωτερικής Οργάνωσης
και Λειτουργίας της Εταιρείας και για τα θέµατα των συµβατικών
υποχρεώσεων της Εταιρείας.

ε) Λαµβάνει  όλα τα απαραίτητα µέτρα για  την αναβάθµιση
και αξιοποίηση  του προσωπικού, προτείνοντας στο  Διοικητικό
Συµβούλιο της Εταιρείας  για έγκριση την κατάρτιση των ανα-
γκαίων, κατά την κρίση του, νέων κανονισµών προσωπικού, ορ-
γανογραµµάτων, προγραµµάτων εκπαίδευσης και επιµόρφωσής
του.

στ) Εισάγει  και εισηγείται κάθε είδους  σχέδια δράσης στο Δι-
οικητικό Συµβούλιο προς έγκριση.

ζ) Εισάγει  και εισηγείται προς το Διοικητικό  Συµβούλιο όλα
τα θέµατα της  αρµοδιότητας του Διοικητικού  Συµβουλίου. Επί-
σης, δικαιούται να  εισάγει και να εισηγείται  στο Διοικητικό Συµ-
βούλιο προς  έγκριση και κάθε άλλο, κατά  την κρίση του, ζήτηµα,
ακόµη και αν δεν υπάγεται στη δική του αρµοδιότητα, µεριµνά
για την εκτέλεση των αποφάσεων του Διοικητικού Συµβουλίου
και το ενηµερώνει σχετικά.

η) Εγκρίνει  προµήθειες αγαθών και υπηρεσιών  για ποσά για
τα οποία απαιτείται  η διενέργεια πρόχειρου διαγωνισµού, σύµ-
φωνα µε τις εκάστοτε ισχύουσες διατάξεις περί προµηθειών του
Δηµοσίου.

θ) Μεριµνά  και αποφασίζει για την εξόφληση  των κάθε είδους
οφειλών της  Εταιρείας, της µισθοδοσίας και  γενικά της κάθε
δαπάνης της  Εταιρείας, καθώς και για την είσπραξη γενικά των
κάθε είδους εσόδων και απαιτήσεων της Εταιρείας.

ι) Αποφασίζει  για το άνοιγµα, το κλείσιµο  και την κίνηση τρα-
πεζικών  λογαριασµών σε οποιοδήποτε πιστωτικό  ίδρυµα, εγκρί-
νει και ενεργεί  καταθέσεις, αναλήψεις, πληρωµές, µεταφορές
χρηµάτων, εµβάσµατα, υπογράφει τα εντάλµατα πληρωµής των
δαπανών και προβαίνει σε κάθε σχετική ενέργεια για την περαί-
ωση οποιωνδήποτε διαδικασιών κατάθεσης, ανάληψης ή πληρω-
µής, µπορεί δε να δίνει την ειδική εντολή και πληρεξουσιότητα
και σε υπαλλήλους της Εταιρείας για την ενέργεια αναλήψεων ή
πληρωµών και κάθε άλλης συναφούς πράξης, ορίζοντας και τα
σχετικά όρια των εξουσιοδοτήσεων αυτών.

ια) Επιτρέπεται  να αναθέτει σε προϊστάµενους  υπηρεσιών το
δικαίωµα υπογραφής  «µε εντολή Διευθύνοντος Συµβούλου», για
συγκεκριµένες πράξεις. Ο Διευθύνων Σύµβουλος µπορεί να
ασκεί παράλληλα τις µεταβιβαζόµενες αρµοδιότητές του.

Επιτρέπεται, επίσης, στο Διευθύνοντα Σύµβουλο, να εξουσιο-
δοτεί υπαλλήλους της Εταιρείας ή τρίτους και να παρέχει σε αυ-
τούς την εντολή και πληρεξουσιότητα για την ενέργεια συγκε-
κριµένων πράξεων και ενεργειών, καθορίζοντας ταυτόχρονα την
έκταση αυτών.

ιβ) Μεριµνά για την πραγµατοποίηση των στόχων του προϋπο-
λογισµού της Εταιρείας.

ιγ) Παρουσιάζει την ετήσια Έκθεση Πεπραγµένων στο Επο-
πτικό Συµβούλιο.

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΕΚΤΟ
ΕΤΑΙΡΙΚΗ ΧΡΗΣΗ - ΕΛΕΓΚΤΕΣ -

ΕΤΗΣΙΕΣ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΕΣ ΚΑΤΑΣΤΑΣΕΙΣ -
ΛΟΓΟΙ ΛΥΣΗΣ ΤΗΣ ΕΤΑΙΡΕΙΑΣ - ΕΚΚΑΘΑΡΙΣΗ
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Άρθρο 22
Εταιρική χρήση

1. Η Εταιρική  χρήση έχει διάρκεια δώδεκα (12) µηνών, αρχίζει
την 1η Ιανουαρίου  και λήγει στις τριάντα µία (31) Δεκεµβρίου
κάθε χρόνου.

2. Κατ’ εξαίρεση  η πρώτη Εταιρική χρήση αρχίζει  από την
ηµέρα της νόµιµης  σύστασης της Εταιρείας και  λήγει στις 31
Δεκεµβρίου 2015. Η πρώτη  τακτική Γενική Συνέλευση θα  συ-
νέλθει εντός έξι (6) µηνών από  τη λήξη της πρώτης εταιρικής
χρήσης.

Άρθρο 23
Ελεγκτές

1. Ο οικονοµικός  και ο διαχειριστικός έλεγχος  της Εταιρείας
γίνεται από  δύο (2) νόµιµους ελεγκτές ή ελεγκτικά  γραφεία που
ορίζονται, όπως και  οι αναπληρωτές τους και η  αµοιβή τους από
τη Γενική  Συνέλευση των Μετόχων της  Εταιρείας. Ο τακτικός
έλεγχος της οικονοµικής διαχείρισης της Εταιρείας γίνεται κάθε
χρόνο και οι δαπάνες του ελέγχου βαρύνουν την Εταιρεία.

2. Μέσα σε  πέντε (5) ηµέρες από την συνεδρίαση  της Γενικής
Συνέλευσης που  όρισε τους νόµιµους ελεγκτές  ή τα ελεγκτικά
γραφεία πρέπει να γίνει από την Εταιρεία ανακοίνωση προς αυ-
τούς του διορισµού τους, µε τη µνεία ότι σε περίπτωση που δεν
αποποιηθούν το διορισµό αυτόν µέσα σε προθεσµία πέντε (5)
ηµερών, θεωρείται ότι έχουν αποδεχθεί το διορισµό τους και
έχουν όλες τις σχετικές ευθύνες και υποχρεώσεις του άρθρου
37 του κ.ν. 2190/1920, όπως ισχύει κάθε φορά.

3. Οι νόµιµοι  ελεγκτές και τα ελεγκτικά  γραφεία που ασκούν
τον τακτικό  έλεγχο της οικονοµικής διαχείρισης  της Εταιρείας
υποβάλλουν µέχρι  το τέλος Ιουνίου κάθε έτους  έκθεση για τη
διαχείριση και τον απολογισµό του διαχειριστικού έτους που
έληξε. Οι εκθέσεις υποβάλλονται στον Υπουργό Υγείας και στον
Πρόεδρο του Διοικητικού Συµβουλίου της Εταιρείας.

4. Οι νόµιµοι  ελεγκτές και τα ελεγκτικά  γραφεία, εκτός από
τις υποχρεώσεις  που ορίζονται στο άρθρο 37 του κ.ν. 2190/1920,
οφείλουν να επαληθεύουν και τη συµφωνία του περιεχοµένου
της εκθέσεως του Διοικητικού Συµβουλίου µε τις σχετικές ετή-
σιες οικονοµικές καταστάσεις. Για το σκοπό αυτόν, η έκθεση δια-
χείρισης του Διοικητικού Συµβουλίου πρέπει να τίθεται υπόψη
τους τουλάχιστον τριάντα (30) ηµέρες πριν από τη Γενική Συνέ-
λευση.

5. Ο Υπουργός  Υγείας µπορεί να ζητήσει οποτεδήποτε έκτα-
κτο έλεγχο της οικονοµικής  διαχείρισης της Εταιρείας.

Άρθρο 24
Ετήσιες Οικονοµικές Καταστάσεις

1. Στο τέλος  κάθε χρήσης το Διοικητικό Συµβούλιο κλείνει
τους ετήσιους λογαριασµούς, συντάσσει λεπτοµερή απογραφή
της εταιρικής περιουσίας και καταρτίζει τον ετήσιο ισολογισµό,
τις οικονοµικές καταστάσεις και την Έκθεση Διαχείρισης, σύµ-
φωνα µε την κείµενη νοµοθεσία και ιδίως τα άρθρα 42α, 42β, 42γ,
42δ, 42ε, 43, 43α και 43β του κ.ν. 2190/1920, όπως ισχύουν.

2. Οι Ετήσιες  Οικονοµικές Καταστάσεις περιλαµβάνουν:
α) τον ισολογισµό,
β) το λογαριασµό «αποτελέσµατα χρήσεως»,
γ) τον «πίνακα διαθέσεως αποτελεσµάτων» και
δ) το προσάρτηµα.
Οι καταστάσεις αυτές αποτελούν ενιαίο σύνολο, ελέγχονται

όπως ορίζουν τα άρθρα 36, 36α και 37 του κ.ν. 2190/1920 και εµ-
φανίζουν µε απόλυτη σαφήνεια την πραγµατική εικόνα της περι-
ουσιακής διάρθρωσης, της χρηµατοοικονοµικής θέσης και των
αποτελεσµάτων χρήσης της Εταιρείας.

3. Για να  ληφθεί από τη Γενική Συνέλευση  έγκυρη απόφαση
για τον εγκεκριµένο  από το Διοικητικό Συµβούλιο  ισολογισµό,
πρέπει αυτός να έχει  υπογραφεί από:

α) τον Πρόεδρο του Διοικητικού Συµβουλίου, β) τον Διευθύ-
νοντα Σύµβουλο της Εταιρείας και γ) τον Προϊστάµενο του Λογι-
στηρίου της Εταιρείας. Αν οποιοσδήποτε από αυτούς διαφωνεί

για τη νοµιµότητα του τρόπου κατάρτισης του ισολογισµού πρέ-
πει να εκθέσει έγγραφα τις αντιρρήσεις του στη Γενική Συνέ-
λευση της Εταιρείας.

4. Οι Ετήσιες  Οικονοµικές Καταστάσεις υποβάλλονται για έγ-
κριση στην τακτική Γενική Συνέλευση και συνοδεύονται από:

α) Έκθεση Διαχείρισης του Διοικητικού Συµβουλίου στην
οποία αναφέρονται όλα τα στοιχεία που ορίζονται στις περιπτώ-
σεις α’ και β’ της παρ. 3 του άρθρου 43α του κ.ν. 2190/1920,
όπως έχει τροποποιηθεί και ισχύει κάθε φορά.

β) Την έκθεση των ελεγκτών.
5. Ο ισολογισµός  µαζί µε το σχετικό πιστοποιητικό  των Ορ-

κωτών Ελεγκτών Λογιστών  δηµοσιεύεται σύµφωνα µε το  άρθρο
43β του κ.ν. 2190/1920 και κοινοποιείται  είκοσι (20) ηµέρες του-
λάχιστον πριν από τη συνεδρίαση της Γενικής Συνέλευσης, στον
εκπροσωπούντα το Ελληνικό Δηµόσιο, Υπουργό Υγείας.

6. Η Εταιρεία  έχει την υποχρέωση να υποβάλει  στο Τµήµα
ΔΕΚΟ και Λοιπών  Φορέων της Διεύθυνσης Προϋπολογισµού  Γε-
νικής Κυβέρνησης και στο  Τµήµα Γ’ της Διεύθυνσης Κίνησης Κε-
φαλαίων, Εγγυήσεων, Δανείων και Αξιών, κατά λόγο αρµοδιό-
τητας, τα έγγραφα που προβλέπονται στην παρ. 2 του άρθρου 7
του ν. 3429/2005.

Άρθρο 25
Λόγοι λύσης της Εταιρείας

1. Η Εταιρεία  λύεται µόνο µετά την πάροδο του χρόνου της
διάρκειάς της που ορίζεται στο άρθρο 4 του παρόντος Καταστα-
τικού, εκτός αν πριν από τη λήξη αποφασιστεί νόµιµη παράταση
της διάρκειάς της.

2. Σε περίπτωση  που το σύνολο των ιδίων  κεφαλαίων της
Εταιρείας, όπως  προσδιορίζονται στο υπόδειγµα ισολογισµού
που προβλέπεται στο άρθρο 42γ του κ.ν. 2190/1920, µειωθεί πε-
ρισσότερο από το µισό του καταβεβληµένου µετοχικού κεφα-
λαίου, το Διοικητικό Συµβούλιο έχει υποχρέωση να συγκαλέσει
Γενική Συνέλευση µέσα σε προθεσµία έξι (6) µηνών από τη λήξη
της χρήσης και να αποφασίσει τη λύση της Εταιρείας ή τη λήψη
άλλου µέτρου.

3. Η λύση  της Εταιρείας υποβάλλεται σε  δηµοσιότητα σύµ-
φωνα µε τις  διατάξεις των άρθρων 7α και 7β  του κ.ν. 2190/1920,
όπως ισχύει  κάθε φορά.

Άρθρο 26
Εκκαθάριση

1. Με εξαίρεση την περίπτωση της πτώχευσης, τη λύση της
Εταιρείας ακολουθεί η εκκαθάρισή της µε τον ορισµό τριών (3)
εκκαθαριστών. Οι εκκαθαριστές ασκούν, κατά τη διάρκεια της
εκκαθάρισης, όλες τις συναφείς προς τη διαδικασία και το σκοπό
της εκκαθάρισης αρµοδιότητες του Διοικητικού Συµβουλίου, οι
οποίες όµως µπορούν να περιορισθούν από τη Γενική Συνέ-
λευση, προς τις αποφάσεις της οποίας έχουν την υποχρέωση να
συµµορφώνονται. Ο διορισµός των εκκαθαριστών συνεπάγεται
αυτοδικαίως την παύση της εξουσίας των µελών του Διοικητικού
Συµβουλίου.

2. Οι εκκαθαριστές  που ορίζονται από τη Γενική  Συνέλευση,
οφείλουν µόλις αναλάβουν  τα καθήκοντά τους, να προβαίνουν
σε απογραφή της εταιρικής  περιουσίας, αντίτυπο της οποίας
υποβάλλεται στον εποπτεύοντα  Υπουργό Υγείας, καθώς και να
δηµοσιεύσουν ισολογισµό.

3. Την ίδια  υποχρέωση έχουν οι εκκαθαριστές  όταν λήξει η
εκκαθάριση, καθώς  και κατ’ έτος κατά τη διάρκειά  της.

4. Η Γενική  Συνέλευση διατηρεί όλα τα  δικαιώµατά της κατά
τη διάρκεια  της εκκαθάρισης.

5. Οι λογαριασµοί  της εκκαθάρισης εγκρίνονται από τη Γενική
Συνέλευση, που αποφασίζει και για την απαλλαγή των εκκαθαρι-
στών από κάθε ευθύνη.

6. Οι εκκαθαριστές  πρέπει να περατώσουν, χωρίς καθυστέ-
ρηση, τις εκκρεµείς υποθέσεις της  Εταιρείας, να µετατρέψουν
σε  χρήµα την εταιρική περιουσία, να εξοφλήσουν τα χρέη της
και να εισπράξουν τις απαιτήσεις της. Μπορούν δε να ενεργή-
σουν και νέες πράξεις, εφόσον µε αυτές εξυπηρετούνται η εκ-
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καθάριση και το συµφέρον της Εταιρείας.
7. Οι εκκαθαριστές  ενεργούν συλλογικά και αποφασίζουν

κατά πλειοψηφία.
8. Κάθε χρόνο υποβάλλονται στη Γενική Συνέλευση τα αποτε-

λέσµατα της εκκαθάρισης, µε έκθεση των αιτιών που εµπόδισαν
την αποπεράτωση της εκκαθάρισης.

9. Οι ετήσιες  οικονοµικές καταστάσεις, καθώς  και οι οικονο-
µικές καταστάσεις  περάτωσης της εκκαθάρισης, εγκρίνονται
από τη Γενική Συνέλευση των µετόχων που αποφασίζει και για
την απαλλαγή των εκκαθαριστών από κάθε ευθύνη.

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΕΒΔΟΜΟ
ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΙΑΚΟ ΣΧΕΔΙΟ ΚΑΙ ΘΕΜΑΤΑ ΠΡΟΣΩΠΙΚΟΥ

Άρθρο 27
Επιχειρησιακό σχέδιο

1. Η Εταιρεία  καταρτίζει και υποβάλλει τετραετές  Επιχειρη-
σιακό σχέδιο σύµφωνα µε τους δηµοσιονοµικούς στόχους του
Μεσοπρόθεσµου Πλαισίου Δηµοσιονοµικής Στρατηγικής στην
αρµόδια Διεύθυνση του Υπουργείου Υγείας, η οποία αφού προ-
βεί σε όλες τις απαιτούµενες τροποποιήσεις, το διαβιβάζει στο
τµήµα ΔΕΚΟ και Λοιπών Φορέων της Διεύθυνσης Προϋπολογι-
σµού Γενικής Κυβέρνησης του Υπουργείου Οικονοµικών.

2. Το Επιχειρησιακό  σχέδιο περιλαµβάνει επιµέρους  σχέδια
που περιγράφουν τους  στόχους και τις δραστηριότητες  κάθε
υπηρεσιακής ή επιχειρησιακής  µονάδας, διεύθυνσης ή τοµέα,
για κάθε εταιρική χρήση και συνολικά για όλη τη διάρκειά του.

3. Κάθε Επιχειρησιακό  σχέδιο για κάθε ένα από  τα έτη διάρ-
κειάς του περιλαµβάνει:

α) τους στόχους που επιδιώκονται εκφρασµένους σε ποσά και
ποσοστά,

β) τις ενέργειες που προορίζονται για την επίτευξη των στό-
χων,

γ) τον καθορισµό των αναγκών σε κεφάλαια και των πηγών
χρηµατοδότησής τους,

δ) τις ετήσιες οικονοµικές καταστάσεις,
ε) τους ετήσιους χρηµατοοικονοµικούς, ποιοτικούς και επιχει-

ρησιακούς δείκτες,
στ) τις υποχρεώσεις προς τους πολίτες και τους πελάτες της

Εταιρείας και την πρόβλεψη αποζηµιώσεων,
ζ) τις προϋποθέσεις και τις παραδοχές επίτευξης των στόχων,
η) τις εσωτερικές διαδικασίες παρακολούθησης και ελέγχου

της πραγµατοποίησης των στόχων αυτών.
4. Το Επιχειρησιακό  σχέδιο οφείλει να προσδιορίζει συγκεκρι-

µένες κατευθύνσεις βελτίωσης των οικονοµικών αποτελεσµάτων
µε άµεσα εφαρµόσιµα κριτήρια και µέτρα και να περιλαµβάνει
δείκτες αποδοτικότητας και ποιότητας µε σκοπό την εξυπηρέ-
τηση του πολίτη και των πελατών της Εταιρείας.

5. Το Επιχειρησιακό  σχέδιο εγκρίνεται µε κοινή απόφαση του
Υπουργού Οικονοµικών και του Υπουργού Υγείας, τροποποιείται
δε εφόσον παραστεί ανάγκη µε την ίδια διαδικασία.

Άρθρο 28
Θέµατα Προσωπικού

1. Η Εταιρεία  προσλαµβάνει το πάσης φύσεως  προσωπικό
της σύµφωνα µε τις  διατάξεις της παρ. 1 του άρθρου 13 του ν.
3429/2005.

2. Συµβάσεις  εξαρτηµένης εργασίας αορίστου  χρόνου των
προσλαµβανοµένων, σύµφωνα  µε την προηγούµενη παρά-
γραφο, µπορούν να καταγγέλλονται σύµφωνα  µε τους όρους
και τις προϋποθέσεις  της εκάστοτε ισχύουσας εργατικής νοµο-
θεσίας.

3. Με απόφαση  των Υπουργών Οικονοµικών, Διοικητικής  Με-
ταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής  Διακυβέρνησης, Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, Ανάπτυξης και Ανταγωνι-
στικότητας και Υγείας  ρυθµίζονται τα κάθε είδους  ειδικότερα
θέµατα, τα οποία αφορούν στην εφαρµογή των διατάξεων των
προηγούµενων παραγράφων.

4. Οι προσλήψεις  διενεργούνται µετά από δηµοσίευση  προ-

κήρυξης και τήρηση των  αρχών της διαφάνειας, της αξιοκρατίας
και της ισότητας, σύµφωνα µε  την ισχύουσα κάθε φορά νοµο-
θεσία. Για το βαθµολογικό και µισθολογικό καθεστώς της παρού-
σας παραγράφου εφαρµόζονται οι διατάξεις της περίπτωσης 12
της υποπαραγράφου Γ1 της παραγράφου Γ’ του πρώτου άρθρου
του        ν. 4093/2012 (Α’ 222).»

ΜΕΡΟΣ Γ’
ΠΡΟΣΑΡΜΟΓΗ ΣΤΟ ΕΘΝΙΚΟ ΔΙΚΑΙΟ ΤΗΣ ΟΔΗΓΙΑΣ

2012/39/ΕΕ ΤΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗΣ ΤΗΣ 26ΗΣ ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2012
ΓΙΑ ΤΗΝ ΤΡΟΠΟΠΟΙΗΣΗ ΤΗΣ ΟΔΗΓΙΑΣ 2006/17/ΕΚ

Άρθρο ενδέκατο
Τροποποίηση του Παραρτήµατος ΙΙΙ του π.δ. 26/2008 (πα-

ράρτηµα 1 της Οδηγίας 2012/39/ΕE)

Η παράγραφος 1.2 του παραρτήµατος IΙI του π.δ. 26/2008 αν-
τικαθίσταται ως εξής:

«Πρέπει να διενεργούνται δοκιµασίες ανίχνευσης αντισωµάτων
HTLV-I για δότες που κατοικούν ή προέρχονται από περιοχές µε
υψηλό επιπολασµό ή που ζουν µε ερωτικούς συντρόφους, οι
οποίοι προέρχονται από τις εν λόγω περιοχές ή όταν οι γονείς
του δότη προέρχονται από τις περιοχές αυτές.»

Άρθρο δωδέκατο
Τροποποίηση του παραρτήµατος IV του π.δ. 26/2008 (πα-

ράρτηµα 2 της Οδηγίας 2012/39/ΕE)

1. Η παράγραφος 2.4 του παραρτήµατος ΙV του π.δ. 26/2008
αντικαθίσταται ως εξής:

«Πρέπει να διενεργούνται δοκιµασίες ανίχνευσης αντισωµάτων
HTLV-I για δότες που κατοικούν ή προέρχονται από περιοχές µε
υψηλό επιπολασµό ή που ζουν µε ερωτικούς συντρόφους, οι
οποίοι προέρχονται από τις εν λόγω περιοχές ή όταν οι γονείς
του δότη προέρχονται από τις περιοχές αυτές.»

2. Η παράγραφος 3.3 του παραρτήµατος ΙV του π.δ. 26/2008
αντικαθίσταται ως εξής:

«Πρέπει να διενεργούνται δοκιµασίες ανίχνευσης αντισωµάτων
HTLV-I για δότες που κατοικούν ή προέρχονται από περιοχές µε
υψηλό επιπολασµό ή που ζουν µε ερωτικούς συντρόφους, οι
οποίοι προέρχονται από τις εν λόγω περιοχές ή όταν οι γονείς
του δότη προέρχονται από τις περιοχές αυτές.»

3. Η παράγραφος 4.2 του παραρτήµατος ΙV του π.δ. 26/2008
αντικαθίσταται ως εξής:

«Για τις δωρεές από άτοµα εκτός των συντρόφων, πρέπει να
λαµβάνονται δείγµατα αίµατος σε κάθε δωρεά. Για τις δωρεές
από τον σύντροφο (όχι για άµεση χρήση), πρέπει να λαµβάνονται
δείγµατα αίµατος εντός χρονικού διαστήµατος τριών (3) µηνών
πριν από την πρώτη δωρεά. Για περαιτέρω δωρεές από σύν-
τροφο από τον ίδιο δότη, πρέπει να λαµβάνονται περαιτέρω δείγ-
µατα αίµατος σύµφωνα µε τις διατάξεις της κείµενης
νοµοθεσίας, αλλά το αργότερο είκοσι τέσσερις (24) µήνες από
την προηγούµενη δειγµατοληψία.»

Άρθρο δέκατο τρίτο

Α) Μεταφορά προσωπικού και ρύθµιση οικονοµικών θεµάτων
της Εθνικής Σχολής Δηµόσιας Υγείας (Ε.Σ.Δ.Υ.).

1. Υπάλληλοι κατηγορίας ΔΕ και ειδικότητας Νοσηλευτικής
που υπηρετούν στην Κεντρική Υπηρεσία του Υπουργείου Υγείας,
µε σχέση εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου, µεταφέ-
ρονται αυτοδικαίως σε κενή οργανική θέση ή σε περίπτωση µη
ύπαρξης κενής οργανικής θέσης, σε συνιστώµενη προσωποπαγή
θέση, κατηγορίας και ειδικότητας αντίστοιχης µε τα τυπικά προ-
σόντα που κατέχουν, σε νοσηλευτικά ιδρύµατα του Ε.Σ.Υ. -
Ν.Π.Δ.Δ. και σε δοµές του Π.Ε.Δ.Υ., µε απόφαση του Υπουργού
Υγείας, κατά παρέκκλιση των κείµενων διατάξεων.

2. Οι µόνιµοι  υπάλληλοι και οι υπάλληλοι  µε σχέση εργασίας
ιδιωτικού  δικαίου αορίστου χρόνου, των  κλάδων/ειδικοτήτων:
ΠΕ Βιολόγων, ΤΕ  Ιατρικών Εργαστηρίων, ΔΕ Παρασκευαστών
και ΔΕ Ιατρικών Εργαστηρίων, της Κεντρικής Υπηρεσίας του
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Υπουργείου Υγείας, µετατάσσονται/µεταφέρονται αυτοδικαίως
από τη δηµοσίευση του παρόντος νόµου µε την ίδια σχέση ερ-
γασίας και ταυτόχρονη µεταφορά της θέσης τους, στην Εθνική
Σχολή Δηµόσιας Υγείας (Ε.Σ.Δ.Υ.) για τη στελέχωση των εργα-
στηρίων αυτής. Οι κάτοχοι οργανικής ή προσωποπαγούς θέσης
στην κεντρική υπηρεσία του Υπουργείου Υγείας και στους φο-
ρείς παροχής υπηρεσιών υγείας (Φ.Π.Υ.Υ.) οι οποίοι κατά τη δη-
µοσίευση του παρόντος απασχολούνται στην Ε.Σ.Δ.Υ. ως
διοικητικό και λοιπό διδακτικό επιστηµονικό προσωπικό δύνανται,
µε αίτησή τους την οποία υποβάλουν στο Υπουργείο Υγείας
εντός αποκλειστικής προθεσµίας 20 ηµερών από την έναρξη
ισχύος του παρόντος νόµου, να µεταφερθούν στην Ε.Σ.Δ.Υ. µε
την ίδια σχέση εργασίας και ταυτόχρονη µεταφορά της θέσης
τους, για την κάλυψη των αναγκών αυτής. Εκ των υπαλλήλων των
ανωτέρω εδαφίων, που µεταφέρονται στην Ε.Σ.Δ.Υ., οι ασκούν-
τες κατά τη δηµοσίευση του παρόντος νόµου καθήκοντα διδα-
κτικού προσωπικού στην Ε.Σ.Δ.Υ., κάτοχοι διδακτορικού
διπλώµατος, προστίθενται στην κατηγορία «Διδακτικό προσω-
πικό» ως «Λοιπό διδακτικό προσωπικό». Τα επιδόµατα του άρ-
θρου 29 του ν. 3370/2005, όπως τροποποιήθηκε και ισχύει,
συνεχίζουν να καταβάλλονται. Για την αυτοδίκαιη ή κατόπιν αί-
τησης µετάταξη/µεταφορά εκδίδεται εντός 10 ηµερών διαπιστω-
τική πράξη του Υπουργού Υγείας, η οποία δηµοσιεύεται στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως. Οι διατάξεις που διέπουν την υπη-
ρεσιακή κατάσταση και εξέλιξη, τις αποδοχές, το ασφαλιστικό
και συνταξιοδοτικό καθεστώς του προσωπικού που µετατάσσε-
ται/µεταφέρεται εξακολουθούν να ισχύουν και µετά την ένταξή
του στην Ε.Σ.Δ.Υ..

3. Η Εθνική  Σχολή Δηµόσιας Υγείας, ως αυτοδιοικούµενο
Ν.Π.Δ.Δ., κατά την έννοια των  νόµων 2194/1994 και 3685/2008
όπως ισχύουν, λειτουργεί από 1.1.2016 µε πλήρη  διοικητική και
οικονοµική αυτοτέλεια. Οι δαπάνες µισθοδοσίας του  προσωπι-
κού της Ε.Σ.Δ.Υ. (Ν.Π.Δ.Δ.) και οι πάσης φύσεως λειτουργικές
δαπάνες αυτής, εξακολουθούν να βαρύνουν τον προϋπολογισµό
του Υπουργείου Υγείας και να εκκαθαρίζονται από τις αρµόδιες
υπηρεσίες αυτού, µέχρι την 31η Δεκεµβρίου 2015. Από 1η Ια-
νουαρίου 2016, η µισθοδοσία του πάσης φύσεως προσωπικού
της Ε.Σ.Δ.Υ. καταβάλλεται κατ’ ανάλογη εφαρµογή των διατά-
ξεων της παρ. 3 του άρθρου 16 του ν. 2592/1998 (Α’ 57) και του
π.δ. 412/1998 (Α’ 288), όπως ισχύουν. Η εκκαθάριση των τακτι-
κών αποδοχών του ανωτέρω προσωπικού διενεργείται από τις
αρµόδιες υπηρεσίες της Ε.Σ.Δ.Υ.. Αποζηµιώσεις για πρόσθετες
αµοιβές και υπερωριακή κ.λπ. απασχόληση του ανωτέρω προ-
σωπικού, καθώς και αντίστοιχες αποζηµιώσεις του προσωπικού
αυτού που απορρέουν από την εκτέλεση δικαστικών αποφάσεων
καταβάλλονται σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 45 παρ. 2
του ν. 4071/2012 (Α’ 85). Οι δαπάνες λειτουργίας της Ε.Σ.Δ.Υ.
καλύπτονται µε ειδική επιχορήγηση από τον προϋπολογισµό του
Υπουργείου Υγείας, στον οποίο εγγράφονται ετησίως σχετικές
πιστώσεις. Στο εδάφιο γ’ της παρ. 4 του άρθρου 3 του    ν.
2194/1994, αντικαθίσταται η λέξη «αυτοδικαίως» από «µε ουσια-
στική κρίση». Στο τέλος της παρ. 2 του άρθρου 3 του ν.
2194/1994, προστίθεται το κάτωθι: «Για τους τίτλους αυτούς δύ-
ναται να εισπράττονται δίδακτρα, σύµφωνα µε τις κείµενες δια-
τάξεις.».

4. Στο τέλος του άρθρου 3 του ν. 2194/1994 (Α’ 34) προστίθε-
ται παράγραφος, ως εξής: 

«Η επιλογή και η εξέλιξη των µελών του διδακτικού προσωπι-
κού γίνεται από  ειδική   επταµελή επιτροπή η οποία απαρτίζεται
από εξωτερικά και εσωτερικά µέλη. Τουλάχιστον τρία µέλη της
επιτροπής είναι εξωτερικά µέλη. Τα εξωτερικά µέλη της επιτρο-
πής είναι καθηγητές ή αναπληρωτές καθηγητές Α.Ε.Ι. ή ερευνη-
τές ερευνητικών ιδρυµάτων αντίστοιχων βαθµίδων και της ίδιας
ή ανώτερης βαθµίδας µε την υπό κρίση θέση και µε επιστηµονικό
έργο στο ίδιο ή, αν δεν υπάρχει, σε συναφές γνωστικό αντικεί-
µενο µε εκείνο της υπό κρίση θέσης. Τα εσωτερικά µέλη της επι-
τροπής προέρχονται από τους κατέχοντες τις θέσεις των δύο
ανώτερων βαθµίδων διδακτικού προσωπικού της σχολής όπως
αυτές ορίζονται στον εκάστοτε ισχύοντα οργανισµό της σχολής
µε επιστηµονικό έργο στο ίδιο ή, αν δεν υπάρχει, σε συναφές
γνωστικό αντικείµενο µε εκείνο της υπό κρίση θέσης. Τα εξωτε-

ρικά και τα εσωτερικά µέλη της επιτροπής αναπληρώνονται από
ίσο αριθµό εξωτερικών και εσωτερικών µελών, αντίστοιχα. Τα
µέλη της επιτροπής επιλέγονται από µητρώα εξωτερικών και
εσωτερικών µελών, τα οποία καταρτίζονται και επικαιροποιούνται
κάθε δύο έτη ανά γνωστικό αντικείµενο από τα εκάστοτε διοικη-
τικά όργανα της σχολής. Στο µητρώο εξωτερικών µελών εγγρά-
φονται καθηγητές και αναπληρωτές καθηγητές από Α.Ε.Ι., καθώς
και αντίστοιχων βαθµίδων ερευνητές ερευνητικών ιδρυµάτων.
Στο µητρώο εσωτερικών µελών εγγράφονται οι κατέχοντες τις
θέσεις των δύο ανώτερων βαθµίδων διδακτικού προσωπικού της
σχολής, όπως αυτές ορίζονται στον εκάστοτε ισχύοντα οργανι-
σµό της. Τα µέλη της επιτροπής ορίζονται και δηµοσιοποιούνται
µε αιτιολογηµένη απόφαση από τα εκάστοτε όργανα διοίκησης
της σχολής. Για θέσεις οι οποίες τελούν υπό πλήρωση κατά τη
δηµοσίευση του παρόντος, ισχύουν οι προβλέψεις του παρόντος
αναφορικά µε τον τρόπο συγκρότησης της επιτροπής επιλογής.» 

5. Με αποφάσεις  των Υπουργών Διοικητικής Μεταρρύθµισης
και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης  και Υγείας, δύναται να απο-
σπώνται  υπάλληλοι του Υπουργείου Υγείας  και εποπτευόµενων
από αυτό φορέων, στην Εθνική Σχολή Δηµόσιας Υγείας, κατά πα-
ρέκκλιση των κείµενων διατάξεων και για χρονικό διάστηµα έως
δύο ετών, µε δυνατότητα ανανέωσης για ένα ακόµα έτος. Η από-
σπαση διακόπτεται µε όµοια απόφαση των ως άνω συναρµόδιων
Υπουργών. Η µισθοδοσία τωv ανωτέρω υπαλλήλων βαρύνει τον
φορέα προέλευσης.

Β) 1. Παράταση της παρ. 1 του άρθρου 36 του ν. 4238/2014.
Η ισχύς τωv προβλεποµένων στο άρθρο 69 του ν. 4174/2013,

που παρατάθηκε µε την παρ. 1 του άρθρου 36 του ν. 4238/2014,
παρατείνεται ως τη δηµοσίευση του παρόντος.

2. Παράταση  του άρθρου 37 του ν. 4238/2014.
Το χρονικό διάστηµα του άρθρου 37 του ν. 4238/2014 παρα-

τείνεται από την 1η Σεπτεµβρίου 2012 ως τη δηµοσίευση του πα-
ρόντος.

Γ) Η παρ. 8 του άρθρου 6 του ν. 3204/2003 (Α’ 296), η οποία
είχε τροποποιηθεί µε το ν. 3252/2004 (Α’ 132), αντικαθίσταται ως
ακολούθως:

«8. Μόνιµοι Υπάλληλοι που υπηρετούν σε Ν.Π.Δ.Δ. που επο-
πτεύονται από το Υπουργείο Υγείας και ιατρικό προσωπικό που
υπηρετεί σε Ν.Π.Ι.Δ. που εποπτεύονται από το Υπουργείο Υγείας,
µπορούν να τοποθετούνται για απόκτηση ειδικότητας µε από-
φαση του Υπουργού Υγείας, ως υπεράριθµοι άµισθοι. Για το
σκοπό αυτόν χορηγείται υποχρεωτικά από την υπηρεσία τους εκ-
παιδευτική άδεια µε αποδοχές, ισόχρονη µε τη διάρκεια της ει-
δίκευσής τους, µετά το τέλος της οποίας έχουν τις υποχρεώσεις
της παρ. 7 του άρθρου 58 του ν. 3528/2007. Η τοποθέτηση των
ειδικευοµένων γίνεται µε απόφαση του Υπουργού Υγείας.» 

Άρθρο δέκατο τέταρτο

1. Η παρ. 4 του άρθρου 5 του π.δ. 237/1986 (Α’ 110), όπως
ισχύει, αντικαθίσταται ως εξής:

«4. Σε περίπτωση κυκλοφορίας οχήµατος, χωρίς την κατά το
άρθρο 2 ασφαλιστική κάλυψη, επιβάλλονται, πέραν των αναγρα-
φόµενων στο άρθρο 12 ποινών, και οι παρακάτω διοικητικές κυ-
ρώσεις, µε πράξη της αστυνοµικής αρχής:

αα) Αφαίρεση της άδειας ικανότητας οδηγού για έξι (6) µήνες.
ββ) Αφαίρεση της άδειας κυκλοφορίας µετά των κρατικών πι-

νακίδων του οχήµατος για έξι (6) µήνες και επί εµπλοκής του σε
ατύχηµα για δύο (2) χρόνια. Για την επιστροφή των πινακίδων και
της άδειας κυκλοφορίας µετά την παρέλευση των ανωτέρω πε-
ριόδων απαιτείται η προσκόµιση από τον ενδιαφερόµενο του
σχετικού συµβολαίου ασφάλισης.

γγ) Χρηµατικό πρόστιµο στον κύριο ή κάτοχο του οχήµατος
και στον οδηγό αυτού, υπέρ του κατά το άρθρο 16 του κ.ν.
489/1976 Επικουρικού Κεφαλαίου ίσο µε χίλια (1.000) ευρώ για
τα λεωφορεία και τα φορτηγά δηµόσιας χρήσης, πεντακόσια
(500) ευρώ για τα επιβατηγά και άλλα οχήµατα κάθε φύσης και
διακόσια πενήντα (250) ευρώ για τα δίκυκλα. Σε περίπτωση που
οδηγός του οχήµατος είναι ο κύριος ή κάτοχος αυτού επιβάλλε-
ται ένα µόνο πρόστιµο. Το παραπάνω χρηµατικό πρόστιµο ει-
σπράττεται κατά τις διατάξεις του Κ.Ε.Δ.Ε..
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Κατ’ εξαίρεση, επιστρέφονται, προ της παρέλευσης των ανω-
τέρω περιόδων αφαίρεσης:

i. η άδεια ικανότητας οδηγού, στον οδηγό του οχήµατος, µε
την προσκόµιση απόδειξης πληρωµής του κατά περίπτωση επι-
βληθέντος διοικητικού προστίµου και

ii. η αφαιρεθείσα άδεια κυκλοφορίας του οχήµατος µετά των
κρατικών πινακίδων, στον κύριο ή κάτοχο αυτού, µε την προσκό-
µιση απόδειξης πληρωµής  του κατά περίπτωση επιβληθέντος
διοικητικού προστίµου και του σχετικού συµβολαίου ασφάλισης
του οχήµατος.

Με κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών, Ανάπτυξης και
Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, Δηµό-
σιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, που δηµοσιεύεται στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, ρυθµίζεται κάθε λεπτοµέρεια που
είναι αναγκαία για την εφαρµογή της παρούσας παραγράφου.»

2. Το δεύτερο εδάφιο της παρ. 1 του άρθρου 103 του Κώδικα
Οδικής Κυκλοφορίας (ν. 2696/1999), όπως ισχύει, καταργείται.

Άρθρο δέκατο πέµπτο

Μετά το άρθρο 65 του ν. 4001/2011 (Α’ 179) προστίθεται
άρθρο 65Α, ως εξής:

«Άρθρο 65Α

1. Ειδικά όσον αφορά στο ΔΕΣΦΑ ΑΕ, στην περίπτωση που η
Κάθετα Ολοκληρωµένη Επιχείρηση Φυσικού Αερίου προέρχεται
από τρίτη χώρα, κατά την έννοια του άρθρου 65, η ΡΑΕ δύναται
να επιβάλει την αναστολή της άσκησης του συνόλου των δικαιω-
µάτων ψήφου που η Κάθετα Ολοκληρωµένη Επιχείρηση Φυσικού
Αερίου κατέχει στο ΔΕΣΦΑ ΑΕ στις περιπτώσεις κατά τις οποίες:

α) Η Κάθετα Ολοκληρωµένη Επιχείρηση Φυσικού Αερίου ή οι
µέτοχοί της προβούν σε κάποια ενέργεια ή στη λήψη απόφασης
που θέτει σε κίνδυνο την ασφάλεια εφοδιασµού της Χώρας ή
άλλων κρατών-µελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Ως τέτοιες απο-
φάσεις ή ενέργειες αναφέρονται, ιδίως, η µη χορήγηση των οι-
κονοµικών πόρων που απαιτούνται για την εύρυθµη λειτουργία
της εταιρείας και την ανάπτυξη του ΕΣΦΑ, ιδιαιτέρως δε των
επενδύσεων εκείνων που περιλαµβάνονται στο Πρόγραµµα Ανά-
πτυξης του ΕΣΦΑ, καθώς και εκείνων που αποσκοπούν στη δια-
φοροποίηση των πηγών τροφοδοσίας της Ευρωπαϊκής Ένωσης
µε φυσικό αέριο σε οποιαδήποτε µορφή και των διασυνδέσεων
του ΕΣΦΑ µε διασυνοριακούς αγωγούς διαµετακόµισης και πε-
ριλαµβάνονται στο Πρόγραµµα Ανάπτυξης του ΕΣΦΑ, όπως αυτό
έχει εγκριθεί από τη ΡΑΕ.

β) Η Κάθετα Ολοκληρωµένη Επιχείρηση Φυσικού Αερίου και
οι µέτοχοί της προβούν σε κάποια ενέργεια ή στη λήψη απόφα-
σης που θα εµπόδιζε το ΔΕΣΦΑ ΑΕ να συµµορφωθεί µε το εθνικό
και ενωσιακό δίκαιο, ιδίως όσον αφορά στις αρµοδιότητες ελέγ-
χου, παροχής στοιχείων και επιβολής κυρώσεων εκ µέρους της
ΡΑΕ, ή να συµµορφωθεί µε τυχόν διακρατικές συµφωνίες και διε-
θνείς υποχρεώσεις της Ελλάδας ή της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

γ) Η Κάθετα Ολοκληρωµένη Επιχείρηση Φυσικού Αερίου, οι
µέτοχοί της ή οι συνδεδεµένες µε αυτούς επιχειρήσεις προβούν
σε ενέργειες ή λάβουν αποφάσεις µε τις οποίες η συµµόρφωση
του ΔΕΣΦΑ ΑΕ µε το εθνικό και ενωσιακό δίκαιο, συνδέεται ή
εξαρτάται, άµεσα ή έµµεσα, µε την προµήθεια φυσικού αερίου
στην Ευρωπαϊκή Ένωση, περιλαµβανόµενης της Ελλάδας, ή τη
σύναψη ή την εφαρµογή των συµβάσεων προµήθειας φυσικού
αερίου προς την Ελλάδα και την Ευρωπαϊκή Ένωση.

2. Η επιβολή της κύρωσης της παραγράφου 1 συνεπάγεται ει-
δικότερα την αναστολή της άσκησης των δικαιωµάτων συµµετο-
χής και ψήφου στη γενική συνέλευση των µετόχων, για το
σύνολο των µετοχών που η Κάθετα Ολοκληρωµένη Επιχείρηση
Φυσικού Αερίου κατέχει στο ΔΕΣΦΑ ΑΕ.

3. Η κύρωση της παραγράφου 1 επιβάλλεται µόνο κατόπιν
ακροάσεως της Κάθετα Ολοκληρωµένης Επιχείρησης Φυσικού
Αερίου. Με την κλήση σε ακρόαση παρέχεται στην Κάθετα Ολο-
κληρωµένη Επιχείρηση Φυσικού Αερίου προθεσµία έως και δε-
καπέντε (15) εργασίµων ηµερών για την παροχή εξηγήσεων ή
την εφαρµογή µέτρων αποκατάστασης.

4. Στην περίπτωση που η διαδικασία της παραγράφου 3 δεν
έχει ως αποτέλεσµα την άρση των λόγων που οδήγησαν στην
κλήση σε ακρόαση, η ΡΑΕ προβαίνει σε αναστολή της άσκησης
των δικαιωµάτων ψήφου που η Κάθετα Ολοκληρωµένη Επιχεί-
ρηση Φυσικού Αερίου κατέχει στο ΔΕΣΦΑ ΑΕ, για χρονικό διά-
στηµα που κρίνεται ανάλογα µε τη σοβαρότητα και τη συστη-
µατικότητα της πράξης ή της παράλειψης, σύµφωνα µε την αρχή
της αναλογικότητας και λαµβάνοντας υπόψη το δηµόσιο συµφέ-
ρον. Η εν λόγω αναστολή άσκησης των δικαιωµάτων ψήφου αί-
ρεται, µε απόφαση της ΡΑΕ, εφόσον αποδεδειγµένα έχουν αρθεί
οι λόγοι που οδήγησαν στην επιβολή του εν λόγω µέτρου.

5. Σε περίπτωση που, µετά την πάροδο του ως άνω χρονικού
διαστήµατος δεν έχουν αρθεί οι λόγοι επιβολής της αναστολής
άσκησης των δικαιωµάτων ψήφου, σύµφωνα µε την παράγραφο
1, η ΡΑΕ δύναται να παρατείνει το χρονικό διάστηµα της αναστο-
λής άσκησης των σχετικών δικαιωµάτων ψήφου.

6. Σε όλα τα στάδια της διαδικασίας του παρόντος άρθρου, η
ΡΑΕ δύναται να διαβουλεύεται µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και
τον Οργανισµό Συνεργασίας των Ρυθµιστικών Αρχών Ενεργείας
αυτεπαγγέλτως ή κατόπιν αιτήµατος της κάθετα Ολοκληρωµέ-
νης Επιχείρησης Φυσικού Αερίου.

7. Η επιβολή των ως άνω κυρώσεων δεν συνεπάγεται την αδυ-
ναµία επιβολής άλλης κύρωσης, κατά τα προβλεπόµενα στις δια-
τάξεις του παρόντος νόµου.» 

Άρθρο δέκατο έκτο
Ρυθµίσεις για την αντιµετώπιση των εξαιρετικά
επειγουσών και απρόβλεπτων αναγκών του µη 

κερδοσκοπικού ιδρύµατος µε την επωνυµία
«ΚΟΙΝΩΦΕΛΕΣ ΙΔΡΥΜΑ ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ ΝΠΙΔ» και του

σωµατείου «ΕΛΛΗΝΙΚΟΣ ΕΡΥΘΡΟΣ ΣΤΑΥΡΟΣ»

1. Παρατείνεται η προθεσµία του άρθρου 11 του ν. 4271/2014
για τη χορήγηση ασφαλιστικής ενηµερότητας στο κοινωφελές,
µη κερδοσκοπικό ίδρυµα, µε την επωνυµία «ΚΟΙΝΩΦΕΛΕΣ
ΙΔΡΥΜΑ ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ ΝΠΙΔ» µέχρι 31.3.2015.

2. Τα µέλη του Κ.Δ.Σ. του Ελληνικού Ερυθρού Σταυρού που
έχουν διοριστεί µε δικαστική απόφαση, καθώς και τα µέλη του
Δ.Σ. του κοινωφελούς, µη κερδοσκοπικού ιδρύµατος µε την επω-
νυµία «ΚΟΙΝΩΦΕΛΕΣ ΙΔΡΥΜΑ ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ ΝΠΙΔ» που
εκλέχτηκαν από την παραπάνω διοίκηση, δεν διώκονται για τις
πράξεις και παραλείψεις τους που αφορούν σε φορολογικές,
ασφαλιστικές και εργοδοτικές υποχρεώσεις τους, οι οποίες τε-
λέστηκαν κατά τη διάρκεια της προσωρινής θητείας τους, ούτε
και για χρέη του σωµατείου ή του ιδρύµατος, που έγιναν η γεν-
νήθηκαν κατά την ίδια ως άνω περίοδο και ουδεµία ποινική,
αστική ή άλλη ευθύνη φέρουν για αυτά, ανεξάρτητα από το
χρόνο βεβαίωσής τους.

3. Χορηγείται στο σωµατείο µε την επωνυµία «ΕΛΛΗΝΙΚΟΣ
ΕΡΥΘΡΟΣ ΣΤΑΥΡΟΣ» φορολογική και ασφαλιστική ενηµερότητα
µέχρι 31.12.2014 χωρίς παρακράτηση, κατά παρέκκλιση των
ισχυουσών διατάξεων.

Άρθρο δέκατο έβδοµο
Μεταφορά µαθητών δηµόσιων σχολείων

1. Εάν και µετά τους πρόχειρους διαγωνισµούς του άρθρου
49 του ν. 4274/2014 (Α’147)  παραµένουν αδιάθετα δροµολόγια
η Περιφέρεια δύναται, κατά παρέκκλιση των κείµενων διατάξεων,
να προσφύγει σε διαδικασία µε διαπραγµάτευση µε τους ίδιους
ή µε τροποποιηµένους όρους είτε για οµάδες δροµολογίων είτε
για µεµονωµένα δροµολόγια. Από την εγκατάσταση των νέων Πε-
ριφερειακών Αρχών και µέχρι τη συγκρότηση της Οικονοµικής
Επιτροπής, τις προβλεπόµενες από την κείµενη νοµοθεσία απο-
φάσεις λαµβάνουν ο Περιφερειάρχης ή ο Αντιπεριφερειάρχης
της οικείας Περιφερειακής Ενότητας.

2. Στο τέλος  του άρθρου 49 του ν. 4274/2014 προστίθεται  πα-
ράγραφος 4, η οποία έχει ως εξής:

«Τα νέα δροµολόγια τα οποία προκύπτουν κατά τη διάρκεια
του σχολικού έτους και δεν µπορούν να αντιµετωπιστούν µε τις
τυχόν προβλεπόµενες προαιρέσεις των διακηρύξεων δύνανται
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να ανατεθούν µε τη διαδικασία της διαπραγµάτευσης, τηρούµε-
νων των προϋποθέσεων διαφάνειας και ανταγωνισµού.»

3. Η αληθής έννοια της διάταξης του δεύτερου εδαφίου της
παρ. 1α του άρθρου 49 του ν. 4274/2014, σύµφωνα µε την  οποία
η Οικονοµική Επιτροπή µπορεί να αναθέτει την εκτέλεση των
δροµολογίων «κατόπιν πρόχειρου διαγωνισµού, κατά την έννοια
του άρθρου 83 του ν. 2362/1995 (Α’ 247), όπως ισχύει», δεν
αφορά στα ανώτατα όρια  διενέργειας πρόχειρων διαγωνισµών
του άρθρου 83 του ν. 2362/1995.

4. Εάν η µεταφορά  των µαθητών της πρωτοβάθµιας  και δευ-
τεροβάθµιας εκπαίδευσης  δηµοσίων σχολείων δεν είναι  εφικτή
για το σχολικό έτος 2014-2015 µε δηµόσια συγκοινωνία ή µε ίδια
µέσα των Περιφερειών και των Δήµων, σύµφωνα µε την κείµενη
νοµοθεσία, επιτρέπεται κατ’ εξαίρεση και έπειτα από σύµφωνη
γνώµη επιτροπής, στην οποία µετέχει από ένας εκπρόσωπος της
οικείας περιφερειακής ενότητας, της πρωτοβάθµιας αυτοδιοίκη-
σης και του οικείου οργανισµού δηµόσιας συγκοινωνίας υπό την
Προεδρία του Περιφερειάρχη ή του αρµόδιου κατά περίπτωση
Αντιπεριφερειάρχη, η υπέρβαση των χιλιοµετρικών αποστάσεων
που τίθενται στην υπ’ αριθµ. 24001/11.6.2013 κ.υ.α. , όπως ισχύει,
υπό την προϋπόθεση ότι το συνολικό κόστος της µεταφοράς µα-
θητών της οικείας περιφερειακής ενότητας δεν υπερβαίνει το αν-
τίστοιχο της περσινής σχολικής χρονιάς.

5. Η ισχύς των παραγράφων 1, 2 και 4 του άρθρου αυτού αρ-
χίζει στις 11.9.2014, κατά την έναρξη του νέου σχολικού έτους.

Άρθρο δέκατο όγδοο

1.α. Στο τέλος της περίπτωσης β’ της παραγράφου 1 της ενό-
τητας Β’ του άρθρου 4 του ν. 4223/2013 (Α’ 287) προστίθεται
εδάφιο ως εξής:

«Αν το οικόπεδο βρίσκεται σε περιοχή, στην οποία δεν ισχύουν
οι αποφάσεις του Υπουργού Οικονοµικών, που εκδίδονται κατ’
εξουσιοδότηση του άρθρου 41 του ν. 1249/1982 (Α’ 43), η µονα-
διαία αξία του οικοπέδου ανά τετραγωνικό µέτρο, δεν µπορεί να
είναι ανώτερη της τιµής ανά τετραγωνικό µέτρο, η οποία ελήφθη
υπόψη για τον υπολογισµό του φόρου ακίνητης περιουσίας φυ-
σικών προσώπων έτους 2013.»

β. Στο τέλος της παρ. 4 του άρθρου 5 του  ν. 4223/2013 προ-
στίθεται το εδάφιο ως εξής:

«Αν το οικόπεδο βρίσκεται σε περιοχή, στην οποία δεν ισχύουν
οι αποφάσεις του Υπουργού Οικονοµικών, που εκδίδονται κατ’
εξουσιοδότηση του άρθρου 41 του ν. 1249/1982, για τον προσ-
διορισµό της φορολογητέας αξίας αυτού, το γινόµενο της συνο-
λικής τιµής εκκίνησης του οικοπέδου και του συντελεστή
οικοπέδου,  ο οποίος δεν µπορεί να είναι µεγαλύτερος του 1, δεν
µπορεί να είναι ανώτερο της τιµής ανά τετραγωνικό µέτρο, η
οποία ελήφθη υπόψη για τον υπολογισµό του φόρου ακίνητης
περιουσίας φυσικών προσώπων έτους 2013.»

2. Στο τέλος της περίπτωσης α’ της παραγράφου 2 του άρ-
θρου 3 προστίθεται εδάφιο ως εξής:

«Με απόφαση του Γενικού Γραµµατέα Δηµοσίων Εσόδων µπο-
ρεί να καθορίζονται περιπτώσεις οι οποίες υπάγονται στα προ-
ηγούµενα εδάφια.»

3.  Η παρ. 3 του άρθρου 3 του ν. 4223/2013, η οποία προστέ-
θηκε µε την περίπτωση 5 της υποπαραγράφου Γ’ του τρίτου άρ-
θρου του ν. 4254/2014 (Α’ 85), αναριθµείται σε παράγραφο 4 και:
α) στο πρώτο εδάφιο αυτής µετά τη λέξη «κτίσµατα» προστίθεται
η φράση «µετά του αναλογούντος σε αυτά οικοπέδου» και β)
µετά το πρώτο εδάφιο προστίθενται νέα εδάφια ως εξής:

«Για το έτος 2014, απαλλάσσονται από τον ΕΝ.Φ.Ι.Α., τα ακί-
νητα, τα οποία βρίσκονται εντός της νήσου Κεφαλληνίας. Για το
έτος 2014, ακίνητα, τα οποία βρίσκονται εντός των ορίων των κη-
ρυχθέντων ως πολεοδοµικά ανενεργών στην παλαιά τους θέση
οικισµών Πεπονιάς, Πολύλακκου, Αξιόκαστρου, Κλήµατος, Τρα-
πεζίτσας - Πανάρετης και Πυλωρών του Νοµού Κοζάνης, δυνάµει
του από 5.12.2002 διατάγµατος (Δ’ 1075), απαλλάσσονται από
τον ΕΝ.Φ.Ι.Α., εφόσον, καθ’ όλο το έτος 2013 αυτά δεν ηλεκτρο-
δοτήθηκαν.»

4. Στο τελευταίο εδάφιο της περίπτωσης ε’ της παραγράφου
1 της ενότητας Β’ του άρθρου 4 µετά τη φράση «µε εξαίρεση την

περίπτωση που το κτίσµα έχει ηλικία εκατό (100) ετών ή µεγαλύ-
τερη» προστίθεται η φράση      «, καθώς και την περίπτωση που
επί του οικοπέδου υπάρχει κτίριο, το οποίο έχει κηρυχθεί ιστο-
ρικό διατηρητέο µνηµείο ή έργο τέχνης».

5. Στο τελευταίο εδάφιο της περίπτωσης γ’ της παρ. 3 του άρ-
θρου 5 του ν. 4223/ 2013, µετά το «β’,» τίθεται «δ’,».

6. Το άρθρο 7 του ν. 4223/2013 τροποποιείται ως εξής:
α. Στο τέλος της περίπτωσης β’ της παραγράφου 1 προστίθε-

ται φράση ως εξής:
«η συνολική αξία της ακίνητης περιουσίας, όπως αυτή προσ-

διορίζεται για τον υπολογισµό του συµπληρωµατικού φόρου, δεν
υπερβαίνει το ποσό των ογδόντα πέντε χιλιάδων (85.000) ευρώ
για τον άγαµο, των εκατόν πενήντα χιλιάδων (150.000) ευρώ για
τον έγγαµο και τον ή τη σύζυγό του ή τη µονογονεϊκή οικογένεια
µε ένα εξαρτώµενο τέκνο και των διακοσίων χιλιάδων (200.000)
ευρώ για τον έγγαµο, τον ή την σύζυγό του και τα εξαρτώµενα
τέκνα τους ή τη µονογονεϊκή οικογένεια µε δύο εξαρτώµενα
τέκνα και».

β. Η περίπτωση γ’ της παραγράφου 1 αντικαθίσταται ως εξής:
«γ) ο φορολογούµενος, ο ή η σύζυγος και τα εξαρτώµενα

τέκνα της οικογένειάς του είναι φορολογικοί κάτοικοι Ελλάδας.»
γ. Η περίπτωση γ’ της παραγράφου 2 αντικαθίσταται ως εξής:
«γ) ο φορολογούµενος, ο ή η σύζυγος και τα εξαρτώµενα

τέκνα της οικογένειας του είναι φορολογικοί κάτοικοι Ελλάδας
και».

δ. Στο δεύτερο εδάφιο της παραγράφου 3 η φράση «ενός
έτους» αντικαθίσταται από τη φράση «, που προκύπτει µε βάση
εµπρόθεσµη δήλωση, λήγει σε κάθε περίπτωση µετά από ένα
έτος από τη λήξη της προθεσµίας καταβολής της πρώτης δόσης
και, εφόσον συντρέχουν οι προϋποθέσεις α’ και β’, ισχύει από
την υποβολή της σχετικής αίτησης προς τη Φορολογική Διοί-
κηση, άλλως, από την έκδοση της πράξης αναστολής».

ε. Στην παράγραφο 3 η περίπτωση γ’ αντικαθίσταται ως εξής:
«γ) ο συνολικός κύκλος εργασιών λαµβάνεται όπως προκύπτει

µετά από έλεγχο της Φορολογικής Διοίκησης, ο οποίος διενερ-
γείται υποχρεωτικά εντός τριών µηνών από την υποβολή σχετι-
κής αίτησης.»

στ. Στην περίπτωση α’ των  παραγράφων 1 και 2: α) η φράση
«του Κ.Φ.Ε.» αντικαθίσταται από τη φράση «του ν. 4172/2013 (Α’
167), όπως ισχύουν και κάθε άλλη συναφή κείµενη διάταξη,» και
β) στο τέλος της άνω περίπτωσης διαγράφεται το κόµµα, προ-
στίθεται τελεία και νέο εδάφιο ως εξής:

«Για το έτος 2014, ως συνολικό φορολογητέο οικογενειακό ει-
σόδηµα λαµβάνεται το συνολικό καθαρό οικογενειακό εισόδηµα,
το οποίο προκύπτει από την εφαρµογή των διατάξεων του ν.
2238/1994 και κάθε άλλη συναφή κείµενη διάταξη.» 

ζ. Στην περίπτωση β’ των παραγράφων 1 και 2 µετά τη λέξη
«συνιδιοκτησίας» προστίθεται η φράση «και του είδους του δι-
καιώµατος».

7. Στο πρώτο εδάφιο της παρ. 1 του άρθρου 8 του ν. 4223/
2013 µετά τη φράση «καταβάλλεται µέχρι την τελευταία εργά-
σιµη ηµέρα, του επόµενου µήνα από την έκδοση της πράξης
προσδιορισµού φόρου» προστίθεται η φράση «, οι επόµενες δό-
σεις µέχρι την τελευταία εργάσιµη ηµέρα κάθε επόµενου µήνα»
και µετά το πρώτο εδάφιο προστίθεται νέο εδάφιο ως εξής:

«Ειδικά για το έτος 2014, η τελευταία δόση καταβάλλεται µέχρι
την τελευταία εργάσιµη ηµέρα του Φεβρουάριου του έτους 2015.
Εφόσον η πράξη προσδιορισµού του φόρου έχει εκδοθεί µέχρι
και την 31η Ιουλίου 2014, η πρώτη δόση καταβάλλεται µέχρι και
την 30ή Σεπτεµβρίου 2014.»

8. Στο τελευταίο εδάφιο της παρ. 1 του άρθρου 8 του ν.
4223/2013 διαγράφονται οι λέξεις «είτε συµψηφίζονται έναντι
απαιτήσεων του φορολογούµενου κατά της Φορολογικής Διοί-
κησης είτε».

9. Στο τέλος του άρθρου 3 του ν. 4223/2013 προστίθεται πα-
ράγραφος 5 ως εξής:

«5. Για το έτος 2014, ο ΕΝ.Φ.Ι.Α. µειώνεται κατά 20% για τα δι-
καιώµατα σε κύριους χώρους αποπερατωµένων κατοικιών, µο-
νοκατοικιών, διαµερισµάτων και επαγγελµατικών στεγών, όπως
κατατάσσονται αυτοί σε κατηγορία κατά την παρ. 2 του άρθρου
32 του ν. 3842/2010 και αναφέρονται στις περιπτώσεις 3.1., 3.2.,
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4.2., 4.3. και 4.4. των παραγράφων 3 και 4 του ιδίου άρθρου, εφό-
σον ανήκουν σε φυσικά πρόσωπα που είναι φορολογικοί κάτοικοι
Ελλάδας και καθ’ όλη τη διάρκεια του προηγούµενου έτους ήταν
κενοί και µη ηλεκτροδοτούµενοι. Με απόφαση του Γενικού Γραµ-
µατέα Δηµοσίων Εσόδων καθορίζεται η διαδικασία χορήγησης
της µείωσης και οι αναγκαίες λεπτοµέρειες για την εφαρµογή
της παρούσας παραγράφου.»

10. Το δεύτερο εδάφιο της περίπτωσης α’ της παρ. 3 του άρ-
θρου 23 του ν. 3427/2005 αντικαθίσταται ως εξής:

«Ειδικά, η δήλωση για κάθε σύσταση, απόκτηση και κάθε άλλη
µεταβολή στοιχείων ακινήτων που έλαβε χώρα από την 1η Ια-
νουάριου 2014 µέχρι και την 30ή Νοεµβρίου 2014, υποβάλλεται
µέχρι και την 31η Iανουαρίου 2015.»

11. Μετά το πρώτο εδάφιο της περίπτωσης γ’ της παρ. 3 του
άρθρου 5 του ν. 4223/2013 προστίθεται νέο εδάφιο ως εξής:

«Τα αναφερόµενα στο προηγούµενο εδάφιο εφαρµόζονται και
για τα ξενοδοχειακά κτίρια του άρθρου 8 της υπ’ αριθµ.
11294885/479/Γ0013 ΠΟΛ/1996 (Β’ 1152) απόφασης του Υπουρ-
γού Οικονοµικών, τα οποία ιδιοχρησιµοποιούν ξενοδοχειακές
επιχειρήσεις, οι οποίες λειτουργούν ως ατοµικές επιχειρήσεις.»

12. Οι διατάξεις των προηγούµενων παραγράφων ισχύουν από
την 1.1.2014. 

Άρθρο δέκατο ένατο
Εξόφληση οφειλών Φορέων Υγείας εποπτευόµενων 
από το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας για προµήθειες 

Ειδών Ιατροφαρµακευτικής Περίθαλψης

Η ισχύς των προβλεπόµενων από τις διατάξεις της υποπαρα-
γράφου Γ.2.3 του ν. 4093/2012 (Α’ 222) παρατείνεται µέχρι τη δη-
µοσίευση του παρόντος.

Άρθρο εικοστό

1. Η παρ. 2 του άρθρου 15 του ν. 1756/1988, όπως ισχύει σή-
µερα, αντικαθίσταται ως εξής: 

«Τα πολιτικά και διοικητικά Εφετεία και Πρωτοδικεία Αθηνών,
Θεσσαλονίκης και Πειραιά και τα Ειρηνοδικεία Αθηνών και Θεσ-
σαλονίκης διευθύνονται από τριµελές συµβούλιο.»

2. Το έκτο εδάφιο της παρ. 4 του άρθρου 15 του ν. 1756/1988,
όπως ισχύει σήµερα, αντικαθίσταται ως εξής: 

«Κάθε µέλος της Ολοµέλειας εκφράζει την προτίµησή του σε
δύο από τους προέδρους και τέσσερα από τα µέλη µε σταυρό
προτίµησης που τίθεται στο ψηφοδέλτιο δίπλα από το όνοµα του
υποψηφίου.»

3. Το δεύτερο και τρίτο εδάφιο της παρ. 5 του άρθρου 15 του
ν. 1756/1988, όπως ισχύουν σήµερα, αντικαθίστανται ως εξής: 

«Ο πρόεδρος και ο αναπληρωτής του δεν επιτρέπεται να µε-
τατεθούν για οποιονδήποτε λόγο. Σε περίπτωση προαγωγής, πα-
ραµένουν στη θέση τους και ασκούν τα καθήκοντά τους έως τη
λήξη της θητείας τους.»

4. Η υπο στοιχείο  α’ περίπτωση του έκτου εδαφίου της παρ. 5
του άρθρου 15 του ν. 1756/1988, όπως ισχύει σήµερα, αντικαθί-
σταται ως εξής: 

«α) του προέδρου, του αναπληρωτή του ή των τακτικών µελών
του συµβουλίου, διενεργείται αναπληρωµατική εκλογή, για την
οποία εφαρµόζεται αναλόγως η διαδικασία της παραγράφου 4,
και».

5. Το πέµπτο εδάφιο της παρ. 2 του άρθρου 16 του ν. 1756/
1988, όπως ισχύει σήµερα, αντικαθίσταται ως εξής:

«Τα ονόµατα των εκλόγιµων αναγράφονται κατά αλφαβητική
σειρά σε ένα ψηφοδέλτιο και κάθε µέλος της Ολοµέλειας εκφρά-
ζει την προτίµησή του σε δύο από τους υποψηφίους µε σταυρό
προτίµησης που τίθεται στο ψηφοδέλτιο δίπλα από το όνοµα του
υποψηφίου.»

6. Το δεύτερο εδάφιο της παρ. 3 του άρθρου 16 του ν. 1756/
1988, όπως ισχύει σήµερα, αντικαθίσταται ως εξής: 

«Οι εισαγγελείς που διευθύνουν τις παραπάνω εισαγγελίες και
οι αναπληρωτές τους δεν επιτρέπεται να µετατεθούν για οποι-
ονδήποτε λόγο.»

7. Το έκτο εδάφιο της παρ. 3 του άρθρου 16 του ν. 1756/1988,

όπως ισχύει σήµερα, αντικαθίσταται ως εξής: 
«Σε περίπτωση θανάτου παραίτησης ή καθ’ οποιονδήποτε

τρόπο εξόδου από την υπηρεσία του διευθύνοντος ή του ανα-
πληρωτή του διενεργείται αναπληρωµατική εκλογή, στην οποία
εφαρµόζεται αναλόγως η διαδικασία της παραγράφου 2 του άρ-
θρου αυτού. Οι εισαγγελείς που διευθύνουν τις παραπάνω ει-
σαγγελίες και οι αναπληρωτές τους δεν επιτρέπεται να
µετατεθούν για οποιονδήποτε λόγο.»

Άρθρο εικοστό πρώτο

Δικαιώµατα προαιρέσεως σε συµβάσεις που έχουν συνάψει τα
Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα για τον εφοδιασµό των Ενόπλων
Δυνάµεων θεωρούνται ότι είναι σε ισχύ άνευ ετέρου και ασκούν-
ται, εφόσον το αρµόδιο Γενικό Επιτελείο βεβαιώνει την επιχειρη-
σιακή αναγκαιότητα και η σύµβαση στην οποία προβλέπονται
είναι σε ισχύ και έχει συναφθεί πριν την  έναρξη ισχύος του
ν. 3978/2011, όπως ισχύει. Η ρύθµιση είναι ειδική και κατισχύει
κάθε αντίθετης διάταξης, γνωµοδότησης και ρύθµισης. Σε περί-
πτωση άσκησης του δικαιώµατος το κόστος θα καλυφθεί από τις
εγγεγραµµένες πιστώσεις του προϋπολογισµού του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας και εντός των προβλέψεων του ισχύοντος
ΜΠΔΣ.

Άρθρο εικοστό δεύτερο

Για την άµεση εκπλήρωση διεθνών υποχρεώσεων της χώρας
για την καταστροφή πυροµαχικών, επεκτείνεται η χρονική ισχύς
και το αντικείµενο σχετικών συµβάσεων που έχουν συναφθεί µε-
ταξύ του Ελληνικού Δηµοσίου και των Ελληνικών Αµυντικών Συ-
στηµάτων.

Άρθρο εικοστό τρίτο
Έναρξη ισχύος

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως εκτός από τις διατάξεις που
ορίζουν διαφορετικά.

Αθήνα,                                 2014

ΟΙ ΥΠΟΥΡΓΟΙ

1. ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ 2. ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ ΚΑΙ
ΑΝΤΑΓΩΝΙΣΤΙΚΟΤΗΤΑΣ

3. ΠΑΙΔΕΙΑΣ ΚΑΙ 4. ΔΙΟΙΚΗΤΙΚΗΣ
ΘΡΗΣΚΕΥΜΑΤΩΝ ΜΕΤΑΡΡΥΘΜΙΣΗΣ

ΚΑΙ ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗΣ
ΔΙΑΚΥΒΕΡΝΗΣΗΣ

5. ΥΓΕΙΑΣ 6. ΕΡΓΑΣΙΑΣ,
ΚΟΙΝΩΝΙΚΗΣ ΑΣΦΑΛΙΣΗΣ

ΚΑΙ ΠΡΟΝΟΙΑΣ

7. ΥΠΟΔΟΜΩΝ, 8. ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ,
ΜΕΤΑΦΟΡΩΝ ΕΝΕΡΓΕΙΑΣ ΚΑΙ
ΚΑΙ ΔΙΚΤΥΩΝ ΚΛΙΜΑΤΙΚΗΣ

ΑΛΛΑΓΗΣ

9. ΔΙΚΑΙΟΣΥΝΗΣ,                 10. ΔΗΜΟΣΙΑΣ ΤΑΞΗΣ
ΔΙΑΦΑΝΕΙΑΣ ΚΑΙ                      ΚΑΙ ΠΡΟΣΤΑΣΙΑΣ
ΑΝΘΡΩΠΙΝΩΝ                            ΤΟΥ ΠΟΛΙΤΗ
ΔΙΚΑΙΩΜΑΤΩΝ

11. Ο ΑΝΑΠΛΗΡΩΤΗΣ
ΥΠΟΥΡΓΟΣ

ΕΣΩΤΕΡΙΚΩΝ»

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριοι συνάδελφοι,
παρακαλώ το Τµήµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την
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υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως προς την ψήφιση
στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Το Τµήµα παρέσχε

τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση. 
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε το σηµείο αυτό να λύσουµε τη συ-

νεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.

Με τη συναίνεση του Τµήµατος και ώρα 14.08’ λύεται η συνε-
δρίαση για την Τρίτη 16 Σεπτεµβρίου 2014 και ώρα 18.00’, µε αν-
τικείµενο εργασιών του Τµήµατος κοινοβουλευτικό έλεγχο:
συζήτηση επίκαιρων ερωτήσεων, αναφορά στην ηµέρα εθνικής
µνήµης της Γενοκτονίας των Ελλήνων της Μικράς Ασίας από το
τουρκικό κράτος και νοµοθετική εργασία σύµφωνα µε την ηµε-
ρήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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